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ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Γ'

Τρίτη 6 Οκτωβρίου 1998

Αθήνα, σήµερα στις 6 Οκτωβρίου 1998, ηµέρα Τρίτη και ώρα 18.19'
συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου η
Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του
Προέδρου αυτής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρία και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 5.10.98
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της Β' συνεδριάσεώς του,
(ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ) της 5ης Οκτωβρίου 1998.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από το Γραµµατέα της Βουλής κ.
∆ηµήτριο Κατσικόπουλο, Βουλευτή Αχαϊας, τα ακόλουθα:
"Α' ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Η Βουλευτής Πέλλας κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Μονίµων ∆ασοφυλάκων Βορείου
Ελλάδος ζητεί να παραµείνει στο Πυροσβεστικό Σώµα αριθµός
δασοφυλάκων που κρίνεται αναγκαίος για τη δασοπροστασία.
2) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Μονίµων ∆ασοφυλάκων Βορείου
Ελλάδος ζητεί να παραµείνει στο Πυροσβεστικό Σώµα αριθµός
δασοφυλάκων που κρίνεται αναγκαίος για τη δασοπροστασία.
3) Ο ∆' Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Λάρισας κ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση
Μονίµων ∆ασοφυλάκων Βορείου Ελλάδος ζητεί να παραµείνει στο
Πυροσβεστικό Σώµα αριθµός δασοφυλάκων που κρίνεται
αναγκαίος για τη δασοπροστασία.
4) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΚΩΝ/ΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία η Πανελλήνιος 'Ενωσις των νεοελθόντων από το 1957
ελλήνων ποντίων προσφύγων εκ Ρωσίας ζητεί να δοθούν άδειες
τοποθέτησης λυοµένων στα αγροτεµάχια των µελών της.
5) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΠΟΛΥΖΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνιος 'Ενωσις των νεοελθόντων
από το 1957 ελλήνων ποντίων προσφύγων εκ Ρωσίας ζητεί να
δοθούν άδειες τοποθέτησης λυοµένων στα αγροτεµάχια των µελών
της.
6) Η Βουλευτής Πέλλας κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία η Κεντρική Επιτροπή Βορειοηπειρωτικού
Αγώνος ζητεί τη λήψη µέτρων για την αποκατάσταση της
αυτονοµίας στη Βόρειο 'Ηπειρο.
7) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κεντρική Επιτροπή Βορειοηπειρωτικού
Αγώνος ζητεί τη λήψη µέτρων για την αποκατάσταση της
αυτονοµίας στη Βόρειο 'Ηπειρο.
8) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Περιοχής 7ης
Εδαφικής Περιφέρειας Νοµού Μαγνησίας διαµαρτύρεται για τις
χαµηλές εκτιµήσεις ζηµιών από τον ΕΛΓΑ για τους
αµυγδαλοπαραγωγούς της περιοχής του.
9) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Περιοχής 7ης Εδαφικής
Περιφέρειας Νοµού Μαγνησίας διαµαρτύρεται για τις χαµηλές
εκτιµήσεις ζηµιών από τον ΕΛΓΑ για τους αµυγδαλοπαραγωγούς
της περιοχής του.
10) Η Βουλευτής Πέλλας κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ηλεκτροτεχνιτών Ελλάδας
ζητεί να µην καταργηθεί το ταµείο επικουρικής ασφάλισης
εκπροσώπων και υπαλλήλων επαγγελµατικών οργανώσεων.
11) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΙΝΟΣ και ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ
Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Γονέων και Κηδεµόνων 4ου Γυµνασίου Χίου ζητεί τη δηµιουργία και
τετάρτου τµήµατος Α' τάξης στο γυµνάσιο.
12) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ και
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Εµπορικός Σύλλογος Θεσ/νίκης ζητεί την επιβολή φορολογικών
ταµειακών µηχανών στις λαϊκές αγορές.
13) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων ΕΚΑΒ Χανίων ζητεί
την άµεση ίδρυση ΕΚΑΒ Χανίων και τη στελέχωσή του µε
µετατάξεις υπαλλήλων.
14) Ο Βουλευτής 'Αρτας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αστυνοµικών 'Αρτας ζητεί να
ανακληθούν µεταθέσεις µελών της από τη ∆/νση 'Αρτας στη ∆/νση
Κέρκυρας.
15) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ, ΠΑΝΑ-
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ΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ και ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία Εθελοντές και Εθελόντριες µακράς θητείας
ζητούν την ιεραρχική τους εξέλιξη µέχρι του βαθµού του Λοχαγού -
Σµηναγού - Υποπλοιάρχου.
16) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο επισηµαίνεται η
ανεργία που πλήττει τον κλάδο των ραδιοτηλεγραφητών.
17) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η συνέχιση της
λειτουργίας της εταιρείας SOFTEX.
18) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Κοινότητα
Βραγκιανών Καρδίτσας, ζητεί να καλυφθούν οι κενές θέσεις
διδακτικού προσωπικού στα ∆ηµοτικά Σχολεία της περιοχής της.
19) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ και
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
Κοινότητα Αρµατολικού και Κάτοικοι Μεσοχώρας Τρικάλων ζητούν
να εφαρµοσθεί η µελέτη στην κατασκευή του ΥΗΕ Μεσοχώρας.
20) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ
ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Προοδευτικός
Σύλλογος Κηρίνθου Εύβοιας καταγγέλλει καταστροφικές
παρεµβάσεις που αλλοιώνουν το περιβάλλον στην παραλία της.
21) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ και
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Επιµελητήριο Εικαστικών Τεχνών Ελλάδος αναφέρεται στη
λειτουργία των, ανά νοµαρχία, επιτροπών κρίσης εικαστικών έργων,
που έχουν συγκροτηθεί σύµφωνα µε το ν. 2218/94.
22) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία Εργαζόµενοι στην
εταιρεία ΑΦΟΙ ΤΣΙΤΣΗ ΑΕ Νάουσας Ηµαθίας, ζητούν την καταβολή
δεδουλευµένων τους και τη συνέχιση της λειτουργίας του
εργοστασίου.
23) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
'Ενωση Λειτουργών Μέσης Εκπαίδευσης Βαυαρίας Γερµανίας
αναφέρεται στα προβλήµατα της ελληνόγλωσσης εκπαίδευσης και
των ελλήνων εκπαιδευτικών στη Γερµανία.
24) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία Συνταξιουχικά
Σωµατεία Ανατολικής Μακεδονίας - Θράκης (ΙΚΑ - ΤΕΒΕ - ΤΣΑ)
ζητούν την αύξηση των συντάξεων των µελών τους.
25) Οι Βουλευτές κύριοι ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ και ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊστικός
Σύλλογος Αγ. Παρασκευής Αττικής "ΑΓ.ΙΩΑΝΝΗΣ" καταγγέλλει την
παράνοµη κοπή πεύκων, την ελλειπή αστυνόµευση της περιοχής
του κλπ.
26) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία Λογιστές και
Λογίστριες ζητούν να µην εφαρµοστεί το π.δ. "Περί επαγγέλµατος
Λογιστή Φοροτεχνικού και άδειας ασκήσεώς του".
27) Οι Βουλευτές κύριοι ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ και
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Συνδικάτο Οικοδόµων Πύργου Ηλείας αναφέρεται στην κατάσταση
που επικρατεί σε όλα τα υποκ/µατα του ΙΚΑ στο Νοµό Ηλείας.
28) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Κοινότητα
Ν.Φώκαιας Χαλκιδικής, καταγγέλλει τη δηµιουργία γηπέδου γκολφ
σε έκταση της περιοχής της που αποτελεί βιότοπο άγριας
πτηνοπανίδας.

29) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι Τουριστικές Ξενοδοχειακές Επιχειρήσεις
"OCEANIS CAVALA" ζητούν τη νοµοθετική ρύθµιση οικονοµικού
προστίµου που τους επεβλήθη για παράνοµη χρήση πετρελαίου
θέρµανσης.
30) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Σ. Παπαδόπουλος, συνταξιούχος της
∆ΕΗ ζητεί την επίλυση συνταξιοδοτικού του προβλήµατος.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 7/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
14431/31-7-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό πρωτ. 7/15-7-98, ερώτηση των
Βουλευτών κυρίων Μ. Μπόσχου και Α. Τασούλα, που κατατέθηκε
στη Βουλή, σχετικά µε την έλλειψη σε προσωπικό (Επόπτες
∆ηµόσιας Υγείας), στην ∆/νση ∆ηµόσιας Υγείας της Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης Ιωαννίνων, σας γνωρίζουµε ότι µετά τη δηµοσίευση
των οργανισµών των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων, τον Ιούνιο του
1995, καταργήθηκαν όλες οι κενές οργανικές θέσεις των ∆/νσεων
Υγείας και Πρόνοιας, όλων των Περιφεριακών Υπηρεσιών του
Υπουργείου µας.
Αρµόδιοι για την πλήρωση των αναφερόµενων θέσεων είναι η Ν.Α.
και το Υπουργείο Εσωτερικών ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης, προς το οποίο κοινοποιείται το παρόν, µε
συνηµµµένο φωτ/φο της αναφοράς και το οποίο παρακαλείται να
ενηµερώσει τη Βουλή και τον ερωτώντα Βουλευτή.

Ο Υπουργός
Κ. ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

2. Στην µε αριθµό 9/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
28087/18-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 9/15-7-98 που κατατέθηκε στη Βουλή
των Ελλήνων από τους Βουλευτές κυρίους Απ. Τασούλα και Μ.
Μπόσκου και αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σας πληροφορούµε
ότι η Ν.Α. Ιωαννίνων σε συνεργασία µε τον Σύνδεσµο 'Υδρευσης
Λεκανοπεδίου (ΣΥΚΛΙ) έχει προβεί στις ακόλουθες ενέργειες:
α) Κοινότητα Ροδοτοπίου: πραγµατοποιήθηκε γεώτρηση, από τον
Ι.Γ.Μ.Ε., (Παράρτηµα Πρέβεζας). Μετά από δοκιµαστική άντληση
και δειγµατοληψία τα αποτελέσµατα ήταν ικανοποιητικά και ως
προς την ποσότητα και ως προς της ποιότητα του νερού. Το έργο
εντάχθηκε µε ανάλογη πίστωση στη ΣΑΝΑ/2 και ήδη εκπονείται από
την ΤΥ∆Κ η µελέτη, πολύ δε σύντοµα θα αρχίσει η υλοποίηση του
έργου.
β) Κοινότητα Νεοχωρόπουλου: Το πρόβληµα που δηµιουργήθηκε
ήταν εσωτερικό της Κοινότητας Νεοχωρόπουλου και έχει ήδη
αποκατασταθεί.
γ) Κοινότητες Νεοκαισάρειας - Αβγού: Στην Κοινότητα
Νεοκαισάρειας πραγµατοποιήθηκε γεώτρηση από τον ΣΥΚΛΙ. Τα
αποτελέσµατα της γεώτρησης ήταν ικανοποιητικά ως προς την
ποσότητα αρνητικά όµως ως προς την καταλληλότητα του νερού.
Μετά από το αρνητικό αποτέλεσµα της γεώτρησης, σύµφωνα µε τον
Πρόεδρο ο ΣΥΚΛΙ δροµολόγησε την αντιµετώπιση του
προβλήµατος µε τη σύνδεση της Κοινότητας Νεοκαισάρειας από
την παλιά δεξαµενή της Κοινότητας Ανατολής.
Το  πρόβληµα  της  Κοινότητας  Αβγού  θα  επιλυθεί  αφού
συνδεθεί  η  Κοινότητα  Νεοκαισάρειας  µε  την  Κοινότητα
Ανατολής  (το  προσεχές  δεκαήµερο  σύµφωνα  µε  τον  Πρόεδρο
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του ΣΥΚΛΙ) που θα έχει σαν αποτέλεσµα την µεγαλύτερη επάρκεια
για την Κοινότητα Αβγού.
Σχετικά µε την πόλη των Ιωαννίνων, όπως µας πληροφόρησε η
∆ΕΥΑ Ιωαννίνων, το µόνο πρόβληµα που δηµιουργήθηκε ήταν στην
περιοχή της Βρυσούλας και το οποίο αποκαταστάθηκε. Οι
µικροδιακοπές που κατά καιρούς παρατηρούνται οφείλονται είτε σε
µικροβλάβες είτε σε έργα τα οποία γίνονται στην πόλη.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

3. Στην µε αριθµό 13/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1101/30-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 13/15.7.98, που κατέθεσαν
οι Βουλευτές κύριοι Βαγ. Μπούτας και Αχιλ. Κανταρτζής σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Το προσωπικό καθαριότητας των σχολείων, ως παράγοντας που
λειτουργεί στα πλαίσια της συντήρησης αλλά και λειτουργίας των
σχολικών κτιρίων, υπάγεται οικονοµικά στην τοπική αυτοδιοίκηση.
Ως εκ τούτου η όποια εργασιακή εξάρτηση πρέπει να υπάγεται στην
τοπική αυτοδιοίκηση.
Συνεπώς το αίτηµα για την αλλαγή του εργασιακού καθεστώτος
είναι θέµα αποδοχής του από την τοπική αυτοδιοίκηση, για το οποίο
η ΚΕ∆ΚΕ µε το από 23.1.98 πρακτικό της αποφάσισε το καθεστώς
της πρόσληψης του προσωπικού καθαριότητας των σχολικών
µονάδων και παραµένει ως έχει.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

4. Στην µε αριθµό 13/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
26636/31-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 13/15-7-98 που κατέΘεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Β. Μπούτας και Αχ. Κανταρτζής, σχετικά µε τα
αιτήµατα των εργαζοµένων στην καθαριότητα σχολείων, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Οι συµβάσεις εργασίας των καθαριστριών των σχολείων
υπογράφονται από τους προϊσταµένους των αντίστοιχων γραφείων
εκπαίδευσης και όπου δεν υπάρχουν γραφεία εκπαίδευσης από
τους προϊσταµένους των αντίστοιχων διευθύνσεων εκπαίδευσης.
Η Κεντρική 'Ενωση ∆ήµων και Κοινοτήτων µε πρόσφατη απόφαση
του ∆ιοικητικού Συµβουλίου πρότεινε την αύξηση των αµοιβών των
ανωτέρω εργαζοµένων κατά 10% για το έτος 1998.
Για την αλλαγή του εργασιακού καθεστώτος αυτών αρµόδιο είναι το
Υπουργείο Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

5. Στην µε αριθµό 16/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
7/13-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 16/15.7.98 που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Σ. Παναγιώτου και Μ. Μπόσκου, σας
πληροφορούµε τα εξής:
Οι κοινότητες Γενισέας, Αβδήρων, ∆ιοµήδειας, Μαγικού και
Ευµοίρου του Νοµού Ξάνθης επλήγησαν από χαλάζι στις 25.6.98
που προξένησε σοβαρότατες ζηµιές σε καλλιέργειες βαµβακιού,
σιτηρών, βιοµηχανικής τοµάτας και αραβοσίτου σε έκταση περίπου
15.000 στρεµµάτων.
Για τις ζηµιές αυτές ο ΕΛΓΑ επιλήφΘηκε άµεσα και οι εκτιµήσεις
ολοκληρώθηκαν.
Επιβάλλεται όµως για τεχνικούς λόγους προκειµένου τα πορίσµατα
των εκτιµήσεων να εκφράζουν µε τη µεγαλύτερη δυνατή ακρίβεια
την απώλεια του εισοδήµατος των πληγέντων παραγωγών στις

καλλιέργειες των βαµβακιών ν' ακολουθήσει και δεύτερη εκτίµηση
κοντά στη συγκοµιδή. Μετά την οριστικοποίηση των πορισµάτων
εκτίµησης από τον ΕΛΓΑ θα καταβληθεί κάθε δυνατή προσπάθεια
για την επίσπευση της καταβολής των αποζηµιώσεων στους
δικαιούχους.
Σε όσες περιπτώσεις, τα τελευταία χρόνια, οι καλλιέργειες της
περιοχής των παραπάνω κοινοτήτων επλήγησαν από ζηµιογόνα
αίτια που ενέπιπταν στις διατάξεις του Κανονισµού Ασφάλισης της
Φυτικής Παραγωγής, ο ΕΛΓΑ έχει ήδη καταβάλει τις αντίστοιχες
αποζηµιώσεις. Σήµερα ο ΕΛΓΑ όταν οι ζηµιές υπερβαίνουν το 20%
καταβάλλει αποζηµίωση ίση µε 74,8% της συνολικής παραγωγής
για ποσοστό ζηµιάς 100%. Στο αίτηµα της κατάργησης της
απόλυτης απαλλαγής δηλαδή του ποσοστού που δεν
αποζηµιώνεται πρέπει να γίνει αντιληπτό ότι πέρα από τις
οικονοµικές δυνατότητες του ΕΛΓΑ, η ασφάλιση δεν πρέπει να
αποτελεί ανασταλτικό παράγοντα στην προσπάΘεια αποτροπής ή
µείωσης της ζηµιάς από τον παραγωγό και κυρίως δεν µπορεί ποτέ
η ασφάλιση να αποτελεί µέσο ωφέλειας και προσπορισµού
κέρδους.
Πάντως ο ΕΛΓΑ, στα πλαίσια των οικονοµικών του δυνατοτήτων,
συνεχώς επεκτείνει και βελτιώνει την παρεχόµενη ασφάλιση,
συµβάλλοντας έτσι ώστε να περιοριστούν στο ελάχιστο δυνατό οι
επιπτώσεις της εξάρτησης των παραγωγών της χώρας από
καιρικές αντιξοότητες που δεν µπορούν να ελέγξουν.

Ο Υπουργός
ΣΤ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

6. Στην µε αριθµό 20/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
536/31-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2Ο/15.7.98 των Βουλευτών κυρίων
Σταύρου Παναγιώτου και Στρατή Κόρακα αναφορικά µε το
αντικείµενο του θέµατος, σας γνωρίζουµε τα παρακάτω:
Σύµφωνα µε τις διατάξεις της παρ. 1 του άρθρου 2 του Κ.Β.Σ. (π.δ.
186/1992) "Κάθε ηµεδαπό ή αλλοδαπό φυσικό ή νοµικό πρόσωπο
ή κοινωνία του Αστικού Κώδικα, που ασκεί δραστηριότητα στην
ελληνική επικράτεια και αποβλέπει στην απόκτηση εισοδήµατος
από εµπορική ή βιοµηχανική ή βιοτεχνική ή γεωργική επιχείρηση ή
από ελευθέριο επάγγελµα ή από οποιαδήποτε άλλη επιχείρηση,
καθώς και οι αστικές κερδοσκοπικές ή µη εταιρείες, αναφερόµενοι
στο εξής µε τον όρο "επιτηδευµατίας", τηρεί, εκδίδει, παρέχει, ζητά,
λαµβάνει, υποβάλλει, διαφυλάσσει τα βιβλία, τα στοιχεία, τις
καταστάσεις και κάθε άλλο µέσο σχετικό µε την τήρηση βιβλίων και
την έκδοση στοιχείων που ορίζονται από τον Κώδικα αυτό, κατά
περίπτωση".
Η αναφερόµενη στην ερώτηση 20/15.7.98 υπόθεση, διαβιβάστηκε
λόγω αρµοδιότητας στη ∆/νση Επιθεώρησης Υπηρεσιών,
(συνηµµένο έγγραφο 10877Ο8/535/23.7.98), προκειµένου να
ανατεθεί σε επιθεωρητή, να εξετάσει τα αναφερόµενα σε αυτή και
να ενεργήσει στα πλαίσια των αρµοδιοτήτων του.
Τα αποτελέσµατα της σχετικής έρευνας µόλις περιέλθουν στην
υπηρεσία µας, θα σας κοινοποιηθούν για ενηµέρωσή σας.

Ο Υφυπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ"

7. Στην µε αριθµό 24/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1941/29-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Yγείας, και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε  απάντηση  της  µε  αριθµό  24/15-7-98  ερώτησης,  που
υπέβαλαν  οι  Βουλευτές  κύριοι  Μήτσος  Κωστόπουλος,  Ορέστης
Κολοζώφ  και  Μπάµπης  Αγγουράκης,  σχετικά  µε  αποζηµίωση
των  πυροπαθών  κατοίκων  της  Νοµ.  Αυτοδιοίκησης  Εύβοιας,
σας  γνωρίζουµε  ότι,  ήδη  έχουν  γίνει  οι  ενέργειες  µεταβίβασης
της  απαιτουµένης  πίστωσης  στην  εν  λόγω  Νοµ.  Αυτοδιοίκηση,
προκειµένου  να  καταβληθεί  το  έκτακτο  οικονοµικό  επίδοµα,
από  το  Λογ.  Α'  Κοιν.  Βοηθειών  στους  πληγέντες
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από την πυρκαγιά κατοίκους.
Ο Υφυπουργός
Θ. ΚΟΤΣΩΝΗΣ"

8. Στην µε αριθµό 29/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
22914/6-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ' αριθµ. 29/15-7-98 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Β. Μπούτα, Α. Κανταρτζή και Ν. Γκατζή, σας γνωρίζουµε τα
εξής:
Η υπηρεσία µας έχει προχωρήσει στην έγκριση για προκήρυξη 19
θέσεων γιατρών του κλάδου Ε.Σ.Υ., διαφόρων ειδικοτήτων για το
Ν.Γ.Ν. Καρδίτσας.
Μεταξύ αυτών των θέσεων είναι µία (1) θέση ∆/ντή Μ.Ε.Θ., µία (1)
θέση Επιµ. Α'. Μ.Ε.Θ. και µία (1) θέση Επιµ. Β' Μ.Ε.Θ.

Ο Υπουργός
Κ. ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

9. Στην µε αριθµό 30/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
147/5-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 30/15-7-98 που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Σ. Κόρακας και Μ. Κωστόπουλος, σας γνωρίζουµε
ότι για τη στέγαση των Πυροσβεστικών Υπηρεσιών σε σύγχρονα
κτίρια και εγκαταστάσεις καταβάλλονται προσπάθειες µίσθωσης
ιδιωτικών κτιρίων και µέσα από τις δυνατότητες του προγράµµατος
δηµοσίων επενδύσεων ανέγερσης δηµοσίων κτιρίων.
Κατά τη µίσθωση των ιδιωτικών κτιρίων εξετάζεται η άνεση, η
υγιεινή και η ασφάλεια των χώρων εργασίας και διαµονής του
προσωπικού. Για τα ήδη µισθωµένα οικήµατα διατίθενται ανάλογες
πιστώσεις εκσυγχρονισµού των αναφερόµενων χώρων. Επίσης,
κατά την ανέγερση δηµοσίων κτιρίων, λαµβάνεται µέριµνα
κατασκευής και διαρρύθµισης τέτοιων χώρων.
Στα πλαίσια αυτά, για την επίλυση του στεγαστικού προβλήµατος
της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας Ρόδου µε τη στέγασή της σε
σύγχρονο δηµόσιο κτίριο το Αρχηγείο Πυροσβεστικού Σώµατος σε
συνεργασία µε τους συναρµόδιους φορείς καταβάλλει συνεχείς
προσπάθειες για την ανεύρεση κατάλληλης οικοπεδικής έκτασης και
την εξασφάλιση των αναγκαίων πιστώσεων µέσα από το
πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων.
Επίσης, επειδή πράγµατι το κτίριο του ∆ηµοσίου το οποίο
στεγάζεται σήµερα η Υπηρεσία αυτή δεν καλύπτει τις σύγχρονες
απαιτήσεις λειτουργίας της, καταβλήθηκαν προσπάθειες για την
µίσθωση κτιρίου καταλλήλου που να πληροί όλους τους όρους
υγιεινής, ασφάλειας και άνεσης. 'Οµως µέχρι σήµερα δεν έχει βρεθεί
άλλο κτίριο, εκτός από αυτό που ήδη η Υπηρεσία αυτή στεγάζετο
και έτσι αποφασίσθηκε η συνέχιση της στέγασής της σε αυτό,
προκειµένου να συνεχισθεί η λειτουργία της σε αυτή την ευαίσθητη
ακριτική περιοχή.
Οι προσπάθειες µας για την επίλυση του προβλήµατος συνεχίζονται
µε αµείωτο ενδιαφέρον.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

10. Στην µε αριθµό 31/15.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
22913/3.8.98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό πρωτ. 31/15.7.98 ερώτηση που
κατέθεσαν στη Βουλή οι Βουλευτές κύριοι Νίκος Γκατζής, Αχιλλέας
Κανταρτζής και Βαγγέλης Μπούτας σχετικά µε το πιο πάνω θέµα
σας γνωρίζουµε ότι για το εν λόγω Π.Ι. προβλέπονται (2) θέσεις
γιατρών υπόχρεων υπηρεσίας υπαίθρου.
Η µία θέση καλύφθηκε από το γιατρό Τσιµούλη ∆ηµήτριο (βλ.
Α9α/14061/17.7.98 απόφαση διορισµού του) όπου αναµένεται
σύντοµα να αναλάβει υπηρεσία η δεύτερη θέση εξακολουθεί να

παραµένει κενή, παρ' ότι η Υπηρεσία µας την προκήρυξε (4)
τέσσερις µήνες πριν από τη λήξη της θητείας του γιατρού που
υπηρετούσε (άρθρο 26 παρ.6 ν.2519/97 ΦΕΚ 165/τ. Α/97).
Επίσης, µε το αριθµ. πρωτ. Α9α/19454/18.6.98 έγγραφο εγκρίθηκε
η προκήρυξη (1) µίας θέσης Επιµ. Α. ή Β' Γενικής Ιατρικής ή
Παθολογίας για το Πολυδύναµο ιατρείο Αλοννήσου αναµένεται
σύντοµα η πλήρωσή της.
Επιπροσθέτως, σας πληροφορούµε ότι η αρµόδια Υπηρεσία του
Υπουργείου µας µε το αριθµ. πρωτ. Α9β/17815/98 έγγραφο, ζήτησε
µεταξύ άλλων την προκήρυξη από το Α.Σ.Ε.Π. (Ανώτατο Συµβούλιο
Επιλογής Προσωπικού) (1) µίας θέσης ∆Ε Νοσηλευτικής, για το
προαναφερόµενο Περιφερειακό Ιατρείο.

Ο Υπουργός
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

11. Στην µε αριθµό 32/15.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
585/12.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 32/15.7.98 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Η. Παπαηλία, σχετικά µε θέµατα φορολογίας Μεγάλης Ακίνητης
Περιουσίας (ΦΜΑΠ) και γενικά εκτίµησης ακινήτων του Νοµού
Αττικής σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1. Με τη θέσπιση των διατάξεων του ν.2459/97 ξεκίνησε µια
συστηµατική προσπάθεια µε στόχο τον εντοπισµό και τη
φορολόγηση της µεγάλης ακίνητης περιουσίας που βρίσκεται στην
Ελλάδα και είναι φυσικό να παρατηρηθούν επιµέρους προβλήµατα
κατά την αρχική εφαρµογή του.
2. Σύµφωνα µε την κείµενη φορολογική νοµοθεσία, για τον
υπολογισµό του φόρου των µεταβιβαζοµένων µε οποιαδήποτε αιτία
ακινήτων (γηπέδων-αγροτεµαχίων) που βρίσκονται εκτός
αντικειµενικού συστήµατος ή για τον υπολογισµό του φόρου
µεγάλης ακίνητης περιουσίας, λαµβάνεται υπόψη η αξία αυτών κατά
το χρόνο φορολογίας, βάσει των συγκριτικών στοιχείων των ∆ΟΥ,
όπως αυτά έχουν διαµορφωθεί και ανταποκρίνονται κατά κανόνα
στις τιµές της αγοράς, τα οποία, µπορούν να συµβουλεύονται οι
πολίτες δηλώνοντας τις κατά την κρίση τους αγοραίες αξίες.
Το Υπουργείο µε την αριθ. 1035820/99/ΒΟΟ13/21.3.96 ΠΟΛ.1091
εγκύκλιο διαταγή, έχει δώσει σαφείς και λεπτοµερείς οδηγίες προς
όλες τις ∆ΟΥ για τον τρόπο υπολογισµού της αγοραίας αξίας των
ακινήτων που βρίσκονται εκτός αντικειµενικού συστήµατος, ώστε οι
εκτιµήσεις αυτών από τις ∆.Ο.Υ. να ανταποκρίνονται στις
πραγµατικές αξίες όπως αυτές διαµορφώνονται κάθε φορά.
Ωστόσο µετά την ολοκλήρωση της σχετικής µελέτης, και το πόρισµα
της αρµόδιας επιτροπής, στην οποία θα ληφθούν υπόψη όλοι
εκείνοι οι παράγοντες που προσδιορίζουν την αξία των ακινήτων,
εκτιµάται ότι από 1.1.99 θα τεθεί σε εφαρµογή αντικειµενικό
σύστηµα υπολογισµού της αξίας όλων των ακινήτων της χώρας.

Ο Υφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ"

12. Στην µε αριθµό 41/15.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
81/12.8.98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 41/15.7.1998, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ε. Χαϊτίδης, σε ό,τι µας αφορά, σας γνωρίζουµε ότι το
Υπουργείο µας διαχειρίζεται µε ιδιαίτερη ευαισθησία και
υπευθυνότητα τα θέµατα που αφορούν την εθνική µας ασφάλεια και
για την πρόληψη και καταστολή κάθε πράξης που στρέφεται
εναντίον των εθνικών µας συµφερόντων και αντιµετώπιση
οποιουδήποτε τα επιβουλεύεται, βρίσκεται σε διαρκή ετοιµότητα.
Για το σκοπό αυτό, κατόπιν οδηγιών µας, έχουν δραστηριοποιηθεί
οι αρµόδιες Υπηρεσίες µας σε όλη τη χώρα και σε στενή
συνεργασία µε τις Υπηρεσίες των άλλων Υπουργείων, λαµβάνουν
κάθε µέτρο για την αποτροπή εισόδου στη χώρα
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ατόµων που επιβουλεύονται την ακεραιότητά της και την ασφάλεια
του ελληνικού χώρου, την αντιµετώπιση µεµονωµένων
δραστηριοτήτων ατόµων ή οµάδων που, κατά καιρούς, επιχειρούν
να δηµιουργήσουν εντάσεις σε αυτή καθώς και κάθε άλλης
προκλητικής ενέργειας που άπτεται της εθνικής µας ασφάλειας και
κυριαρχίας.
Σε ό,τι αφορά την είσοδο και παραµονή στη χώρα µας ατόµων που
εισήλθαν σε αυτή προκειµένου να παραβρεθούν σε εκδηλώσεις
που πραγµατοποιήθηκαν τον Ιούλιο στη Μακεδονία, σας
πληροφορούµε ότι από τις αρµόδιες Υπηρεσίες εφαρµόσθηκε πιστά
η ισχύουσα νοµοθεσία.
Επίσης, η Αστυνοµία κατά τις εκδηλώσεις αυτές έλαβε, όπως είχε
υποχρέωση, τα απαραίτητα µέτρα για την τήρηση της τάξης και την
πρόληψη τυχόν εκνόµων ενεργειών, πράγµα που επέτυχε σε
απόλυτο βαθµό.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

13. Στην µε αριθµό 47/15.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
17/13.8.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 47/15.7.98 που κατέθεσε ο Βουλευτής
κ. Μ. Κεφαλογιάννης σας πληροφορούµε τα εξής:
Για τις ζηµιές που προξενήθηκαν σε σταφίδες και αµπέλια του
Νοµού Ηρακλείου από καύσωνα στις 3 και 4 Ιουλίου ο ΕΛΓΑ έχει
ήδη επιληφθεί. Συγκεκριµένα για τις ζηµιές αυτές διενεργήθηκαν
έγκαιρα οι απαραίτητες επισηµάνσεις και στις 10 Ιουλίου δηλαδή
πριν από την εκπνοή της 12ήµερης προθεσµίας υποβολής των
δηλώσεων ζηµιάς, άρχισαν οι εκτιµήσεις µε προτεραιότητα στις
περιοχές που έχουν σηµειωθεί οι µεγαλύτερες ζηµιές καθώς και στις
ποικιλίες που βρίσκονται στο στάδιο της συγκοµιδής. Από
διάφορους ∆ήµους και Κοινότητες του Νοµού Ηρακλείου έγιναν
περί τις 300 αναγγελίες ζηµιάς και υποβλήθηκαν περί τις 8000
δηλώσεις οι εκτιµήσεις των οποίων υπολογίζεται ότι θα
ολοκληρωθούν σύντοµα.
Μετά το πέρας των εκτιµήσεων θα ακολουθήσει η κοινοποίηση των
πορισµάτων εκτίµησης για την ενηµέρωση των ενδιαφεροµένων
παραγωγών, στη συνέχεια δε από τον ΕΛΓΑ θα καταβληθεί κάθε
δυνατή προσπάθεια ώστε οι αποζηµιώσεις να καταβληθούν στους
δικαιούχους το συντοµότερο δυνατό.
Τέλος όσον αφορά στις ζηµιές που προξενήθηκαν στο ζωϊκό
κεφάλαιο (κοτόπουλα, χοιρινά, κουνέλια, αιγοπρόβατα και
µελισσοσµήνη), οι οποίες µάλιστα είναι αρκετά σηµαντικές, οι
εκτιµήσεις των ζηµιών αυτών, έχουν ήδη ολοκληρωθεί και σύντοµα
θα κοινοποιηθούν τα πορίσµατα εκτίµησης στους ενδιαφεροµένους
κτηνοτρόφους και µελισσοκόµους.

Ο Υπουργός
ΣΤ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

14. Στην µε αριθµό 52/15.7.98 ερώτηση ΑΚΕ 5 δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 18/13.8.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση ΑΚΕ 52/5/15.7.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Μ. Κεφαλογιάννης για τα θέµατα της αρµοδιότητάς
µας, σας πληροφορούµε ότι το Τµήµα Προµηθειών και Εκτέλεσης
Εργασιών του Υπουργείου Γεωργίας την τελευταία πενταετία δεν
έχει συνάψει καµία σύµβαση εκτέλεσης έργων, προµηθειών ή
παροχής υπηρεσιών µε τον 'Οµιλο Εταιρειών INTRAKOM.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

15. Στην µε αριθµό 57/15.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1998/29.7.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 57/15.7.1998 του Βουλευτή
κ. Ν. Τσιαρτσιώνη, σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
Οι κατευθύνσεις της δηµοσιονοµικής πολιτικής τόσο των τελευταίων

ετών όσο και του έτους 1999 είναι ενταγµένες στο ευρύτερο πλαίσιο
της µεσοπρόθεσµης οικονοµικής πολιτικής όπως αυτή
περιγράφεται στο επικαιροποιηµένο πρόγραµµα σύγκλισης της
Ελληνικής Οικονοµίας.
Η προσπάθεια εξυγίανσης των δηµοσίων οικονοµικών θα
συνεχισθεί και στο έτος 1999, προκειµένου να συνεχισθεί η πτωτική
πορεία του δηµοσιονοµικού ελλείµµατος, το οποίο αναµένεται να
διαµορφωθεί σύµφωνα µε τους στόχους του προγράµµατος
σύγκλισης. Η προσαρµογή αυτή θα στηριχθεί κυρίως στη
συγκράτηση των δαπανών, όπως εξάλλου αυτό περιγράφεται και
στη σχετική εγκύκλιο κατάρτισης του προϋπ/σµού του έτους αυτού,
που απεστάλη στα Υπουργεία. Στην εγκύκλιο αυτή προβλέπεται,
µεταξύ άλλων, ο περιορισµός των πρωτογενών δαπανών, πλην
των δαπανών για αποδοχές και συντάξεις καθώς και των δαπανών
του Π∆Ε, στα επίπεδα του έτους 1998 και δευτερευόντως στην
αύξηση των εσόδων, µεσω του περιορισµού της φοροδιαφυγής, µε
ρυθµούς ταχύτερους από την αύξηση του ΑΕΠ.
Τέλος µέσω των δαπανών του Π∆Ε, του έτους 1999 θα συνεχισθεί
η προσπάθεια για την αύξηση των επενδύσεων. Θετική συµβολή
στην εξέλιξη αυτή θα έχει η περαιτέρω αποκλιµάκωση του
πληθωρισµού και κατ' επέκταση η πτώση των επιτοκίων, καθώς
επίσης και το γενικότερα ευνοϊκό επενδυτικό κλίµα που έχει
διαµορφωθεί.

Ο Υφυπουργός
Ν. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

16. Στην µε αριθµό 60/15.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
9/13.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση του από 13/8/98 εγγράφου σας, σχετικά µε την
60/15.7.98 ερώτηση, που κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Π. Ψωµιάδης,
αναφορικά µε δηµοσιεύµατα στον Τύπο για τη λήψη νέων
φορολογικών µέτρων, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Α. 1. Βασικός στόχος της φορολογικής πολιτικής του Υπουργείου
Οικονοµικών µέσα στα πλαίσια της ασκούµενης από την
Κυβέρνηση δηµοσιονοµικής πολιτικής είναι η δίκαιη κατανοµή των
φορολογικών βαρών και η προστασία του εισοδήµατος των
µισθωτών και συνταξιούχων.
2. Επίσης µέσα στα πλαίσια της γενικότερης τάσης περιορισµού
των φορολογικών απαλλαγών καταβάλλεται προσπάθεια για την
εξάλειψη των ευνοϊκών ρυθµίσεων για ορισµένες κατηγορίες
φορολογουµένων που δεν δικαιολογούνται από κοινωνική άποψη
όπως επίσης και τη διασφάλιση της φορολογικής δικαιοσύνης.
3. Οι όποιες µεταβολές κρίθηκαν σκόπιµες να γίνουν στο σύστηµα
των αντικειµενικών κριτηρίων περιλήφθηκαν στο ν.2579/1998
"Φορολογικές διαρρυθµίσεις και άλλες διατάξεις. Εξάλλου µε τον
ίδιο νόµο για τα εισοδήµατα που αποκτήθηκαν µέσα στο έτος 1997
τα κλιµάκια της φορολογικής κλίµακας τιµαριθµοποιήθηκαν µε το
µέσο πληθωρισµό του έτους 1997 δηλαδή µε συντελεστή 5,5%.
4. Ακόµη σας γνωρίζουµε ότι στο Υπουργείο Οικονοµικών έχουν
υποβληθεί προτάσεις από διάφορους φορείς µεταξύ των οποίων
και προτάσεις για αύξηση του αφορολόγητου ορίου οι οποίες
µελετώνται από τους αρµόδιους παράγοντες προκειµένου το ισχύον
φορολογικό σύστηµα να γίνει απλούστερο πιο λειτουργικό,
περισσότερο αποτελεσµατικό και κοινωνικά δικαιότερο.
Β. Το σύστηµα αντικειµενικού προσδιορισµού της φορολογητέας
αξίας των ακινήτων δεν είναι στατικό, αλλά συνεχώς
µεταβαλλόµενο, τροποποιούµενο και προσαρµοζόµενο στις
συνθήκες που κάθε φορά επικρατούν στην αγορά ακινήτων.
Οι τροποποιήσεις που κατά καιρούς γίνονται στους συντελεστές ή
στον τρόπο λειτουργίας του συστήµατος, αποσκοπούν στη
βελτίωσή του ούτως ώστε να προσδιορίζονται αξίες ακινήτων
αντικειµενικά σωστές.
'Αλλωστε  η  επιτροπή  του  άρθρου  41  του  ν.1249/82  Ν.  Αττικής
που  είναι  αρµόδια  να  εισηγείται  τυχόν  τροποποιήσεις  για
βελτίωση  του  συστήµατος,  δεν  έχει  υποβάλλει  µέχρι
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σήµερα κάποια πρόταση για τροποποίηση συντελεστών και
εποµένως δεν δικαιολογούνται ανησυχίες για δήθεν αύξηση
φορολογικών επιβαρύνσεων.
Γ. Τέλος, σας γνωρίζουµε ότι κατάργηση ή περικοπή των
απαλλαγών από τέλη χαρτοσήµου ή τον ειδικό φόρο τραπεζικών
εργασιών των στεγαστικών δανείων για την απόκτηση πρώτης
κατοικίας, δεν προβλέπεται.
Επίσης δεν προβλέπεται καµία αύξηση ως προς τα τέλη
κυκλοφορίας των αυτοκινήτων οχηµάτων.

Ο Υφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ"

17. Στην µε αριθµό 65/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
20/13-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 65/15-7-98 που κατέθεσε ο Βουλευτής
κ. Σπ. ∆ανέλλης, σας πληροφορούµε τα εξής:
Για τις ζηµιές που προξενήθηκαν σε σταφίδες και αµπέλια του
Νοµού Ηρακλείου από καύσωνα στις 3 και 4 Ιουλίου, ο ΕΛΓΑ
επιλήφθηκε αµέσως. Συγκεκριµένα διενήργησε έγκαιρα τις
απαραίτητες επισηµάνσεις και στις 10 Iουλίου δηλαδή πριν από την
εκπνοή της 12ήµερης προθεσµίας υποβολής των δηλώσεων
ζηµιάς, άρχισαν οι εκτιµήσεις οι οποίες διενεργούνται από
πολυµελές κλιµάκιο γεωπόνων εκτιµητών του ΕΛΓΑ που
συγκροτήθηκε για το σκοπό αυτό. Σύµφωνα µε τα στοιχεία του
ΕΛΓΑ από διάφορους ∆ήµους και Κοινότητες του Νοµού Ηρακλείου
έγιναν περί τις 300 αναγγελίες ζηµιάς και υποβλήθηκαν περί τις
8000 δηλώσεις οι εκτιµήσεις των οποίων θα ολοκληρωθούν
σύντοµα.
Μετά το πέρας των εκτιµήσεων θα ακολουθήσει η κοινοποίηση των
πορισµάτων εκτίµησης για την ενηµέρωση των ενδιαφεροµένων
παραγωγών, στη συνέχεια δε από τον ΕΛΓΑ θα καταβληθεί κάθε
δυνατή προσπάθεια ώστε οι αποζηµιώσεις να καταβληθούν στους
δικαιούχους το συντοµότερο δυνατό.
∆ιευκρινίζεται ότι σύµφωνα µε τον Κανονισµό Ασφάλισης δεν
καλύπτονται ασφαλιστικά από τον ΕΛ.Γ.Α. οι ζηµιές που
προξενήθηκαν στο Φυτικό Κεφάλαιο καθώς και οι επιπτώσεις που
µπορεί να υπάρξουν στην παραγωγή επόµενων καλλιεργητικών
περιόδων.
Για τις δενδρώδεις καλλιέργειες, κατόπιν οδηγίας που έδωσα στη
∆ιοίκηση του ΕΛΓΑ, το ∆ιοικητικό Συµβούλιο στη συνεδρίαση τις 10
Ιουνίου 1998, έλαβε απόφαση για την τροποποίηση του Καν. µε
αναδροµική ισχύ, από 1/1/1998. Με την απόφαση αυτή ενοποιείται
η κάλυψη ζηµιών στο προανθικό στάδιο, στο στάδιο ανθοφορίας και
στο στάδιο της καρπόδεσης, και µε ενιαίο συντελεστή 62% και για
τα τρία στάδια.
Τέλος όσον αφορά τις ζηµιές που προξενήθηκαν στο ζωικό
κεφάλαιο (κοτόπουλα, χοιρινά, κουνέλια, αιγοπρόβατα) και στα
µελισσοσµήνη, οι εκτιµήσεις των ζηµιών αυτών, έχουν ήδη
ολοκληρωθεί και σύντοµα θα κοινοποιηθούν τα πορίσµατα
εκτίµησης στους ενδιαφερόµενους κτηνοτρόφους και
µελισσοκόµους.

Ο Υπουργός
ΣΤ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

18. Στην µε αριθµό 67/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
17490/27-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 67/15-7-98 ερώτησης που κατέθεσε η
Βουλευτής κ. Στέλλα Αλφιέρη σχετικά µε την πολιτογράφηση του
Ακγκιούλ Αλέξανδρου και των µελών της οικογένειας του, σας
γνωρίζουµε ότι µε το υπ' αριθµ. Φ. 15464/1732/9.2.98 έγγραφό µας,
ζητήσαµε να µας στείλουν τα απαραίτητα δικαιολογητικά για την
πολιτογράφησή τους, τα οποία µέχρι σήµερα δεν έχουν υποβληθεί
στην Υπηρεσία µας.
Για τα υπόλοιπα θέµατα που θίγονται στην ανωτέρω ερώτηση
αρµόδια ν' απαντήσουν είναι τα συνερωτώµενα Υπουργεία

∆ικαιοσύνης και ∆ηµόσιας Τάξης
Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

19. Στην µε αριθµό 67/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
93/12-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 67/15-7-98 που κατέθεσε η Βουλευτής
κ. Σ. Αλφιέρη, σε ό,τι µας αφορά, σας γνωρίζουµε ότι τα µέλη της
αναφερόµενης σε αυτή οικογένειας των αλλοδαπών έχουν
εξαντλήσει τον προβλεπόµενο, από την ισχύουσα νοµοθεσία χρόνο
παραµονής τους στη χώρα και δεν παρέχεται από αυτή η
δυνατότητα ικανοποίησης των αιτηµάτων τους για περαιτέρω
παραµονή.
Τα αιτήµατά τους για χορήγηση σε αυτούς άδειας παραµονής,
εξετάσθηκαν σε πρώτο και δεύτερο βαθµό και απορρίφθηκαν.
Για τον ανωτέρω λόγο, την 2-6-98 συστήθηκε στους εν λόγω
αλλοδαπούς η αναχώρησή τους από τη χώρα την 9-6-98, καθόσον
δυνατότητα για επιλεκτική αναστολή των ισχυουσών διατάξεων δεν
παρέχεται στην Αστυνοµία η δε εφαρµογή της νοµοθεσίας δεν
επαφίεται στη διακριτική ευχέρεια του προσωπικού µας αλλά
αποτελεί υποχρέωσή του.
Οι αναφερόµενοι αλλοδαποί και συγκεκριµένα οι AKGUL MATEO
και VASIL συνελήφθηκαν την 8-7-98 στη Θεσσαλονίκη προκειµένου
να απελαθούν, σύµφωνα µε σχετικές αποφάσεις απελάσεων γιατί
δεν είχαν αναχωρήσει από τη χώρα, όπως τους είχε συστηθεί, και
διέµεναν παράνοµα σε αυτή.
Κατά των αποφάσεων απέλασής τους οι ανωτέρω προσέφυγαν
σύµφωνα µε το νόµο. Κατόπιν τούτου την 16-7-98 µε αποφάσεις
µας ανεστάλη για τρεις µήνες η απέλασή τους, τους επετράπη η
προσωρινή παραµονή στη χώρα της επιλογής τους.
Τέλος, σε ό,τι αφορά τα αναφερόµενα για προσφυγική ιδιότητα των
µελών της εν λόγω οικογένειας, σας πληροφορούµε ότι τέτοιο θέµα
δεν υφίσταται καθόσον πρόκειται περί αλλογενών αλλοδαπών
ατόµων τα οποία δεν έχουν υποβάλλει σχετικό αίτηµα για τη
χορήγηση ασύλου και την απόκτηση της προσφυγικής ιδιότητας,
ούτε έχουν προσκοµίσει δικαιολογητικά σχετικά µε την αναγνώριση
σε αυτά τέτοιας ιδιότητας.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

20. Στην µε αριθµό 68/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
10708/13-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 68/15.7.98 ερώτηση, την οποία κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γιαν. ∆ραγασάκης, σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
1. Με τις διατάξεις του άρθρου 12 (παρ. 1 και 2) του ν. 2238/1994
ορίζεται η επιβολή αυτοτελούς φορολογίας µε συντελεστή 15%
στους τόκους που αποκτούνται στην Ελλάδα από φυσικά ή νοµικά
πρόσωπα, ενώσεις προσώπων ή οµάδες περιουσίας, χωρίς να
ενδιαφέρει η ιθαγένειά τους και ο τόπος που διαµένουν ή κατοικούν
ή έχουν την έδρα τους και οι οποίοι (τόκοι) προκύπτουν από
καταθέσεις σε τράπεζες ή ταµιευτήριο που είναι στην Ελλάδα, από
οµόλογα ή άλλους έντοκους τίτλους γενικώς τραπεζών ή
ασφαλιστικών επιχειρήσεων κτλ.
Ο εν λόγω φόρος παρακρατείται από τον οφειλέτη των τόκων και δι'
αυτού εξαντλείται η φορολογική υποχρέωση των δικαιούχων των
τόκων γι' αυτό το εισόδηµά τους.
2. Το Συµβούλιο της Ε.Ε. έχει καταρτίσει σχέδιο οδηγίας για την
εξασφάλιση ελάχιστου επιπέδου πραγµατικής φορολόγησης των
εισοδηµάτων της αποταµίευσης υπό µορφή τόκων στην Κοινότητα.
Το εν λόγω σχέδιο προβλέπει µεταξύ άλλων τα εξής:
-  Τα  κράτη-µέλη  λαµβάνουν  τα  απαραίτητα  µέτρα  που
επιτρέπουν  ελάχιστο  επίπεδο  πραγµατικής  φορολόγησης  των
τόκων  που  καταβάλλονται  σε  φυσικά  πρόσωπα  τα  οποία
έχουν  τη  φορολογική  κατοικία τους σε διαφορετικό κράτος-µέλος
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από εκείνο στο οποίο πραγµατοποιείται η πληρωµή από το φορέα
πληρωµής (άρθρο 1, παρ. 1).
- Τα κράτη-µέλη επιλέγουν είτε το σύστηµα της παροχής των
πληροφοριών στο κράτος-µέλος φορολογικής κατοικίας του
πραγµατικού δικαιούχου της πληρωµής είτε το σύστηµα της
παρακράτησης φόρου στην πηγή σύµφωνα µε τα άρθρα 7 και 8
(άρθρο 2, παρ. 1).
- Το κράτος-µέλος του φορέα πληρωµής, εφόσον έχει επιλέξει το
καθεστώς της παρακράτησης φόρου στην πηγή, παρακρατεί φόρο
στην πηγή ελάχιστου ύψους 20% επί των τόκων που καταβάλλει ο
φορέας πληρωµής στον πραγµατικό δικαιούχο. Καµιά άλλη
παρακράτηση φόρου στην πηγή δεν µπορεί να διενεργηθεί στην
Κοινότητα επί των τόκων που καταβάλλονται στους πραγµατικούς
δικαιούχους (άρθρο 8, παρ. 1).
3. Με βάση όσα προαναφέρονται συνάγεται ότι το φορολογικό
καθεστώς που ισχύει στη χώρα µας για τους τόκους που αφορά το
εν λόγω σχέδιο οδηγίας είναι σχεδόν προσαρµοσµένο µε τα όσα
προβλέπει το σχέδιο τούτο, σε αντίθεση µε τα φορολογικά
καθεστώτα άλλων κρατών-µελών της Ε.Ε. (π.χ. του
Λουξεµβούργου), τα οποία δεν προβλέπουν παρακράτηση φόρου
στους υπόψη τόκους. Περαιτέρω και επειδή το σχέδιο αυτό
εξετάζεται στο επίπεδο της Οµάδας ∆ηµοσιονοµικών Θεµάτων,
είναι πρόωρο στο χρονικό διάστηµα που διανύουµε να ληφθούν
αποφάσεις σχετικά µε τις ενέργειες στις οποίες θα προβεί η χώρα
µας, ώστε το ως άνω φορολογικό καθεστώς της να εναρµονισθεί
πλήρως µε τα προβλεπόµενα από αυτό το σχέδιο.
Ενδεικτικά αναφέρουµε ότι κατά τη συνεδρίαση της Οµάδας
∆ηµοσιονοµικών Θεµάτων στις 2.7.98, το Λουξεµβούργο θεώρησε
τον προτεινόµενο συντελεστή παρακράτησης φόρου υψηλό, ενώ η
Ολλανδία είχε αντίθετη άποψη και πρότεινε να υιοθετηθεί
συντελεστής παρακράτησης φόρου 25%. Συνεπώς, στην παρούσα
φάση δεν είναι δυνατόν να παρασχεθεί η ζητούµενη πληροφορία
για το αν θα αυξηθεί σε 20% ο ισχύον στη χώρα µας συντελεστής
παρακράτησης φόρου στους τόκους από καταθέσεις σε τράπεζες.
Εξάλλου, ούτε και η άλλη ζητούµενη πληροφορία δύναται να
παρασχεθεί στην παρούσα φάση, δηλαδή, αν υπάρχει πρόθεση για
διαµόρφωση ενός ενιαίου συστήµατος φορολογικής αντιµετώπισης
των αποδόσεων από όλες τις µορφές αποταµίευσης ή επένδυσης
σε τραπεζικά ή χρηµατιστηριακά προϊόντα, καθόσον το θέµα τούτο
θα εξετασθεί µελλοντικά.

Ο Υφυπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ"

21. Στην µε αριθµό 71/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1106/24-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 71/15-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Παν. Σκανδαλάκης, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Ο ν. 2525/97 (ΦΕΚ 188 τ.Α') µε τον οποίο καθιερώνεται νέα
διαδικασία διορισµού των εκπαιδευτικών δεν έθεσε νέους κανόνες
σύνταξης της επετηρίδας κατά το µεταβατικό στάδιο κατά το οποίο
θα ισχύσει παράλληλα και η επετηρίδα, ούτε συµπεριέλαβε ειδικές
ρυθµίσεις για ειδικές κατηγορίες υποψηφίων κατά την διαδικασία
των διορισµών από τον πίνακα των επιτυχόντων στο διαγωνισµό.
Κατά συνέπεια το εν λόγω θέµα δεν µπορεί προς το παρόν
τουλάχιστον να αντιµετωπισθεί.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

22. Στην µε αριθµό 72/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1107/7-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 72/15-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Παναγιώτης Σκανδαλάκης, σας γνωρίζουµε τα εξής:
1.- Στα πλαίσια της αναβάθµισης της Σιβιτανιδείου Σχολής µελετάται

από σχετική επιτροπή και το θέµα της πρόσληψης µόνιµου
προσωπικού.
2.- Η πρόσληψη εκπαιδευτικού προσωπικού των κλάδων, στους
οποίους αναφέρεστε, θα εξαρτηθεί από την επάρκεια ή όχι του
υπηρετούντος εκπαιδευτικού προσωπικού των κλάδων αυτών για
την κάλυψη των αναγκών λειτουργίας των Τεχνικών
Επαγγελµατικών Εκπαιδευτηρίων (Τ.Ε.Ε.) µετά την ψήφιση του
σχετικού νόµου.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

23. Στην µε αριθµό 132/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
25899/27-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 132/15-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Β. Κεδίκογλου, σχετικά µε το θέµα της θέσης σε
κατάσταση αργίας του δηµοτικού συµβούλου Ιστιαίας Αναστασίου
Αγδινιώτη, σας γνωρίζουµε ότι ήδη έχει δοθεί εντολή στον Γενικό
Γραµµατέα Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδας, για την εξέταση του
θέµατος και την εφαρµογή των σχετικών διατάξεων του ∆ηµοτικού
και Κοινοτικού Κώδικα.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

24. Στην µε αριθµό 245/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2331/12-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 245/15-7-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή, από τη Βουλευτή κ. Π. Φουντουκίδου αναφορικά µε
βρωµικά ιόντα στα εµφιαλωµένα νερά, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το Υπουργείο Υγείας στα πλαίσια των ελέγχων που διεξάγει µαζί µε
τις περιφερειακές Νοµαρχιακές Υπηρεσίες Υγείας, για τη
διασφάλιση της ποιότητας των εµφιαλωµένων νερών, διενεργεί
δειγµατοληψίες σε όλα τα εµφιαλωτήρια της χώρας και για την
ύπαρξη χλωρικών και βρωµικών ιόντων στο νερό, που σχετίζεται
άµεσα µε τη χρήση των χηµικών µέσων στις διαδικασίες
απολύµανσης.
Ως εκ τούτου µε εγκύκλιό µας, σε όλες τις ∆/νσεις Υγείας, δόθηκαν
οδηγίες για τη λήψη µέτρων στα εµφιαλωτήρια και τη προστασία της
∆ηµόσιας Υγείας. Μετά από αυτές τις τεχνικές επεµβάσεις, φαίνεται
ότι το πρόβληµα των βρωµικών ιόντων, εξαλείφεται.
Στα φυσικά µεταλλικά νερά ισχύει το π.δ. 433/83, όπως
τροποποιήθηκε µε το Υ2/οικ.329 (ΦΕΚ 114/12-2-98) που
απαγορεύει την ύπαρξη βρωµικών και χλωρικών ιόντων.
Στα φυσικά επιτραπέζια νερά µε την υπ' αριθµ. Υ2/οικ. 4264/97/12-
1-98 εγκύκλιό µας τα όρια των βρωµικών ιόντων καθορίζονται στα
0,025 MGR/LT.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜ. ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ"

25. Στην µε αριθµό 250/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
24398/30-7-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση του υπ' αριθµ. 250/15-7-98 εγγράφου σας, µε το
οποίο κοινοποιείται ερώτηση του Βουλευτή κ. Ευάγ. Μπασιάκου,
σας γνωρίζουµε, σ' ό,τι µας αφορά, τα εξής:
Ο Νοµός Βοιωτίας, µαζί µε άλλες περιοχές της χώρας σ' εφαρµογή
των κινήτρων του Αναπτυξιακού Νόµου εντάσσεται στην Γ' ζώνη
κινήτρων  σύµφωνα  µε  τροπολογία  που  ψηφίσθηκε  στο  θερινό
Τµήµα  της  Βουλής  και  η  οποία  ορίζει  ότι  για  µια  µεταβατική
περίοδο  από  την  έναρξη  ισχύος  του  ν.  2601/98  και  µέχρι  την
31η  ∆εκεµβρίου  2000,  θα  περιλαµβάνονται  στην  περιοχή  Γ'
πέραν  της  Ζώνης  Λαυρεωτικής  του  Νοµού  Αττικής  και  οι
περιφέρειες,  οι  νοµοί  και  τα  τµήµατα  νοµών  που  δεν
εντάσσονται  στις  Α',  Β'  και  ∆'  περιοχές,  ανεξάρτητα  από  τη
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συνδροµή των προϋποθέσεων για την ένταξή τους στην περιοχή Γ.
Σύµφωνα µε τα στοιχεία της Στατιστικής Υπηρεσίας του Ο.Α.Ε.∆., η
ανεργία για όλο το Νοµό Βοιωτίας κατά το µήνα Ιούνιο του 1998
εκτιµάται στο 9,92%.
Επίσης πρέπει να σηµειωθεί ότι το Νοµαρχιακό Πρόγραµµα ∆ηµ.
Επενδύσεων καταρτίζεται από την Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση και
εγκρίνεται από το Νοµαρχιακό Συµβούλιο σύµφωνα µε την
ισχύουσα Νοµοθεσία, η δε ένταξη στα Περιφερειακά Προγράµµατα
(ΠΕΠ κλπ.) εγκρίνεται από τις Περιφερειακές Επιτροπές
Παρακολούθησης µετά από πρόταση των Νοµαρχιακών
Αυτοδιοικήσεων, χωρίς την παρέµβαση του ΥΠΕΘΟ ή άλλου
Υπουργείου.
Η αξιολόγηση και ιεράρχηση των αναγκών καθώς και ο
προγραµµατισµός και εκτέλεση συγκεκριµένων έργων
αντιµετωπίζεται από τα παραπάνω αρµόδια Συµβούλια, Επιτροπές
και Φορείς, στα πλαίσια των συνολικών πιστώσεων και οδηγιών,
που έχουν καθοριστεί για το καθένα, χωρίς άλλη παρέµβαση του
ΥΠΕΘΟ.

Ο Υπουργός
Γ. ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

26. Στην µε αριθµό 250/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1124/30-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 250/15-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ευάγ. Μπασιάκος, σχετικά µε την κατασκευή 1ου και
2ου ∆ηµοτικού Σχολείου Θήβας καθώς και κατασκευή του ∆ηµ.
Σχολείου Ταχίου Βοιωτίας, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
'Επειτα από την αποκέντρωση του Π.∆.Ε. και την πλήρη εφαρµογή
των διατάξεων του ν. 2218/94, όπως συµπληρώθηκε µε τις
διατάξεις του ν. 2240/94 και κωδικοποιήθηκαν µε το π.δ. 30/1996,
για τον προγραµµατισµό, τη µελέτη, την κατασκευή και την
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, αρµόδιες είναι οι
οικείες Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠΕΠΘ επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις από
το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο Νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι-Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
41 του ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του άρθρου 5 του
ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν την
αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Ως εκ τούτου η ανέγερση του 1ου και 2ου ∆ηµοτικού Σχολείου
Θήβας καθώς και του ∆ηµοτικού Σχολείου Ταχίου υπάγεται
αποκλειστικά στην αρµοδιότητα της Ν.Α. Βοιωτίας.
Η επιχορήγηση του ΥΠΕΠΘ για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Βοιωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047-ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές - οικόπεδα 200.000.000 δρχ.
Για επισκευές - συντηρήσεις 120.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
Για επισκευές - συντηρήσεις 40.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

27. Στην µε αριθµό 262/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5245/30-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της µε αριθµό 262/15-7-98 ερώτησης, που κατέθεσε
στη Βουλή των Ελλήνων η Βουλευτής κ. Βασιλική Αράπη -
Καραγιάννη, σας πληροφορούµε, από πλευράς δικής µας

αρµοδιότητας, τα εξής:
Οι εκπαιδευτικοί που υπηρετούν στη ∆ηµόσια ∆ευτεροβάθµια
Εκπαίδευση µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου
ή έχουν µονιµοποιηθεί σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 1600/86,
κατατάσσονται στα µισθολογικά κλιµάκια µε βάση τις διατάξεις του
ν. 2470/97 και τις οδηγίες που δόθηκαν επί των διατάξεων αυτών µε
την αριθµ. 2030771/4262/0022/24-4-97 εγκύκλιο του Υφυπουργού
Οικονοµικών.
Η αρµοδιότητα για την έκδοση αποφάσεων κατάταξης των εν λόγω
εκπαιδευτικών στα Μ.Κ. του ν. 2470/97 ανήκει στις οικείς
∆ιευθύνσεις και Γραφεία ∆.Ε. των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων.
Κατόπιν των ανωτέρω, για την κατάταξη στα Μ.Κ. του ν. 2470/97
των εν λόγω εκπαιδευτικών αρµόδιο να σας πληροφορήσει είναι το
ΥΠΕΠΘ, στο οποίο συναπευθύνεται η σχετική ερώτηση.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

28. Στην µε αριθµό 262/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1126/3-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 262/15.7.98 που κατέθεσε η
Βουλευτής κ. Β. Αράπη-Καραγιάννη, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Οι διατάξεις του ν. 2470/97 "Αναµόρφωση µισθολογίου.... κλπ."
επεκτάθηκαν µε την αριθµ. 2026439/3480/0022/30.5.97 Κ.Υ.Α. και
στο προσωπικό µε σχέση εργασίας Ιδιωτικού ∆ικαίου, που υπηρετεί
στο ∆ηµόσιο.
∆οθέντος ότι οι Υπηρεσίες πριν την εφαρµογή του ν. 2470/97
ακολουθώντας την άποψη που έχει διατυπωθεί στην αριθµ. 609/73
γνωµοδότηση του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους, η οποία
βέβαια είχε συνταχθεί υπό διαφορετικό νοµικό καθεστώς από αυτό
των ν. 1566/85, 1810/88 και 1824/88, υπολόγιζαν για την κατάταξη
στα Μ.Κ. ολόκληρο το χρόνο της προϋπηρεσίας, όσων
προσλήφθηκαν στο ∆ηµόσιο πριν την ισχύ του ν. 1824/88, ακόµα
και στην περίπτωση που αυτή διανύθηκε µε µειωµένο ωράριο,
ρύθµιση που έπαψε να ισχύει µετά την εφαρµογή του
προµνησθέντος νόµου και προκειµένης, µετά την ισχύ του
αναφερόµενου νόµου, της επανακατάταξης στα µισθολογικά
κλιµάκια των εκπαιδευτικών που προσλήφθηκαν στο ∆ηµόσιο κατ'
εφαρµογή των διατάξεων του ν. 682/77, του ν. 1566/85, του
1600/86 και του ν. 1800/88 και υπηρετούν σήµερα είτε µε σχέση
εργασίας Ιδιωτικού ∆ικαίου Αορίστου Χρόνου, είτε
µονιµοποιήθηκαν, ζητήθηκαν σχετικές οδηγίες από την αρµόδια
Υπηρεσία του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους.
Το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους παρέπεµψε στο άρθρο 17 παρ.
3 της αριθµ. 2030771/4262/0022/24.4.97 της γενικής εγκυκλίου του,
όπου ορίζεται ότι, η µε µειωµένο ωράριο προσφερθείσα
προϋπηρεσία υπολογίζεται µε αναγωγή στο υποχρεωτικό ωράριο
απασχόλησης.
Η απάντηση αυτή κοινοποιήθηκε στις ∆ιευθύνσεις και τα Γραφεία
∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης µε το αριθµ. ∆2/9713/25.7.1997
έγγραφο του ΥΠΕΠΘ, προκειµένου να επανακατατάξουν στα
ανάλογα µισθολογικά κλιµάκια τους εν λόγω εκπαιδευτικούς.
Επειδή ωστόσο οι εκπαιδευτικοί της κατηγορίας αυτής, οι οποίοι
προσλήφθηκαν στο ∆ηµόσιο κατ' εφαρµογή των διατάξεων του ν.
682/77, του ν. 1566/85 (άρθρο 64), του ν. 1600/86 και του ν.
1800/88 και πριν την ισχύ των διατάξεων του ν. 1824/88, επέµεναν
στην άποψη ότι, οι διατάξεις του ν. 1824/88, όπου για πρώτη φορά
ορίζεται ότι θα υπολογίζεται µε αναγωγή η µε µειωµένο ωράριο
προϋπηρεσία στην Ιδιωτική Εκπαίδευση, δεν εφαρµόζονται στην
περίπτωσή τους, στο ΥΠ.Ε.Π.Θ. ζήτησε περαιτέρω οδηγίες επί του
θέµατος από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους.
Η ανωτέρω Υπηρεσία µε το αριθµ. 2016917/1734/0022/10.4.98
έγγραφο - εγκύκλιό της διευκρινίζει και πάλι ότι ανεξάρτητα του
χρόνου διορισµού των εκπαιδευτικών αυτών, η διδακτική τους
προϋπηρεσία θα υπολογιστεί µε αναγωγή.
Η αριθµ. 2046511/4093/0022/4.12.1991 εγκύκλιος που επι-



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Γ' - 6 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 1998 13

καλείται στην ερώτηση η συνάδελφος Βουλευτής, ρυθµίζει το θέµα
της αναγνώρισης της διδακτικής υπηρεσίας κατά τον ίδιο τρόπο,
όπως και η εγκύκλιος αριθµ. ∆2/9713/25.7.97 του Υπουργείου
Παιδείας.
Εξάλλου και το ∆.Ε.Α. µε την αριθµ. 1749/97 απόφασή του
απορρίπτει για τους ίδιους λόγους την αίτηση ακύρωσης
εκπαιδευτικού της κατηγορίας αυτής κατά πράξης του Π.Υ.Σ.∆.Ε. µε
την οποία του υπολογίστηκε µε αναγωγή η µε µειωµένο ωράριο
προσφερθείσα διδακτική υπηρεσία στην Ιδιωτική Εκπαίδευση.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

29. Στην µε αριθµό 263/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1127/7-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 263/15.7.98 που κατέθεσε η
Βουλευτής κ. Β. Αράπη-Καραγιάννη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Οι αναφερόµενοι εκπ/κοί κατατάχθηκαν σε προσωρινές
προσωποπαγείς θέσεις µε σχέση εργασίας Ιδιωτικού ∆ικαίου
αορίστου χρόνου, κατ' εφαρµογή των διατάξεων των άρθρων 10 και
11 του ν. 2266/94 και του π.δ. 19/96, το οποίο εξεδόθη κατ'
εξουσιοδότηση του άρθρου 13 του αυτού νόµου, επειδή η
περίπτωσή τους ενέπιπτε, κατά τη δήλωση του τότε Υπουργού
Προεδρίας, σύµφωνα µε τα σχετικά πρακτικά της Βουλής, στην
κατηγορία των υπαλλήλων, όπως αυτοί προσδιορίζονται από τις
διατάξεις του άρθρου 10 του εν λόγω νόµου.
Υπηρετούσαν δηλ. κατά τη δηµοσίευση του ν. 2266/94, είχαν
υπηρεσία εικοσιτεσσάρων (24) µηνών συνεχή ή µε διακοπές ενός
µηνός ή συνολική υπηρεσία τριάντα (30) τουλάχιστον µηνών
ανεξάρτητο από τυχόν ενδιάµεσες διακοπές.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

30. Στην µε αριθµό 265/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1128/30-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 265/15-7-98 που κατέθεσε η
Βουλευτής κ. Β. Αράπη - Καραγιάννη, σχετικά µε το ανώτερο όριο
µαθητών ανά τµήµα στα Γυµνάσια και Λύκεια της χώρας, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Ο αριθµός µαθητών κατά τάξη και τµήµα ορίζεται από τις διατάξεις
του άρθρο 5 παρ. 10 (για το Γυµνάσιο) και άρθρο 8 παρ. 8 (για το
Λύκειο) του ν. 1566/85.
Σύµφωνα µε αυτές ο ανωτέρω αριθµός δεν µπορεί να είναι
µεγαλύτερος από 35 και για τους δύο κύκλους της δευτεροβάθµιας
εκπαίδευσης.
Το Υπουργείο Παιδείας ουδέποτε δεσµεύτηκε σε σχέση µε το όριο
µαθητών ανά τµήµα και τάξη.
Είναι κατανοητή βέβαια η ανάγκη να λειτουργούν τα τµήµατα και οι
τάξεις µε µικρότερο αριθµό µαθητών, αλλά αυτό όµως απαιτεί επί
πλέον προϋποθέσεις (κτιριακές, οικονοµικές κλπ) και για το λόγο
αυτό δεν είναι εφικτή επί του παρόντος σχετική ρύθµιση.
Ωστόσο, αν προκύψουν ανάγκες λειτουργίας τµηµάτων µε µειωµένο
αριθµό µαθητών λόγω της εφαρµογής του νέου θεσµού του Ενιαίου
Λυκείου, αυτές φυσικά θα αντιµετωπισθούν µε γνώµονα την
εύρυθµη λειτουργία του Ενιαίου Λυκείου.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

31. Στην µε αριθµό 267/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1130/7-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 267/15-7-1998 που
κατέθεσε η Βουλευτής κ. Βασ. Αράπη - Καραγιάννη, σας
γνωρίζουµε τα εξής:

Στην αρµόδια υπηρεσία του ΥΠΕΠΘ ελάχιστες καταγγελίες έχουν
υποβληθεί σχετικά µε τη µη εφαρµογή των αποφάσεων των
∆ιοικητικών ∆ικαστηρίων.
Οι καταγγελίες αυτές έχουν διαβιβαστεί στις ∆ιευθύνσεις και στα
Γραφεία ∆/θµιας Εκπαίδευσης µε την επισήµανση της
υποχρεωτικής εφαρµογής των αποφάσεων των ∆ιοικητικών
∆ικαστηρίων.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

32. Στην µε αριθµό 270/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1131/24-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 270/15-7-1998 που
κατέθεσαν οι Βουλευτές κύριοι Απ. Τασούλας και Μπάµπης
Αγγουράκης, σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Ο ν. 2525/97 (ΦΕΚ 188 τ.Α') µε τον οποίο καθιερώνεται νέα
διαδικασία διορισµού των εκπαιδευτικών δεν έθεσε νέους κανόνες
σύνταξης της επετηρίδας κατά το µεταβατικό στάδιο κατά το οποίο
θα ισχύσει παράλληλα και η επετηρίδα, ούτε συµπεριέλαβε ειδικές
ρυθµίσεις για ειδικές κατηγορίες υποψηφίων κατά τη διαδικασία των
διορισµών από τον πίνακα των επιτυχόντων στο διαγωνισµό.
Κατά συνέπεια το εν λόγω θέµα δεν µπορεί προς το παρόν
τουλάχιστον να αντιµετωπισθεί.
2. Η χορήγηση πιστώσεων στις ∆/νσεις Α/θµιας Εκπ/σης για
προσλήψεις αναπληρωτών εκπαιδευτικών γίνεται πριν από την
έναρξη του διδακτικού έτους, εφόσον βέβαια υπάρχουν ανάγκες.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

33. Στην µε αριθµό 273/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2072/12-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 273/16.7.98 ερώτηση που κατέθεσε
στη Βουλή των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Β. Πολύδωρας και αφορά
την κοινωνική προστασία των Κούρδων και για θέµατα της
αρµοδιότητάς µας, σας ενηµερώνουµε τα εξής:
Το Υπουργείο µας, µε µια σειρά µέτρων, προσπαθεί να
αντιµετωπίσει το όλο και διογκούµενο κύµα προσφύγων που
καταφεύγει στη χώρα µας (ο αριθµός των αφίξεων αυξάνει
δραµατικά τα τελευταία χρόνια και το 1997 έφθασε τα 4.376 άτοµα).
Προς αντιµετώπιση του προβλήµατος το Υπουργείο µας σχεδίασε
την ίδρυση ενός νέου Κέντρου Προσωρινής ∆ιαµονής Αιτούντων
'Ασυλο το οποίο θα καλύψει σε µεγάλο βαθµό τις ανάγκες
στέγασης, διατροφής, κλπ. των αιτούντων άσυλο. Λόγω του
υψηλού κόστους που απαιτείται για την ίδρυση του νέου Κέντρου
αναζητήσαµε συγχρηµατοδότηση από την Ε.Ε.
Επίσης το Υπουργείο µας βρίσκεται στην τελική φάση έκδοσης
Προεδρικού ∆ιατάγµατος, κατ' εξουσιοδότηση του άρθρου 1 παρ. 2
του ν. 2452/96 (ΦΕΚ 283/96 τ.Α') µε το οποίο ρυθµίζονται µεταξύ
άλλων οι προϋποθέσεις της ιατροφαρµακευτικής, νοσοκοµειακής,
καθώς και της κοινωνικο-οικονοµικής συνδροµής των
αναγνωρισµένων προσφύγων, των αιτούντων άσυλο και των υπό
ανοχή παραµενόντων για ανθρωπιστικούς λόγους.
Επί πλέον στο πλαίσιο τριών (3) ειδικών γραµµών προϋπολογισµού
µέσω των οποίων η Ε.Ε. χρηµατοδοτεί δράσεις υπέρ των
προσφύγων, το Υπουργείο σχεδίασε τις ενέργειες που θεωρούνται
απαραίτητες για την κοινωνική ένταξη των προσφύγων. Οι
ενέργειες που εµπίπτουν στους στόχους και τις στρατηγικές του
Υπουργείου µας συγχρηµατοδοτούνται. Η υλοποίησή τους έχει ήδη
ξεκινήσει από τους εποπτευόµενους φορείς που
δραστηριοποιούνται σε θέµατα προσφύγων.
Σηµειώνουµε τέλος ότι οι προαναφερόµενες δράσεις έχουν
πολυδιάστατο χαρακτήρα και αποσκοπούν στην επίτευξη
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αυτονοµίας και στην αποτροπή του κοινωνικού αποκλεισµού των
προσφύγων.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜ. ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ"

34. Στην µε αριθµό 274/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5246/31-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Αναφορικά µε την ερώτηση µε αριθµό 274/16-7-98, που
κατατέθηκε στην Εθνική Αντιπροσωπεία από τους Βουλευτές
κυρίους Θεόφιλο Λεονταρίδη και Γεώργιο Καρασµάνη, θέτουµε
υπόψη σας, από πλευράς δικής µας αρµοδιότητας τα ακόλουθα:
Η Κυβέρνηση υλοποιώντας σχετική εξαγγελία της, προέβη στην
αναναµόρφωση του µισθολογίου των στελεχών των Ενόπλων
∆υνάµεων, της Ελληνικής Αστυνοµίας, του Πυροσβεστικού και του
Λιµενικού Σώµατος, εντός των δηµοσιονοµικών δυνατοτήτων της
χώρας, µε τη θέσπιση του ν. 2448/96.
Το προαναφερόµενο µισθολόγιο παρέχει ουσιαστικές αυξήσεις σε
όλους τους βαθµούς της κλίµακας της στρατιωτικής ιεραρχίας, µε
προτεραιότητα στους ανώτατους αξιωµατικούς σε σχέση µε τους
κατώτερους, για την ενίσχυση του κύρους, της αποστολής και της
ευθύνης του κάθε βαθµού.
'Αλλωστε, µε τις διατάξεις του άρθρου 18 του πρόσφατου
συνταξιοδοτικού νόµου 2592/98 (ΦΕΚ 57/Α') προβλέπονται
πρόσθετες βελτιώσεις στο στρατιωτικό µισθολόγιο καθώς και
επέκτασή του στους στρατιωτικούς συνταξιούχους, ως ακολούθως:
α) Αναµορφώνονται οι συντελεστές των ανωτάτων βαθµών της
στρατιωτικής ιεραρχίας. Αυτό σηµαίνει αύξηση των βασικών µισθών
των εν ενεργεία στρατιωτικών και αναµόρφωση των συντάξεων των
ε.α. ανωτάτων αξιωµατικών.
β) Αυξάνονται από 1-1-98, τα ποσά του επιδόµατος ειδικής
απασχόλησης των ανωτάτων αξιωµατικών των Ε.∆. και των
οµοιοβάθµων τους των σωµάτων ασφαλείας.
γ) Αναπροσαρµόζονται, από 1-1-98 τα ποσά του επιδόµατος θέσης
- ευθύνης που προβλέπονται για τους βαθµούς του Συνταγµατάρχη
και άνω και παρέχεται ίδιο επίδοµα και τους λοιπούς στρατιωτικούς
εν γένει.
δ) Αυξάνονται από 1-1-98 τα µηνιαία προβλεπόµενα ποσά για
έξοδα παράστασης.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

35. Στην µε αριθµό 276/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
22/13-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 276/16-7-98, που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι θ. Λεονταρίδης και Γ. Καρασµάνης, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Για τις ζηµιές που προξενήθηκαν κυρίως σε καλλιέργειες καπνού
στις Κοινότητες Καστανούσας, Πεντάπολης, Αγίου Πνεύµατος και
σε άλλες όµορες Κοινότητες του Νοµού Σερρών από το χαλάζι της
25-6-98 ο ΕΛΓΑ επιλήφθηκε άµεσα διενεργώντας τις απαραίτητες
επισηµάνσεις των ζηµιών µε επιτόπιες επισκέψεις των αρµοδίων
γεωπόνων του. 'Ηδη διενεργούνται οι εξατοµικευµένες εκτιµήσεις
στην Κοινότητα Αγίου Πνεύµατος όπου υποβλήθηκαν και οι
περισσότερες δηλώσεις ζηµιάς και θ' ακολουθήσουν οι εκτιµήσεις
στις λοιπές κοινότητες, διαδικασία η οποία προβλέπεται να
ολοκληρωθεί πολύ σύντοµα.
Η αξιοπιστία των εκτιµήσεων είναι θέµα θεµελιώδους σηµασίας για
τον ΕΛΓΑ και για το λόγο αυτό τις εκτιµήσεις διενεργούν γεωπόνοι
πτυχιούχοι Ανωτάτων Γεωπονικών Σχολών, ειδικά εκπαιδευµένοι
στο αντικείµενο, υπό την εποπτεία γεωπόνων στελεχών του ΕΛΓΑ
µε µακροχρόνια εµπειρία και µε τις οδηγίες του ΕΛΓΑ να είναι
αντικειµενικοί και δίκαιοι έτσι ώστε τα πορίσµατα των εκτιµήσεων να
εκφράζουν µε τη µεγαλύτερη όυνατή ακρίβεια την απώλεια του
εισοδήµατος των παραγωγών.

Τέλος µετά την ολοκλήρωση των εκτιµήσεων από τον ΕΛΓΑ θα
καταβληθεί κάθε προσπάθεια ώστε οι αποζηµιώσεις στους
δικαιούχους να καταβληθούν το συντοµότερο δυνατό. Θα πρέπει να
επισηµανθεί ότι στο ζήτηµα της επίσπευσης του χρόνου καταβολής
των αποζηµιώσεων ο ΕΛΓΑ µε µεγάλη προσπάθεια έχει καταφέρει
σηµαντικά βήµατα. Στις περισσότερες περιπτώσεις και όπου δεν
υπάρχουν τεχνικά προβλήµατα στην εκτίµηση και στην
οριστικοποίηση των πορισµάτων η καταβολή των αποζηµιώσεων
γίνεται περίπου στο χρόνο που ολοκληρώνεται η εµπορία των
προϊόντων. Ενδεικτικό δε είναι ότι για τις ζηµιές που συνέβησαν το
1997, οι οποίες ήταν πρωτοφανείς σε όγκο και έκταση οι
αποζηµιώσεις, ύψους 65 δισ. δραχµών, καταβλήθηκαν στο
µεγαλύτερο µέρος τους µέχρι το Φεβρουάριο 1998, ολοκληρώθηκαν
δε εντός του α' εξαµήνου του τρέχοντος έτους. Ελπίζουµε ότι µετά
την πλήρη εφαρµογή της αυτοδύναµης µηχανογραφικής
οργάνωσης του ΕΛ.Γ.Α. ο χρόνος αυτός θα συντοµευθεί ακόµα
περισσότερο.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

36. Στην µε αριθµό 285/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
24464/29-7-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση του υπ' αριθµ. 285/16-7-98 εγγράφου σας µε το
οποίο κοινοποιείται ερώτηση του Βουλευτή κ. ∆. Σαρρή, σας
γνωρίζουµε, σε ότι µας αφορά, τα εξής:
Επί της ερώτησης 1.
Η έναρξη ισχύος του νέου Αναπτυξιακού Νόµου 2601/98 (ΦΕΚ
81/Α/98) κατάργησε κάθε προγενέστερη διαίρεση της Επικράτειας
σε ζώνες κινήτρων και διαµόρφωσε µε βάση το άρθρο 4 παρ. 1 του
ιδίου Νόµου, ένα νέο χάρτη περιοχών εφαρµογής των ενισχύσεων
που προβλέπονται µέσα από τις διατάξεις του.
Στα πλαίσια αυτά, σας ενηµερώνουµε επιπλέον ότι κατατέθηκε
τροπολογία που ήδη ψηφίσθηκε από το θερινό τµήµα της Βουλής
και ορίζει ότι για µια µεταβατική περίοδο από την έναρξη ισχύος του
παρόντος νόµου και µέχρι την 31η ∆εκεµβρίου 2000, θα
περιλαµβάνονται στην περιοχή Γ' πέραν της Ζώνης Λαυρεωτικής
του Νοµού Αττικής και οι περιφέρειες, οι νοµοί και τα τµήµατα
νοµών που δεν εντάσσονται στις Α', Β' και ∆' περιοχές, ανεξάρτητα
από τη συνδροµή των προϋποθέσεων για την ένταξή τους στην
περιοχή Γ.
Η ανάγκη της νοµοθετικής ρύθµισης προέκυψε επειδή τα διαθέσιµα
στατιστικά στοιχεία της Ε.Σ.Υ.Ε. που ήταν απαραίτητα για την
έκδοση της κοινής Υπουργικής Απόφασης που θα καθόριζε την
περιοχή Γ', βάσει της παραγράφου 1 του άρθρου 4 του ν. 2601/98,
απαιτούσαν περαιτέρω επεξεργασία.

Ο Υπουργός
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

37. Στην µε αριθµό 293/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
27183/7-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της µε αριθµό 293/16-7-98 ερώτησης που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ευάγ. Μπασιάκος, σχετικά µε την χορήγηση έκτακτης
οικονοµικής ενίσχυσης στους Ο.Τ.Α. του Νοµού Βοιωτίας οι οποίοι
επλήγησαν από τις πρόσφατες πυρκαγιές, σας πληροφορούµε ότι,
σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρ. 13, παρ. 7 του ν. 2539/1997:
"Συγκρότηση της Πρωτοβάθµιας Τοπικής Αυτοδιοίκησης", από 1-1-
1998 απαγορεύεται η χορήγηση έκτακτων οικονοµικών ενισχύσεων
σε δήµους και κοινότητες από ειδικούς λογαριασµούς.
Θα εξετασθεί όµως η δυνατότητα χρηµατοδότησης των ανωτέρω
Ο.Τ.Α. από το πρόγραµµα ΕΠΤΑ, σύµφωνα µε τη διαδικασία που
προβλέπεται από την 19797/5-6-98 Υπουργική απόφαση.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"
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38. Στην µε αριθµό 301/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2829/7-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 301/16-7-1998 που κατέθεσε στη
Βουλή ο Βουλευτής κ. Ι. Αράπης σχετικά µε το Κ.Π.Μ. Αρρένων
Χανίων σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
Το Υπουργείο µας, στα πλαίσια της προσπάθειας αναδιοργάνωσης
και επαναπροσδιορισµού του τοµέα της κοινωνικής πρόνοιας και
ειδικότερα του θεσµού της ιδρυµατικής προστασίας, αποφάσισε τη
συγχώνευση, κατάργηση ή αλλαγή σκοπού ορισµένων από τα
Κέντρα Παιδικής Μέριµνας που εποτεύει. Για την επιλογή των
Ιδρυµάτων που καταργούνται, µεταξύ των οποίων περιλαµβάνεται
και το Κέντρο Παιδικής Μέριµνας Αρρένων Χανίων, λήφθηκαν
υπόψη ο αριθµός και η ηλικία των παιδιών, ο λόγος εισαγωγής τους
και η γεωγραφική κατανοµή των Κέντρων.
Για την τακτοποίηση των παιδιών θα δοθούν σχετικές οδηγίες και
κατευθύνσεις στις αρµόδιες υπηρεσίες είτε για τη µετεγραφή τους σε
άλλα προνοιακά ιδρύµατα, είτε για την επανένταξή τους στο
οικογενειακό τους περιβάλλον, όπου αυτό είναι εφικτό.
Επίσης σας γνωρίζουµε ότι µε τις διατάξεις του π.δ/τος που
προωθείται, ρυθµίζονται τα θέµατα τακτοποίησης του προσωπικού
που υπηρετεί σ' αυτό.
Σε ό,τι αφορά τη µετάθεση της υπαλλήλου Τερεζάκη-Κυριακάκη
Αρτεµησίας, κλάδου ΤΕ Παιδαγωγικού (προσωρινός) Κ.Π.Μ. µε Α'
βαθµό σας γνωρίζουµε τα εξής:
Κατά την 443/23-3-98 συνεδρίαση το Α' Υπηρεσιακό Συµβούλιο του
Υπουργείου µας έκρινε ως Προϊσταµένους ∆ιεύθυνσης τις
υπαλλήλου του Κ.Π.Μ. Αρρένων Χανίων Τερεζάκη-Κυριακάκη
Αρτεµησία και Μαριδάκη Μαρία (ιδίου κλάδου και βαθµού).
Με τις υπ' αριθµ. ∆Υ1γ/οικ. 9472/18-5-98 και ∆Υ1γ/οικ. 9473/18-5-
98 αποφάσεις της Γενικής Γραµµατέως του Υπουργείου µας,
τοποθετήθηκαν αντίστοιχα ως Προϊστάµενοι ∆ιεύθυνσης, η µεν
πρώτη στο Κ.Π.Μ. Αρρένων Πτολεµαϊδας Ν. Κοζάνης, η δε δεύτερη
στο Κ.Π.Μ. Αρρένων Χανίων.
Κατά συνέπεια, όπως προκύπτει από τα παραπάνω, δεν πρόκειται
περί µετάθεσης υπαλλήλου αλλά µετακίνησης της µιας εκ των δύο
∆ιευθυντριών πλέον, σε άλλο 'Ιδρυµα Παιδικής Προστασίας.
'Υστερα όµως από την υπ' αριθµ. 100/9-6-98 αίτηση της υπαλλήλου
Τερεζάκη-Κυριακάκη Αρτεµησίας, περί µη αποδοχής και απαλλαγής
από τα νέα καθήκοντά της σας πληροφορούµε ότι το όλο θέµα θα
επανεισαχθεί στο αρµόδιο Υπηρεσιακό Συµβούλιο για τα
περαιτέρω.
Τέλος στο Σχέδιο Νόµου "Ανάπτυξη του Εθνικού Συστήµατος
Κοινωνικής Φροντίδας και άλλες διατάξεις" προβλέπεται η
θεσµοθέτηση και η ανάπτυξη του εθελοντισµού.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

39. Στην µε αριθµό 303/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
230/28-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 303/16-7-98, που κατατέθηκε στη
Βουλή από το Βουλευτή κ. Θεοφ. ∆ηµοσχάκη, σχετικά µε το ύψος
των καταβαλλόµενων από τον ΟΓΑ συντάξεων, σας πληραρορούµε
τα εξής:
Σύµφωνα µε γενική αρχή του ισχύοντος στην Ελλάδα ∆ικαίου
Κοινωνικής Ασφάλισης, το ύψος των χορηγουµένων συντάξεων
από τους ασφαλιστικούς Οργανισµούς είναι συνάρτιση των
ασφαλιστικών εισφορών (εργοδότου και εργαζόµενου) και του
χρόνου ασφάλισης σε αυτούς.
Ο Ο.Γ.Α. µέχρι τη θέσπιση του ν. 1745/87 "περί ιδρύσεως Κλάδου
Πρόσθετης Ασφάλισης Αγροτών" οµοίαζε περισσότερο µε
Οργανισµό Κοινωνικής Πρόνοιας, παρά µε ασφαλιστικό Οργανισµό.

Και τούτο διότι οι αγρότες του ν. 4169/61 ουδεµία ασφαλιστική
εισφορά κατέβαλαν, ενώ εχορηγείτο από την Πολιτεία νοσοκοµειακή
και ιατροφαρµακευτική περίθαλψη σ' αυτούς, καθώς και ένα ποσό
σύνταξης µε τη συµπλήρωση του 65ου έτους της ηλικίας τους,
χωρίς να απαιτείται η διακοπή του αγροτικού επαγγέλµατος.
Το ποσό της δαπάνης αυτής βαρύνει εξ ολοκλήρου σχεδόν τον
κρατικό προϋπολογισµό.
Επειδή όµως είχε διαπιστωθεί ότι δεν ήταν εφικτή η συνέχιση της
ανορθοδόξου αυτής ασφαλιστικής κάλυψης του αγροτικού
πληθυσµού, η Πολιτεία αναµόρφωσε το ασφαλιστικό σύστηµα του
ΟΓΑ, µε τη σύσταση κλάδου Κύριας Ασφάλισης Αγροτών, που
στηρίζεται στην ανταποδοτικότητα και στη συµµετοχή του κράτους,
(14% κρατική επιχορήγηση και 7% εισφορά ασφαλισµένου), που θα
συντελέσει στη βελτίωση της ασφαλιστικής προστασίας του
αγροτικού πληθυσµού της χώρας.
Επίσης µε τις διατάξεις του νέου αυτού νόµου (άρθρο 12 παρ. 6 ν.
2458/97), τα ποσά των συντάξεων του ΟΓΑ του ν. 4169/61 καθώς
και του ν. 1745/87, αναπροσαρµόζονται από 1-1-97 και εφεξής ,
κατά το ποσοστό µεταβολής του δείκτη τιµών καταναλωτή του έτους
που αφορά την αναπροσαρµογή.
'Ετσι µε βάση τα ανωτέρω, οι συντάξεις του ΟΓΑ του ν. 4169/61 και
ν. 1745/87 αναπροσαρµόσθηκαν από 1-1-98 κατά ποσοστό 3,7%
και στο τέλος του έτους θα χορηγηθεί διορθωτικό ποσό, που θα
καλύπτει τη διαφορά µεταξύ του 2,5% και της πραγµατικής αύξησης
του ∆είκτη Τιµών Καταναλωτή.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ"

40. Στην µε αριθµό 304/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
26373/31-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 304/16-7-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Θ. ∆ηµοσχάκη και
αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σας στέλνουµε πίνακες των έργων
ύδρευσης που εκτελούνται στις Κοινότητες και τους ∆ήµους του Ν.
'Εβρου προς ενηµέρωσή σας.

Ο Υφυπουργός
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

Σηµ: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆ιεύθυνσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
41. Στην µε αριθµό 308/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1137/30-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 308/16-7-98 που κατέθεσαν
οι Βουλευτές κύριοι Μπ. Αγγουράκης και Απ. Τασούλας, σας
πληροφορούµε τα ακόλουθα:
Σύµφωνα µε τις διατάξεις των άρθρων 17 και 31 του Ν. 2470/97 δεν
µπορεί να αναγνωρισθεί η προϋπηρεσία των Εκπ/κών σε παιδικούς
και βρεφονηπιακούς σταθµούς που είναι Ν.Π.Ι.∆.
Η πιο πάνω ρύθµιση αφορά όλους τους εκπ/κούς (σχετ. εγκύκλιος
του ΥΠΕΠΘ αρ. Φ. 361.4/69/∆1/4571/3-7-98 φωτοτυπία της οποίας
σας επισυνάπτουµε).

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

Σηµ: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
42. Στην µε αριθµό 313/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
24113/4-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 313/17-7-98 ερώτηση που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος Παπαληγούρας, σχετικά µε το πιο
πάνω θέµα, σας γνωρίζουµε ότι η κενή θέση του εν
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λόγω ιατρείου καλύφθηκε από τον γιατρό υπόχρεο υπηρεσίας
υπαίθρου Παπαχαραλάµπους Χριστόφορο- Αλέξανδρο, ο οποίος
σύµφωνα µε την αριθµ. πρωτ. Α9α/17722/4-6-98 απόφαση
διορίσθηκε για τρίµηνη εκπαίδευση στο οικείο Νοσοκοµείο, όπως
ορίζουν οι σχετικές διατάξεις του άρθρου 26 παρ. 4 του Ν. 2519/97
(ΦΕΚ 165/τ.Α'./97). Την εποµένη της λήξης της τρίµηνης
εκπαίδευσης θα αναλάβει καθήκοντα στην έδρα του.
Στο σηµείο αυτό κρίνουµε σκόπιµο να σας πληροφορήσουµε ότι το
∆.Σ. του Γενικού Νοµαρχιακού Νοσοκοµείου Κορίνθου ανέθεσε
στον προαναφερόµενο γιατρό την εξυπηρέτηση των κατοίκων της
περιοχής ευθύνης του ιατρείου κάθε Τετάρτη.
Επίσης, µε απόφαση του ∆/ντού του Κέντρου Υγείας Ξυλοκάστρου,
στην αρµοδιότητα του οποίου υπάγεται διοικητικά το πιο πάνω
ιατρείο, καλύπτει την περιοχή ο ιατρός του όµορου ιατρείου Ρεθίου
(2) δύο φορές την εβδοµάδα.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

43. Στην µε αριθµό 317/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
23321/4-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 317/17-7-98 ερώτηση που κατέθεσε στη Βουλή
των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Κατσαρός, σχετικά µε το πιο
πάνω θέµα, σας γνωρίζουµε ότι η Υπηρεσία µας προκήρυξε
έγκαιρα την κενή θέση γιατρού του Π.Ι. Καλλιπεύκης, χωρίς όµως
να καταστεί δυνατή η κάλυψή της εξαιτίας της απροθυµίας γιατρών
υπόχρεων υπηρεσίας υπαίθρου Ν.∆. 67/68 να τη διεκδικήσουν.
Εν συνεχεία, µε το αριθµ. πρωτ. Α9α/οικ. 20342/26-6-98 τηλετυπικό
έγγραφό µας προς το Γενικό Επιτελείο Στρατού, ζητήσαµε την
τοποθέτηση οπλίτη- Γιατρού στο προαναφερόµενο ιατρείο.
Στο σηµείο αυτό κρίνουµε σκόπιµο να σας αναφέρουµε ότι το
Κέντρο Υγείας Γόννων, στην αρµοδιότητα του οποίου υπάγεται
διοικητικά το εν λόγω ιατρείο, οφείλει να φροντίσει για την όσο το
δυνατό καλύτερη εξυπηρέτηση των κατοίκων της περιοχής ευθύνης
του ιατρείου, αναθέτοντας σε γιατρό όµορου ιατρείου ή του ιδίου
Κέντρου Υγείας την παροχή υπηρεσιών υγείας στους
ενδιαφεροµένους.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

44. Στην µε αριθµό 329/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
75/28-7-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 329/17-7-1998, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. ΝΙΩΤΗΣ, σας γνωρίζουµε ότι οι προϋποθέσεις, η
διάρκεια και η διαδικασία παροχής δικαιώµατος παραµονής και
εργασίας στους ελληνικής καταγωγής υπηκόους Αλβανίας,
καθορίζονται από τις διατάξεις της 4000/3/10-ε από 15-4-1998
κοινής Υπουργικής Απόφασης.
Για τις λεπτοµέρειες εφαρµογής της εν λόγω απόφασης και την
εξασφάλιση της άψογης διαδικασίας χορήγησης στους ανωτέρω
του Ειδικού ∆ελτίου, έχουν δοθεί στις αρµόδιες Υπηρεσίες µας
σαφείς εντολές και οδηγίες για τον ενδεδειγµένο και αποτελεσµατικό
έλεγχο των απαιτουµένων δικαιολογητικών και οποιουδήποτε
άλλου εγγράφου ή στοιχείου αποδεικτικού ή ενισχυτικού της
καταγωγής των ενδιαφεροµένων. Για το σκοπό αυτό οι Υπηρεσίες
µας συνεργάζονται στενά και µε άλλες συναρµόδιες Υπηρεσίες
άλλων Υπουργείων για την εξακρίβωση της γνησιότητας των
υποβαλλοµένων δικαιολογητικών.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

45. Στην µε αριθµό 336/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
17977/5-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 336/17.7.98 που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Προκόπης Παυλόπουλος σχετικά µε τις συνθήκες

έκδοσης των αναφεροµένων στο αριθ. Φ. 51060/8340/29.5.97
έγγραφό µας, διοικητικών πράξεων που αφορούν τον εν θέµατι
κακοποιό και τις τυχόν επιβληθείσες κυρώσεις σε βάρος των κατά
περίπτωση υπευθύνων σας γνωρίζουµε τα εξής:
Η Νοµαρχιακή Αυτ/ση Ανατολ. Αττικής κατόπιν του
προαναφερθέντος εγγράφου µας µε τις αριθ. 3051/18.6.97 και
3130/18.6.97 αποφάσεις της ανακάλεσε τις υπ' αριθµ. 20841/4.7.95
και 26661/5.10.95 όµοιές της, µε τις οποίες καθορίστηκε η ιθαγένεια
του ανωτέρω, ο οποίος εν συνεχεία διαγράφτηκε τόσο από τα
Μητρώα Αρρένων και ∆ηµοτολόγια του ∆ήµου Αχαρνών όπου ήταν
γραµµένος µε στοιχεία Κέσοβ Βλαδίµηρος του Φιλάρετου και
Ποπόβ Βαλέριος του Κοσµά, όσο και από τους εκλογικούς
καταλόγους. Οι ανακλητικές αποφάσεις κοινοποιήθηκαν και στον
Εισαγγελέα Πρωτοδικών.
Το Ειδικό Ληξ/χείο Αθηνών ακύρωσε τα Ληξιαρχικά γεγονότα που
καταχωρήθηκαν σ' αυτό τόσο επ' ονόµατί του Κέσοβ Βλαδίµηρου
και των µελών της οικογενείας του όσο και επ' ονόµατί του Ποπόβ
Βαλέριου.
Επίσης το Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης µας ενηµέρωσε α) ότι µε το
αριθ. 5301/2-412229/28.11.97 έγγραφό του ζήτησε από την
Ελληνική Πρεσβεία στη Μόσχα να ακυρώσει τις θεωρήσεις
παλιννόστησης, που χορηγήθηκαν στα ονόµατα KESOV VLADIMIR
& POPOV Βαλέριου, η δε ως άνω Προξενική Αρχή µε το αριθ.
700/3/ΑΣ 100/3.2.98 έγγραφό της γνώρισε στη ∆ΙΚΑ ότι προέβη
στις προαναφερόµενες ακυρώσεις και β) για την όλη υπόθεση έχει
επιληφθεί η ∆/νση Ασφάλειας Αττικής, Υποδ/νση ∆ίωξης
Εγκληµάτων κατά ζωής και ιδιοκτησίας (∆.Α.Α./Υ∆ΕΖΗ).
Πέραν των ανωτέρω σας γνωρίζουµε ότι από το Σώµα
Επιθεωρητών - Ελεγκτών ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης του Υπουργείου µας
διενεργήθηκε ύστερα από σχετική εντολή έλεγχος στις Νοµαρχιακές
Αυτοδιοικήσεις Αθηνών, Πειραιώς και Ανατολικής Αττικής µε
αντικείµενο τη διακρίβωση της νοµιµότητας των διοικητικών
πράξεων µε τις οποίες διαπιστώνεται η Ελληνική ΙΘαγένεια και των
εκδοθέντων διαβατηρίων. Μεταξύ των ελεγχθέντων διοικητικών
πράξεων για τις οποίες επισηµάνθηκαν παραλήψεις,
συµπεριλαµβάνονται και αυτές που αφορούν τον καθορισµό
ιθαγένειας του προαναφερθέντος κακοποιού.
Κατόπιν τούτου το Υπουργείο µας µε έγγραφό του (Φ.
64048/15522/6.7.98) ζήτησε από το Νοµάρχη Ανατολ. Αττικής τη
διενέργεια 'Ενορκης ∆ιοικητικής Εξέτασης προκειµένου να
διαπιστωθεί αν προκύπτουν ευθύνες ή παραλείψεις υπαλλήλων
που έχουν εµπλακεί στη διαδικασία διατύπωσης της Ελληνικής
Ιθαγένειας.
Ο Νοµάρχης όπως µας γνώρισε διέταξε τη διενέργεια 'Ενορκης
∆ιοικητικής Εξέτασης η οποία βρίσκεται σε εξέλιξη.
Αντίγραφο δε του σχετικού πορίσµατος θα σταλεί στην υπηρεσία
µας µετά την ολοκλήρωσή της.
Ακόµα το Υπουργείο ζήτησε από τον Νοµάρχη Αθηνών τη
διενέργεια 'Ενορκης ∆ιοικητικής Εξέτασης προκειµένου να
διαπιστωθεί αν προκύπτουν ευθύνες ή παραλείψεις υπαλλήλων
που έχουν εµπλακεί στη διαδικασία έκδοσης του υπ' αριθµ.
Ι.744079/13.7.95 διαβατηρίου επ' ονόµατι του ΚΕΣΟΒ
ΒΛΑ∆ΙΜΗΡΟΥ του ΦΙΛΑΡΕΤΟΥ.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

46. Στην µε αριθµό 339/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1478/5-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας  στην  339/17.7.98  ερώτηση  των  Βουλευτών
κυρίων  Ν.  Κωνσταντόπουλου  και  Ε.  Αποστόλου  σας
γνωρίζουµε  ότι  η  Κυβέρνηση  θα  ήθελε  για  άλλη  µια  φορά  να
καταστήσει  απολύτως  σαφές  ότι  δεν  θα  αποδεχθεί  προσφορές
τόσο  για  τα  ΚΑΕ  όσο  και  για  άλλες  υπό  ιδιωτικοποίηση  ∆ΕΚΟ
που  να  απέχουν  σηµαντικά  από  τις  προσδοκίες  και  τις
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εκτιµήσεις της για την πραγµατική αξία αυτών.
Εξάλλου, σε συνέντευξη Τύπου ανακοινώθηκε ότι ο διαγωνισµός
καθίσταται άκυρος για το λόγο ότι δεν κατοχυρώνει τα συµφέροντα
του ∆ηµοσίου.

Ο Υπουργός
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

47. Στην µε αριθµό 339/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
6973/4-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Oικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 339/17.7.98 που κατέθεσαν
στη Βουλή οι Βουλευτές κύριοι Ν. Κωνσταντόπουλος και Ε.
Αποστόλου σχετικά µε την πώληση του πλειοψηφικού πακέτου
µετοχών της εταιρίας Καταστήµατα Αφορολογήτων Ειδών Α.Ε.",
σας πληροφορούµε ότι το ∆.Σ. της ∆.Ε.Κ.Α. Α.Ε. κήρυξε άγονο το
διαγωνισµό, γιατί το τίµηµα της µοναδικής προσφοράς που
πληρούσε τους όρους της προκήρυξης κρίθηκε µη ικανοποιητικό και
αποφάσισε την προκήρυξη νέου διαγωνισµού µε στόχο τη
µεγαλύτερη δυνατή προσέλκυση επενδυτών.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ. ΧΡΙΣΤΟΥ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

48. Στην µε αριθµό 342/20-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
8/13-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 342/20.7.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Λ. Παπανικολάου, σας πληροφορούµε τα εξής:
Από τον καύσωνα της 3 και 4 Ιουλίου προξενήθηκαν ζηµιές κυρίως
σε σταφίδες και αµπέλια του Νοµού Μεσσηνίας και ιδιαίτερα στην
επαρχία Πηλίας µε επίκεντρο τις κοινότητες Κορώνης, Ν. Κορώνης,
Χαροκοπειού, Λαχανάδας, Κυνηγού κλπ.
Για τις ζηµιές αυτές, για τις οποίες έγιναν στον ΕΛΓΑ περί τις 100
αναγγελίες από ισάριθµες κοινότητες του Νοµού, ο ΕΛΓΑ
επιλήφθηκε αµέσως, διενήργησε τις απαραίτητες επισηµάνσεις και
στις 16 Ιουλίου άρχισαν οι εξατοµικευµένες εκτιµήσεις από 20µελές
κλιµάκιο γεωπόνων εκτιµητών που συγκροτήθηκε για το σκοπό
αυτό, µε προτεραιότητα στις καλλιέργειες που χρήζουν άµεσης
εκτίµησης (σταφίδες κλπ.). Υπολογίζεται ότι οι εκτιµήσεις αυτές θα
ολοκληρωθούν σύντοµα.
Μετά το πέρας των εκτιµήσεων θα ακολουθήσει η κοινοποίηση των
πορισµάτων για την ενηµέρωση των ενδιαφεροµένων παραγωγών,
στη συνέχεια δε από τον ΕΛΓΑ θα καταβληθεί κάθε δυνατή
προσπάθεια ώστε οι αποζηµιώσεις να καταβληθούν στους
δικαιούχους το συντοµότερο δυνατόν.
Θέµα παγώµατος οφειλών και χορήγησης µε µειωµένο επιτόκιο
στους αγρότες που πλήγηκαν από τον καύσωνα του Ιουλίου στις
περιοχές Μεσσηνίας κα Τριφυλίας χωρίς την κάλυψη του σχετικού
κόστους από την Πολιτεία δεν είναι δυνατό να αντιµετωπισθεί από
την ΑΤΕ, γιατί οι πόροι της Τράπεζας προέρχονται από καταθέσεις
και κατά συνέπεια µόνο µε την επανεισροή των κεφαλαίων που
τοποθετεί και των τόκων τους εξασφαλίζεται η δυνατότητα να
ανταποκριθεί στην αυτονόητη υποχρέωση επιστροφής των
αντίστοιχων κεφαλαίων και τόκων στους καταθέτες της.
Η ΑΤΕ, σύµφωνα µε πάγια τακτική της, παρέχει πιστωτικές
διευκολύνσεις και δανειακές ενισχύσεις στους παραγωγούς που
διαπιστωµένα αδυνατούν ν' ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους
στην Τράπεζα λόγω έκτακτων γεγονότων (όπως δυσµενείς καιρικές
συνθήκες, αζητησία προϊόντων, ασυνήθιστες µεταβολές τιµών κλπ),
στα οποία επηρέασαν αρνητικά τις εκµεταλλεύσεις τους. Οι
διευκολύνσεις αυτές παρέχονται µέσα στα πλαίσια της 1620/89
Πράξης του ∆ιοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος και προβλέπουν τη
ρύθµιση των ληξ/σµων χρεών, χωρίς τόκους ποινής, σ' ένα νέο
δάνειο.
Η ένταξη των πληγέντων παραγωγών στο µέτρο αυτό γίνεται
ύστερα από εξατοµίκευση των ζηµιών της κάθε εκµετάλλευσης και
αφορούν το µέρος των οφειλών που διαπιστωµένα δεν είναι σε
θέση να εξυπηρετηθεί.

Στα πλαίσια αυτά θα αντιµετωπισθούν και οι παραγωγοί των
περιοχών Μεσσηνίας και Τριφυλίας που υπέστησαν εκτεταµένες
καταστροφές στην παραγωγή τους από τον καύσωνα του Ιουλίου.

Ο Υπουργός
ΣΤ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

49. Στην µε αριθµό 343/20-7-98 ερώτηση ΑΚΕ 23 δόθηκε µε το υπ'
αριθµ. 5886/4-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 343/20.7.98 ερώτηση και Α.Κ.Ε. που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Β. Κεδίκογλου σχετικά µε έργα φορέων
από το Ε.Α.Π.Τ.Α. σας πληροφορούµε τα ακόλουθα, όπως
προκύπτουν από τα στοιχεία του Ταµείου (σχετ. έγγραφο αριθ.
99274/29.7.98).
Το Ταµείο Παρ/κών και ∆ανείων από το 1989, λειτουργεί ως
ενδιάµεσος χρηµατοδοτικός φορέας υλοποίησης του Ειδικού
Αναπτυξιακού Προγράµµατος της Τοπικής Αυτοδιοίκησης
(Ε.Α.Π.Τ.Α.). Εποµένως δεν έχει αρµοδιότητα, ούτε στην κατανοµή
των πιστώσεων των έργων στους διάφορους φορείς (∆ήµοι,
Συµβούλια Περιοχής, Κοινότητες), γιατί είναι πρόγραµµα που
καταρτίζεται από τις Περιφέρειες, γιατί είναι πρόγραµµα που
καταρτίζεται από τις Περιφέρειες. Η αρµοδιότητα εξαντλείται στην
εκταµίευση των ποσών των λογ/σµών στους διάφορους φορείς,
που αποστέλλουν οι Περιφέρειες στο Υπουργείο Εσωτερικών.
'Ετσι οι κατανοµές και πληρωµές που έχουν γίνει βάσει εντολών του
Υπουργείου Εσωτερικών για το 9ο και 11ο Συµβούλιο Περιοχής
Ιστιαίας και Λίµνης αντίστοιχα εµφανίζονται στις συνηµµένες
καταστάσεις.
'Οσον αφορά το 10ο Συµβούλιο Περιοχής Αιδηψού, αν και είναι
ενταγµένο στο Ε.Α.Π.Τ.Α., δεν έχει γίνει καµία πληρωµή, γιατί δεν
έχουν αποσταλεί οι λογ/σµοί από το Υπουργείο Εσωτερικών για την
εκταµίευσή τους.
Εξάλλου το Τ.Π. & ∆. δεν έχει δανειοδοτήσει τα προαναφερόµενα
Συµβούλια Περιοχής για να καλύψουν την ιδία τους συµµετοχή στα
έργα που είναι ενταγµένα στο Ε.Α.Π.Τ.Α.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ. ΧΡΙΣΤΟΥ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

50. Στην µε αριθµό 346/21-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
285/29-7-98 έγγραφο από τον Υπουργό Eµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 346/98 ερώτησης των Βουλευτών κυρίων Σ.
ΚΟΡΑΚΑ και Ν. ΓΚΑΤΖΗ, σας γνωρίζουµε για ενηµέρωση των
ενδιαφεροµένων τα εξής:
- Το Λιµενικό Σώµα από της ιδρύσεώς του µέχρι και σήµερα είναι
στρατιωτικά οργανωµένο και στην στρατιωτική δοµή του κατά βάση
οφείλεται η ικανότητα να ανταποκρίνεται στο πολυποίκιλο έργο του
και στις αυξηµένες απαιτήσεις της εποχής που απαιτούν συνεχή
ετοιµότητα και επαγρύπνιση, σύγχρονα µέσα, εκπαιδευµένο και
πειθαρχικό προσωπικό.
- 'Οσες Υπηρεσίες είχαν ανάγκη σε προσωπικό, τα τελευταία δύο
έτη, ενισχύθηκαν σηµαντικά είτε µε ανακατανοµή και µετακίνηση
προσωπικού, που επί χρόνια υπηρετούσε στις ίδιες θέσεις και
Υπηρεσίες είτε µε νέο προσωπικό (30 Αξιωµατικούς και 300
Λιµενοφύλακες), που πρόσφατα τοποθετήθηκε µετά την
αποφοίτησή του από την οικεία Σχολή.
- Οι ανωτέρω Υπηρεσίες περαιτέρω θα ενισχυθούν σε προσωπικό
µετά την αποφοίτηση και νέου προσωπικού από τις παραγωγικές
Σχολές (30 Αξιωµατικοί και 500 Λιµενοφύλακες) και την
ολοκλήρωση µελέτης και επανεξέτασης βάσει αντικειµενικών
κριτηρίων των κατηγοριών των Λιµενικών Αρχών (Κεντρικά
Λιµεναρχεία, Λιµεναρχεία, Υπολιµεναρχεία, Λιµενικοί Σταθµοί).
-  Ο  αριθµός  της  υφιστάµενης  οργανικής  δύναµης  του  Λιµενικού
Σώµατος  συνεχώς  αυξάνεται  και  µάλιστα  την  τελευταία  διετία,
σε  θεαµατικά  και  πρωτόγνωρα,  για  το  Λιµενικό  Σώµα  επίπεδα:
(το  1997:  30  Αξιωµατικοί,  300  Λιµενοφύλακες,
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1998: 30 Αξιωµατικοί, 500 Λιµενοφύλακες).
- Επίσης την τελευταία διετία ξεπεράστηκε κάθε προηγούµενο και
µε την προώθηση όλων των εξοπλιστικών προγραµµάτων,
υπεγράφησαν Συµβάσεις συνολικού ποσού περί τα 40 δισ. δρχ. και
σύντοµα µέσα στο 1998 και τα επόµενα δύο έτη θα προστεθούν
στον στόλο του Λ.Σ., περί τα 50 νέας τεχνολογίας σκάφη,
ελικόπτερα και άλλος σύγχρονος εξοπλισµός, που θα καταστήσει
αυτό ικανό να ανταποκριθεί στις αυξηµένες ανάγκες και στις
απαιτήσεις της εποχής.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡ. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

51. Στην µε αριθµό 417/20-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
27/13-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Oικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση του από 21.7.1998 εγγράφου σας, σχετικά µε την
417/28/20.7.98 ερώτηση και Α.Κ.Ε που κατέθεσε ο Βουλευτής κ.
Ευάγγελος Αποστόλου αναφορικά µε την παράνοµη Χωµατοληψία
από το Ληλάντιο Πεδίο σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
1) Σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν.2238/94, ν.1642/86, π.δ.186/92,
ν.2523/97 και των λοιπών συναφών φορολογικών νόµων,
καθορίζονται οι υποχρεώσεις υποβολής δηλώσεων διαφόρων
φορολογικών αντικειµένων, ο έλεγχος των δηλώσεων αυτών, οι
διαδικασίες βεβαιώσεως των φόρων, η επιβολή διοικητικών και
ποινικών κυρώσεων και οι λοιπές φορολογικές υποχρεώσεις τόσο
για τους υποκείµενους και έχοντες υποβάλλει φορολογικές
δηλώσεις, όσο και για τους υποκείµενους και µη έχοντες υποβάλλει
δηλώσεις και ως εκ τούτου και µη έχοντες εκπληρώσει τις
φορολογικές τους υποχρεώσεις.
2) Το Υπουργείο Οικονοµικών, σε ότι έχει σχέση µε φαινόµενα
φοροδιαφυγής των επιχειρήσεων και γενικά των φορολογουµένων
που ενεργούν πράξεις, που αποφέρουν εισόδηµα από οποιαδήποτε
πηγή εισοδηµάτων, έχοντας ως βασική προτεραιότητα την πάταξη
και περιστολή των φαινοµένων αυτών, προβαίνει στις απαραίτητες
ενέργειες οπουδήποτε εκδηλώνονται αυτά.
3) Στην συγκεκριµένη περίπτωση Χωµατοληψίας από την περιοχή
του Ληλάντιου πεδίου, η ∆ΟΥ ΧΑΛΚΙ∆ΑΣ µε σχετικό έγγραφό της
(FΑΧ), µας πληροφόρησε ότι έχει επιληφθεί κατά καιρούς, τον
έλεγχον της διακίνησης καθώς και της τήρησης των φορολογικών
διατάξεων εκ µέρους των διενεργούντων την χωµατοληψία και την
διακίνηση του χώµατος.
Ειδικότερα, σε ότι αφορά την επιχείρηση "ΧΑΛΚΙΣ ΑΒΕΕ -
ΒΑΒΟΥΛΙΩΤΗΣ - ΓΟΥΝΑΡΗΣ - ΜΥΤΑΚΗΣ", που µνηµονεύεται
στην Ερώτηση, η επιχείρηση αυτή έχει δεχθεί κατ' επανάληψη
φορολογικό έλεγχο και της έχουν επιβληθεί οι προβλεπόµενες
κυρώσεις όπου διεπιστώθησαν παραβάσεις των διατάξεων.

O Yφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ"

52. Στην µε αριθµό 417/21-7-98 ερώτηση ΑΚΕ 28 δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 33/12-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 417/21-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ε. Αποστόλου, σας διαβιβάζουµε σε φ/α τα αιτούµενα
στοιχεία και σε ό,τι µας αφορά, σας γνωρίζουµε ότι οι Υπηρεσίες
της Ελληνικής Αστυνοµίας καταβάλλουν, στα πλαίσια των
αρµοδιοτήτων τους και σε συνεργασία µε τις συναρµόδιες αρχές
των άλλων Υπουργείων, κάθε δυνατή προσπάθεια για την
προστασία του περιβάλλοντος µε συνεχείς ελέγχους, εφαρµόζοντας
αυστηρά και χωρίς παρεκκλίσεις την ισχύουσα νοµοθεσία.
Στα πλαίσια αυτά, από τις αρµόδιες Υπηρεσίες της Αστυνοµικής
∆ιεύθυνσης Εύβοιας, καταβάλλεται κάθε προσπάθεια, σε
συνεργασία µε τις συναρµόδιες αρχές, για την προστασία του
περιβάλλοντος του Ληλάντιου πεδίου.
Η αρµοδιότητα παρέµβασης της Αστυνοµίας στο όλο πρόβληµα της
περιοχής συνίσταται στον έλεγχο και εφαρµογή των σχετικών
διατάξεων και τη βεβαίωση των παραβάσεων που αφορούν την
παράνοµη χωµατοληψία και µεταφορά του χώµατος.

Ειδικότερα για τη δίωξη της παράνοµης χωµατοληψίας και την
εξάλειψη του φαινοµένου αυτού οι Υπηρεσίες µας, κατόπιν οδηγιών
µας, ενεργούν συνεχείς αστυνοµικούς ελέγχους, εξαντλώντας τις
υπηρεσιακές τους δυνατότητες και εφαρµόζουν µε αυστηρότητα και
χωρίς παρεκκλίσεις την ισχύουσα νοµοθεσία, όπως επίσης και τη
µνηµονευόµενη 1468/8-4-1998 παραγγελία του Εισαγγελέα
Πληµµελειοδικών Χαλκίδας.
Για τις προσπάθειες αυτές και τα αποτελέσµατα των Υπηρεσιών
µας, που αστυνοµεύουν την περιοχή, έχουµε ενηµερώσει
επανειληµµένα την Εθνική Αντιπροσωπεία.
Κατά την τελευταία εξαετία και συγκεκριµένα από 1-1-1993 µέχρι
σήµερα, οι Υπηρεσίες βεβαιώσαν συνολικά 127 παραβάσεις για
παράνοµη χωµατοληψία και παρέπεµψαν τους υπευθύνους στη
δικαιοσύνη.
Παράλληλα, για κάθε παράβαση, ενηµέρωσαν εγγράφως τη
διεύθυνση Βιοµηχανίας της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Ευβοίας
και την αρµόδια Επιθεώρηση Μεταλλίων Νοτίου Ελλάδος για την
επιβολή διοικητικών κυρώσεων κατά των παραβατών.
Επισηµαίνεται ότι σύµφωνα µε τις διατάξεις του Ν.1428/1984
(άρθρο 16) σε συνδυασµό µε αυτές του Ν. 2207/1994 (παρ.12
άρθρο 1), οι παραβάσεις για παράνοµη χωµατοληψία διώκονται σε
βαθµό πταίσµατος. Για το θέµα αυτό, από την Αστυνοµική
∆ιεύθυνση Ευβοίας, διατυπώθηκε εγγράφως ερώτηµα προς τον
Εισαγγελέα Πληµµελειοδικών Χαλκίδας για τη δυνατότητα
εφαρµογής στη συγκεκριµένη περίπτωση των διατάξεων του Ν
1650/1986 σύµφωνα µε τις οποίες οι σχετικές µε την προστασία του
περιβάλλοντος παραβάσεις, διώκονται σε βαθµό πληµµελήµατος.
Πάντως, όλες οι υποθέσεις που αφορούν πταισµατικές παραβάσεις
και συγκεκριµένα αυτές της περιόδου 1994 έως 9-7-1998,
εκδικάσθηκαν και καµία δεν έχει παραγραφεί.
Η δραστηριότητα των Υπηρεσιών µας που αστυνοµεύουν την
περιοχή κρίνεται ικανοποιητική και καµία ανοχή και αδιαφορία
αυτών έχει παρατηρηθεί, ούτε αδράνεια ή ολιγωρία αστυνοµικού
έχει εκδηλωθεί.
Στις εν λόγω Υπηρεσίες µας έχουν δοθεί εντολές για εντονότερους
ελέγχους και αυστηρή εφαρµογή των ισχυουσών διατάξεων προς
κάθε κατεύθυνση.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

53. Στην µε αριθµό 419/20-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
24566/29-7-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση του υπ' αριθµ. 419/20-7-98 εγγράφου σας µε το
οποίο κοινοποιείται Ερώτηση του Βουλευτή κ. Γ. Σούρλα, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Επειδή τα διαθέσιµα στατιστικά στοιχεία της Ε.Σ.Υ.Ε. που είναι
απαραίτητα για τον καθορισµό της περιοχής Γ', βάσει της
παραγράφου 1 του άρθρου 4 του Ν. 2601/98, απαιτούσαν
περαιτέρω επεξεργασία γι' αυτό κατατέθηκε σχετική τροπολογία
που ήδη ψηφίσθηκε από το θερινό τµήµα της βουλής και ορίζει ότι
για µεταβατική περίοδο από την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου
και µέχρι την 31η ∆εκεµβρίου 2000, θα περιλαµβάνονται στην
περιοχή Γ' πέραν της Ζώνης Λαυρεωτικής του Νοµού Αττικής και οι
περιφέρειες, οι νοµοί και τα τµήµατα νοµών που δεν εντάσσονται
στις Α', Β' και ∆' περιοχές, ανεξάρτητα από τη συνδροµή των
προϋποθέσεων για την ένταξή τους στην περιοχή Γ.

Ο Υπουργός
Γ. ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

54. Στην µε αριθµό 423/21-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
24905/3-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση του υπ. αριθµ 423/21-7-98 εγγράφου σας µε το
οποίο κοινοποιείται Ερώτηση του Βουλευτή κ. Μ. Κ.
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Κεφαλογιάννη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Ο νέος Αναπτυξιακός Νόµος 2601/98 µε την δηµοσίευσή του, την
15-4-1998 ετύγχανε αµέσου εφαρµογής χωρίς να απαιτηθεί γι' αυτό
ειδική εγκύκλιο.
Για την έκδοση τις κανονιστικής απόφασης του άρθρου 4 παρ. 1 για
τον καθορισµό της περιοχής Γ και κατά συνέπεια και τις Β'
επιδιώχθη η χρησιµοποίηση των περισσότερο πρόσφατων
διαθέσιµων στοιχείων της Ε.Σ.Υ.Ε που η αναλυτική ωστόσο
επεξεργασία τους εµπόδισε την άµεση υλοποίηση της σχετικής
διάταξης µε αποτέλεσµα να κατατεθεί τροπολογία στο θερινό τµήµα
της Βουλής που ορίζει ότι για µια µεταβατική περίοδο από την
έναρξη ισχύος του Νόµου 2601/98 και µέχρι την 31η ∆εκεµβρίου
2000, θα περιλαµβάνονται στην περιοχή Γ' πέραν της Ζώνες
Λαυρεωτικής του Νοµού Αττικής και οι περιφέρειες, οι νοµοί και τα
τµήµατα νοµών που δεν εντάσσονται στις Α', Β' και ∆' περιοχές,
ανεξάρτητα από τη συνδροµή των προϋποθέσεων για την ένταξή
τους στην περιοχή Γ. Η τροπολογία αυτή έχει ήδη ψηφισθεί.
Επιπλέον θα θέλαµε να σας ενηµερώσουµε ότι ήδη έχουν εκδοθεί
µια σειρά αποφάσεων για την υλοποίηση σχετικών διατάξεων του
Αναπτυξιακού Νόµου (απόφαση καθορισµού των τεχνοοικονοµικών
στοιχείων και δικαιολογητικών που πρέπει να συνοδεύουν τις
αιτήσεις υπαγωγής, ορισµός των στοιχείων αξιολόγησης των
επενδύσεων του άρθρου 7, καθορισµός των χωρών εφαρµογής των
κινήτρων της παρ. 2 του άρθρου 3, καθορισµός ύψους καταβολής
χρηµατικού ποσού (παραβόλου) κλπ.) ενώ εκτυπώθηκε το κείµενο
του Νόµου, µια απλή σύνοψη του για τους επενδυτές καθώς και η
αίτηση - ερωτηµατολόγιο προσαρµοσµένο στις απαιτήσεις του νέου
Αναπτυξιακού Νόµου.

Ο Υπουργός
Γ. ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

55. Στην µε αριθµό 422/21-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
38/13-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 422/21-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης, σας πληροφορούµε τα εξής:
Το οικονοµικό έλλειµα του ΕΛΓΑ το οποίο θα προκύψει το 1998,
λόγω των εκτεταµένων ζηµιών για δεύτερη συνεχή χρονιά στη
γεωργική παραγωγή της χώρας, καθώς και λόγω των ασφαλιστικών
παροχών από τις επεκτάσεις-βελτιώσεις που περιέχονται στο νέο
Κανονισµό Ασφάλισης της Φυτικής Παραγωγής του ΕΛΓΑ, ο οποίος
θα ισχύσει αναδροµικά από 1.1.98, θα καλυφθεί:
α. µε επιχορήγηση του ΕΛΓΑ µε το ποσό των 18.000.000.000 δρχ
για την οποία ήδη έχουν προχωρήσει οι απαραίτητες διαδικασίες
προς το Υπουργείο των Οικονοµικών και
β. µε την αύξηση των εσόδων του ΕΛΓΑ κατά 10.000.000.000 δρχ.
η οποία προέρχεται από την αναπροσαρµογή της ειδικής υπέρ του
ΕΛΓΑ ασφαλιστικής εισφοράς από 2% σε 3% που ισχύει από
1.1.98.
Ο ΕΛΓΑ όπως και για τις περσινές ζηµιές για τις οποίες κατέβαλε το
ποσό των 65 δις δρχ. έτσι και φέτος θα ανταποκριθεί απολύτως
στις προβλεπόµενες από τους Κανονισµούς ασφαλιστικές του
υποχρεώσεις.
Κατόπιν των ανωτέρω δεν συντρέχει κανένας λόγος ανησυχίας για
την έγκαιρη καταβολή των αποζηµιώσεων στους πληγέντες
γεωργούς και κτηνοτρόφους.

Ο Υπουργός
ΣΤ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

56. Στην µε αριθµό 488/21-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1460/31-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Oικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 488/21.7.1998 ερώτηση που κατατέθηκε στη
Βουλή από τους Βουλευτές κυρίους Θ. Γεωργιάδη και Ι. Κουράκη,
σχετικά µε το παραπάνω θέµα σας πληροφορούµε τα εξής:

1. Βασικός στόχος της φορολογικής πολιτικής του Υπουργείου
Οικονοµικών µέσα στα πλαίσια της ασκούµενης από την κυβέρνηση
δηµοσιονοµικής πολιτικής είναι η δίκαιη κατανοµή των φορολογικών
βαρών και η προστασία του εισοδήµατος των εργαζοµένων.
2. Με τις διατάξεις του φορολογικού νόµου 2579/98 γίνεται
τιµαριθµοποίηση της φορολογικής κλίµακας µε σκοπό την
προστασία των χαµηλών εισοδηµατικών τάξεων από τον
πληθωρισµό και την ελάφρυνση του φορολογικού βάρους των
φορολογουµένων.
3. Επίσης αυξήθηκαν τα ποσά των µειώσεων του φόρου της
κλίµακας, ανάλογα µε τον αριθµό των τέκνων για εισοδήµατα που
αποκτώντας από 1.1.98 µε σκοπό τη κοινωνική δικαιοσύνη και την
ενίσχυση της πολύτεκνης οικογένειας.
4. Ανεξάρτητα από τα παραπάνω το Υπουργείο Οικονοµικών
εξετάζει µε την προσοχή που επιβάλλεται, τα προβλήµατα που
παρουσιάζονται, καθώς και τις προτάσεις όλων των φορέων και
προβαίνει στις σχετικές βελτιώσεις του νόµοι, όπου ενδεχοµένως
υπάρχει ανάγκη µέσα στα πλαίσια των δυνατοτήτων του κρατικού
προϋπολογισµού.

Ο Υφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ"

57. Στην µε αριθµό 504/22-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1146/30-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 504/22.7.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Φώτης Κουβέλης, σχετικά µε τις προσλήψεις Εκπ/κών
που πάσχουν από Μεσογειακή δρεπανοκυτταρική και
µικροδρεπανοκυτταρική Αναιµία, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Ο Ν. 2525/97 (ΦΕΚ 188 τ.Α') µε τον οποίο καθιερώνεται νέα
διαδικασία διορισµού των εκπαιδευτικών, δεν έθεσε νέους κανόνες
σύνταξης της επετηρίδας κατά το µεταβατικό στάδιο κατά το οποίο
θα ισχύσει παράλληλα και η επετηρίδα, ούτε συµπεριέλαβε ειδικές
ρυθµίσεις για ειδικές κατηγορίες υποψηφίων κατά την διαδικασία
των διορισµών από τον πίνακα των επιτυχόντων στο διαγωνισµό.
Κατά συνέπεια το εν λόγω θέµα δεν µπορεί προς το παρόν
τουλάχιστον να αντιµετωπισθεί.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

58. Στην µε αριθµό 511/23-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
286/7-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 511/23-7-98 του Βουλευτή κ.
ΚΟΥΡΑΚΗ Ι. που αναφέρεται στο ψήφισµα του Οµίλου ανάπτυξης
Ελληνικών Νησιών (Ε.Ο.Α.Ε.Ν) για την ανάπτυξη των Μεταφορών
στον Ελληνικό νησιωτικό χώρο, σας πληροφούµε τα ακόλουθα:
1. Το ΥΕΝ θα εξετάσει µε τα συναρµόδια Υπουργεία ένα γενικότερο
σχέδιο ανάπτυξης του συνόλου των λιµένων του Αιγαίου.
2. Για τις ακτοπλοϊκές συγκοινωνίες εχει κινηθεί η διαδικασία
αναµόρφωσης του θεσµικού πλαισίου, ενόψει άρσεως του
CΑΒΟΤΑGΕ. Προς τούτο έχει συσταθεί επιτροπή και αναµένονται οι
προτάσεις της που στη συνέχεια θα τεθούν υπόψη των φορέων.
Πάγια πολιτική του ΥΕΝ παραµένει, η ανανέωση του ακτοπλοϊκού
µας στόλου µε πλοία νεότευκτα, νέας τεχνολογίας και η εξασφάλιση
επαρκούς ακτοπλοϊκής σύνδεσης των µικρών νησιών.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡ. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

59. Στην µε αριθµό 512/22-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1149/3-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 512/22-7-98 που
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κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Ι. Κουράκης, σχετικά µε υπόµνηµα του
Συλλόγου Αναπληρωτών Ν. Ηρακλείου, σας γνωρίζουµε τα
ακόλουθα:
Η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση µε την ποιοτική αναβάθµιση που
επιδιώκει στον δηµόσιο τοµέα, αλλάζει ριζικά το περιβάλλον. Η
ευαισθησία του Υπουργείου Παιδείας είναι δεδοµένη απέναντι σε
όλους τους εκπαιδευτικούς καθώς και η αποφασιστικότητά του στην
εφαρµογή του νόµου όπως ψηφίστηκε από τη Βουλή, οι δε
προοπτικές για το διορισµό των αναπληρωτών είναι πολύ
µεγαλύτερες από αυτές του συστήµατος της επετηρίδας.
'Οπως είχαµε γνωστοποιήσει πριν από το διαγωνισµό του ΑΣΕΠ
και το επαναλαµβάνουµε και τώρα, τον Οκτώβριο θα πάµε στη
∆ιαρκή Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων της Βουλής και εκεί θα
εξετάσουµε την εµπειρία των διορισµών από την επετηρίδα και των
διορισµών από το διαγωνισµό. Προβλήµατα που τυχόν
προκύπτουν, όπως αναφέρουν µερικοί, που εµείς εκτιµούµε ότι δεν
θα προκύψουν, είναι σ' αυτό το διάλογο που αν χρειαστεί κάτι να
γίνει, στο πλαίσιο όµως του νόµου, χωρίς να αλλάξουν οι
µηχανισµοί και οι διαδικασίες πρόσληψης ως προς το εκπαιδευτικό
σύστηµα, θα δούµε τα θέµατα.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

60. Στην µε αριθµό 515/23-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
287/7-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Επί ερώτησης 515/23-7-98 έγγραφό σας του Βουλευτή κ.
ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗ Πέτρου, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
α. Η συντριπτική πλειονότητα των σηµειούµενων κατ' έτος θανάτων
στη θάλασσα, κατά τη διάρκεια λήψης θαλασσίου λουτρού,
οφείλεται σε παθολογικά αίτια (καρδιακές παθήσεις κλπ).
β. Με "Κανονισµό Λιµένα έχει επιβληθεί η υποχρέωση πρόσληψης
ναυαγοσωστών στις οργανωµένες λουτρικές εγκαταστάσεις.
γ. Με ανακοινώσεις του ΥΕΝ και των Λιµενικών Αρχών, µέσω των
Μ.Μ.Ε., αλλά και µε την έκδοση ενηµερωτικών φυλλαδίων,
ενηµερώνονται οι λουόµενοι για το τι πρέπει να αποφεύγουν κατά
τη λήψη των θαλασσίων λουτρών.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡ. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

61. Στην µε αριθµό 516/23-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1151/7-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων υπ'
αριθµόν 516/32/23.7.98 του Βουλευτή Μανώλη Κεφαλογιάννη, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Για τη διαδικασία επιλογής εισακτέων ιδιωτών ως σπουδαστών
στην Παιδαγωγική Τεχνική Σχολή (Π.Α.Τ.Ε.Σ.) της ΣΕΛΕΤΕ,
ισχύουν οι διατάξεις του Ν. 2327/95 (ΦΕΚ 156/31.7.95), άρθρο 11,
παρ. 2 εδ. α' και οι, σε εφαρµογή τους, εκδιδόµενες σχετικές
Κανονιστικές Αποφάσεις του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων. 'Ετσι, η αριθµ. Γ2/3232/8.5.98 Απόφαση του
ΥΠΕΠΘ, ρυθµίζει τον αριθµό εισακτέων ιδιωτών στην
ΠΑΤΕΣ/ΣΕΛΕΤΕ (Αθηνών, Θεσσαλονίκης, Πατρών, Ηρακλείου
Κρήτης και Ιωαννίνων) για τις αντίστοιχες ειδικότητες εισαγοµένων,
κατά το ακαδ. έτος 1998-99.
Σύµφωνα, επίσης, µε τις διατάξεις των, κατά τα ανωτέρω,
Κανονιστικών Αποφάσεων (Γ2/2429/22.4.96, ΦΕΚ 29Ο/τ.Β' /96 και
Γ2/378Ο/3.8.94, ΦΕΚ 594/τ.Β' /94), η αξιολόγηση βαθµολόγηση)
των δικαιολογητικών) των υποψηφίων για την εισαγωγή τους στην
ΠΑΤΕΣ/ΣΕΛΕΤΕ, είναι αποτέλεσµα αξιολογικής διαδικασίας
αντικειµενικών στοιχείων (µε µόρια) δύο ανεξάρτητων
βαθµολογητών και ελέγχου δύο πολυµελών συλλογικών οργάνων
(Επιτροπή ∆ιεξαγωγής της Αξιολόγησης και Επιτροπή Εκδόσεως
Αποτελεσµάτων και Εκδίκασης Ενστάσεων), τα οποία έχουν
αποκλειστική αρµοδιότητα αλλά και καθήκον να βαθµολογούν και
να ελέγχουν τα δικαιολογητικά που υποβάλλει ο υποψήφιος για

εισαγωγή στην ΠΑΤΕΣ, σύµφωνα µε τα απολύτως αντικειµενικά
κριτήρια, τα οποία προβλέπονται από τις ανωτέρω Κανονιστικές
Αποφάσεις του ΥΠΕΠΘ. Τα ανωτέρω όργανα αξιολόγησης,
λειτουργούν ανεξάρτητα, στην όλη δε διαδικασία, δεν υπάρχει
δυνατότητα καµιάς παρέµβασης, ούτε του Υπουργείου Παιδείας,
ούτε της ∆ιοίκησης της ΣΕΛΕΤΕ.
Τα προαναφερόµενα πολυµελή συλλογικά όργανα ελέγχου της
αξιολόγησης των υποψηφίων αλλά και τα µονοµελή όργανα
αξιολόγησης (δύο ανεξάρτητοι, βαθµολογητές) συγκροτούνται από
Καθηγητές της ΣΕΛΕΤΕ, υψηλών ακαδηµαϊκών προσόντων,
συµµετέχουν δε στα συλλογικά αυτά όργανα - για λόγους
διαφάνειας και ορισµένοι Καθηγητές της ∆ευτεροβάθµιας
Εκπαίδευσης, σύµφωνα µε τα οριζόµενα στις ανωτέρω
Κανονιστικές Αποφάσεις του ΥΠΕΠΘ.
Πέραν των ανωτέρω - επίσης σύµφωνα µε τις διατάξεις των
προαναφεροµένων αποφάσεων - δίδεται το δικαίωµα στον
υποψήφιο για εισαγωγή στην ΠΑΤΕΣ, που πήρε µέρος στην, κατά
τα ανωτέρω, διαδικασία επιλογής, να υποβάλει ένσταση για το
αποτέλεσµα της αξιολόγησής του, εντός πέντε (5) εργασίµων
ηµερών από την ανακοίνωση των αποτελεσµάτων στη ΣΕΛΕΤΕ
(Απόφαση Γ2/378Ο/94, ΚΕΦ ΙΙΙ, παρ. Γβ).
Τα αποτελέσµατα για την εισαγωγή ιδιωτών ως σπουδαστών στην
ΠΑΤΕΣ/ΣΕΛΕΤΕ, το ακαδ. έτος 1998 - 99, ανακοινώθηκαν την
14.7.98 και η προθεσµία για την υποβολή ένστασης έληξε την
20.7.98.
Η εξέταση των ενστάσεων που έχουν υποβληθεί, θα
πραγµατοποιηθεί από την αρµόδια Επιτροπή, τις πρώτες ηµέρες
του µηνός Σεπτεµβρίου 1998.
'Οσοι από τους ενισταµένους, κατά την επαναξιολόγηση των
δικαιολογητικών τους, από την αρµόδια 5µελή Επιτροπή, κριθούν
εισακτέοι, εισάγονται ως υπεράριθµοι και εγγράφονται σε Εξάµηνο
που καθορίζεται µε Απόφαση της Επιτροπής Ενστάσεων, ανάλογα
µε την τελική βαθµολογία τους.
Επισηµαίνεται επίσης, ότι σχετικά συγκεκριµένα στοιχεία των
επιτυχόντων και αποτυχόντων υποψηφίων για την
ΠΑΤΕΣ/ΣΕΛΕΤΕ, είναι δυνατόν να χορηγηθούν στους έχοντες
έννοµο συµφέρον, µετά την ολοκλήρωση της όλης διαδικασίας
επιλογής από τα αρµόδια όργανα, η οποία, όπως προαναφέρθηκε,
θα ολοκληρωθεί στις αρχές Σεπτεµβρίου 1998.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

62. Στην µε αριθµό 524/24-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
290/7-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
Απαντώντας στην ερώτηση 524/24/7/98, του Βουλευτή κ.
Ανδρεουλάκου Απόστολου σας γνωρίζουµε:
Το Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας έχει συστήσει Επιτροπή µε τη
συµµετοχή όλων των ενδιαφεροµένων φορέων για την ανεύρεση
λύσης από ιδιώτες ή το ∆ηµόσιο, που να αξιοποιεί το ΝΙΕΝ, το
οποίο από 25ετίας παραµένει ανεκµετάλλευτο.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡ. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

63. Στην µε αριθµό 527/23-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
23866/7-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
Απαντώντας στην 527/23-7-98 ερώτηση που κατέθεσε στη Βουλή η
Βουλευτής κα Νίτσα (Αδριανή) Λουλέ, σχετικά µε την ιατρική
κάλυψη του εν λόγω ιατρείου, σας γνωρίζουµε ότι η Υπηρεσία µας
προκήρυξε έγκαιρα την κενή θέση ιατρού υπόχρεου υπηρεσίας
υπαίθρου του προαναφερόµενου ιατρείου, αλλά δεν κατέστη δυνατή
η κάλυψή της.
Η Υπηρεσία µας, σταθµίζοντας την ανάγκη άµεσης επίλυσης των
προβληµάτων που δηµιουργεί η έλλειψη ιατρού στην περιοχή
ευθύνης των Βραγκιανών και τη συνεχιζόµενη απροθυµία των
ιατρών να διεκδικήσουν την κενή θέση του Π.Ι. που
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αναφέραµε πιο πάνω, µε το αριθµ. πρωτ. Α9α/οικ. 2Ο342/26-6-98
τηλετυπικό έγγραφο προς το Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας, ζήτησε
την τοποθέτηση οπλίτη-γιατρού.
Κρίνουµε όµως σκόπιµο στο σηµείο αυτό να σας πληροφορήσουµε
ότι, το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Γενικού Νοµαρχιακού Νοσοκοµείου
Καρδίτσας, εξουσιοδότησε το ∆ιευθυντή κάθε Κέντρου Υγείας της
περιοχής ευθύνης του, να αναθέτει την εξυπηρέτηση των κενών
ιατρείων σε γιατρούς όµορων ιατρείων.
Ειδικότερα, ο ∆/ντής του Κ.Υ. Μουζακίου που ανήκει το Π.Ι.
Βραγκιανών, ανέθεσε στο γιατρό Μουστακάκη Ευάγγελο του Π.Ι.
Καλής Κώµης να επισκέπτεται µία Φορά την εβδοµάδα το κενό
ιατρείο.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

64. Στην µε αριθµό 533/23-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
88/5-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 533/23-7-1998 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Σ. ∆ΑΝΕΛΛΗΣ, σας γνωρίζουµε ότι το Υπουργείο
δηµόσιας Tάξης γνωρίζει τα προβλήµατα που απασχολούν το
προσωπικό και τις Υπηρεσίες της Ελληνικής Αστυνοµίας και
καταβάλλει συνεχείς προσπάθειες για την επίλυσή τους.
Για τον ισοµερή και ορθό καταµερισµό εργασίας του αστυνοµικού
προσωπικού, όπως ορίζουν ο οργανισµός και οι κανονισµοί της
ελληνικής Αστυνοµίας, αρµόδιοι είναι οι διοικούντες τις Αστυνοµικές
Υπηρεσίες, στους οποίους έχουν δοθεί εντολές και οδηγίες για την
άσκηση της διοίκησης σύµφωνα µε τις ισχύουσες διατάξεις και τις
διαταγές της ιεραρχίας.
Ειδικότερα, όσον αφορά το χρόνο εργασίας του αστυνοµικού
προσωπικού, ο οποίος ρυθµίζεται µε τις διατάξεις του π.δ. 28/1986
µε βάση την πενθήµερη εβδοµαδιαία εργασία, έχει δοθεί εντολή για
ακριβή τήρηση των ισχυουσών διατάξεων. Επίσης και η πιστή
εφαρµογή του πενθηµέρου και η χορήγηση των ηµερησίων
αναπαύσεων στο προσωπικό παρακολουθείται και ελέγχεται
αδιάκοπα. Η πέραν του πενθηµέρου υποχρεωτική παροχή
εργασίας αµείβεται µε αποζηµίωση. Μπορεί το προσωπικό, εφόσον
οι συνθήκες το επιβάλλουν, να διατίθεται σε υπηρεσία και την
Κυριακή, καθώς και κάθε άλλη ηµέρα αργίας. Για την εκτέλεση της
υπηρεσίας αυτής χορηγείται ηµερήσια ανάπαυση άλλη ηµέρα της
εβδοµάδας µε κυλιόµενη σειρά, όταν είναι δυνατή η τήρησή της.
Αν η εκτελούµενη υπηρεσία επιβάλλεται να συνεχισθεί και µετά τη
λήξη του καθορισµένου χρόνου εργασίας, είτε από τη φύση της, είτε
από ειδικές συνθήκες, δεν διακόπτεται αυτή αλλά συνεχίζεται για
όσο χρόνο απαιτείται. Ο επιπλέον χρόνος υπολογίζεται στη
διάρκεια της εβδοµαδιαίας απασχόλησης.
Για την αντιµετώπιση εκτάκτων και απρόβλεπτων υπηρεσιακών
αναγκών, ιδία τάξης, ασφάλειας ή τροχαίας, δύναται, σύµφωνα µε
τις διατάξεις του ανωτέρω π.δ., να επιβάλλεται πρόσθετη
υπερωριακή εργασία, µε διαταγή του διοικητή αξιωµατικού και
ύστερα από έγκριση της αµέσως προϊσταµένης του Υπηρεσίας.
Επισηµαίνεται ότι µε τις 7Ο10/5/1Ο6-δ' από 27-6-1998 και
7Ο1Ο/5/1Ο8-β από 21-7-1998 Εγκυκλίους ∆ιαταγές του Αρχηγού
του Σώµατος, οι οποίες κοινοποιήθηκαν σε όλο το αστυνοµικό
προσωπικό, διευκρινίστηκαν τα θέµατα που ανέκυψαν από την
εφαρµογή των διατάξεων που αφορούν τον χρόνο εργασίας του.
Συγκρεκριµένα, µε την πρώτη από τις αναφερόµενες εγκυκλίους
γίνεται ερµηνεία των διατάξεων του π.δ. 28/1986 και παρέχονται
διευκρινήσεις, αναφορικά µε την εφαρµογή τους, ύστερα από
σχετικά ερωτήµατα, κυρίως, συνδικαλιστικών ενώσεων των
αστυνοµικών.
Με τις διευκρινίσεις που παρέχονται επιτυγχάνεται ο άριστος
συγκερασµός της διασφάλισης των εργασιακών δικαιωµάτων των
αστυνοµικών, ιδιαίτερα σε οριακές καταστάσεις, καθώς και η
βελτίωση της ποιότητας ζωής τους, µε το υπηρεσιακό και το

ευρύτερο κοινωνικό συµφέρον, δεδοµένου οι Υπηρεσίες της
Ελληνικής Αστυνοµίας λειτουργούν καθ' όλο το 24ωρο, όλες τις
ηµέρες του µήνα.
Ειδικότερα, κατοχυρώνεται ο αναγκαίος προς ανάπαυση χρόνος
του αστυνοµικού που εκτελεί νυκτερινή υπηρεσία, ακόµη και στις
οριακές περιπτώσεις που θα όφειλε, σύµφωνα µε τις ισχύουσες
διατάξεις, να τη συνεχίσει λόγω της φύσης της ή ειδικών συνθηκών
και γενικά επιτυγχάνεται η κατοχύρωση του αναγκαίου προς
ανάπαυση χρόνου του αστυνοµικού σε κάθε περίπτωση και η
σύνδεσή του µε τη διάρκεια και τις συνθήκες της εργασίας του.
Επίσης, επιτυγχάνεται η κατοχύρωση διευρυµένης ηµερήσιας
ανάπαυσης, µε έναρξη την Ο6.ΟΟ'ώρα της επόµενης ηµέρας από
την ηµέρα λήξης της υπηρεσίας και διάρκεια µέχρι την 06.ΟΟ'ώρα
της µεθεπόµενης (τουλάχιστον 32 ώρες αντί 24ώρου), η διασφάλιση
της χορήγησης της ηµερήσιας ανάπαυσης, εντός µιάς εβδοµάδας,
εφόσον δεν χορηγηθεί αµέσως, καθώς και αυτή της απασχόλησης
του αστυνοµικού την έκτη ηµέρα, µόνο για τον απαραίτητο χρόνο
προς αντιµετώπιση της υπηρεσιακής ανάγκης και όχι µέχρι
εξάντλησης του προβλεπόµενου ηµερήσιου χρόνου εργασίας.
Επισηµαίνεται ότι µε τη δεύτερη εκ των αναφερόµενων εγκυκλίων
λαµβάνονται πρόσθετα µέτρα, όπως η ενίσχυση των Υπηρεσιών µε
προσωπικό και ο συµψηφισµός των ηµερησίων αναπαύσεων σε
µηνιαία βάση, για το αστυνοµικό προσωπικό που εκτελεί υπηρεσία
σε αποµακρυσµένους Αστυνοµικούς Σταθµούς και Φυλάκια.
Αυτή είναι η αλήθεια και κάθε άλλος λόγος που προβάλλεται
στερείται ουσιαστικού και νοµικού ερείσµατος.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

65. Στην µε αριθµό 535/23-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
18/28-7-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 535/23-7-1998 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Π. Τατούλης, σας γνωρίζουµε ότι οι αρµόδιες
Υπηρεσίες µας εφαρµόζουν την ισχύουσα νοµοθεσία για την ταχεία
και ασφαλή κυκλοφορία πεζών και οχηµάτων σε όλην τη χώρα.
Στα πλαίσια αυτά εφαρµόζουν και την Γ7/169Ο7/2757 από 12-6-
1998 κοινή Υπουργική απόφαση µε τις διατάξεις της οποίας
λαµβάνονται µέτρα περιορισµού της κυκλοφορίας των φορτηγών
αυτοκινήτων σε τµήµατα των Εθνικών Οδών, κατά την θερινή
περίοδο και διενεργούν ελέγχους για την τήρηση του
προβλεπόµενου σε αυτή ωραρίου κυκλοφορίας.
Σε ό,τι αφορά το αίτηµα του ∆ήµου Λεωνιδίου να επιτραπεί στα
φορτηγά αυτοκίνητα που µεταφέρουν οπωροκηπευτικά από το
Λεωνίδιο να κυκλοφορούν στην Εθνική Οδό εφόσον εισέρχονται σ'
αυτήν πριν από την 16.30. ώρα της Κυριακής, αρµόδιο να σας
πληροφορήσει σχετικά είναι το Υπουργείο Μεταφορών και
Επικοινωνιών προς το οποίο διαβιβάζουµε Φ/Α της Ερώτησης.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

66. Στην µε αριθµό 540/24-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
176/5-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης, 540/24-7-1998 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Λ. Παπανικολάου σας γνωρίζουµε ότι για το
αντικείµενο αυτής, ενηµερώθηκε η Βουλή την Παρασκευή 22-5-
1998, κατά τη συζήτηση της 1507/19-5-1998 Επίκαιρης Ερώτησης,
που κατέθεσε ο Βουλευτής κ. ∆. ΣΙΟΥΦΑΣ.
Μετά  τις  ρυθµίσεις  του  ν.  2218/1994,  όπως   τροποποιήθηκε
και  ισχύει  σήµερα,  οι  περιφερειακές  Υπηρεσίες  της
Αγροφυλακής,  που  αποτελούσαν  Υπηρεσίες  της  Νοµαρχίας,
καταργήθηκαν  και  το  προσωπικό  που  υπηρετούσε  σε  αυτές
είναι  αποσπασµένο  στις  Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις, οι οποίες
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πλέον είναι αρµόδιες για την αγροτική ασφάλεια της περιοχής τους.
Σε ό,τι αφορά τα θέµατα που σχετίζονται µε τον φορέα υπαγωγής
της Κεντρικής Υπηρεσίας της Αγροφυλακής, σας πληροφορούµε ότι
αυτά απασχολούν την Κυβέρνηση, η οποία δεν έχει καταλήξει σε
οριστικές αποφάσεις.
Για τον διαγωνισµό που έγινε πριν τον Οκτώβριο του 1993, κάτω
από τις γνωστές συνθήκες, σας πληροφορούµε ότι κατά των
αποφάσεων του ∆ιοικητικού Εφετείου, στο οποίο προσέφυγαν οι
ενδιαφερόµενοι, έχουν ασκηθεί εφέσεις στο Συµβούλιο της
Επικρατείας, µε τις αποφάσεις του οποίου θα συµµορφωθεί το
Υπουργείο µας.
Τέλος, η είσοδος λαθροµεταναστών και η δασοπροστασία
αντιµετωπίζονται ικανοποιητικά από την Ελληνική Αστυνοµία και το
Πυροσβεστικό Σώµα, οι Υπηρεσίες των οποίων, για το σκοπό αυτό,
συνεργάζονται στενά µε τις συναρµόδιες Υπηρεσίες των άλλων
Υπουργείων. Επισηµαίνεται ότι η Αγροφυλακή ουδέποτε είχε
αρµοδιότητα χειρισµού τέτοιων αντικειµένων.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

67. Στην µε αριθµό 544/24.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1157/7.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 544/24.7.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Αντώνιος Φούσας σχετικά µε τον Βορειοηπειρώτη
δάσκαλο Πάρα Μηνά, σας γνωρίζουµε ότι από τα στοιχεία της
αρµόδιας υπηρεσίας του ΥΠΕΠΘ δεν προκύπτει ότι ο κ. Πάρας
Μηνάς είχε διορισθεί και υπηρετούσε ως δάσκαλος από το 1931
µέχρι το 1945.
Σε περίπτωση που ο ίδιος έχει τα στοιχεία αυτά, πρέπει να τα
υποβάλλει στην Υπηρεσία Συντάξεων του συνερωτώµενου
Υπουργείου Οικονοµικών για τη συνταξιοδότησή του.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

68. Στην µε αριθµό 544/24.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
715/4.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντούµε στην ερώτηση 544/24.7.1988 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Αντώνης Φούσας και αναφορικά µε το αίτηµα της
συνταξιοδότησης του Βορειοηπειρώτη δάσκαλου Μηνά Πάρα ή
Πάππα, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία το ∆ηµόσιο συνταξοδοτεί
µόνο, τους υπαλλήλους - λειτουργούς του που συνδέονται µε αυτό
µε δηµοσιονοµικό και υπαλληλικό δεσµό, όσους έλληνες πολίτες
υπέστησαν µείωση της ικανότητας προς εργασία από τραύµα ή
νόσηµα, κατά το χρονικό διάστηµα που έλαβαν µέρος σε πολεµικά
γεγονότα (περίοδος 1940-1949, Κορέα, Κύπρος) ή κατά την
περίοδο της δικατορίας εξαιτίας της αντιδικτατορικής τους δράσης,
καθώς επίσης και τις οικογένειες όσων φονεύθηκαν κατά τις
προαναφερόµενες χρονικές περιόδους.
Η ενδεχόµενη τροποποίηση-συµπλήρωση της κείµενης νοµοθεσίας
προς την κατεύθυνση της διεύρυνσης του "κύκλου" των
συνταξιοδοτούµενων από το ∆ηµόσιο προσώπων είναι ένα θέµα
που, µε αφορµή διάφορα αιτήµατα για συνταξιοδότηση από το
∆ηµόσιο, έχει αντιµετωπιστεί µε έντονο σκεπτικισµό, απ' όλες τις
Κυβέρνησεις, τουλάχιστον από τις αρχές της δεκαετίας που ήδη
διανύουµε.
Το αίτηµα για συνταξιοδότηση, από το ∆ηµόσιο, του συγκεκριµένου
Βορειοηπειρώτη δάσκαλου, στον οποίο αναφέρεται ο ερωτών
Βουλευτής είνα αυτονόητο, ότι δεν µπορεί να αντιµετωπισθεί σε
προσωπική βάση, αφού αποτελεί γενικότερο αίτηµα και άλλων
οµογενών.
Με δεδοµένο όµως το εύρος της ελληνικής οµογένειας και τα
προβλήµατα που αντιµετώπιζε το ελληνικό στοιχείο σε πολλές
χώρες, σε συνδυασµό και µε το γεγονός, ότι το ασφαλιστικό µας
σύστηµα έχει πλέον καταστεί ανταποδοτικό και καταβάλλονται

προσπάθειες για την εξυγίανση-εκλογίκευσή του, η ικανοποίηση
παρόµοιων αιτηµάτων καθίσταται δυσχερής. Επισηµαίνεται επίσης
ότι η αντιµετώπιση "ευαίσθητων" θεµάτων απαιτεί συνεκτίµηση
όλων των πτυχών του προβλήµατος, των λοιπών παραµέτρων που
συνδέονται µε αυτό και των ενδεχόµενων επιπτώσεων (οικονοµικό,
αντανακλαστικές επιπτώσεις κλπ.), οι όποιες δε αποφάσεις θα
πρέπει ν' αποφεύγεται να λαµβάνονται υπό το καθεστώς
συναισθηµατικής φόρτισης.
Κατόπιν των ανωτέρω το Υπουργείο Οικονοµικών δεν προτίθεται
να προβεί στη φάση που διανύουµε σε νοµοθετική ρύθµιση που θα
κινείται προς την επιζητούµενη κατεύθυνση, θα επανεξετάσει
παρόµοια αιτήµατα στο µέλλον, ενόψη της γενικότερης
αναµόρφωσης του ασφαλιστικού µας συστήµατος που έχει
αναγγείλει η Κυβέρνηση.

Ο Υφυπουργός
Ν. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

69. Στην µε αριθµό 552/24.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
5733/6.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοιµκών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 552/24.7.98 ερώτησης, που κατέθεσε στη Βουλή
των Ελλήνων, ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Κατσαρός, πληροφορούµε
την Εθνική Αντιπροσωπεία, τα εξής:
Σύµφωνα µε την 2030771/4262/0022/24.4.97 εγκύκλιο του
Υφυπουργού Οικονοµικών, µε την οποία κοινοποιήθηκαν οι
διατάξεις του ν.2470/97, η έναρξη µισθοδοσίας των ∆ηµοσίων
υπαλλήλων µε βάση το νέο µισθολόγιο άρχισε από 1.5.1997, µε
αναδροµικές αποδοχές από 1.1.1997.
Η εκκαθάριση των αποδοχών των δασκάλων και των νηπιαγωγών
δεν γίνεται από το Υπουργείο Οικονοµικών αλλά από τον
εκκαθαριστή της Υπηρεσίας τους, που είναι ο Προϊστάµενος αυτής,
και οι αναδροµικές διαφορές από 1.1.1997 µέχρι της εφαρµογής του
νέου µισθολογίου έχουν ήδη καταβληθεί, εφόσον τον Αύγουστο του
1997 οι υπάλληλοι µισθοδοτούντο βάσει του µισθολογίου αυτού.
Συνεπώς, το διατυπωθέν παράπονο και αίτηµα στην ανωτέρω
ερώτηση για καταβολή αναδροµικών αποδοχών από τον Αύγουστο
1997 µέχρι Μάιο 1998 λόγω της εφαρµογής του νέου µισθολογίου
δεν ευσταθεί, καθώς γαι το εν λόγω χρονικό διάστηµα δεν
υφίστανται αναδροµικές αποδοχές και προφανώς αναφέρεται σε
άλλους είδους παροχές.

Ο Υφυπουργός
Ν. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

70. Στην µε αριθµό 594/28.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
739/5.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις ερωτήσεις 7608/20.5.98 και 594/28.7.98 που
κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Λεωνίδας Κουρής, σχετικά µε την
τοποθέτηση µίας επιπλέον αίθουσας διδασκαλίας στο Νηπιαγωγείο
Βάρκιζας, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Στον Ο.Σ.Κ. κατά το παρελθόν έτος είχε υποβληθεί αίτηµα για
άµεση τοποθέτηση αιθουσών κατά το Καλοκαίρι του 1997, στο
πλαίσιο της τότε εκτελούµενης εργολαβίας 120
προκατασκευασµένων αιθουσών σε διάφορες σχολικές µονάδες. Το
αίτηµα αυτό εξετάστηκε από τον ΟΣΚ πλην όµως ειδικευµένοι
υπάλληλοί του, µετά από αυτοψίες, απέκλεισαν τη δυνατότητα
τοποθέτησης προκατασκευασµένων αιθουσών, λόγω όχι µόνο
προβληµάτων προσπέλασης, αλλά και διαµόρφωσης
περιβάλλοντος χώρου (έντονες κλίσεις).
Στο υπ' αρ. πρωτ. 2069/31.3.98 (αρ. πρωτ. ΟΣΚ 7758/2.4.98)
έγγραφο του ∆ήµου Βάρης προς τον ΟΣΚ που περιλαµβάνει
αιτήµατα για έγκριση πιστώσεων αναφέρεται: "Εκβραχισµός στο
χώρο του ∆ηµ. Σχ. Βάρκιζας, προεγγιστικού προϋπολογισµού
5.000.000 δρχ. ώστε να τοποθετηθούν δύο (2) αίθουσες για 2/θέσιο
Νηπιαγωγείο που τώρα συστεγάζεται µε το ∆ηµοτικό".
Το ∆.Σ. του ΟΣΚ στη συνεδρίασή του της 14 Ιουλίου 1998 και στο
πλαίσιο εκτάκτων επιχορηγήσεων ύψους 900 εκατοµ-
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µυρίων δρχ. που αφορούσαν έργα σε 51 ∆ήµους και Κοινότητες,
ενέκρινε και την επιχορήγηση του ∆ήµου Βάρης για τον
συγκεκριµένο σκοπό (δηλαδή τον εκβραχισµό στο χώρο του
∆ηµοτικού Σχολείου) µε το ποσό των 4.500.000 δρχ.
Τέλος, η αναφορά για την τοποθέτηση δύο (2) αιθουσών (στην
απάντηση της υπ' αριθµ. 5988/2.4.98 ερωτήσεως) έγινε διότι στο
ανωτέρω υπ' αρ. πρ. 2069/31.3.98 έγγραφο του ∆ήµου Βάρης
αναφέρεται ότι "το Νηπιαγωγείο τώρα συστεγάζεται µε το ∆ηµοτικό
Σχολείο" και θεωρήθηκε ότι η εγκατάσταση των δύο αιθουσών
συνιστά θετικό µέτρο για την εύρυθµη λειτουργία όλων των
µαθητών του συγκροτήµατος (∆ηµοτικού Σχολείου και του
συστεγαζόµενου Νηπιαγωγείου).

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

71. Στην µε αριθµό 574/24.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1327/11.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Οικονοµίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 574/24.7.98 του Βουλευτή κ. Γ.
Καρατζαφέρη σχετικά µε την έγκριση δανείου ύψους 2 δισ. δρχ. σας
πληροφορούµε ότι, όπως µας εγνώρισε η Αγροτική Τράπεζα της
Ελλάδος ΑΕ δεν πρόκειται για έγκριση ή χορήγηση εκδοτικού
δανείου. Η αιτούσα το δάνειο είναι η κατασκευαστική εταιρεία
"STABILTON" ΑΕ, σκοπός της οποίας είναι, εκτός των άλλων, η
κατασκευή πολυκατοικιών ή ανεξάρτητων κατοικιών, καθώς και η
εκτέλεση κάθε µορφής τεχνικών και οιδοµικών έργων. Ο κύριος
µέτοχος της εταιρίας ο κ. Μιχ. Ανδρουλιδάκης (ποσοστό 99%), είναι
επίσης ο κύριος µέτοχος σε εταιρείες µέσων µαζικής ενηµέρωσης
(ραδιοφωνικός σταθµός -εφηµερίδες).
Για το όλο θέµα υπήρξαν οι συνηµµένες δύο γνωµοδοτήσεις της
∆/νσης Νοµικών υπηρεσιών, οι οποίες δεν αναφέρονται στο θέµα
χορήγησης ή µη του δανείου γιατί αυτό εκφεύγει των αρµοδιοτήτων
της, αλλά σε παρατηρήσεις της και κρίσεις αναφορικά µε τις
αναγκαίες διασφαλίσεις τυχόν δανείου σε περίπτωση ικανοποίησης
του αιτήµατος της εταιρείας.
Οι απόψεις της ∆/νσης Νοµικών Υπηρεσιών όχι µόνο δεν
αγνοήθηκαν, αλλά ελήφθηκαν υπόψη, τόσο από την αρµόδια
Πιστοδοτική Υπηρεσία της Τράπεζας όσο και από το Γενικό
Συµβούλιο Χορηγήσεων της ΑΤΕ που είναι αρµόδιο για τη λήψη
απόφασης επί του αιτήµατος.
Το αίτηµα της ως άνω εταιρείας για δανειοδότηση εξετάστηκε, µε
καθαρώς τραπεζικά κριτήρια, από την αρµόδια ∆/νση της Τράπεζας
η οποία µε πρότασή της προς το Γενικό Συµβούλιο Χορηγήσεων,
εισηγήθηκε την έγκριση του, στο πλαίσιο της υφιστάµενης πολιτικής
χορηγήσεων.
Τα σχετικά αιτήµατα δανειοδότησης εισάγονται από τις ίδιες τις
αρµόδιες υπηρεσίες προς εξέταση στο Γενικό Συµβούλιο
Χορηγήσεων. Στην προκειµένη περίπτωση το Γενικό Συµβούλιο
Χορηγήσεων αποδέχθηκε οµόφωνα την πιο πάνω εισήγηση της
αρµόδιας υπηρεσίας της Τράπεζας και ενέκρινε, κατ' αρχήν, τη
χορήγηση του αιτουµένου δανείου µε τους προταθέντες από την
υπηρεσία όρους και προϋποθέσεις που διασφαλίζουν απόλυτα τα
συµφέροντά της.
Ειδικότερα εγκρίθηκε Πιστοδοτικό 'Οριο δρχ. 2.500.000.000, µε
διάρκεια ένα χρόνο, για την αγορά οικοπέδων στον 'Αγιο Ελευθέριο
Αχαρνών και το Μαρούσι.
Οι κυριότεροι όροι και προϋποθέσεις που περιλαµβάνει η έγκριση
έχουν ως ακολούθως:
Το δάνειο δεν καλύπτει τις δαπάνες αγοραπωλησίας των
οικοπέδων.
Τα επιµέρους αποδιδόµενα ποσά θα έχουν 9µηνη λήξη και θα
διασφαλίζονται µε εγγραφή α' υποθήκης επί των οικοπέδων, µε
σχέση διασφάλισης 110:100 (διασφαλιστική αξία οικοπέδου:
δάνειο).
Τµηµατική αποδέσµευση υποθήκης κατά την πώληση των υπό
κατασκευή κατοικιών από την εταιρεία, µπορεί να γίνεται µε
ανάλογη καταβολή µετρητών ή µε εκχώρηση απαιτήσεων
αποστεγαστικά δάνεια πελατών της που θα έχουνε γκριθεί από την
ΑΤΕ και όχι από άλλες Τράπεζες ή Οργανισµούς.

Η εταιρεία να ανοίξει τραπεζικό λογ/σµό όψεως στην ΑΤΕ γαι τη
διακίνηση των προκαταβολών των 2 έργων.
Επιτόκιο το βασικό που θα ισχύει κάθε φορά για τη συγκεκριµένη
κατηγορία δανείων ή το επιτόκιο διατραπεζικής (Athibor) µε
προσαύξηση 2,5 εκατοστιαίες µονάδες,
Η τµηµατική αποδέσµευση υποθηκών θα γίνεται σε συνεργασία µε
τις ∆/νσεις Νοµικών Υπηρεσιών και Τεχνικών 'Εργων (καθορισµός
συνελεστή απόδοσης µε βάση τα τεχνικά χαρακτηριστικά του έργου
και τις αποδεσµευµένες αξίες).
Η σύµβαση του δανείου θα υπογραφεί πέρα από την εταιρεία και
από τον κύριο µέτοχο της εταιρείας κ. Μιχ. Ανδρουλιδάκη ως
συνοφειλέτη.
Το δάνειο θα εγγυηθεί και η εταιρεία του οµίλου "ΕΥΡΩΠΑΙΚΟΣ
ΤΥΠΟΣ ΕΚ∆ΟΤΙΚΕΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ - ΜΑΧLINE" Α.Ε. ή
"ΤΕΤΑΡΤΗ ΕΞΟΥΣΙΑ - ΕΚ∆ΟΤΙΚΕΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ" Α.Ε. αφού
πρώτα γνωµατεύσουν εγγράφως οι Νοµικές υπηρεσίες για την
ύπρξη τέτοιας δυνατότητας.
Τέλος δεν διατάχθηκε καµία έρευνα ούτε απασχόλησε τη ∆ιοίκηση
θέµα διαρροής στον τύπο οποιασδήποτε γνωµοδότησης της
Νοµικής Υπηρεσίας διότι απλούστατα δεν ήταν εµπιστευτικού
χαρακτήρα και ήταν προσιτή στους πάντες.

Ο Υφυπουργός
ΑΛ. ΜΠΑΛΤΑΣ"

72. Στην µε αριθµό 601/29.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
291/12.8.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 601/29.7.1998 ερώτησης του Βουλευτή κ. Ι.
Χωµατά, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Στις περιοχές όπου δεν υπάρχουν υποκαταστήµατα της Εµπορικής
Τράπεζας, όπως η 'Ανδρος, η πληρωµή των συντάξεων στους
δικαιούχους γίνεται αποκλειστικά µε ταχυδροµικές επιταγές.
Οι συνταξιούχοι ΝΑΤ της νήσου 'Ανδρου που έχουν δηλώσει µόνιµη
κατοικία "ΑΘΗΝΑ", δεν είναι δυνατό να εξυπηρετηθούν από την
Εθνική Τράπεζα, δεδοµένου ότι η εγκρινόµενη από το Υπουργείο
Οικονοµικών επιχορήγηση για την ακταβολή των συντάξεών τους
πιστώνεται στο λογαριασµό του ΝΑΤ που τηρείται στην Εµπορική
Τράπεζα, έχουν όµως τη δυνατότητα να ανοίξουν ένα λογαριασµό
καταθέσεων στην Εµπορική Τράπεζα της περιοχής µόνιµης
κατοικίας τους και να ζητήσουν να εκδοθεί µία κάρτα αναλήψεων
ώστε µέσω του διατραπεζικού συστήµατος ∆ΙΑΣ, να γίνεται
αυτόµατη πίστωση του λογαριασµού τους από οποιαδήποτε
συνεργαζόµενη µε το ∆ΙΑΣ Τράπεζα.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

73. Στην µε αριθµό 608/28.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1508/13.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στο από 29.7.98 έγγραφό σας µε το οποίο µας
στείλατε την 608/28.7.98 ερώτηση, που κατατέθηκε στη Βουλή από
το Βουλευτή κ. Θεοφάνη ∆ηµοσχάκη, αναφορικά µε το πιο πάνω
θέµα, σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
1.- Με τις διατάξεις της περίπτωσης ε' της παραγράφου 1 του
άρθρου 16 του ν.2238/1994 ορίζεται ως εξής η ετήσια τεκµαρτή
δαπάνη σκαφών αναψυχής ιδιωτικής χρήσης κυριότητας ή κατοχής
του φορολογουµένου, της συζύγου του ή των προσώπων που τους
βαρύνουν:
α) Για µηχανοκίνητα σκάφη ανοικτού τύπου, ταχύπλοα και µη,
ολικού µήκους µέχρι τρία (3) µέτρα στο ποσό των τετρακοσίων
σαράντα χιλιάδων (440.000) δραχµών που προσαυξάνεται µε το
ποσό των διακοσίων είκοσι χιλιάδων (220.000) δραχµών για κάθε
µέτρο µήκους πάνω από τα τρία (3) µέτρα.
β) Προκειµένου για ιστιοφόρα ή µηχανοκίνητα ή µικτά σκάφη µε
χώρο ενδιαίτησης η τεκµαρτή δαπάνη υπολογίζεται βάσει των
µέτρων ολικού µήκους του σκάφους ως εξής:
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Μήκος σκάφους Ετήσια τεκµαρτή
δαπάνη
διαβίωσης

(σε δραχµές)
Μέχρι 8 µέτρα 3.6ΟΟ.ΟΟΟ
Πάνω από 8 και µέχρι 1Ο µέτρα 6.5ΟΟ.ΟΟΟ
Πάνω από 1Ο και µέχρι 12 µέτρα 9.5ΟΟ.ΟΟΟ
Πάνω από 12 και µέχρι 14 µέτρα 12.7ΟΟ.ΟΟΟ
Πάνω από 14 και µέχρι 16 µέτρα 16.2ΟΟ.ΟΟΟ
Πάνω από 16 και µέχρι 18 µέτρα 2Ο.1ΟΟ.ΟΟΟ
Πάνω από 18 και µέχρι 2Ο µέτρα 24.6ΟΟ.ΟΟΟ
Πάνω από 2Ο και µέχρι 22 µέτρα 29.8ΟΟ.ΟΟΟ
Πάνω από 22 και µέχρι 24 µέτρα 35.8ΟΟ.ΟΟΟ
Πάνω από 24 και µέχρι 26 µέτρα 42.6ΟΟ.ΟΟΟ
Πάνω από 26 και µέχρι 28 µέτρα 5Ο.4ΟΟ.ΟΟΟ
Πάνω από 28 και µέχρι 3Ο µέτρα 59.3ΟΟ.ΟΟΟ
Πάνω από 3Ο και µέχρι 32 µέτρα 69.4ΟΟ.ΟΟΟ
Πάνω από 32 µέτρα 77.6ΟΟ.ΟΟΟ

Τα ποσά της ετήσιας τεκµαρτής δαπάνης της παραπάνω
περίπτωσης β' µειώνονται κατά ποσοστό πενήντα τοις εκατό (5Ο%)
προκειµένου για ιστιοφόρα ναυταθλητικά σκάφη που
χρησιµοποιούνται για ναυταθλητικούς αγώνες.
Για τη µείωση αυτή απαιτείται σχετική βεβαίωση που χορηγείται
από την Ελληνική Ιστιοπλοϊκή Οµοσπονδία θεωρηµένη από τη
Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού.
Η τεκµαρτή δαπάνη από κάθε σκάφος µειώνεται ανάλογα µε την
παλαιότητά του κατά ποσοστό δέκα τοις εκατό (1Ο%) αν έχει
περάσει χρονικό διάστηµα πάνω από πέντε (5) έτη και µέχρι δέκα
(1Ο) από το έτος που νηολογήθηκε για πρώτη φορά και είκοσι τοις
εκατό (2Ο%) αν έχει περάσει χρονικό διάστηµα πάνω από δέκα
(1Ο) έτη.
Προκειµένου για σκάφη µε µόνιµο πλήρωµα ναυτολογηµένο για
ολόκληρο ή µέρος του έτους, στην παραπάνω δαπάνη προστίθεται
και η αµοιβή του πληρώµατος πολλαπλασιαζόµενη µε συντελεστή
δύο (2).
Τα σκάφη επαγγελµατικής χρήσης δεν λαµβάνονται υπόψη για το
τεκµήριο της δαπάνης.
2.- Από τη ∆ιοίκηση έγινε δεκτό ότι για τις αµιγώς κωπήλατες
βάρκες δεν υπολογίζεται τεκµαρτή δαπάνη διαβίωσης µε βάση την
κυριότητα ή την κατοχή τους.
3.- Επίσης, µε τις διατάξεις της περίπτωσης α' του άρθρου 17 του
ν.2238/1994 ορίζεται ως ετήσια τεκµαρτή δαπάνη του
φορολογούµενου, της συζύγου του και των προσώπων που τους
βαρύνουν και τα χρηµατικά ποσά που πραγµατικά καταβάλλονται
για αγορά, µεταξύ άλλων, πλοίων αναψυχής και λοιπών σκαφών
αναψυχής, εφόσον δεν αποτελούν το άµεσο αντικείµενο της
ασκούµενης εµπορικής δραστηριότητας.
4.- Από όσα αναφέρονται πιο πάνω προκύπτει ότι από την
τεκµαρτή δαπάνη διαβίωσης εξαιρούνται µόνο οι αµιγώς κωπήλατες
βάρκες οποιουδήποτε µήκους, ενώ σε οποιοδήποτε άλλο σκάφος
αναψυχής υπολογίζεται ετήσια τεκµαρτή δαπάνη διαβίωσης,
ανεξάρτητα από τον τρόπο κατασκευής του.
Τέλος, σε τεκµαρτή δαπάνη απόκτησης περιουσιακού στοιχείου
υπόκειται ο φορολογούµενος για την αγορά οποιουδήποτε σκάφους
αναψυχής, εφόσον δεν αποτελεί άµεσο αντικείµενο της εµπορικής
του δραστηριότητας.

Ο Υφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ

74. Στην µε αριθµό 644/30-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
292/12-6-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Αναφερόµενοι στην µε αριθµό 644 ερώτηση του Βουλευτού κ. Ν.
ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΥ που µας διαβιβάσατε µε το ανωτέρω σχετικό σας
γνωρίζουµε ότι το Κεντρικό Λιµεναρχείο Πάτρας είναι επαρκώς

στελεχωµένο µε προσωπικό και διαθέτει αρκετά µέσα (πλωτά και
χερσαία) ώστε να µπορεί να ανταποκρίνεται ικανοποιητικά τόσο
στην αστυνόµευση του θαλάσσιου, όσο και του χερσαίου χώρου της
περιοχής δικαιοδοσίας του.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡ. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

75. Στην µε αριθµό 703/30-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
6807/13-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 703/30-7-98 ερώτησης του Βουλευτή κ. Γεωργίου
Καλαντζή σχετικά µε την αναστολή λειτουργίας από 1-9-98 του
Τοπικού Τελωνειακού Γραφείου Κεραµωτής σας γνωρίζουµε τα
ακόλουθα:
1) Η Υπηρεσία µας προκειµένου να ανταποκριθεί στις σύγχρονες
απαιτήσεις (υλοποίηση της Κοινοτικής Απόφασης "Τελωνείο 2000")
και της ανάγκης για αυξηµένη τελωνειακή παρουσία στα συνοριακά
Τελωνεία είναι αναγκασµένη να προχωρήσει σε ορθολογικότερη
κατανοµή του προσωπικού της, µέσω της αναδιάρθρωσης των
Περιφερειακών Μονάδων της.
2) Η επιτροπή η οποία επεξεργάστηκε το όλο θέµα µετά τη µελέτη
και αξιολόγηση των σχετικών στοιχείων έχει την άποψη ότι δεν είναι
απαραίτητη η λειτουργία του εν λόγω Τελωνειακού Γραφείου ως
µόνιµης τοπικής Τελωνειακής Αρχής, µέσω δε του καταρτιζόµενου
νέου Οργανισµού του Υπ. Οικ. εξετάζεται η δυνατότητα σύστασης
Τελωνείου Β' Τάξης, πλησίον της Κοινότητας Κεραµωτής στην
τοποθεσία Χρυσούπολη Καβάλας για την κάλυψη των αναγκών του
Αερολιµένα "Μ. Αλέξανδρος" καθώς και της ευρύτερης περιοχής.
3) Είµαστε όµως σε θέση να διαβεβαιώσουµε τον ενδιαφερόµενο
Βουλευτή ότι σε κάθε περίπτωση η Τελωνειακή παρουσία στην
περιοχή της Κεραµωτής θα συνεχίσει να υφίσταται και ως εκ τούτου
η ικανοποίηση των σχετικών αναγκών των κατοίκων θα είναι
εξασφαλισµένη.
4) Ως προς το ερώτηµα, εάν υπάρχει πρόθεση αναθεώρησης της
σχετικής απόφασης, σας γνωρίζουµε ότι δεν εξετάζεται στην
παρούσα φάση η διακοπή της επικείµενης αναστολής πριν καν
καταστεί δυνατή η αξιολόγηση της νέας κατάστασης.
5) Τέλος, η θέση σε αναστολή λειτουργίας ενός Τοπικού
Τελωνειακού Γραφείου δεν είναι απαραίτητα µόνιµη κατάσταση και
δεν αποκλείεται, βέβαια, µελλοντικά σε περίπτωση αλλαγής των
συνθηκών να επανεξετασθεί το όλο θέµα.

Ο Υφυπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ"

76. Στην µε αριθµό 707/30-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2/12-4-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 707/30-7-1998, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το Υπουργείο µας, λόγω του χαρακτήρα και της φύσης της
αποστολής της Ελληνικής Αστυνοµίας, είναι ιδιαίτερα ευαίσθητο στο
θέµα της άψογης συµπεριφοράς των αστυνοµικών και της πιστής
εκτέλεσης του καθήκοντός τους και ελέγχει µε αυστηρότητα κάθε
παράνοµη ή αντικανονική δραστηριότητά τους.
Τα ελάχιστα, ευτυχώς, κρούσµατα διαφθοράς και παρανόµου
δραστηριότητας σε καµία περίπτωση δεν µπορούν να αµαυρώσουν
την εικόνα της Αστυνοµίας. Στόχος µας αµετακίνητος είναι η
αποτελεσµατική λειτουργία της αυτοκάθαρσης στους κόλπους του
Σώµατος µε προληπτικούς και κατασταλτικούς ελέγχους και
εξουδετέρωση κάθε παράγοντα που οδηγεί σε διαφθορά.
Οι επίορκοι αστυνοµικοί, που προσβάλλουν το ήθος και την
εντιµότητα της πλειοψηφίας των συναδέλφων τους, οι οποίοι
µοχθούν νυχθηµερόν κάτω από αντίξοες πολλές φορές συνθήκες
για τη διασφάλιση της τάξης, της ασφαλείας και προστασίας των
εννόµων αγαθών του πολίτη, δεν έχουν θέση στο Σώµα.
Για το σκοπό αυτό ασκούνται αδιάλειπτα ιεραρχικοί έλεγχοι σε όλο
το προσωπικό, εξετάζεται µε ιδιαίτερη προσοχή και σε βάθος κάθε
πληροφορία ή καταγγελία για ενέργεια ή παράλειψη τους αντίθετη
µε τους ισχύοντες νόµους, κανονισµούς και την ηθική τάξη και
εφόσον διαπιστωθεί παράβαση αυτών λαµβάνονται αυστηρά
πειθαρχικά και ποινικά µέτρα.
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Επίσης, για ταχεία άσκηση και περαίωση του πειθαρχικού ελέγχου,
µε ιδιαίτερη προτεραιότητα για τα σοβαρά πειθαρχικά
παραπτώµατα, έχουµε εκσυγχρονίσει το αστυνοµικό πειθαρχικό
δίκαιο. Στα πλαίσια αυτά κάθε κρούσµα παρανοµίας και κάθε
καταγγελία σε βάρος αστυνοµικών ερευνάται σε βάθος και όταν
συντρέχει περίπτωση εφαρµόζονται µε αυστηρότητα οι ισχύουσες
διατάξεις.
Πέραν αυτών και επειδή τελευταία µε αφορµή περιορισµένα
κρούσµατα διαφθοράς στο χώρο της Αστυνοµίας έχει διαµορφωθεί
για το θεσµό αυτό µια αρνητική εικόνα στο κοινωνικό σύνολο, η
οποία δεν αντικατοπτρίζει την πραγµατικότητα, η Πολιτεία
προκειµένου να διαφυλαχθεί η τιµή και η υπόληψη του συνόλου του
αστυνοµικού προσωπικού, έκρινε αναγκαίο όπως το µέτρο της
υποχρέωσης υποβολής δηλώσεως περιουσιακής κατάστασης
επεκταθεί και στους αστυνοµικούς. Το θέµα αυτό ρυθµίστηκε µε τις
διατάξεις του άρθρου 7 του ν.2622/1998 οι οποίες ήδη
εφαρµόζονται.
Με τις διατάξεις του άρθρου 8 του εν λόγω νόµου παρέχεται η
δυνατότητα στον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης να αναθέτει στον κατά
τόπο Εισαγγελέα Πληµµελειοδικών τη διενέργεια Ε.∆.Ε. για σοβαρά
παραπτώµατα των αστυνοµικών, που επισύρουν σύµφωνα µε το
πειθαρχικό δίκαιο ανώτερες πειθαρχικές ποινές. Η ρύθµιση αυτή
κρίθηκε αναγκαία, προκειµένου στις περιπτώσεις αυτές να
συλλέγεται το αποδεικτικό υλικό όχι από υπηρεσιακούς
παράγοντες, αλλά από εξειδικευµένα και υψηλού κύρους και
αξιοπιστίας πρόσωπα, όπως είναι οι Εισαγγελείς, ώστε, αφενός µεν
να υπάρχει πλήρης αντικειµενική και σε βάθος εξέταση της
υπόθεσης και αφετέρου να προστατεύεται ο πειθαρχικά
ελεγχόµενος, µε την εξασφάλιση της άσκησης όλων των νόµιµων
δικαιωµάτων του.
Επίσης, για την πάταξη τέτοιων φαινοµένων, έχουµε αποφασίσει να
συστήσουµε ειδική Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων κατά τα
ισχύοντα σε άλλες ανεπτυγµένες χώρες, η οποία θα εποπτεύεται
από Εισαγγελέα. Σχετική διάταξη νόµου θα φέρουµε σύντοµα στη
Βουλή.
Στην αναφερόµενη προσπάθειά µας για την πάταξη των
κρουσµάτων διαφθοράς, απαραίτητη είναι η συµβολή όλων και
ασφαλώς και των συνδικαλιστών αστυνοµικών, τα δε αναφερόµενα
στην Ερώτηση για διώξεις αυτών δεν ανταποκρίνονται στην
πραγµατικότητα.
Σε ό,τι αφορά τη συνδικαλιστική έκφραση και λειτουργία του
προσωπικού µας, σας πληροφορούµε ότι αυτή σήµερα
εξασφαλίζεται απόλυτα µε τις ρυθµίσεις του ν 2265/1994 και καµία
δίωξη δεν γίνεται για ενέργειες που άπτονται της άσκησης των
συνδικαλιστικών δικαιωµάτων, εφόσον αυτές δεν υπερβαίνουν τα
όρια που θέτουν οι υφιστάµενες διατάξεις. Τέλος, επισηµαίνεται ότι
από το προσωπικό του Υπουργείου µας ουδείς έχει διωχθεί,
αποταχθεί ή εξαναγκασθεί σε παραίτηση για συνδικαλιστική δράση.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

77. Στην µε αριθµό 715/31-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1509/13-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στο από 31.7.98 έγγραφό σας, µε το οποίο µας
στείλατε την 715/31.7.98 ερώτηση, που κατατέθηκε στη Βουλή από
το Βουλευτή κ. ∆ηµήτριο Πιπεργιά, σχετικά µε το παραπάνω θέµα,
σας πληροφορούµε τα εξής:
1. Σύµφωνα µε τις διατάξεις της παραγράφου 23 του άρθρου 33 του
ν. 2238/1994, όπως συµπληρώθηκαν µε την παράγραφο 8 του
άρθρου 5 του ν. 2579/1998, για τις επιχειρήσεις του Νοµού Αττικής,
εκτός αυτών που παρέχουν υπηρεσίες, που είναι εγκατεστηµένες
επί οδών στις οποίες εκτελούνται τα έργα κατασκευής του ΜΕΤΡΟ
και των οποίων η συναλλακτική κίνηση παρεµποδίζεται µε
αποτέλεσµα την ουσιαστική µείωση των ακαθάριστων εσόδων τους,
το ελάχιστο ποσό καθαρού εισοδήµατος που προσδιορίζεται µε τις
διατάξεις αυτού του άρθρου, µπορεί να αµφισβητηθεί από τον
υπόχρεο µε αίτησή του, η οποία υποβάλλεται, µέσω του

Προϊσταµένου της αρµόδιας δηµόσιας οικονοµικής υπηρεσίας µέχρι
και το τέλος του επόµενου µήνα από το µήνα που έγινε η βεβαίωση
του φόρου της δήλωσης, ενώπιον Επιτροπής που συγκροτείται µε
απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών.
Η αίτηση αυτή δεν αναστέλλει τη βεβαίωση και την είσπραξη του
φόρου που οφείλεται. Η Επιτροπή εφόσον κρίνει το αίτηµα βάσιµο
µε απόφασή της διαγράφει ή µειώνει κατά περίπτωση το ελάχιστο
ποσό καθαρού εισοδήµατος που προσδιορίζεται µε βάση τις
διατάξεις αυτού του άρθρου.
Η υποβολή της παραπάνω αίτησης δεν κωλύει την άσκηση
προσφυγής, στην περίπτωση όπως άσκησής της πριν από τη λήψη
απόφασης παύει κάθε ενέργεια για τη λήψη απόφασης από την
Επιτροπή.
2. 'Υστερα από τα παραπάνω και δεδοµένου ότι στο Υπουργείο
Οικονοµικών δεν υποβλήθηκαν από τις ενδιαφερόµενες
επιχειρήσεις σχετικά αιτήµατα και του γεγονότος ότι η ρύθµιση που
έγινε µε το άρθρο 5 του ν. 2579/1998, αφορά µόνο στις
περιπτώσεις των θιγόµενων επιχειρήσεων λόγω του έργου του
ΜΕΤΡΟ, δεν υπάρχει δυνατότητα να εξαιρεθούν από τα
αντικειµενικά κριτήρια επιχειρήσεις που τυχόν επλήγησαν από τα
έργα ανακατασκευής της προβλήτας του Λιµανιού της Καρύστου.
Αν υποβληθούν αιτήµατα θα µελετηθούν για µελλοντική νοµοθετική
ρύθµιση.

Ο Υφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ"

78. Στην µε αριθµό 719/31-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
82/12-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 719/31-7-1998, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Σ. ∆ΑΝΕΛΛΗΣ, σε ό,τι µας αφορά, σας γνωρίζουµε
ότι, για τα θέµατα της νόµιµης παραµονής και εργασίας αλλοδαπών
στην Ελλάδα µε τη χορήγηση της Κάρτας Παραµονής
Περιορισµένης Χρονικής ∆ιάρκειας, καθώς και για τα µέτρα που
λαµβάνουν οι Υπηρεσίες µας σε βάρος εκείνων που παραβιάζουν
την ισχύουσα νοµοθεσία, έχουµε ενηµερώσει επανειληµµένα την
Εθνική Αντιπροσωπεία.
Με την έναρξη ισχύος των αναφερόµενων στο θέµα ρυθµίσεων,
από το Υπουργείο µας δόθηκαν οι απαραίτητες εντολές και οδηγίες
προς τις περιφερειακές Αστυνοµικές Υπηρεσίες προκειµένου να
συµβάλλουν, σε συνεργασία µε τους εµπλεκόµενους φορείς, στην
απρόσκοπτη και ουσιαστική υλοποίησή τους.
Οι Υπηρεσίες της Ελληνικής Αστυνοµίας, σύµφωνα µε την
ισχύουσα νοµοθεσία (παρ στ' άρθρου 2 του π.δ. 358/1997),
χορηγούν στους ανωτέρω µόνο το απαιτούµενο πιστοποιητικό περί
µη εγγραφής τους στον κατάλογο ανεπιθύµητων αλλοδαπών του
άρθρου 11 του ν. 1975/1991.
Στις ανωτέρω Υπηρεσίες έχουν δοθεί εντολές και εξυπηρετούν τους
προσερχόµενους αλλοδαπούς µε ευαισθησία και ανθρωπιά και
καµία αδυναµία εξυπηρέτησης αυτών δεν έχει εκδηλωθεί.
Πέραν αυτών, οι αρµόδιες Υπηρεσίες µας, σε εφαρµογή της
ισχύουσας νοµοθεσίας, ενεργούν συλλήψεις και απελάσεις µόνο
εκείνων των αλλοδαπών, οι οποίοι στερούνται ταξιδιωτικών
εγγράφων ή δεν έχουν εφοδιασθεί µε την προβλεπόµενη βεβαίωση
του Ο.Α.Ε.∆. περί κατάθεσης αίτησης υπαγωγής τους στη
διαδικασία των Π.∆. 358 και 359/1997 ή εισήλθαν παράνοµα στη
χώρα µετά την 28-11-1997 (ηµεροµηνία υπογραφής των Π.∆.).
Επίσης απελαύνονται και όσοι αλλοδαποί καταδικάζονται για
σοβαρά εγκλήµατα (κλοπές, ληστείες, κλπ.) ή συντρέχουν στο
πρόσωπό τους λόγοι δηµόσιας τάξης, ασφάλειας και υγείας.
Επισηµαίνεται ότι ο προς απέλαση αλλοδαπός και µόνο στην
περίπτωση που έχει διαταχθεί διοικητική απέλαση, έχει δικαίωµα
προσφυγής εντός τριών ηµερών από την κοινοποίηση της σχετικής
απόφασης απελάσεώς του, ενώπιον του Υπουργού ∆ηµόσιας
Τάξης, ο οποίος αποφαίνεται εντός είκοσι ηµερών από της
ηµεροµηνίας άσκησης του ανωτέρω ενδίκου µέσου.
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Σε ό,τι αφορά το αίτηµα για ειδική ρύθµιση προκειµένου οι
αλλοδαποί οι οποίοι, για να υπαχθούν στις αναφερόµενες διατάξεις
και τους χορηγηθεί κάρτα προσωρινής άδειας παραµονής στη
χώρα, χρησιµοποίησαν πλαστά δικαιολογητικά - πιστοποιητικά ή
κατάρτισαν πλαστό ή νόθευσαν πιστοποιητικό ή µαρτυρικό ή άλλο
έγγραφο, σας γνωρίζουµε ότι αρµόδιο να σας πληροφορήσει
σχετικά είναι το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων
προς το οποίο διαβιβάζουµε Φ/Α της Ερώτησης.
Επισηµαίνεται όµως, ότι όλοι οι πολίτες, ηµεδαποί και αλλοδαποί,
οφείλουν να σέβονται τους νόµους της χώρας τους οποίους όταν
παραβιάζουν υφίστανται τις νόµιµες κυρώσεις, η δε ιδιότητα ή ο
λόγος για τον οποίο προέβησαν στην παράνοµη πράξη δεν τους
απαλλάσσει από τη γενικότερη ποινική ευθύνη.
Εξ άλλου, όλοι οι πολίτες, ηµεδαποί ή αλλοδαποί, γνωρίζουν ότι για
να λάβουν τα έγγραφα που επιθυµούν θα πρέπει να απευθύνονται
στις αρµόδιες για την έκδοσή τους Υπηρεσίες και όχι σε
αναρµόδιους τρίτους. Στη συγκεκριµένη περίπτωση οι
ενδιαφερόµενοι αλλοδαποί γνωρίζουν ότι θα πρέπει να
απευθύνονται στις αναφερόµενες στο π.δ. 358/1997 (άρθρο 2)
Υπηρεσίες και όχι σε αναρµόδια τρίτα πρόσωπα και µάλιστα έναντι
αµοιβής.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα και κάθε άλλος λόγος που
προβάλλεται στερείται ουσιαστικού ή νοµικού ερείσµατος.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

79. Στην µε αριθµό 859/6-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1/12-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 859/6-8-1998, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Θ. ∆ΗΜΟΣΧΑΚΗΣ, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Οι Αστυνοµικές Αρχές, κατόπιν οδηγιών µας, παρακολουθούν µε
ιδιαίτερη ευαισθησία και ασκούν συνεχείς και έντονους ελέγχους
στα παντός είδους καταστήµατα και ασφαλώς και στα αναφερόµενα
καταστήµατα και επιχειρήσεις υγειονοµικού ενδιαφέροντος σε όλη
τη χώρα, για διαπίστωση της τήρησης των όρων και
προϋποθέσεων που θέτουν οι ισχύουσες διατάξεις για τη λειτουργία
τους και την προστασία των καταναλωτών από αισχροκερδείς σε
βάρος τους πράξεις ασυνείδητων επαγγελµατιών.
Για τις βεβαιούµενες παραβάσεις, εφαρµόζουν µε αυστηρότητα τις

ισχύουσες διατάξεις και, παράλληλα, ενηµερώνουν τις αρµόδιες
Υπηρεσίες, για τις δικές τους ενέργειες.
∆υνατότητα της Αστυνοµίας για επιλεκτική κατά τόπο και χρόνο
αναστολή των σχετικών µε το θέµα διατάξεων δεν παρέχεται από
αυτές. Η εφαρµογή των νόµων αποτελεί υποχρέωση και δεν
επαφίεται στη διακριτική της ευχέρεια.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ").

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι, θα
σας ανακοινώσω το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Τετάρτης 7
Οκτωβρίου 1998.
Α. Επίκαιρες Ερωτήσεις Πρώτου Κύκλου (άρθρο 130 παρ. 2 & 3
Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 3/5.10.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας κ.Σάββα Τσιτουρίδη προς τον Υπουργό Γεωργίας,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την οικονοµική ενίσχυση των
παραγωγών σκληρού σίτου και την ενηµέρωσή τους για το νέο
καθεστώς αυτής της καλλιέργειας.
2. Η µε αριθµό 4/5.10.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ.Ευστρατίου Κόρακα προς τον
Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, σχετικά µε τις
διαδικασίες πώλησης των Καταστηµάτων Αφορολογήτων Ειδών.
3. Η µε αριθµό 5/5.10.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ανδριανής Λουλέ
προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε
τη θεσµοθέτηση και λειτουργία των αθλητικών σχολείων.
4. Η µε αριθµό 6/5.10.98 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Βασιλικής Αράπη-
Καραγιάννη προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τα λειτουργικά προβλήµατα που
δηµιουργήθηκαν στα Λύκεια µε την εφαρµογή του ν.2525/97.
Β. Επίκαιρες Ερωτήσεις ∆εύτερου Κύκλου (άρθρο 130 παρ. 2 & 3
Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 7/5.10.98 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας κ.Γεωργίου Σούρλα προς τον Υπουργό ∆ηµόσιας
Τάξης, σχετικά µε τον τρόπο χορήγησης αδειών παραµονής σε
αλλοδαπούς κ.λπ.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων, που είναι γραµµένα στην
ηµερήσια διάταξη.
Υπουργείου Οικονοµικών.
Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου: "Ρυθµίσεις δασµολογικού
και φορολογικού περιεχοµένου, τροποποίηση του Κώδικα
Φορολογικής ∆ικονοµίας και άλλες διατάξεις".
Θα ψηφιστεί στο σύνολο στη συνέχεια.
Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Ρυθµίσεις θεµάτων της χρηµατιστηριακής αγοράς,
συγχώνευση Οργανισµού 'Υδρευσης Θεσσαλονίκης (Ο.Υ.Θ.) και
Οργανισµού Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης (Ο.Α.Θ.) και άλλες
διατάξεις".
Θα συζητηθεί απόψε.
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Εφαρµογή των αποφάσεων 827/25.5.93 και
955/8.11.94 του Συµβουλίου Ασφαλείας των Ηνωµένων Εθνών µε
τις οποίες ιδρύθηκαν δύο ∆ιεθνή Ποινικά ∆ικαστήρια για την
εκδίκαση παραβιάσεων του διεθνούς ανθρωπιστικού δικαίου στο
έδαφος της πρώην Γιουγκοσλαβίας και της Ρουάντα".
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Το νοµοσχέδιο
κρατήθηκε και θα συζητηθεί κατά τον Κανονισµό.
Κύριοι συνάδελφοι, σύµφωνα µε την παράγραφο 5 του άρθρου 53
του Κανονισµού της Βουλής και µετά από οµόφωνη απόφαση της
∆ιάσκεψης των Προέδρων, έχω την τιµή να εισηγηθώ στο Σώµα τη
µεταφορά για τη Σύνοδο που διατρέχουµε του κοινοβουλευτικού
ελέγχου της Τρίτης στη ∆ευτέρα και του νοµοθετικού έργου της
∆ευτέρας στην Τρίτη.
Ερωτάται το Σώµα: Εγκρίνει την απόφαση αυτή;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς, η Βουλή
οµόφωνα απεδέχθη την απόφαση αυτή και η εφαρµογή της θα
αρχίσει από τη ∆ευτέρα 19 Οκτωβρίου 1998.
Εισερχόµαστε στη συζήτηση του νοµοσχεδίου του Υπουργείου
Εθνικής Οικονοµίας: "Ρυθµίσεις θεµάτων της χρηµατιστηριακής
αγοράς, συγχώνευση Οργανισµού 'Υδρευσης Θεσσαλονίκης
(Ο.Υ.Θ.) και Οργανισµού Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης (Ο.Α.Θ.) και
άλλες διατάξεις", για το οποίο η Νέα ∆ηµοκρατία ορίζει ως
Κοινοβουλευτικό της Εκπρόσωπο το Βουλευτή Επικρατείας κ.
Γεώργιο Αλογοσκούφη. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος ορίζει
ως ειδική αγορήτριά του τη Βουλευτή κ. Μαρία Μπόσκου. Ο
Συνασπισµός της Αριστεράς και της Προόδου ορίζει ως ειδικό
αγορητή του το Βουλευτή κ. Ευάγγελο Αποστόλου.
Ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Εµµανουήλ Μπεντενιώτης έχει το
λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Επειδή έχουν γίνει µερικές διορθώσεις, οι οποίες έγιναν µάλιστα
από το ΚΕΝΕ, θα ή8ελα πριν ακόµα ξεκινήσει η συζήτηση, να τις
διανείµω, ούτως ώστε να µην τις λέω σε κάθε άρθρο ξεχωριστά.
Είναι όλες έντυπες.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Απόψε θα συζητηθεί το
νοµοσχέδιο επί της αρχής. Αυτές είναι φραστικές διορθώσεις;
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Φραστικές είναι οι περισσότερες.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ας τις έχει υπόψη του το
Σώµα για την αυριανή συζήτηση επί των άρθρων.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Καλώς.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Να διανεµηθούν όµως, γιατί
µπορεί να επηρεάσουν και τη συζήτηση επί της αρχής αυτά.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Ευχαρίστως. Γι' αυτό ήθελα να τις διανείµω.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Να κατατεθούν στα
Πρακτικά και οι κλητήρες να τις διανείµουν.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας κ. Αλέξανδρος
Μπαλτάς καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες
διορθώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:

"Νοµοτεχνικές Βελτιώσεις στο Σχέδιο Νόµου:
"Ρυθµίσεις θεµάτων της Χρηµατιστηριακής αγοράς, συγχώνευση

ΟΥΘ και ΟΑΘ"
'Αρθρο 1 παράγραφος 1

Η φράση "... και κάθε άλλο ανταλλάξιµο πράγµα που θα ορισθεί..."
αντικαθίσταται ως εξής: "... και κάθε άλλη ανταλλάξιµη αξία που
ορίζεται...".

'Αρθρο 1 παράγραφος 4
Στην υποπερίπτωση µε το στοιχείο ιιι της περίπτωσης 4 του
τµήµατος Ι του άρθρου 3 του Π.∆. 350/1985 όπως αντικαθίσταται µε
την παρούσα παράγραφο η φράση "... µέχρι ογδόντα
δισεκατοµµύρια 80.000.000.000 δραχµές..." αντικαθίσταται µε την
φράση "...που δεν υπερβαίνει τα ογδόντα δισεκατοµµύρια
(80.000.000.000) δραχµές...".
Στο δεύτερο εδάφιο της ίδιας υποπερίπτωσης µετά τη φράση
"...που υπερβαίνει το ποσοστό αυτό..." προστίθεται η παρακάτω
φράση "...και σε εταιρείες µε συνολική κεφαλαιοποίηση µέχρι
ογδόντα δισεκατοµµύρια (80.000.000.000) δραχµές και ιδίως ...".

'Αρθρο 1 παράγραφος 5
Μετά το τέταρτο εδάφιο της υποπερίπτωσης (α) της περίπτωσης 4
του τµήµατος ΙΙ του άρθρου 3 του Π.∆. 350/1985, όπως
αντικαθίσταται µε την παρούσα παράγραφο, προστίθεται νέο
εδάφιο ως εξής: "Στα πρόσωπα του προηγούµενου εδαφίου δεν
περιλαµβάνονται εκείνα που κατέχουν ποσοστό µεγαλύτερο του
δύο τοις εκατό (2%) του αριθµού των µετοχών των οποίων ζητείται
η εισαγωγή στο Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών".
Στην ίδια υποπερίπτωση στο πέµπτο εδάφιο (ήδη έκτο) µετά τις
λέξεις "... αστυνοµικής ταυτότητας..." προστίθενται οι λέξεις "...ή
διαβατηρίου...".
Στο τελευταίο εδάφιο της ίδιας υποπερίπτωσης µετά τις λέξεις "... µε
απόφασή του..." προστίθενται οι λέξεις "...που δηµοσιεύεται στην
εφηµερίδα της Κυβερνήσεως...".
Στο δεύτερο εδάφιο της υποπερίπτωσης (β) της ίδιας περίπτωσης
µετά τη φράση "...και το ποσοστό του µετοχικού κεφαλαίου της..."
προστίθεται η λέξη "...που...".
Στο τέλος του τρίτου εδαφίου της ίδιας υποπερίπτωσης (β)
προστίθεται η φράση "...που δηµοσιεύεται στην εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως.".
Το τελευταίο εδάφιο της ίδιας υποπερίπτωσης αντικαθίσταται ως
εξής:
"Οι διατάξεις του 3α του Π.∆. 350/1985 όπως κάθε φορά ισχύει
εφαρµόζονται αναλόγως.".

'Αρθρο 1 παράγραφος 7 εδάφιο 3
α) ∆ιαγράφεται η λέξη "...όµοια..".
β) Μετά τις λέξεις "... Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών..." προστίθεται
η φράση "...που δηµοσιεύεται στην εφηµερίδα της Κυβερνήσεως...".
γ) Μετά τις λέξεις "...σε συγκεκριµένους κάδους της οικονοµίας"
τίθεται τελεία και διαγράφεται το υπόλοιπο του εδαφίου αυτού.
δ) ∆ιαγράφεται ολόκληρο το τέταρτο εδάφιο.

'Αρθρο 1 παράγραφος 8
Η φράση "...όπως ίσχυε πριν την αντικατάστασή του µε την
παράγραφο 1 του παρόντος άρθρου." αντικαθίσταται µε την φράση
"...όπως αυτό ίσχυε πριν την αντικατάστασή του µε την παράγραφο
2 του παρόντος άρθρου.".

'Αρθρο 1 παράγραφος 10
Η λέξη "...βάσης..." αντικαθίσταται µε την λέξη "...βάση...".

'Αρθρο 1 παράγραφος 11
Η φράση "...και άλλο ανταλλάξιµο πράγµα που θα ορισθεί..."
αντικαθίσταται ως εξής: "... και καθε άλλη ανταλλάξιµη αξία
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που ορίζεται...".
'Αρθρο 2 παράγραφος 2

∆ιαγράφονται οι λέξεις "...για πρώτη φορά...".
'Αρθρο 4

Η φράση του πέµπτου εδαφίου της παραγράφου 2 που
αντικαθίσταται "...και πριν από την ώρα έναρξης τςη συνεδρίασης
του Χρηµατιστηρίου Αξιών Αθηνών" αντικαθίσταται ως εξής: "...και
πριν την έναρξη της συνεδρίασης του Χρηµατιστηρίου Αξιών
Αθηνών της ηµέρας εκείνης",
Στο πέµπτο εδάφιο της ίδιας παραγράφου διαγράφονται: α) η λέξη
"...ιδιώτες..." πριν από τη λέξη επενδυτές και β) η λέξη "...θα..." πριν
από τη λέξη αναγγέλλεται.

'Αρθρο 5 πράγραφος 1
Αναδιατυπώνεται ως εξής: "Μετά την έναρξη διαπραγµάτευσης
µετοχών στο Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών, ο κύριος ανάδοχος
µπορεί να διενεργεί χρηµατιστηριακές πράξεις µε σκοπό τη
σταθεροποίηση της χρηµατιστηριακής τιµής των µετοχών αυτών,
εφόσον έχει δηλώσει ρητώς στο ενηµερωτικό δελτίο ότι ενδέχεται να
διενεργήσει πράξεις για την σταθεροποίηση της τιµής των µετοχών.
Η δυνατότητα αυτή παρέχεται για τρεις (3) µήνες από την έναρξη
διαπραγµάτευσης των µετοχών".

'Αρθρο 5 παράγραφος 2
Η φράση "...κατόπιν αδείας της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς σε
περιπτώσεις διάθεσης στο επενδυτικό κοινό σηµαντικού ποσοστού
των µετοχών εταιρείας εισηγµένης στο Χρηαµτιστήριο Αξιών
ΑΘηνών." νατικαθίσταται ως εξής: "...ύστερα από άδεια της
Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, σε περιπτώσεις διάθεσης στο
επενδυτικό κοινό σηµαντικού ποσοστού µετοχών".

'Αρθρο 8
Η φράση "... διοικητικού συµβουλίου ανώνυµης εταιρείας παοχής
επενδυτικών υπηρεσιών..." αντικαθίσταται από τη φράση
"...διοικητικού συµβουλίου ανώνυµης επιχείρησης παροχής
επενδυτικων υπηρεσιών, ..." και η φράση "Για τις ίδιες αιτίες δεν
δύναται..." αντικαθίσταται από τη φράση "Για τις ίδιες αιτίες δεν
επιτρέπεται..."

'Αρθρο 11 παράγραφος 1
Η φράση "Το αµοιβαίο κεφάλαιο προβαίνει σε πωλήσεις,..."
αντικαθίσταται από τη φράση "Η Ανώνυµη ∆ιαχείρισης Αµοιβαίων
Κεφαλαίων που προβαίνει σε πωλήσεις εκ µέρους αµοιβαίου
κεφαλαίου,...".

'Αρθρο 12 παράγραφο 3 του άρθρου 4α
Η φράση "...και υποβάλλει έκθεση µετά τη λήξη της ειδικής
χρηµατιστηριακής εκκαθάρισης. Ο Επόπτης µπορεί, επίσης να
παρεµβαίνει πρόσθετα σε δίκες που διεξάγει ο εκκαθαριστής."
αντικαθίσταται από τη φράση "...και υποβάλλει έκθεση µετά τη λήξη
της εκκαθάρισης.".

'Αρθρο 14 παράγραφος 13
∆ιαγράφεται το εδάφιο η'.

'Αρθρο 17
Το εδάφιο "Μέλη του ΧΑΑ δύνανται να συστήνουν, εκτός της έδρας
τους, γραφεία µε αποκλειστικό σκοπό την λήψη και διαβίβαση
εντολών επ' ονόµατι πελατών τους και χωρίς την δυνατότητα
κατοχής κεφαλαίων, κινητών αξιών ή χρηµατοπιστωτικών µέσων
που ανήκουν σε πελάτες τους. Την έναρξη της λειτουργίας των
ανωτέρω γραφείων τους υποχρεούνται να την γνωστοποιήσουν
προς την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς." αντικαθίσταται ως εξής "Μέλη
του Χρηµατιστηρίου Αξιών Αθηνών δύνανται να συστήνουν. εκτός
της έδρας τους, γραφεία µε αποκλειστικό σκοπό τη λήψη και
διαβίβαση εντολών επ' ονόµατι πελατών τους. Τα γραφεία αυτά δεν
επιτρέπεται να κατέχουν κεφάλαια, κινητές αξίες ή
χρηµατοπιστωτικά µέσα που ανήκουν σε πελάτες τους. Τη σύσταση
των παραπάνω γραφείων τους υποχρεούνται τα µέλη του
Χρηµατιστηρίου Αξιών Αθηνών να γνωστοποιήσουν πριν από την
έναρξη λειτουργίας τους στην Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς.".

'Αρθρο 19 παράγραφος 1
Στην περίπτωση 7α η φράση "Είναι έγκυρη..." αντικαθίσταται από
τη λέξη "Επιτρέπεται...".
Στην ίδια περίτπωση µετά τη φράση "...Χρηµατιστήρια Αξιών

Αθηνών..." προστίθεται η φράση (Χ.Α.Α.)...".
Στην περίπτωση 7β η φράση "Μέχρι την έναρξη διαπραγµάτευσης
στην ΑΑΣΕ άυλων τίτλων..." αντικαθίσταται ως εξής: "Μέχρι την
έναρξη διαπραγµάτευσης στην Αγορά Αξιών Σταθερού
Εισοδήµατος (Α.Α.Σ.Ε.) άυλων τίτλων...
Στο τέλος της ίδιας περίπτωσης προστίθεται η λέξη "...(Χ.Α.Α.)...".
'Αρθρο 19 παράγραφος 2
Στην περίπτωση 11α η φράση "...στο Ηλεκτρονικό Σύστηµα
∆ιενέργειας Συναλλαγών (Η∆ΑΤ)..." αντικαθίσταται από τη φράση
"...στη Ηλεκτρονική ∆ευτερογενή Αγορά Τίτλων (Η∆ΑΤ)...".
'Αρθρο 19 παράγραφος 3
Στην περίπτωση α) η φράση "... στο Ηλεκτρονικό Σύστηµα
∆ιενέργειας Συναλλαγών (Η∆ΑΤ)..." αντικαθίσταται µε την φράση "...
στην Ηλεκτρονική ∆ευτερογενή Αγορά Τίτλων (Η∆ΑΤ)..." και µετά
τις λέξεις "...Χρηµατιστηρίου Αξιών Αθηνών..." προστίθεται "...
(Χ.Α.Α.)...".
Στην περίπτωση β) της ίδιας παραγράφου η φράση "...των
Υπουργών Εθνικής Οικονοµίας, Οικονοµικών και του ∆ιοικητή της
Τράπεζας της Ελλάδος..." αντικαθίσταται µε την φράση "...των
Υπουργών Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών µετά από πρόταση
του ∆ιοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος...".
'Αρθρο 19 παράγραφος 4
Η φράση "... άρθρου 6 παρ. 1 του 2198/1994..." αντικαθίσταται ως
εξής: "... άρθρου 6 παρ. 1 του ν. 2198/1994 (ΦΕΚ
43/Α/22.3.94)...".").
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆ώστε όµως, αν έχετε
κάποια αντίγραφα, από τώρα στον κ. Κωστόπουλο, που θα
ακολουθήσει, µέχρις ότου διανεµηθούν.
Ορίστε, κύριε Μπεντενιώτη.
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρία και κύριοι
συνάδελφοι, το σχέδιο νόµου: "Ρυθµίσεις θεµάτων της
χρηµατιστηριακής αγοράς" έρχεται σήµερα για συζήτηση στη
Βουλή, σε µια χρονική στιγµή που η κοινή γνώµη αγωνιά για την
προοπτική της παγκόσµιας οικονοµίας και το φάσµα της
οικονοµικής κρίσης απειλεί την κοινωνία µας από τη δίνη των
χρηµατιστηριακών αγορών.
Είµαστε µπροστά στη διεθνοποίηση της οικονοµικής
δραστηριότητας, αλλά και της παγκοσµιοποίησης των αγορών.
Ακόµη είµαστε µπροστά στην απελευθέρωση των αγορών
χρήµατος και κεφαλαίων, µε κύριο χαρακτηριστικό τη ραγδαία
αύξηση των διεθνών ροών κεφαλαίου και των χρηµατοπιστωτικών
υπηρεσιών.
Ειδικότερα στην Ευρώπη, η ολοκλήρωση της εσωτερικής αγοράς
και η χρήση των νέων τεχνολογιών, επιβάλλουν πλέον την
αναδιάρθρωση της κεφαλαιαγοράς, αφού µάλιστα οι
χρηµατιστηριακές αγορές έχουν έναν ιδιαίτερα σηµαντικό λόγο στη
χρηµατοδότηση των επιχειρήσεων, επειδή ακριβώς ενισχύουν την
πρόσβαση σε επιχειρηµατικά κεφάλαια, που διασφαλίζουν
χρηµατοδοτική σταθερότητα στις επιχειρήσεις.
∆εδοµένου δε, ότι έχουµε µία επέκταση της χρηµατιστηριακής
αποταµίευσης σε ευρύτερα κοινωνικά στρώµατα, τα κράτη είναι
υποχρεωµένα να θεσπίσουν κανόνες αδιαµφισβήτητης διαφάνειας
και υψηλής ποιότητας λειτουργίας για τα χρηµατιστήρια και τις
κεφαλαιαγορές.
'Αλλωστε, η καθιέρωση του EΥΡΩ θα λειτουργήσει καταλυτικά στην
ανάπτυξη των ευρωπαϊκών αγορών επιχειρηµατικών κεφαλαίων,
γιατί πολύ σύντοµα οι συναλλαγές στα ευρωπαϊκά χρηµατιστήρια
θα γίνονται σε EΥΡΩ και έτσι ο ρόλος των κεφαλαιαγορών θα
ενισχυθεί, οδηγώντας σε µεγαλύτερη διαφάνεια και
αποτελεσµατικότητα.
Στη χώρα µας το χρηµατιστήριο πλέον είναι θεσµός µε ιδιαίτερη
συµβολή στην οικονοµία. 'Οµως, πρέπει να οµολογήσουµε ότι
αντιµετωπίζει πολλά προβλήµατα, έχει ατέλειες και η προοπτική του
προϋποθέτει αλλαγές, εκσυγχρονισµό, αλλά και µεταρρυθµίσεις.
Από  το  1994  και  µετά  η  λειτουργία  του  Χρηµατιστηρίου
Αθηνών,  πρέπει να συµφωνήσουµε ότι έχει στηριχθεί
ικανοποιητικά από την Κυβέρνηση και η ανάπτυξή του οφείλεται και
στις συνεχείς αυξήσεις κεφαλαίων. Η κεφαλαιοποίηση της αγοράς
του Χρηµατιστηρίου Αθηνών έχει αυξηθεί από 26%
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του ακαθάριστου εθνικού προϊόντος το 1990, σε 30% του ΑΕΠ το
1997.
'Οµως εδώ πρέπει να οµολογήσουµε ότι παρουσιάζει µία µεγάλη
υστέρηση της µέσης κοινοτικής αύξησης κατά την ίδια χρονική
περίοδο, αφού εκεί το 32% του ΑΕΠ του 1990 έφθασε στο 69% το
1997.
Είναι γεγονός πάντως ότι, το χρηµατιστήριο µπορεί να λειτουργήσει
ως ένας από τους µοχλούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονοµίας. Η
χρηµατιστηριακή αγορά ωριµάζει, έχουµε µία εξάπλωση της
χρηµατιστηριακής συνείδησης και ακριβώς γι' αυτό το ελληνικό
χρηµατιστήριο πρέπει να αποκτήσει νοµοθετικό πλαίσιο οργάνωσης
και λειτουργίας, που να διασφαλίζει πρωταρχικά και απόλυτα τη
διαφάνεια και να αποκλείει την καταδολίευση, αλλά και την
εκµετάλλευση κυρίως των µικροεπενδυτών.
Η προστασία των επενδυτών είναι το πρώτο, το βασικό, και το
κυρίαρχο στοιχείο, το οποίο πρέπει να διασφαλίζουν οι κανόνες
λειτουργίας του χρηµατιστηρίου. Γι' αυτό ο ρόλος των εποπτικών
αρχών είναι η σηµαντικότερη ευθύνη της πολιτείας, ώστε το
χρηµατιστήριο να λειτουργήσει ως ένας από τους µοχλούς
ανάπτυξης της ελληνικής οικονοµίας στην προοπτική της
οικονοµίας µας στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση.
Στο πρώτο κεφάλαιο του νοµοσχεδίου στα άρθρα 1 έως 19
προβλέπονται ρυθµίσεις που αποβλέπουν στη διεύρυνση του
φάσµατος των επιχειρήσεων των οποίων οι µετοχές µπορούν να
εισαχθούν στο χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών, στην εναρµόνιση των
αντίστοιχων προϋποθέσεων και του εν γένει καθεστώτος εισαγωγής
κινητών αξιών στο Χρηµατιστήριο µε τα ισχύοντα σε άλλες
ανεπτυγµένες χώρες, που µπορούν να λειτουργήσουν
ανταγωνιστικά προς την ελληνική αγορά. Μάλιστα σήµερα µε την
εισαγωγή του EYΡΩ το Xρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών αντιµετωπίζει
και θα αντιµετωπίζει ακόµα περισσότερο το συνεχώς αυξανόµενο
ανταγωνισµό αλλοδαπών χρηµατιστηρίων, που συχνά -πρέπει αυτό
να το επεξηγήσουµε- προσφέρουν ευνοϊκότερους όρους
πρόσβασης σε υποψήφιες εταιρείες, ιδιαίτερα σε ό,τι αφορά τις
προϋποθέσεις εισαγωγής.
Επίσης, στο κεφάλαιο αυτό περιλαµβάνονται ορισµένες άλλες
τροποποιήσεις της νοµοθεσίας για τη χρηµατιστηριακή
κεφαλαιαγορά, ώστε να έχουµε ένα σύγχρονο πλαίσιο κανόνων
λειτουργίας και οργάνωσης.
Ειδικότερα οι διατάξεις των άρθρων -την ανάλυση και την ερµηνεία
των οποίων θα συζητήσουµε στην κατ' άρθρο συζήτηση-
προτείνουν αλλαγές στις διατάξεις του προεδρικού διατάγµατος
350/1985 που είναι οι βασικές διατάξεις λειτουργίας του
χρηµατιστηρίου, τις σχετικές µε τις προϋποθέσεις εισαγωγής
µετοχών εταιρειών στο Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών.
Η πλέον σηµαντική από αυτές τις διατάξεις είναι η αντικατάσταση
της προϋπόθεσης της αναγκαστικής αύξησης του µετοχικού
κεφαλαίου της εταιρείας µε τη νέα ρύθµιση σύµφωνα µε την οποία
δεν θα είναι πλέον υποχρεωτική εκ του νόµου η προϋπόθεση αυτή
και έτσι καθίσταται δυνατή η πρόσβαση στο Χρηµατιστήριο Αξιών
Αθηνών ιδιαίτερα αυτών των εταιρειών µε µεγάλη κεφαλαιοποίηση
που, ενώ είχαν τις υπόλοιπες προϋποθέσεις για την εισαγωγή του
σε αυτό, δεν έκριναν ως σκόπιµη, ούτε αναγκαία την αύξηση του
µετοχικού τους κεφαλαίου.
Στόχος, λοιπόν, των διατάξεων είναι ο εκσυγχρονισµός των
µεθόδων και της διαδικασίας λειτουργίας, αλλά και η µεταρρύθµιση
στην οργάνωση και ανασυγκρότηση του φορέα, που είναι πλέον,
µπροστά στην παγκοσµιοποίηση της οικονοµίας, µία επιτακτική
ανάγκη. Ακόµα είναι η ευθύνη των αναδόχων, η διάθεση των
µετοχών µε δηµόσια εγγραφή, η τιµή διάθεσης των µετοχών, η
σταθεροποίηση τιµής εισηγµένων µετοχών, η τροποποίηση των
διατάξεων ως προς τη συµµετοχή των εταιρειών παροχής
επενδυτικών υπηρεσιών σε ανώνυµες χρηµατιστηριακές εταιρείες, η
τροποποίηση των διατάξεων περί εξωχρηµατιστηριακών
συναλλαγών, ο περιορισµός της ευθύνης των µελών της
προσωρινής διοίκησης των εταιρειών παροχής επενδυτικών
υπηρεσιών, τα θέµατα του συστήµατος άϋλων τίτλων και Κεντρικού

Αποθετηρίου Αξιών, τα στοιχεία του ενηµερωτικού δελτίου, οι
διατάξεις για τους οργανισµούς των συλλογικών επενδύσεων, οι
ρυθµίσεις για την εκκαθάριση των ανωνύµων χρηµατιστηριακών
εταιρειών και των εταιρειών παροχής επενδυτικών υπηρεσιών, τα
θέµατα παροχής αποζηµιώσεων από συνεγγυητικό, τα θέµατα του
απορρήτου, οι ειδικές ρυθµίσεις για το χρηµατιστήριο αξιών, η
αύξηση του κατωτάτου ορίου µετοχικού κεφαλαίου των εταιρειών
λήψης και διαβίβασης εντολών, τα ειδικά γραφεία ανωνύµων
χρηµατιστηριακών εταιρειών, τα θέµατα εισαγωγής µετοχών
αποκρατικοποιουµένων επιχειρήσεων και οι ρυθµίσεις θεµάτων
δευτερογενούς αγοράς οµολόγων δηµοσίου.
Είναι όµως ενδιαφέρον και σηµαντικό να αναφερθεί εδώ ότι η
πρόβλεψη και η οριοθέτηση, µε απόλυτη σαφήνεια, των
υποχρεώσεων όλων των φορέων της κεφαλαιαγοράς να παρέχουν
στην Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς όλα τα απαιτούµενα στοιχεία, ώστε
το έργο της να είναι ουσιαστικά δηµιουργικό, είναι µια ξεχωριστής
σηµασίας πρόοδος και απόφαση. Ακόµα, οι εξουσιοδοτήσεις για την
έκδοση των υπουργικών αποφάσεων, αλλά και των αποφάσεων
της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, προωθούν µιας άλλης µορφής και
ποιότητας οργάνωση και λειτουργία και ακόµα, στη διαµόρφωση
των νέων συνθηκών στην προοπτική της άλλης εποχής, στη νέα
περίοδο της σηµασίας που έχει το χρηµατιστήριο στη ζωή πλέον
του κάθε πολίτη.
Οι διατάξεις του δεύτερου κεφαλαίου για τη συγχώνευση του
Οργανισµού 'Υδρευσης Θεσσαλονίκης και του Οργανισµού
Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης προωθούν µε την ενοποίηση τη
βελτίωση των διαδικασιών της ύδρευσης, της αποχέτευσης και της
αντιπληµµυρικής προστασίας και ακόµα την εξάλειψη των
επικαλύψεων, τη βελτίωση της ποιότητας των παρεχοµένων
υπηρεσιών, τον νέο επιχειρηµατικό και οικονοµικό προγραµµατισµό
για την αύξηση της αποτελεσµατικότητας και τη λειτουργικότητα του
νέου ενοποιηµένου φορέα.
Εδώ όµως θα ήταν χρήσιµο να σταθούµε λίγο στο µεγάλο
πρόβληµα του νερού, που ίσως είναι ένα από τα µεγαλύτερα
ζητήµατα για τη χώρα την επόµενη δεκαετία.
Πρέπει να οµολογήσουµε, κύριοι συνάδελφοι, ότι δεν έχουµε
συγκροτηµένη οικονοµική πολιτική στον τοµέα της ύδρευσης, έτσι
ώστε σες πολλές περιπτώσεις να έχουµε υπερβολική και αλόγιστη
χρήση, µε µεγάλο κίνδυνο για τα αποθέµατα, αφού δεν
ενδιαφερόµαστε για τον εµπλουτισµό του υπόγειου δυναµικού.
"Η έλλειψη συντονισµού και η απουσία σχεδιασµού" -διαβάζω από
την έκθεση του Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης- "στη διαχείριση των
υδάτινων πόρων της Ελλάδος έχουν αρνητικές επιπτώσεις στην
υδροδοτική πολιτική, η οποία ασκείται, χωρίς ενιαίο πνεύµα, κατά
περίπτωση από τις κατά τόπους δηµοτικές επιχειρήσεις ύδρευσης".
Τα συµπεράσµατα, κύριοι συνάδελφοι, ακριβώς αυτής της έκθεσης
έχουν πράγµατι ένα ξεχωριστό ενδιαφέρον και είναι ιδιαιτέρως
χρήσιµα για τη σχεδίαση µιας συγκροτηµένης πολιτικής, γιατί το
40% των πόλεων εµφανίζει κατανάλωση νερού µεγαλύτερη από τα
ανώτατα όρια των διεθνών επιπέδων, ενώ δεν έχουν γίνει ακόµη
αντιληπτά τα γενικότερα προβλήµατα του νερού, σε σχέση µε την
ποιότητα, την ποσότητα και τα διαθέσιµα των υδάτινων πόρων.
Ακριβώς γι' αυτό, η προοπτική που διαγράφεται στο πρόβληµα είναι
κρίσιµη. ∆υστυχώς, η πραγµατική αξία του νερού υποτιµάται
συστηµατικά στη χώρα µας και αποτέλεσµα είναι η σπατάλη και η
υποβάθµιση των υδάτινων αποθεµάτων.
Μόνη λύση για µια ορθολογική διαχείριση του νερού είναι η άσκηση
µιας συγκροτηµένης υδροδοτικής πολιτικής, µε σαφή στόχο την
εξοικονόµηση, όχι µόνο στις πόλεις, αλλά και στην ύπαιθρο, του
πολύτιµου στοιχείου.
"Αυτός  είναι  ο  µόνος  τρόπος  που  µπορεί  να  εγγυηθεί  ένα
βιώσιµο  µέλλον  για  µας  και  τα  παιδιά  µας"  υπογραµµίζει  και
πάλι  η  έκθεση  του  Πανεπιστηµίου  της  Θεσσαλονίκης  και
νοµίζω  ότι  πρέπει  να συµφωνήσουµε όλοι µαζί της και µε την
ευκαιρία της συζήτησης αυτής της διάταξης να δούµε, πως πρέπει
να συζητήσουµε αυτό το τεράστιο πρόβληµα που θα το αντιµε-



30 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

τωπίσουµε στα επόµενα χρόνια.
Οι διατάξεις του τρίτου κεφαλαίου του νοµοσχεδίου αφορούν τη
συµπλήρωση του ν.2601/98 και την υπαγωγή στα αναπτυξιακά
κίνητρα επενδύσεων ιερών µονών και της ιεράς κοινότητας του
Αγίου 'Ορους, συµπλήρωση η οποία κρίνεται ότι εκφράζει το περί
δικαίου αίσθηµα, αφού επεκτείνει τις παρεχόµενες ενισχύσεις και
για χώρους µεταποιητικών εργαστηρίων χειροτεχνίας, αλλά και
στηρίζει την αξιοποίηση των ανανεωσίµων πηγών ενέργειας.
Ακριβώς γι'αυτό, κυρία και κύριοι συνάδελφοι, κρίνω ότι πρέπει να
ψηφίσουµε οµόφωνα το νοµοσχέδιο που συζητάµε, αφού
ουσιαστικά πρέπει να αποδεχθούµε, ότι έχει στόχο τη στήριξη της
ανάπτυξης της ελληνικής οικονοµίας µε ένα σύγχρονο νοµοθετικό
πλαίσιο, κυρίως για τη χρηµαταγορά, η οποία είναι τόσο ουσιαστική
στην προοπτική της ανάπτυξής µας. Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρία και κύριοι
συνάδελφοι, τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της
αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ" δεκατρείς Γερµανοί
φοιτητές και τρεις συνοδοί τους.
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες)
Παρακαλώ να διακόψουµε τη συζήτηση του νοµοσχεδίου του
Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας σε αυτό το σηµείο, για να
ψηφίσουµε στο σύνολο το νοµοσχέδιο του Υπουργείου
Οικονοµικών: "Ρυθµίσεις δασµολογικού και φορολογικού
περιεχοµένου, Τροποποίηση του Κώδικα Φορολογικής ∆ικονοµίας
και άλλες διατάξεις".
Ο κύριος Υπουργός έχει κάποιες νοµοτεχνικές και φραστικές
διορθώσεις.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε,
στο άρθρο 32 παράγραφος 9, στο τέλος εκεί που λέει "ΦΕΚ 42Α ")
και µετά έχει παρένθεση. Είχαµε πει να µπει τελεία γιατί οι
υπόλοιπες δύο γραµµές δεν χρειάζονται. Αυτό δυστυχώς δεν
πέρασε στα Πρακτικά και παρακαλώ να εγκρίνετε τη διαγραφή τους.
Επίσης, στο άρθρο 36 στην παράγραφο 5 είχαµε συµφωνήσει
οµόφωνα στην Αίθουσα τις δόσεις που ήταν µηνιαίες να τις κάνουµε
διµηνιαίες. Κατόπιν αυτού, έπρεπε να κάνουµε µία διόρθωση, η
οποία δυστυχώς και αυτή δεν πέρασε. Εποµένως, παρακαλώ εκεί
που λέει "µέχρι δύο δόσεων" αντικαθίσταται µε τη φράση "µία
δόση".
Το άρθρο 41 παρακαλώ να µείνει ως έχει.
Αυτές ήταν οι διορθώσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σε ό,τι αφορά το άρθρο
41, είπατε η διάταξη αυτή θα µείνει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Μάλιστα, θα
µείνει ως έχει.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Καλώς. Να θυµηθεί
όµως ο κ. Μπαλτάς να τη διαγράψει από το επόµενο νοµοσχέδιο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆εν θα υπάρχει
στο άλλο νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Αυτό λέω να τη
διαγράψετε από το συζητούµενο νοµοσχέδιο, αφού ψηφίστηκε στο
δικό σας νοµοσχέδιο.
Τώρα, σε ό,τι αφορά τις άλλες δύο παρατηρήσεις του κυρίου
Υπουργού, υπάρχει από τους εκπροσώπους και τους εισηγητές
κάποια παρατήρηση;
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Συµφωνούµε, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Καλώς.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύνολο,
όπως έχει διανεµηθεί και µε τις νοµοτεχνικές διορθώσεις του κυρίου
Υπουργού;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.

ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Το νοµοσχέδιο έγινε
δεκτό κατά πλειοψηφία και στο σύνολο, όπως έχει διανεµηθεί και µε
τις νοµοτεχνικές διορθώσεις του κυρίου Υπουργού.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: "Ρυθµίσεις
δασµολογικού και φορολογικού περιεχοµένου, τροποποίηση του
Κώδικα Φορολογικής ∆ικονοµίας και άλλες διατάξεις" έγινε δεκτό
κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, κατ' αρχήν, κατ' άρθρο και στο
σύνολο και έχει ως εξής:
"Ρυθµίσεις δασµολογικού και φορολογικού περιεχοµένου,
τροποποίηση του Κώδικα Φορολογικής ∆ικονοµίας και άλλες
διατάξεις

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α'
∆ασµοφορολογικές και συναφείς διατάξεις

'Aρθρο 1
Προσωρινή εισαγωγή ιδιωτικής χρήσης επιβατικών αυτοκινήτων

Τα άρθρα 4, 6, 8, 11, 12 και 17 της αριθ. ∆. 247/1.3.1988
απόφασης του Υπουργού Οικονοµικών (ΦΕΚ 195 Β'), που
κυρώθηκε µε το άρθρο 11 του ν.1839/1989 (ΦΕΚ 90 Α'), όπως
ισχύει σήµερα, τροποποιούνται και συµπληρώνονται ως εξής:
1. Η παράγραφος 2 του άρθρου 4 αντικαθίσταται ως εξής:
"2. Η διάρκεια παραµονής των ειδών ορίζεται στους έξι (6) µήνες
συνεχείς ή όχι ανά περίοδο δώδεκα µηνών. 'Oσον αφορά τα
επιβατικά οχήµατα, µε τη λήξη της παραπάνω διάρκειας
κυκλοφορίας τους, εφόσον δεν επανεξάγονται, πρέπει να
ακινητοποιούνται από την αρµόδια τελωνειακή αρχή, για διάστηµα
που δεν µπορεί να υπερβαίνει τους είκοσι τέσσερις (24) µήνες. Τα
επιβατικά οχήµατα που βρίσκονται σε τελωνειακή ακινητοποίηση
λόγω λήξης της διάρκειας κυκλοφορίας τους αποσφραγίζονται και
παραδίδονται πάλι για κυκλοφορία µε το καθεστώς της προσωρινής
εισαγωγής, σύµφωνα µε τα παραπάνω, στο δικαιούχο πρόσωπο,
µόνον εφόσον το πρόσωπο αυτό κατά το τελευταίο δωδεκάµηνο
πριν από την αποσφράγιση και παράδοση του οχήµατος παρέµεινε
στο εξωτερικό επί εκατόν ογδόντα πέντε (185) ηµέρες τουλάχιστον.
Αν το παραπάνω διάστηµα των είκοσι τεσσάρων (24) µηνών της
τελωνειακής ακινητοποίησης παρέλθει, χωρίς το δικαιούχο
πρόσωπο να φροντίσει για τη µε οποιονδήποτε νόµιµο τρόπο
τακτοποίηση του επιβατικού οχήµατος, εφαρµόζονται οι διατάξεις
περί αζητήτων. Η κατά τα παραπάνω ακινητοποίηση γίνεται,
ύστερα από αίτηση και µε δαπάνες του δικαιούχου προσώπου, µε
µολυβδοσφράγιση του οχήµατος από την κατά τόπο αρµόδια
τελωνειακή αρχή σε χώρους στάθµευσης που κατά την κρίση της
πληρούν τους όρους ασφάλειας και αφού κατατεθεί εγγύηση
αξιόχρεου τρίτου προσώπου που να καλύπτει τους αναλογούντες
στο όχηµα δασµούς και φόρους."
2. Στο άρθρο 4 προστίθεται παράγραφος 3, που έχει ως εξής:
"3. Για τα επιβατικά οχήµατα που φέρουν ισχύουσα άδεια
κυκλοφορίας προσωρινού τύπου άλλης χώρας καταβάλλονται τα
προβλεπόµενα από τις ισχύουσες διατάξεις τέλη κυκλοφορίας, από
την ηµέρα υπαγωγής τους στο καθεστώς της προσωρινής
εισαγωγής. Για τα επιβατικά οχήµατα που φέρουν ισχύουσα άδεια
κυκλοφορίας κανονικής σειράς άλλης χώρας και µε τη λήξη του
αρχικού εξαµήνου κυκλοφορίας δεν επανεξάγονται, καταβάλλονται
τα προβλεπόµενα από τις ισχύουσες διατάξεις τέλη κυκλοφορίας,
για το χρονικό διάστηµα που κυκλοφορούν πέραν του αρχικού
εξαµήνου."
3. Η παράγραφος 1 του άρθρου 6 τροποποιείται ως εξής:
α. Το δεύτερο εδάφιο της περίπτωσης β' αντικαθίσταται από το
παρακάτω κείµενο:
"Η διάρκεια παραµονής των ειδών στο καθεστώς προσωρινής
εισαγωγής  ορίζεται  σε  τέσσερα  (4)  έτη,  από  την  έναρξη  της
µετεκπαίδευσης  ή  ειδίκευσης.  Το  ίδιο  χρονικό  διάστηµα  µπορεί
να  ισχύσει  και  για  τα  είδη  του  άρθρου  1  που  είχαν  εισαχθεί
από  τα  πρόσωπα της περίπτωσης α', εφόσον εντός
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τριών (3) µηνών από τη λήξη των σπουδών τους αρχίσουν τη
µετεκπαίδευση ή ειδίκευσή τους."
β. Το τελευταίο εδάφιο της περίπτωσης γ' αντικαθίσταται από το
παρακάτω κείµενο:
"Η διάρκεια παραµονής των ειδών στο καθεστώς προσωρινής
εισαγωγής ορίζεται για όσο διάστηµα διαρκεί η σύµβαση."
4. Στην παράγραφο 4 του άρθρου 8 προστίθεται εδάφιο τρίτο, που
έχει ως εξής:
"Οι παραπάνω περιορισµοί δεν εφαρµόζονται στην προσωρινή
εισαγωγή µεταφορικών µέσων που γίνονται µε βάση τις διατάξεις
των άρθρων 4 και 5 της απόφασης αυτής. Ειδικά τα επιβατικά
αυτοκίνητα ιδιωτικής χρήσης, στην περίπτωση αυτή, πρέπει να
φέρουν ισχύουσα άδεια κυκλοφορίας κανονικής σειράς άλλης
χώρας."
5. Οι παράγραφοι 8 και 9 του άρθρου 11 αντικαθίστανται ως εξής:
"8. 'Oλα τα µεταφορικά µέσα (µε εξαίρεση τα άλογα ιππασίας), για
τα οποία διαπιστώνεται παράβαση, υπόκεινται αµέσως σε
προσωρινή συντηρητική δέσµευση µε πράξη της τελωνειακής
αρχής που διαπίστωσε την παράβαση. Προκειµένου για επιβατικά
οχήµατα, η δέσµευση αυτή συνίσταται σε ακινητοποίηση και
σφράγιση αυτών σε τελωνειακούς χώρους. Κατά την κρίση της
τελωνειακής αρχής η ακινητοποίηση και σφράγιση µπορεί να γίνει
σε χώρο δηµόσιο ή ιδιωτικό και πάντοτε µε την ευθύνη και
οικονοµική επιβάρυνση του δικαιούχου προσώπου ή του κατόχου.
Προκειµένου για σκάφη αναψυχής και αεροπλάνα η ακινητοποίηση
και σφράγιση αυτών γίνεται σε χώρους που είναι τούτο δυνατόν και
επιτρέπεται και πάντοτε µε την ευθύνη και οικονοµική επιβάρυνση
σε ολόκληρο του δικαιούχου και του κατόχου.
9. Η απόδοση των κατά τα παραπάνω δεσµευθέντων µεταφορικών
µέσων γίνεται µετά την καταβολή των οφειλόµενων προστίµων και
τυχόν άλλων προβλεπόµενων επιβαρύνσεων. Αν το µεταφορικό
µέσο δεν παραληφθεί µέσα σε τέσσερις (4) µήνες από την
οριστικοποίηση της καταλογιστικής πράξης των προστίµων,
περιέρχεται αυτό αυτοδικαίως στην κυριότητα του ∆ηµοσίου. Στην
περίπτωση αυτή διαγράφονται τα επιβληθέντα πρόστιµα."
6. Στο άρθρο 12 προστίθεται παράγραφος 7, που έχει ως εξής:
"7. Οι διατάξεις του παρόντος άρθρου δεν εφαρµόζονται όταν η
κλοπή των προσωρινά εισαχθέντων επιβατικών οχηµάτων
διαπράττεται κατά το χρόνο που αυτά τελούν υπό τελωνειακή
ακινητοποίηση."
7. Το δεύτερο εδάφιο του άρθρου 17 αντικαθίσταται ως εξής:
"Οι όροι, οι προϋποθέσεις και η διαδικασία για την κήρυξη ως
αζητήτων των επιβατικών οχηµάτων που τίθενται στο καθεστώς
προσωρινής εισαγωγής µε τις προαναφερόµενες διατάξεις
διέπονται από τις διατάξεις του ν.δ. 1238/1972 (ΦΕΚ 166 Α') όπως
ισχύει."

'Aρθρο 2
Προσωρινή εισαγωγή ιδιωτικής χρήσης επιβατικών οχηµάτων

και ειδών οικοσκευής
των αρχαιολογικών σχολών

1. Οι απαλλαγές από δασµοφορολογικές επιβαρύνσεις που
προβλέπονται από τις ισχύουσες περί προσωρινής εισαγωγής
διατάξεις για τα είδη οικοσκευής και τα επιβατικά αυτοκίνητα που
ανήκουν στο αλλοδαπό προσωπικό των ξένων αρχαιολογικών
σχολών που λειτουργούν στην Ελλάδα παρέχονται µόνον εφόσον
τα παραπάνω πρόσωπα εξακολουθούν, σε όλο το διάστηµα της
παραµονής τους στην Ελλάδα υπό την ανωτέρω ιδιότητα, να έχουν
τη συνήθη κατοικία τους στο εξωτερικό, όπως αυτή ορίζεται στο
άρθρο 3 της ∆.247/1.3.1988 απόφασης του Υπουργού
Οικονοµικών.
2. Είδη οικοσκευής και επιβατικά αυτοκίνητα που έχουν ήδη
παραδοθεί µε το καθεστώς της προσωρινής εισαγωγής σε
πρόσωπα που δεν πληρούν την παραπάνω προϋπόθεση πρέπει
να επανεξαχθούν ή να τελωνισθούν εντός προθεσµίας έξι (6) µηνών
από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου στην Εφηµερίδα της

Κυβερνήσεως.
'Aρθρο 3

Μεταβατικές ρυθµίσεις στην προσωρινή
εισαγωγή και µετοικεσία

1. Οι διατάξεις του δεύτερου εδαφίου της παραγράφου 3 του
άρθρου 88 του ν. 2127/1993 (ΦΕΚ 48 Α'), όπως ισχύουν, και οι
διατάξεις της παραγράφου 9 του άρθρου 11 της ∆.247/1.3.1988
απόφασης του Υπουργού Οικονοµικών, όπως αντικαθίσταται µε το
άρθρο 1 του παρόντος νόµου, εφαρµόζονται και σε εκκρεµείς
περιπτώσεις παραβάσεων για τις οποίες οι εκδοθείσες
καταλογιστικές πράξεις έχουν οριστικοποιηθεί µέχρι τη δηµοσίευση
του παρόντος νόµου στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, της
τετράµηνης προθεσµίας αρχοµένης στην περίπτωση αυτή από τη
δηµοσίευση, ή θα οριστικοποιηθούν εντός ενός τριµήνου από την
παραπάνω δηµοσίευση.
2. Επιβατικά αυτοκίνητα που στις 31.3.1998 βρίσκονταν στην
κατοχή των προσώπων που αναφέρονται στην παράγραφο 2 του
άρθρου 25 της ∆.245/11/1.3.1988 απόφασης του Υπουργού
Οικονοµικών, που κυρώθηκε µε την παράγραφο 4 του άρθρου 11
του ν.1839/1989, εφόσον τα πρόσωπα πληρούν τις προϋποθέσεις
των άρθρων 25 και 26 της ίδιας απόφασης και τα αυτοκίνητα
τελωνιστούν µέχρι 31.12.1998, ο ειδικός φόρος κατανάλωσης θα
υπολογιστεί µε βάση τους συντελεστές του άρθρου 37 του ν.
1882/1990 (ΦΕΚ 43 Α'), όπως έχει τροποποιηθεί και ισχύει. Η
συνδροµή των προϋποθέσεων που αναφέρονται στην παράγραφο
2 του άρθρου 25 της πιο πάνω απόφασης αποδεικνύεται µε σχετική
βεβαίωση της υπηρεσίας τους. Η ισχύς της διάταξης αυτής αρχίζει
από 1.1.1998.

'Αρθρο 4
Τακτοποίηση αποσύρσεων επιβατικών αυτοκινήτων

1. Για τα αυτοκίνητα αντιρρυπαντικής τεχνολογίας για τα οποία
εφαρµόστηκαν οι διατάξεις του άρθρου 20 του ν.1921/1991 (ΦΕΚ
12 Α'), χωρίς να πληρούνται οι νόµιµες προϋποθέσεις κατά τον
τελωνισµό τους, δεν επιβάλλονται οι προβλεπόµενες από την
κείµενη νοµοθεσία κυρώσεις σε βάρος του αγοραστή ή του
κατόχου, εφόσον, εντός αποκλειστικής προθεσµίας τριών (3) µηνών
από την επίδοση, από την αρµόδια τελωνειακή αρχή, σχετικής
πρόσκλησης, καταβάλλουν στις αρµόδιες τελωνειακές αρχές τις
δασµοφορολογικές επιβαρύνσεις, που δεν εισπράχθηκαν κατά τον
τελωνισµό, καθώς και το Εφάπαξ Πρόσθετο Ειδικό Τέλος (Ε.Π.Ε.Τ.)
και τα τέλη κυκλοφορίας από τα οποία απηλλάγησαν, στις κατά
περίπτωση αρµόδιες τελωνειακές αρχές και δηµόσιες οικονοµικές
υπηρεσίες.
2. Εφόσον τα ποσά της προηγούµενης παραγράφου καταβληθούν
από οποιοδήποτε πρόσωπο της παραγράφου 1 µέσα στην
προαναφερόµενη προθεσµία και αυτός που κατέβαλε καταθέσει
υπεύθυνη δήλωση ότι παραιτείται των προβλεπόµενων από το
νόµο ένδικων µέσων:
α) δεν υπολογίζονται τέλη εκπρόθεσµης καταβολής,
β) αίρονται οι συνέπειες της λαθρεµπορίας, δεν ασκείται ποινική
δίωξη για την πράξη αυτή και η τυχόν ασκηθείσα παύει οριστικά,
εφόσον δεν έχει εκδοθεί αµετάκλητη απόφαση του ποινικού
δικαστηρίου,
γ) καταργούνται οι δίκες στα διοικητικά δικαστήρια, εφόσον δεν
έχουν εκδοθεί τελεσίδικες αποφάσεις,
δ) αίρεται η τυχόν επιβληθείσα κατάσχεση του αυτοκινήτου.
3. Ποσά τα οποία τυχόν έχουν καταβληθεί σε εκτέλεση πράξεων
διοικητικών κυρώσεων της τελωνειακής αρχής δεν επιστρέφονται.
4.  Ο  πωλητής  του  αυτοκινήτου  ή  εκπρόσωπός  του  ή
οποιοδήποτε  άλλο  πρόσωπο  πλην  του  αγοραστή  ή  του
κατόχου  δεν  υπόκεινται  στη  ρύθµιση  της  παραγράφου  2  του
παρόντος  άρθρου  και  εφαρµόζονται  γι'  αυτούς  οι  διατάξεις  τις
κείµενης  νοµοθεσίας,  ευθυνοµένων  προσέτι  αλληλεγγύως  και
εις  ολόκληρον  για  την  καταβολή στην αρµόδια τελωνειακή
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αρχή των ποσών της παραγράφου 1.
5. Για τις περιπτώσεις της παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου, η
παραγραφή αρχίζει από τη διαπίστωση της παράβασης από την
αρµόδια τελωνειακή αρχή.

'Aρθρο 5
Τροποποίηση διατάξεων του ν.1165/1918 περί

" Τελωνειακού Κώδικα" (ΦΕΚ 73 Α')
1. Η παράγραφος 3 του άρθρου 20 αντικαθίσταται ως εξής:
"3. Με αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών καθορίζεται ο
τρόπος ελέγχου των εφοδίων που βρίσκονται στο πλοίο ή
προορίζονται γι' αυτό."
2. Το άρθρο 21 αντικαθίσταται ως εξής:

"'Aρθρο 21
Οι πλοίαρχοι οφείλουν να επιδεικνύουν στους τελωνειακούς
υπαλλήλους που ενεργούν την επίσκεψη όλα τα εµπορεύµατα που
βρίσκονται στο πλοίο, να ανοίγουν τα κλειστά µέρη του και γενικά
να διευκολύνουν την εκτέλεση του έργου των υπαλλήλων αυτών."
3. Το τρίτο εδάφιο της παραγράφου 3 του άρθρου 97 αντικαθίσταται
ως εξής:
"Στην περίπτωση που το δεκαπλάσιο των δασµών και λοιπών
φόρων που αντιστοιχούν στο αντικείµενο της λαθρεµπορίας είναι
µικρότερο των πεντακοσίων χιλιάδων (500.000) δραχµών, τα
επιβλητέα τέλη µπορεί να καθορισθούν µέχρι του ποσού αυτού, το
οποίο δύναται να αυξοµειώνεται µε προεδρικά διατάγµατα, που
εκδίδονται µε πρόταση του Υπουργού Οικονοµικών."
4. Στο άρθρο 126 Α' προστίθεται νέα παράγραφος 13, που έχει ως
εξής:
"13. Mε απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών µπορεί να ορισθεί ότι
εξαιρείται από την παράδοση στον Οργανισµό ∆ιαχείρισης
∆ηµοσίου Υλικού (Ο.∆.∆.Υ) ένα ή περισσότερα χερσαία, πλωτά ή
εναέρια µεταφορικά µέσα, από εκείνα που έχουν κατασχεθεί ως
αντικείµενα λαθρεµπορίας ή ως µεταφορικά µέσα
λαθρεµπορευµάτων, ναρκωτικών ουσιών και λαθροµεταναστών ή
είναι προϊόντα κλοπής, καθώς και ότι ανατίθεται η φύλαξή τους σε
ορισµένο τελωνείο. Μετά την περιέλευση της κυριότητας των µέσων
αυτών στο ∆ηµόσιο λόγω παρόδου των προθεσµιών που
αναγράφονται στην παράγραφο 7, ο Υπουργός Οικονοµικών µε
απόφασή του τα διαθέτει σε τελωνειακές αρχές, που είναι αρµόδιες
για τη δίωξη του λαθρεµπορίου και των ναρκωτικών, είτε σε
υπηρεσίες του Σώµατος ∆ίωξης Οικονοµικού Εγκλήµατος
(Σ.∆.Ο.Ε.). Αν διαπιστωθεί ότι τα µέσα αυτά δεν είναι κατάλληλα για
τις ανάγκες των πιο πάνω υπηρεσιών, ο Υπουργός Οικονοµικών µε
όµοια απόφασή του διατάσσει την απόδοσή τους στον Ο.∆.∆.Υ.. Αν
µετά τη διάθεση του µέσου που κατασχέθηκε, διατάχθηκε
αµετακλήτως µε βούλευµα ή δικαστική απόφαση η απόδοσή του
στον ιδιοκτήτη, καταβάλλεται σε αυτόν από τον Ο.∆.∆.Υ. ως πλήρης
αποζηµίωση ποσό ίσο µε την αξία του µέσου, όπως αυτή ορίζεται
στην έκθεση κοστολόγησης, στην οποία υπολογίζονται ή όχι, κατά
περίπτωση, οι δασµοί, οι φόροι και οι εισφορές που έχουν
καταβληθεί και που συντάσσεται αµέσως µετά την έκδοση της
απόφασης του Υπουργού Οικονοµικών για φύλαξη των µέσων που
κατασχέθηκαν.
Εφόσον ο δικαιούχος δεν αποδέχεται το ποσό της αποζηµίωσης,
δύναται να προσφύγει, εντός προθεσµίας τριάντα (30) ηµερών από
την επίδοση από τον Ο.∆.∆.Υ. της έκθεσης κοστολόγησης, στα
διοικητικά δικαστήρια για τον καθορισµό της αξίας των ως άνω
µεταφορικών µέσων.
Η έκθεση κοστολόγησης συντάσσεται στην περίπτωση αυτή από
τον προϊστάµενο του τελωνείου κατάσχεσης των µέσων, τον
αρµόδιο οικονοµικό επιθεωρητή και ένα µηχανολόγο-µηχανικό της
∆ιεύθυνσης Τεχνικών Υπηρεσιών της οικείας νοµαρχίας ή του
Ο.∆.∆.Υ.. Οι αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών της
παραγράφου αυτής κοινοποιούνται στον Ο.∆.∆.Υ., καθώς και στην
αρµόδια για τη σχετική παράβαση εισαγγελική αρχή. Στις
περιπτώσεις της παραγράφου αυτής, οι κοινοποιήσεις που
ενεργούνται από την εισαγγελική αρχή γίνονται προς το οικείο

τελωνείο φύλαξης αντί για τον Ο.∆.∆.Υ.. Κατά τα λοιπά
εφαρµόζονται αναλόγως οι διατάξεις των προηγούµενων
παραγράφων."

'Aρθρο 6
Ειδικός φόρος κατανάλωσης µπανανών

1. Οι διατάξεις του άρθρου 7 του ν.1798/1988 (ΦΕΚ 166 Α'), όπως
ισχύουν, καταργούνται.
2. Η ισχύς του άρθρου αυτού αρχίζει από 21.9.1998.

'Aρθρο 7
Τροποποίηση και κατάργηση διατάξεων

του ν. 2127/1993 (ΦΕΚ 48 Α')
1. Η περίπτωση ε' της παραγράφου 1 του άρθρου 23 του ν.
2127/1993 καταργείται.
2. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 49 του ν.
2127/1993 αντικαθίσταται ως εξής:
"Στα πρόσωπα που αναφέρονται στην παραγράφο 1 του άρθρου
51, µετά από αίτησή τους, παρέχεται πίστωση του φόρου του
παρόντος, διάρκειας οκτώ (8) εβδοµάδων, εφόσον πρόκειται για
βιοµηχανοποιηµένα καπνά που προορίζονται για εµπορία και
παράγονται στο εσωτερικό της χώρας ή παράγονται και
προέρχονται από άλλα Κράτη - Μέλη της Ευρωπαϊκής 'Eνωσης,
συµπεριλαµβανοµένων των εδαφών της παραγράφου 4 του
άρθρου 2 του παρόντος."

'Aρθρο 8
Ρυθµίσεις στην καταβολή οφειλόµενου ειδικού

φόρου κατανάλωσης πετρελαίου
1. Ξενοδοχειακές µονάδες που αγόρασαν πετρέλαιο εσωτερικής
καύσης (DIESEL) θέρµανσης, το οποίο είχε παραληφθεί µε το
φορολογικό καθεστώς των διατάξεων της παραγράφου 1 του
άρθρου 35 του ν. 2093/1992 (ΦΕΚ 181 Α') και του άρθρου 20 του ν.
2127/1993 και δεν το χρησιµοποίησαν ως πετρέλαιο θέρµανσης
κατά την έννοια της παραγράφου 6 του άρθρου 26 του ν.
2166/1993, οφείλουν, για να µην εφαρµοστούν σε βάρος τους οι
προβλεπόµενες από την παράγραφο 2 του άρθρου 35 του ν.
2093/1992 κυρώσεις και πρόστιµα, να καταβάλλουν εντός εξαµήνου
από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως και σε ποσοστό εξήντα τοις εκατό (60%) της
συνολικής ποσότητας πετρελαίου (DIESEL) θέρµανσης που
παρέλαβαν, τη διαφορά µεταξύ των φορολογιών πετρελαίου
θέρµανσης και κίνησης που ίσχυαν κατά το χρόνο της παραλαβής
του.
2. Με εξαίρεση τις ξενοδοχειακές µονάδες στις περιπτώσεις που
πετρέλαιο εσωτερικής καύσης (DIESEL) που προορίζεται για
θέρµανση και το οποίο έχει παραληφθεί µε το φορολογικό
καθεστώς των διατάξεων της παραγράφου 1 του άρθρου 35 του ν.
2093/ 1992 και του άρθρου 20 του ν. 2127/1993 και δεν
χρησιµοποιήθηκε ως πετρέλαιο θέρµανσης κατά την έννοια της
παραγράφου 6 του άρθρου 26 του ν. 2166/1993, οι προβλεπόµενες
από την παράγραφο 2 του άρθρου 35 του ν. 2093/1992 κυρώσεις
και πρόστιµα δεν επιβάλλονται, εφόσον εντός εξαµήνου από τη
δηµοσίευση του παρόντος νόµου στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως καταβληθεί η σχετική διαφορά µεταξύ των
φορολογιών πετρελαίου θέρµανσης και κίνησης που ίσχυαν κατά το
χρόνο της παραλαβής του.
3. Οι διατάξεις των προηγούµενων παραγράφων εφαρµόζονται και
σε εκκρεµείς υποθέσεις ενώπιον των διοικητικών δικαστηρίων,
καταργουµένων των σχετικών δικών, εφόσον κατατεθούν στη
γραµµατεία του οικείου δικαστηρίου τα αποδεικτικά στοιχεία
καταβολής της σχετικής διαφοράς των φορολογιών εντός της
παραπάνω αναφερόµενης προθεσµίας. Με τις αυτές προϋποθέσεις
η ποινική δίωξη που τυχόν ασκήθηκε παύει οριστικά µε πράξη του
αρµόδιου εισαγγελέα.
4.  Προϋπόθεση  της  εφαρµογής  των  διατάξεων  του  άρθρου
αυτού  είναι  η  υποβολή  από  τον  ενδιαφερόµενο  υπεύθυνης
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δήλωσης, µε την οποία θα παραιτείται από τα ένδικα µέσα που
προβλέπονται από το νόµο.

'Aρθρο 9
Εκκρεµείς υποθέσεις προσωπικών

ειδών µετοικούντων
1. Οι διατάξεις των παραγράφων 1 και 5 του άρθρου 9 της
∆.245/1988 απόφασης του Υπουργού Οικονοµικών, όπως ισχύουν,
εφαρµόζονται και σε εκκρεµείς υποθέσεις ενώπιον των
τελωνειακών και δικαστικών αρχών για προσωπικά είδη που έχουν
παραληφθεί µε βάση την πιο πάνω απόφαση, καθώς και τη
∆.264/1985 απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών (ΦΕΚ 139 Β'),
που κυρώθηκε µε το ν.1591/1986 (ΦΕΚ 50 Α'), εφόσον δεν έχει
εκδοθεί αµετάκλητη δικαστική απόφαση και οι ενδιαφερόµενοι
παραιτηθούν από τα ένδικα µέσα και καταβάλλουν τα ποσά που
ορίζονται στις ίδιες πιο πάνω παραγράφους 1 και 5, χωρίς
προσαυξήσεις εκπρόθεσµης καταβολής. Η καταβολή των
οφειλόµενων επιβαρύνσεων γίνεται εντός αποκλειστικής
προθεσµίας τριών (3) µηνών από την επίδοση από την αρµόδια
τελωνειακή αρχή σχετικής πρόσκλησης. Για επιβατικά αυτοκίνητα,
τα οποία κατά το χρόνο του εκτελωνισµού ήταν νέας ή
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας, µε την έννοια ότι έφεραν εκ
κατασκευής καταλύτη και ήταν αντιρρυπαντικής τεχνολογίας και όχι
κατ' ανάγκη καινουργή και χρεώθηκαν ποσά Ειδικού Φόρου
Κατανάλωσης, µε βάση τους συντελεστές του άρθρου 1 του ν.
363/1976, επαναχρεώνονται µε βάση τους συντελεστές του άρθρου
1 του ν. 1858/1989 (ΦΕΚ 148 Α') ή του άρθρου 37 του ν. 1882/1990
που ίσχυαν κατά τον ίδιο χρόνο. Τυχόν ασκηθείσα ποινική δίωξη
παύει οριστικά µε πράξη του αρµόδιου εισαγγελέα και τα
δεσµευθέντα ή κατασχεθέντα προσωπικά είδη αποδίδονται στους
δικαιούχους. Καταβληθέντα ποσά σε εκτέλεση πράξεων ή
αποφάσεων των αρµόδιων τελωνειακών αρχών συµψηφίζονται µε
πράξη της αρµόδιας τελωνειακής αρχής µέχρι των
προσδιορισθέντων ποσών των παραγράφων 1 και 5 και τα τυχόν
επιπλέον δεν επιστρέφονται.
2. Οι διατάξεις της προηγούµενης παραγράφου έχουν εφαρµογή για
τα πρόσωπα που άσκησαν το δικαίωµα της µετοικεσίας, καθώς και
για τους αγοραστές ή κατόχους των αυτοκινήτων και λοιπών ειδών
για τους οποίους διαπιστώθηκε παράβαση των σχετικών
διατάξεων, όχι όµως για άλλα άτοµα που µε οποιονδήποτε τρόπο
συµµετείχαν στη παραπάνω παράβαση και ιδίως για όσους
αναµείχθηκαν ως έµποροι ή επαγγελµατίες στη σχετική παράβαση
για τους οποίους εφαρµόζεται η κείµενη νοµοθεσία.

'Aρθρο 10
Τροποποίηση διατάξεων του ν.1567/1985

(ΦΕΚ 171 Α')
Η παράγραφος 5 του άρθρου 5 του ν.1567/1985, όπως αυτή
προστέθηκε µε το άρθρο 18 του ν.1798/ 1988, αριθµείται ως
παράγραφος 6 και αντικαθίσταται ως εξής:
"6. Τα χρησιµοποιούµενα από τις τελωνειακές αρχές αυτοκίνητα
µπορούν να κινούνται σε ολόκληρο το οδικό δίκτυο της χώρας, όλες
τις ηµέρες της εβδοµάδας και όλο το εικοσιτετράωρο, µε έγγραφη
εντολή του προϊσταµένου της αρµόδιας τελωνειακής υπηρεσίας,
χωρίς να φέρουν τα ιδιαίτερα διακριτικά στοιχεία που προβλέπονται
για τα αυτοκίνητα του ∆ηµοσίου. Επίσης µπορούν να οδηγούνται
από υπαλλήλους των υπηρεσιών αυτών, οι οποίοι διαθέτουν την
απαιτούµενη για το είδος του αυτοκινήτου ερασιτεχνική άδεια
οδήγησης και ορίζονται µε απόφαση των προϊσταµένων τους. Ο
αριθµός και το είδος των αυτοκινήτων, που χρησιµοποιούνται από
κάθε τελωνειακή αρχή ορίζονται µε απόφαση του Υπουργού
Οικονοµικών. Οι διατάξεις της παραγράφου αυτής και της
παραγράφου 2 του ίδιου άρθρου εφαρµόζονται αναλόγως και για το

Σώµα ∆ίωξης Οικονοµικού Εγκλήµατος."
'Aρθρο 11

Προµήθεια και χρήση κινητών τηλεφώνων
Με αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών, που δηµοσιεύονται
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, µπορεί να επιτρέπεται η
προµήθεια και χρήση κινητών τηλεφώνων για τις ανάγκες των
υπηρεσιών του Υπουργείου Οικονοµικών. Με τις αποφάσεις αυτές
ορίζονται οι συγκεκριµένες υπηρεσίες και οι περιπτώσεις και τα
πρόσωπα που επιτρέπεται να κάνουν χρήση της κινητής
τηλεφωνίας, το ανώτατο επιτρεπόµενο όριο µονάδων και κάθε άλλη
λεπτοµέρεια για την εφαρµογή του παρόντος.

'Aρθρο 12
Οπλοφορία των τελωνειακών υπαλλήλων

1. Οι τελωνειακοί υπάλληλοι κατά την εκτέλεση των ελεγκτικών και
διωκτικών καθηκόντων τους δικαιούνται να οπλοφορούν. Οι
προϋποθέσεις οπλοφορίας, οι περιπτώσεις οπλοχρησίας, ο τρόπος
εκπαίδευσης και προµήθειας του αναγκαίου οπλισµού, καθώς και οι
σχετικές αναγκαίες λεπτοµέρειες για τις µεθόδους και τον τρόπο
αντιµετώπισης του οργανωµένου εγκλήµατος στον τοµέα του
λαθρεµπορίου και της παράνοµης διακίνησης ναρκωτικών και
όπλων ρυθµίζονται µε απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών.
2. Η διάταξη της παραγράφου 3 του άρθρου 12 του ν. 2096/1952
(ΦΕΚ 113 Α') καταργείται.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ B'
∆ιευκολύνσεις τµηµατικής καταβολής

ληξιπρόθεσµων χρεών προς το ∆ηµόσιο
'Aρθρο 13

∆ικαιούχοι διευκολύνσεων τµηµατικής καταβολής
1. Στους οφειλέτες των ληξιπρόθεσµων χρεών προς το ∆ηµόσιο,
σύµφωνα µε τον Κώδικα Είσπραξης ∆ηµοσίων Εσόδων, δύναται να
χορηγηθεί διευκόλυνση για την πέραν των νόµιµων προθεσµιών
τµηµατική καταβολή τους, εφόσον συντρέχει πραγµατική οικονοµική
αδυναµία για την άµεση καταβολή του συνόλου των οφειλών αυτών.
2. Η διευκόλυνση τµηµατικής καταβολής δεν επιδρά στην
υπερηµερία του οφειλέτη και στην επιβάρυνση της οφειλής µε
προσαυξήσεις εκπρόθεσµης καταβολής, ούτε στην καταβολή
ολόκληρης της οφειλής, όταν αυτή προβλέπεται από τις ισχύουσες
διατάξεις, για τη διενέργεια ορισµένων πράξεων, όπως η πληρωµή
των οφειλόµενων τελών κυκλοφορίας για µεταβίβαση αυτοκινήτου ή
η πληρωµή του επιµεριστικού φόρου κληρονοµίας για τη
µεταβίβαση του ακινήτου που κληρονοµήθηκε.

'Aρθρο 14
Αρµόδια όργανα

1. Αρµόδια όργανα για τη χορήγηση διευκολύνσεων τµηµατικής
καταβολής ληξιπρόθεσµων οφειλών προς το ∆ηµόσιο είναι:
α) Ο προϊστάµενος της δηµόσιας οικονοµικής υπηρεσίας ή του
Τελωνείου για βασικές οφειλές µέχρι ποσού τριάντα εκατοµµυρίων
(30.000.000) δραχµών.
β) Επιτροπή αποτελούµενη από τον προϊστάµενο της ∆ηµόσιας
Οικονοµικής Υπηρεσίας ή του Τελωνείου, τον αρµόδιο οικονοµικό
επιθεωρητή και ένα µέλος του Οικονοµικού Επιµελητηρίου Ελλάδος
που προτείνεται από αυτό, για βασικές οφειλές πάνω από τριάντα
εκατοµµύρια (30.000.000) δραχµές και µέχρι ποσού εκατό
εκατοµµυρίων (100.000.000) δραχµών.
γ) Ο Υπουργός Οικονοµικών, µετά από γνωµοδότηση της
Επιτροπής Παροχής ∆ιευκολύνσεων, που προβλέπεται από τις
διατάξεις του επόµενου άρθρου, για βασικές οφειλές µεγαλύτερες
του παραπάνω ποσού.
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2. Στην αποκλειστική αρµοδιότητα του Υπουργού Οικονοµικών,
µετά από γνωµοδότηση της ίδιας Επιτροπής, υπάγεται και η
εξέταση αιτηµάτων παροχής διευκόλυνσης, ανεξαρτήτως ποσού
βασικής οφειλής, των ακόλουθων κατηγοριών οφειλετών:
α) Επιχειρήσεων και οργανισµών του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα,
όπως αυτός καθορίζεται κάθε φορά από τις ισχύουσες διατάξεις,
καθώς και εταιριών που βρίσκονται υπό εκκαθάριση.
β) Επιχειρήσεων που βρίσκονται σε κατάσταση πτώχευσης, καθώς
και οφειλετών των οποίων η πτώχευση έχει περατωθεί, αλλά στην
περίπτωση αυτή µόνο για τα πτωχευτικά τους χρέη.
γ) Οφειλετών που ζητούν την επανεξέταση του αιτήµατός τους,
λόγω σηµαντικής και αποδεδειγµένης µεταβολής των οικονοµικών
τους δεδοµένων κατά τη διάρκεια της διευκόλυνσης που
χορηγήθηκε. Η σηµαντική µεταβολή των οικονοµικών δεδοµένων
µπορεί να προέρχεται είτε από τυχαίο γεγονός ή ανωτέρα βία είτε
από σωρευτική βεβαίωση που διενεργήθηκε µετά από φορολογικό
έλεγχο. Η διαπίστωση της συνδροµής των προϋποθέσεων
επανεξέτασης του αιτήµατος ανήκει στην αποκλειστική αρµοδιότητα
της Επιτροπής. Το αίτηµα για την επανεξέταση πρέπει να
υποβληθεί το αργότερο µέσα σε τρεις (3) µήνες από την τελευταία
εµπρόθεσµη πληρωµή της δόσης της προηγούµενης διευκόλυνσης
και περιλαµβάνει το υπόλοιπο ποσό αυτής, καθώς και τις οφειλές
που κατέστησαν ληξιπρόθεσµες κατά το χρονικό διάστηµα από τη
χορήγησή της µέχρι την ηµέρα υποβολής της αίτησης
επανεξέτασης.
3. Ως βασική οφειλή θεωρείται το σύνολο των οφειλών που αρχικά
βεβαιώθηκαν, χωρίς τις προσαυξήσεις εκπρόθεσµης καταβολής
που τις επιβαρύνουν, κατά τις διατάξεις του άρθρου 6 του ν.δ.
356/1974 (Κ.Ε.∆.Ε.) (ΦΕΚ 90 Α'), όπως αυτό διαµορφώνεται την
ηµέρα υποβολής της αίτησης διευκόλυνσης, µετά από πληρωµή ή
νόµιµη διαγραφή, ανεξάρτητα από το ποσό που έχει καταστεί
ληξιπρόθεσµο την ηµέρα αυτή.

'Aρθρο 15
Γνωµοδοτική Επιτροπή Παροχής ∆ιευκολύνσεων

1. Η Γνωµοδοτική Επιτροπή Παροχής ∆ιευκολύνσεων συγκροτείται
από:
α) 'Eνα Νοµικό Σύµβουλο του Κράτους, ως Πρόεδρο, µε
αναπληρωτή του Νοµικό Σύµβουλο του Κράτους, που ορίζονται
από την Ολοµέλεια του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους.
β) Το Γενικό ∆ιευθυντή Φορολογίας ή το Γενικό ∆ιευθυντή
Φορολογικών Ελέγχων, µε αναπληρωτή του έναν από τους
προϊστάµενους των ∆ιευθύνσεων που συγκροτούν τις ανωτέρω
Γενικές ∆ιευθύνσεις, ως µέλος.
γ) Το Γενικό ∆ιευθυντή Τελωνείων, µε αναπληρωτή του το
∆ιευθυντή της ∆ιεύθυνσης Τελωνειακών ∆ιαδικασιών, ως µέλος.
δ) Το ∆ιευθυντή της ∆ιεύθυνσης Είσπραξης ∆ηµοσίων Εσόδων, µε
το νόµιµο αναπληρωτή του, ως µέλος.
ε) 'Εναν εκπρόσωπο των εργαζοµένων στις δηµόσιες οικονοµικές
υπηρεσίες µε τον αναπληρωτή του, ως µέλος, που προτείνεται από
την Πανελλήνια Οµοσπονδία Εργαζοµένων στις ∆.Ο.Υ..
στ) 'Εναν εκπρόσωπο των εργαζοµένων στα Τελωνεία, µε τον
αναπληρωτή του, ως µέλος, που προτείνεται από την Οµοσπονδία
Τελωνειακών Υπαλλήλων Ελλάδας.
ζ) 'Εναν εκπρόσωπο του Οικονοµικού Επιµελητηρίου της Ελλάδος,
ο οποίος ορίζεται από την κεντρική διοίκηση αυτού.
Τα µέλη των περιπτώσεων β', γ', ε' και στ' συµµετέχουν κατά
περίπτωση στις συνεδριάσεις της Eπιτροπής, εφόσον σε αυτή
συζητούνται θέµατα που αφορούν τις ∆.Ο.Υ. ή τα Τελωνεία
αντίστοιχα.
Με αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών, που δηµοσιεύονται
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, ορίζονται τα πρόσωπα που
µετέχουν στην Επιτροπή, οι νόµιµοι αναπληρωτές τους, δύο (2)
εισηγητές µε τους αναπληρωτές τους από τους προϊσταµένους
τµηµάτων της ∆ιεύθυνσης Είσπραξης ∆ηµοσίων Εσόδων, χωρίς
δικαίωµα ψήφου, καθώς και ο γραµµατέας αυτής µε τον
αναπληρωτή του. Με όµοια απόφαση ορίζεται η έδρα της

Επιτροπής, ο αριθµός των συνεδριάσεων ανά µήνα, καθώς και η
αµοιβή του προέδρου, των µελών, των εισηγητών και του
γραµµατέα αυτής.
2. Οι αρµοδιότητες της Επιτροπής είναι:
α) Οι οριζόµενες στο προηγούµενο άρθρο.
β) Η γνωµοδότηση για τη διαγραφή χρεών οφειλετών του ∆ηµοσίου
και επαναβεβαίωση χρεών που έχουν διαγραφεί, ανεξαρτήτως
ποσού βασικής οφειλής, σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 82
του ν.δ. 356/1974 (Κ.Ε.∆.Ε.).
γ) Η γνωµοδότηση για την απαλλαγή από τις προσαυξήσεις
εκπρόθεσµης καταβολής χρεών κατά τις διατάξεις της παραγράφου
4 του άρθρου 6 του ν.δ. 356/1974 (Κ.Ε.∆.Ε.), όπως ισχύει κάθε
φορά.
δ) Η γνωµοδότηση για την άρση του µέτρου της απαγόρευσης
εξόδου από τη χώρα, που έχει ληφθεί σε εφαρµογή των διατάξεων
του ν. 395/1976 (ΦΕΚ 199 Α'), του άρθρου 27 του ν. 1882/1990
(ΦΕΚ 43 Α') και των υπουργικών αποφάσεων που έχουν εκδοθεί
κατά εξουσιοδότηση αυτών, όταν προβάλλεται ανάγκη άµεσης και
χωρίς αναβολή αναχώρησης στο εξωτερικό για λόγους υγείας ή για
την εισαγωγή σε δίκη για αξιόποινη πράξη µετά από σχετικό αίτηµα
αρµόδιου δικαστηρίου.
3. Ο Υπουργός Οικονοµικών, µε τις αποφάσεις του, µπορεί να
αποδεχθεί τις γνωµοδοτήσεις της παραπάνω Επιτροπής ή να τις
τροποποιήσει επί το δυσµενέστερο για τον οφειλέτη.

'Aρθρο 16
Κριτήρια χορήγησης διευκολύνσεων

τµηµατικής καταβολής
Η εξέταση αιτήµατος χορήγησης διευκόλυνσης τµηµατικής
καταβολής ληξιπρόθεσµων οφειλών ενεργείται από το αρµόδιο
όργανο µε βάση τα κριτήρια και τους συντελεστές βαρύτητας αυτών,
ως ακολούθως:
ΚΡΙΤΗΡΙΑ ΣΥΝΤΕΛΕΣΤΕΣ
I. Οικονοµική αδυναµία 1 µέχρι 5
II. ∆ιασφάλιση οφειλής 0 µέχρι 4
III. Προέλευση οφειλής 0 µέχρι 5
IV. Συµπεριφορά οφειλέτη 0 µέχρι 4
V. Αιτία για την οποία ζητείται η διευκόλυνση 0 µέχρι 4
VI. Κρίση (αιτιολόγηση) προϊσταµένου 1 µέχρι 4

'Aρθρο 17
Συντελεστές βαρύτητας κριτηρίων

Το άθροισµα των συντελεστών βαρύτητας, όπως αναλύονται
παρακάτω, διαµορφώνει τον αριθµό των µηνιαίων δόσεων της
διευκόλυνσης µε τον περιορισµό ότι κάθε µηνιαία δόση δεν θα είναι
µικρότερη των πενήντα χιλιάδων (50.000) δραχµών.
'Oταν σε ορισµένο κριτήριο συντρέχουν άνω του ενός συντελεστές,
λαµβάνεται ο απλός µέσος όρος αυτών. Σε περίπτωση δεκαδικού
αθροίσµατος του συνόλου των συντελεστών, το άθροισµα
στρογγυλοποιείται στην επόµενη ακέραιη µονάδα.
Ειδικά η Επιτροπή του άρθρου 15 του παρόντος νόµου µπορεί σε
εξαιρετικές περιπτώσεις να γνωµοδοτεί για χορήγηση δόσεων µέχρι
του τριπλάσιου του αθροίσµατος των συντελεστών των κριτηρίων
του αιτούντος οφειλέτη, που δεν υπερβαίνουν όµως τις σαράντα
οκτώ (48) µηνιαίες δόσεις κατά ανώτατο όριο και µε τον περιορισµό
του πρώτου εδαφίου του παρόντος άρθρου.
Το ίδιο ισχύει και για παροχή διευκόλυνσης από τον προϊστάµενο
της ∆.Ο.Υ. σε οφειλέτες από καταλογισµό αποδοχών, συντάξεων
και λοιπών βοηθηµάτων που έχουν ληφθεί χωρίς δόλο
αχρεωστήτως. Στην περίπτωση αυτή οι προσαυξήσεις
εκπρόθεσµης καταβολής υπολογίζονται µόνο µέχρι το χρόνο
έκδοσης της απόφασης.
Οι συντελεστές βαρύτητας για κάθε κριτήριο είναι:
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I. Οικονοµική αδυναµία
α. Αίτηση χωρίς αποδεικτικά στοιχεία. 1
β. Εποχικό επάγγελµα ή εποχική επιχείρηση, εφόσον η αίτηση
υποβάλλεται κατά τη διάρκεια µη λειτουργίας της επιχείρησης.

2

γ. Ζηµία τρέχοντος έτους ή προηγούµενου. 2
δ. Μερική καταστροφή αγαθών επιχείρηση. 3
ε. Αίτηση µε αποδεικτικά στοιχεία (οικονοµική αδυναµία του
φυσικού προσώπου, βαριά ασθένεια αυτού ή µέλους της
οικογένειάς του).

4

στ. Βαριά ασθένεια διαχειριστή Ε.Π.Ε. ή διευθύνοντος
συµβούλου Α.Ε. ή εκπροσώπου νοµικού προσώπου, εφόσον
ζητά ο ίδιος διευκόλυνση για να καταβάλει οφειλές τους, για τις
οποίες έχει προσωπική ευθύνη.

4

ζ. Ολική καταστροφή αγαθών επιχείρησης ή για επιστροφή
από καταλογισµό αποδοχών ή συντάξεων και λοιπών
βοηθηµάτων που έχουν ληφθεί αχρεωστήτως.

5

II. ∆ιασφάλιση οφειλής
α. Μη ασφαλισµένη οφειλή ή µερικώς ασφαλισµένη µε κινητά
µόνο πράγµατα ασήµαντης αξίας.

0

β. Μερικώς ασφαλισµένη οφειλή µε υποθήκη ή κατάσχεση
ακινήτων.

2

γ. Πλήρως ασφαλισµένη οφειλή µε υποθήκη ή κατάσχεση
ακινήτων ή βεβαία απαίτηση από τρίτο ή εγγύηση αξιόχρεου
προσώπου ή εγγυητική επιστολή τράπεζας.

4

III. Προέλευση οφειλής
α. Οφειλές από παρακρατούµενους ή επιρριπτόµενους
φόρους ή από δάνεια µε την εγγύηση του Ελληνικού
∆ηµοσίου.

0

β. Λοιπές οφειλές από φορολογικό έλεγχο ή από δικαστικές
αποφάσεις.

1

γ. Οφειλές που προέκυψαν από εκκαθάριση φορολογικών
δηλώσεων.

2

δ. Οφειλές από µη φορολογικά έσοδα. 3
ε. Οφειλές που δεν είναι βεβαιωµένες στο όνοµα του
αιτούντος, ο ίδιος όµως έχει προσωπική ευθύνη για την
καταβολή τους ως εγγυητής, µέλος Ο.Ε. ή Ε.Ε. ή
εκπρόσωπος νοµικού προσώπου.

4

στ. Οφειλές από φόρους κληρονοµιών - δωρεών, γονικών
παροχών, καθώς και διάφορες οφειλές του κληρονοµούµενου,
για την καταβολή των οποίων είναι υπόχρεος ο αιτών
κληρονόµος ή οφειλή από αποδοχές, συντάξεις και λοιπά
βοηθήµατα που έχουν ληφθεί αχρεωστήτως.

5

IV. Συµπεριφορά του οφειλέτη
α. Μη συνεπής κατά τα δύο προηγούµενα έτη σε διευκόλυνση
τµηµατικής καταβολής, σε φορολογικές υποχρεώσεις για
υποβολή δηλώσεων φορολογίας εισοδήµατος, απόδοσης
φόρου προστιθέµενης αξίας και παρακρατούµενου φόρου
µισθωτών υπηρεσιών, καθώς και έκδοση ακάλυπτης επιταγής
για πληρωµή οφειλών προς το ∆ηµόσιο για το ίδιο διάστηµα.

0

β. Συνεπής σε διευκολύνσεις, καθώς και στις λοιπές
φορολογικές υποχρεώσεις κατά τα δύο προηγούµενα έτη.

2

γ. Ζητείται διευκόλυνση για πρώτη φορά και είναι συνεπής
στις λοιπές φορολογικές του υποχρεώσεις.

4

V. Αιτία για την οποία ζητείται η διευκόλυνση
α. Αναστολή εκτέλεσης προγράµµατος πλειστηριασµού ή
αναστολή λειτουργίας καταστήµατος επιτηδευµατία.

0

β. Αναστολή εκτέλεσης του µέτρου της προσωπικής κράτησης
ή της ποινικής δίωξης.

1

γ. Αποφυγή λήψης µέτρων . 2
δ. Χορήγηση αποδεικτικού ενηµερότητας ή θεώρηση
φορολογικών στοιχείων.

3

ε. Η διευκόλυνση ζητείται χωρίς ιδιαίτερο λόγο. 4

VI. Κρίση (αιτιολόγηση) προϊσταµένου
Ο Προϊστάµενος της αρµόδιας ∆.Ο.Υ. ή του Τελωνείου προσθέτει
αιτιολογηµένα συντελεστές βαρύτητας από 1 µέχρι 4 κατά την κρίση
του, λαµβάνοντας υπόψη την όλη φορολογική συµπεριφορά του
οφειλέτη.

'Aρθρο 18
Περιορισµοί - Εξαιρέσεις

1. Η αίτηση για τη χορήγηση διευκόλυνσης τµηµατικής καταβολής
εξετάζεται από το αρµόδιο όργανο, εφόσον έχει καταβληθεί
παράβολο υπέρ του ∆ηµοσίου, που ανέρχεται σε ποσοστό πέντε
τοις χιλίοις (5<M^o/oo) της βασικής οφειλής. To ποσό του
παραβόλου αυτού δεν µπορεί να είναι κατώτερο των πέντε
χιλιάδων (5.000) δραχµών και ανώτερο των τριακοσίων χιλιάδων
(300.000) δραχµών.
∆εν απαιτείται η καταβολή παραβόλου όταν ζητείται:
α) η διαγραφή χρεών προς το ∆ηµόσιο σύµφωνα µε τις διατάξεις
του άρθρου 82 του ν.δ. 356/1974 (Κ.Ε.∆.Ε.),
β) η απαλλαγή από τις προσαυξήσεις εκπρόθεσµης καταβολής
χρεών, σύµφωνα µε τις διατάξεις της παραγράφου 4 του άρθρου 6
του ίδιου διατάγµατος,
γ) η άρση του µέτρου της απαγόρευσης εξόδου από τη χώρα.
2. Η διευκόλυνση τµηµατικής καταβολής χορηγείται άπαξ για τη
ληξιπρόθεσµη βασική οφειλή. Στην απόφαση της διευκόλυνσης
αναγράφονται και οι προσαυξήσεις εκπρόθεσµης καταβολής που
αναλογούν στην κάθε δόση της διευκόλυνσης µέχρι την ηµεροµηνία
καταβολής της, η δε διαφορά που µπορεί να υπάρχει, του
υπολογισθέντος ποσού της προσαύξησης, µειώνει ή αυξάνει
ανάλογα το ποσό της τελευταίας δόσης.
Ειδικά στις αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών µπο-ρεί να
αναγράφεται µόνο ο αριθµός των µηνιαίων δόσεων της
ληξιπρόθεσµης βασικής οφειλής, ενώ η διαµόρφωση αυτών µε τις
προσαυξήσεις εκπρόθεσµης καταβολής γίνεται από την αρµόδια
∆.Ο.Υ..
∆εν επιτρέπεται χορήγηση δεύτερης διευκόλυνσης στον ίδιο
υπόχρεο για την ίδια οφειλή, µε εξαίρεση την επανεξέταση άπαξ
από την αρµόδια Επιτροπή της χορηγηθείσας διευκόλυνσης, λόγω
σηµαντικής µεταβολής των οικονοµικών του δεδοµένων.
3. Εξαιρούνται από την παροχή διευκόλυνσης τµηµατικής
καταβολής οι ληξιπρόθεσµες οφειλές οι οποίες:
α) προέρχονται από µισθώµατα, συµβάσεις εκτέλεσης έργων και
προµηθειών,
β) προέρχονται από τη µη απόδοση στο ∆ηµόσιο Φό- ρου
Προστιθέµενης Αξίας, λοιπών επιρριπτόµενων ή παρακρατούµενων
φόρων, τελών ή εισφορών, για ποσά άνω του ενός εκατοµµυρίου
(1.000.000) δραχµών,
γ) είχαν ρυθµιστεί να καταβληθούν τµηµατικά µε διάταξη νόµου,
χωρίς να συµµορφωθεί ο οφειλέτης,
δ) είχαν περιληφθεί σε προηγούµενη διευκόλυνση τµηµατικής
καταβολής του ίδιου υπόχρεου και δεν εξοφλήθηκαν,
ε) είχαν αναστολή πληρωµής ή αναστολή λήψης αναγ- καστικών
µέτρων είσπραξης, µε αποφάσεις διοικητικών δικαστηρίων.
Για την εφαρµογή των διατάξεων της παραγράφου αυτής δεν
λαµβάνονται υπόψη οι ρυθµίσεις, διευκολύνσεις ή αναστολές που
χορηγήθηκαν πριν την έναρξη ισχύος του παρόντος.
4. Για να αποκτήσει ο οφειλέτης τα ευεργετήµατα που ορίζονται στο
επόµενο άρθρο πρέπει να πληρώσει το σύνολο των οφειλών που
εξαιρούνται της διευκόλυνσης τµηµατικής καταβολής, µαζί µε την
πρώτη δόση αυτής.
5. Ο οφειλέτης χάνει το ευεργέτηµα της διευκόλυνσης τµηµατικής
καταβολής, εφόσον δεν πληρώσει τρεις συνεχείς µηνιαίες δόσεις
αυτής.

'Aρθρο 19
Ευεργετήµατα του οφειλέτη

Η χορήγηση διευκόλυνσης τµηµατικής καταβολής και η
συµµόρφωση σε αυτήν παρέχει στον οφειλέτη τα ακόλουθα
ευεργετήµατα:
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α) Καθιστά τον οφειλέτη και τους κατά oποιονδήποτε τρόπο
συνυπόχρεους, περιλαµβανοµένων και των εγγυητών, ενήµερους
για τα χρέη προς το ∆ηµόσιο και χορηγείται σε αυτούς αποδεικτικό
ενηµερότητας για κάθε χρήση, µε την προϋπόθεση ότι έχουν
καταβληθεί όλες οι δόσεις της διευκόλυνσης µέχρι την ηµεροµηνία
χορήγησης του αποδεικτικού και δεν υπάρχουν άλλες υποχρεώσεις
του αιτούντος που εµποδίζουν τη χορήγηση του αποδεικτικού
αυτού.
β) Αναστέλλει τη λήψη ή την εκτέλεση κάθε µέτρου σε βάρος του
υπόχρεου, µε την επιφύλαξη των διατάξεων του επόµενου άρθρου.
γ) Αναστέλλει την εκτέλεση του µέτρου που προβλέπεται από το
άρθρο 7 του ν. 2120/1993 (ΦΕΚ 24 Α'), όπως το άρθρο αυτό
αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 22 παράγραφος 3 του ν. 2523/1997
(ΦΕΚ 179 Α').

'Αρθρο 20
∆ικαιώµατα ∆ηµοσίου

1. Το ∆ηµόσιο διατηρεί το δικαίωµα και µετά τη συµ- µόρφωση του
οφειλέτη στη διευκόλυνση τµηµατικής καταβολής που του
χορηγήθηκε:
α) Να λάβει ή να διατηρήσει το µέτρο της απαγόρευσης εξόδου από
τη χώρα, κατά τις διατάξεις του ν. 395/1976 ή του άρθρου 27 του ν.
1882/1990 και των κατά εξουσιοδότηση αυτών εκδοθεισών
αποφάσεων του Υπουργού Οικονοµικών.
β) Να επιβάλει κατασχέσεις και να εγγράφει υποθήκες σε
περιουσιακά στοιχεία του οφειλέτη των συνυπόχρεων ή των
εγγυητών, εφόσον το χρέος δεν είναι ασφαλισµένο.
γ) Να µην χορηγήσει αποδεικτικό ενηµερότητας στα πρόσωπα της
προηγούµενης περίπτωσης, για τη διενέργεια ορισµένων πράξεων,
όπως για τη µεταβίβαση ακινήτου, εφόσον το χρέος δεν είναι
ασφαλισµένο. Οι πράξεις αυτές καθορίζονται µε αποφάσεις του
Υπουργού Οικονοµικών.
δ) Να δώσει εντολή παρακράτησης µέρους ή του συνόλου της
χρηµατικής απαίτησης του οφειλέτη κατά τρίτων προσώπων, για
την είσπραξη της οποίας ζητείται το αποδεικτικό ενηµερότητας.
ε) Να προβεί σε συµψηφισµό των χρηµατικών απαιτήσεων του
οφειλέτη κατά του ∆ηµοσίου και µέχρι του ύψους των
ληξιπρόθεσµων χρεών του, κατά τις διατάξεις του άρθρου 83 του
ν.δ. 356/1974 (Κ.Ε.∆.Ε.).
2. Με την απόφαση παροχής διευκόλυνσης τµηµατικής καταβολής
αναστέλλεται ο χρόνος παραγραφής των χρεών, σύµφωνα µε τα
οριζόµενα στο άρθρο 87 του ν. 2362/1995 (ΦΕΚ 247 Α').
3. Οι αναγκαστικές κατασχέσεις που έχουν επιβληθεί εις χείρας
τρίτων δεν αναστέλλονται και τα ποσά που εισπράττονται µε τις
κατασχέσεις αυτές λαµβάνονται υπόψη για την κάλυψη δόσης ή
δόσεων, εφόσον δεν πιστώνονται µε άλλες οφειλές που δεν είχαν
υπαχθεί στη διευκόλυνση ή δηµιουργήθηκαν κατά το χρονικό
διάστηµα που ίσχυε η διευκόλυνση.
4. Τα ποσά που εισπράττονται από την παρακράτηση ποσοστού
απαίτησης του οφειλέτη λόγω της χορήγησης αποδεικτικού
ενηµερότητας για είσπραξη χρηµάτων σύµφωνα µε τα αναφερόµενα
στην περίπτωση δ' της παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου,
µπορεί να καλύ- ψουν δόση ή δόσεις της χορηγηθείσας
διευκόλυνσης, εφόσον δεν πιστώνονται διαφορετικά.

'Aρθρο 21
Εξουσιοδοτική διάταξη

Με αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών, που δηµοσιεύονται
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, δύναται να ορίζεται σταθµικός
µέσος όρος των κριτηρίων αντί του απλού, και να καθορίζεται κάθε
αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή των άρθρων 13 έως και 20
του παρόντος.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Γ'
Τροποποίηση και συµπλήρωση φορολογικών

και λοιπών σχετικών διατάξεων
'Aρθρο 22

Tροποποίηση διατάξεων της
φορολογίας εισοδήµατος

1. Το τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 42 του ν.
2238/1994 (ΦΕΚ 151 Α') αντικαθίσταται ως εξής:
"Η επιτροπή (ΕΑΠΓΕ) καταρτίζει οριστικούς πίνακες, µέχρι τέλος
Ιανουαρίου κάθε έτους, αφού συνεκτιµήσει ανάλογους πίνακες, οι
οποίοι έχουν καταρτισθεί από τις νοµαρχιακές επιτροπές της
επόµενης παραγράφου."
2. Τα δύο τελευταία εδάφια της παραγράφου 3 του άρθρου 42 του
ν. 2238/1994 αντικαθίστανται ως εξής:
"Οι πίνακες αυτοί καταρτίζονται, µε ευθύνη των ∆ιευθύνσεων
Γεωργίας, από διαθέσιµα λογιστικά στοιχεία γεωργικών
εκµεταλλεύσεων, για όλα τα παραγόµενα γεωργικά προϊόντα του
νοµού, µε βάση τις καθιερωµένες γεωργοοικονοµικές µεθόδους και
προσκοµίζονται στην επιτροπή µέχρι 15 ∆εκεµβρίου κάθε έτους. Με
ευθύνη του προέδρου της επιτροπής, οι οριστικοποιηµένοι πίνακες
αποστέλλονται µέχρι 31 ∆εκεµβρίου του ίδιου έτους στην επιτροπή
της παραγράφου 2."
3. Τα δύο τελευταία εδάφια της παραγράφου 4 του άρθρου 42 του
ν. 2238/1994 αντικαθίστανται ως εξής:
"Οι οριστικοί αυτοί πίνακες εγκρίνονται από τον Υπουργό
Οικονοµικών, ο οποίος µπορεί να τους τροποποιεί και µε ευθύνη
του προέδρου της επιτροπής κοινοποιούνται στις νοµαρχίες και στις
δηµόσιες οικονοµικές υπηρεσίες των νοµών. Με ευθύνη των
νοµαρχών οι πίνακες αυτοί κοινοποιούνται σε όλους τους
οργανισµούς τοπικής αυτοδιοίκησης, τις συνεταιριστικές
οργανώσεις και τους αγροτικούς συλλόγους, µέχρι 10 Φεβρουαρίου
κάθε έτους."
4. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 3 του άρθρου 57 του ν.
2238/1994 αντικαθίσταται ως εξής:
"Στο µηνιαίο εισόδηµα από αµοιβές για υπηρεσία ενεργού
εφηµερίας, που αποκτούν οι ιατροί που είναι ενταγµένοι στο Εθνικό
Σύστηµα Υγείας (Ε.Σ.Υ.), οι πανεπιστηµιακοί ιατροί που δεν ασκούν
ελευθέριο επάγγελµα, οι ειδικευόµενοι ιατροί που διέπονται από τις
διατάξεις του ν. 1397/1983 (ΦΕΚ 143 Α') και οι ιατροί πλήρους και
αποκλειστικής απασχόλησης του Ιδρύµατος Κοινωνικών
Ασφαλίσεων (Ι.Κ.Α.) που διέπονται από τις διατάξεις του άρθρου 16
του ν. 1666/1986 (ΦΕΚ 200 Α'), για ποσό που αντιστοιχεί σε δύο (2)
ηµέρες ενεργού κατά µήνα εφηµερίας, ο φόρος υπολογίζεται και
παρακρατείται µε βάση την κλίµακα του άρθρου 9, όταν οι αµοιβές
αυτές συνεντέλλονται σε µισθοδοτική κατάσταση µαζί µε τις άλλες
αποδοχές του δικαιούχου ή µε βάση το συντελεστή της περίπτωσης
γ', όταν αυτές εντέλλονται µε χωριστή κατάσταση."
5. Το άρθρο 63 του ν. 2238/1994 αντικαθίσταται ως εξής:

"'Aρθρο 63
Αρµόδιος προϊστάµενος δηµόσιας

οικονοµικής υπηρεσίας
1. Αρµόδιος για την παραλαβή των δηλώσεων και τον έλεγχό τους,
την εξακρίβωση αυτών που δεν έχουν επιδώσει δηλώσεις και γενικά
για την επιβολή του φόρου είναι ο προϊστάµενος της δηµόσιας
οικονοµικής υπηρεσίας της κατοικίας του φορολογούµενου. Κατ'
εξαίρεση προκειµένου:
α) Για τα πρόσωπα που ασκούν ατοµικώς εµπορική επιχείρηση
γενικά ή ελευθέριο επάγγελµα, αρµόδιος είναι, κατά περίπτωση, ο
προϊστάµενος της δηµόσιας οικονοµικής υπηρεσίας της έδρας της
κύριας επιχείρησής τους ή του κύριου επαγγέλµατός τους.
β) Για τα πρόσωπα που είναι κάτοικοι αλλοδαπής και έχουν
υποχρέωση να υποβάλλουν δήλωση στην Ελλάδα, εφόσον δεν
υπάγονται στην περίπτωση α', αρµόδιος είναι ο προϊστάµενος της
∆ηµόσιας Οικονοµικής Υπηρεσίας Κατοίκων Εξωτερικού. Εάν αυτά
τα πρόσωπα συµµετέχουν σε εταιρίες, κοινωνίες και κοινοπραξίες
που  αναφέρονται  στην  παράγραφο  4  του  άρθρου  2  ή  σε
λοιπά  νοµικά  πρόσωπα  που  έχουν  έδρα  στην  Ελλάδα,  µε
εξαίρεση  τις  ανώνυµες  εταιρίες,  αρµόδιος  είναι  ο  προϊστάµενος
της  δηµόσιας  οικονοµικής  υπηρεσίας,  ο  οποίος  είναι  αρµόδιος
για τη φορολογία του εισοδήµατος του εκπροσώπου
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στην Ελλάδα αυτών των φυσικών προσώπων.
γ) Για σχολάζουσα κληρονοµία ή σε περίπτωση θανάτου του
υπόχρεου πριν από την επίδοση της δήλωσης, αρµόδιος είναι ο
προϊστάµενος της δηµόσιας οικονοµικής υπηρεσίας της περιφέρειας
στην οποία κατοικούσε ο κληρονοµούµενος ή βρισκόταν η έδρα της
ατοµικής επαγγελµατικής του εγκατάστασης πριν από το θάνατό
του.
2. Για την παραλαβή και τον έλεγχο εκπρόθεσµης δήλωσης,
αρµόδιος είναι ο προϊστάµενος της δηµόσιας οικονοµικής
υπηρεσίας στην περιφέρεια της οποίας ο φορολογούµενος έχει την
κατοικία του ή την έδρα της επιχείρησής του σύµφωνα µε τις
διατάξεις της προηγούµενης παραγράφου κατά το χρόνο της
υποβολής αυτής της δήλωσης. Πριν από την υποβολή της
εκπρόθεσµης δήλωσης νοµίµως επιλαµβάνεται ο προϊστάµενος της
δηµόσιας οικονοµικής υπηρεσίας που ήταν αρµόδιος για το αµέσως
προηγούµενο της υποβολής της εκπρόθεσµης δήλωσης χρονικό
διάστηµα.
3. Οι δηλώσεις των προσώπων που αναφέρονται στην περίπτωση
β' της παραγράφου 1 αυτού του άρθρου, στην παράγραφο 3 του
άρθρου 47, καθώς και των προξενικών υπαλλήλων του Κράτους,
που υπηρετούν στο εξωτερικό, µπορεί να επιδίδονται και στην
προξενική αρχή του τόπου που διαµένει ο υπόχρεος, η οποία
οφείλει να τις διαβιβάζει χωρίς υπαίτια καθυστέρηση στον
προϊστάµενο της αρµόδιας δηµόσιας οικονοµικής υπηρεσίας."
6. Στο άρθρο 115 του ν. 2238/1994 (ΦΕΚ 151 Α') προστίθεται
παράγραφος 3, που έχει ως εξής:
"3. Τα πρόσωπα που αναφέρονται στις παραγράφους 1 και 2
ευθύνονται προσωπικώς και αλληλεγγύως για τους
παρακρατούµενους φόρους και κατά τη διάρκεια λειτουργίας του
νοµικού προσώπου που εκπροσωπούν, ως εξής:
α) Αν έχει γίνει η παρακράτηση φόρου, όλα τα πρόσωπα που είχαν
µία από τις ως άνω ιδιότητες από τη λήξη της προθεσµίας
απόδοσης του φόρου και µετά.
β) Αν δεν έχει γίνει η παρακράτηση φόρου, όλα τα πρόσωπα, που
είχαν µία από τις πιο πάνω ιδιότητες κατά το χρόνο που υπήρχε η
υποχρέωση παρακράτησης του φόρου."
7. Οι διατάξεις της παραγράφου 3 του άρθρου 115 του ν.
2238/1994 εφαρµόζονται και για την περίπτωση β' του άρθρου 45
του ν. 1642/1986 (ΦΕΚ 125 Α'), καθώς και για οφειλές φόρου
κύκλου εργασιών.
8. Το δεύτερο εδάφιο της περίπτωσης ζ' της παραγράφου 3 του
άρθρου 28 του ν. 2238/1994 αντικαθίσταται ως εξής:
"Κατ' εξαίρεση, η υπερτίµηση από την αναγκαστική απαλλοτρίωση
ακινήτου, το οποίο ιδιοχρησιµοποιείται ή έχει ιδιοχρησιµοποιηθεί για
την άσκηση του αντικειµένου των εργασιών της επιχείρησης,
απαλλάσσεται του φόρου, εφόσον εµφανίζεται σε ιδιαίτερο
λογαριασµό αφορολόγητου αποθεµατικού και φορολογείται σε
περίπτωση διανοµής του ή διάλυσης της επιχείρησης, σύµφωνα µε
τις ισχύουσες διατάξεις. Κατά τον υπολογισµό του υπερτιµήµατος
από την πώληση ακινήτου, εξαιρουµένου του υπερτιµήµατος που
προκύπτει από την αναγκαστική απαλλοτρίωση ακινήτου, ως τιµή
πώλησης δεν δύναται να ληφθεί ποσό µικρότερο της αξίας, όπως
αυτή προσδιορίζεται σύµφωνα µε τις διατάξεις περί φορολογίας
µεταβίβασης ακινήτων."
9. Οι διατάξεις της παραγράφου 4 έχουν εφαρµογή για τα
εισοδήµατα που αποκτώνται από 1ης Ιανουαρίου 1998 και µετά.

'Aρθρο 23
Απαλλαγή ληξιπρόθεσµων οφειλών από
προσαυξήσεις εκπρόθεσµης καταβολής

Η παράγραφος 4 του άρθρου 6 του ν.δ. 356/1974 (Κ.Ε.∆.Ε.), όπως
αυτή αναριθµήθηκε µε την παράγραφο 2 του άρθρου 22 του ν.
2523/1997 και ισχύει, αντικα- θίσταται ως εξής:
"4. Επιτρέπεται, µετά από αιτιολογηµένη απόφαση, µερική ή ολική
απαλλαγή των ληξιπρόθεσµων οφειλών από τις προσαυξήσεις
εκπρόθεσµης καταβολής, εφόσον η µη εµπρόθεσµη καταβολή
οφείλεται σε µη αποστολή της ειδοποίησης της παραγράφου 1 του

άρθρου 4 του παρόντος. Στις περιπτώσεις που ο υπόχρεος έχει
λάβει γνώση ενυπόγραφα για τον τρόπο καταβολής της οφειλής, η
αίτησή του είναι απαράδεκτη.
Αρµόδια όργανα για την απαλλαγή από τις προσαυξήσεις
εκπρόθεσµης καταβολής είναι:
α) Ο προϊστάµενος της δηµόσιας οικονοµικής υπηρεσίας, µετά από
γνώµη του νόµιµου αναπληρωτή του και του προϊστάµενου του
∆ικαστικού Τµήµατος ή του αντίστοιχου γραφείου, σε περίπτωση
που το ποσό των προσαυξήσεων εκπρόθεσµης καταβολής δεν
υπερβαίνει τις εκατό χιλιάδες (100.000) δραχµές, την ηµέρα
υποβολής της αίτησης απαλλαγής, καθώς και σε όλες τις
περιπτώσεις, ανεξάρτητα του ύψους του ποσού των
προσαυξήσεων εκπρόθεσµης καταβολής, που η αίτηση
υποβάλλεται µέσα σε δύο (2) µήνες από τη νόµιµη ηµεροµηνία
λήξης πληρωµής της οφειλής.
β) Ο Υπουργός Οικονοµικών, µετά από γνωµοδότηση της
Επιτροπής Παροχής ∆ιευκολύνσεων, σε όλες τις άλλες
περιπτώσεις.
Τα παραπάνω όργανα δύνανται να χορηγούν στον οφειλέτη και την
οριζόµενη από ειδικές διατάξεις έκπτωση λόγω εφάπαξ πληρωµής,
αν η αίτηση για την απαλλαγή κατατεθεί το αργότερο εντός διµήνου
από την εκπνοή της προθεσµίας εντός της οποίας, σύµφωνα µε τις
ισχύουσες διατάξεις, παρεχόταν το δικαίωµα της καταβολής µε
έκπτωση και η οφειλή καταβληθεί εντός δέκα (10) ηµερών από την
ηµεροµηνία που ο οφειλέτης έλαβε αποδεδειγµένα γνώση αυτής.
Κατά των αποφάσεων του προϊσταµένου δύναται να ασκηθεί
ιεραρχική προσφυγή ενώπιον του Υπουργού Οικονοµικών εντός
µηνός από την κοινοποίηση της απόφασης. Η απόφαση επί της
προσφυγής εκδίδεται µετά από γνωµοδότηση της Επιτροπής του
άρθρου 9 του ν. 2386/1996 (ΦΕΚ 43 Α').
Ποσά που σύµφωνα µε τις αποφάσεις των παραπάνω οργάνων
κρίνεται ότι έχουν καταβληθεί αχρεώστητα, επιστρέφονται."

'Aρθρο 24
∆ιαγραφή χρεών προς το ∆ηµόσιο

Οι παράγραφοι 1, 2 και 3 του άρθρου 82 του ν.δ 356/1974
(Κ.Ε.∆.Ε.) αντικαθίστανται ως εξής:
"1. Χρέη γενικά προς το ∆ηµόσιο µπορεί να διαγραφούν ολικά ή
µερικά µε απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών, µετά από
γνωµοδότηση της επιτροπής παροχής διευκολύνσεων, εφόσον
οφείλονται:
α) Από οφειλέτες που απεβίωσαν χωρίς να αφήσουν οποιαδήποτε
περιουσία και οι κληρονόµοι αποποιήθηκαν την επαχθείσα
κληρονοµία.
β) Από άπορους οφειλέτες, των οποίων η απορία διαπιστώνεται
από στοιχεία της ∆.Ο.Υ. στην οποία βεβαιώθηκε το χρέος ή από
κάθε άλλη δηµόσια αρχή και η είσπραξη του χρέους δεν έχει
επιτευχθεί µέσα σε πέντε (5) έτη από τη λήξη του οικονοµικού έτους
µέσα στο οποίο βεβαιώθηκε, παρά τη λήψη όλων των
προβλεπόµενων, από τις κείµενες διατάξεις, µέτρων είσπραξης.
γ) Από οφειλέτες φυσικά ή νοµικά πρόσωπα που στερούνται
περιουσίας ή των οποίων εκποιήθηκε αναγκαστικά, σύµφωνα µε τις
διατάξεις του παρόντος ή µε τη διαδικασία της εκκαθάρισης,
ολόκληρη η περιουσία, εφόσον, ύστερα από παρέλευση πέντε (5)
ετών από τη βεβαίωση του χρέους, η Γνωµοδοτική Επιτροπή
Παροχής ∆ιευκολύνσεων (Γ.Ε.Π.∆.) διαπιστώνει αιτιολογηµένα ότι
έχουν ληφθεί τα απαραίτητα µέτρα για την είσπραξη του χρέους και
ότι ακόµη και αν ληφθούν όλα τα λοιπά µέτρα που προβλέπονται
από τις κείµενες διατάξεις, δεν θα ήταν δυνατή η είσπραξή του. Σε
περίπτωση ύπαρξης µερικής φοροδοτικής ικανότητας των
οφειλετών αυτών, η διαγραφή µπορεί να περιοριστεί και πριν από
την παρέλευση της πενταετίας από τη βεβαίωση του χρέους, ολικά
ή µερικά στα πάσης φύσεως σχετικά πρόστιµα, πρόσθετους
φόρους και προσαυξήσεις εκπρόθεσµης καταβολής.
2. Η αίτηση του οφειλέτη, για διαγραφή χρεών διαβιβάζεται από τον
προϊστάµενο  της  ∆.Ο.Υ.  στην  Επιτροπή  µαζί  µε  πίνακα  χρεών
και λοιπά δικαιολογητικά µε αιτιολογηµένη γνώµη του
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επί του αιτήµατος, καθώς και τη γνώµη του αρµόδιου επιθεωρητή.
Ειδικά για την περίπτωση α' της προηγούµενης παραγράφου,
πρόταση για διαγραφή χρεών συνοδευόµενη από τα ανωτέρω
δικαιολογητικά µπορεί να υποβληθεί στην Επιτροπή οίκοθεν από
τον προϊστάµενο της ∆.Ο.Υ. µε τη γνώµη του αρµόδιου επιθεωρητή.
3. Υποθέσεις για διαγραφή χρεών που έχουν εισαχθεί στην
Επιτροπή και για τις οποίες εκδόθηκε απορριπτική απόφαση δεν
δύνανται να επανεξετασθούν πριν περάσουν δύο (2) έτη από την
έκδοση της απόφασης."

'Aρθρο 25
Αποδεικτικό ενηµερότητας για χρέη προς το ∆ηµόσιο

1. Ο τίτλος του άρθρου 26 του ν. 1882/1990 αντι- καθίσταται ως
εξής:
"Αποδεικτικό ενηµερότητας για χρέη και φορολογικές υποχρεώσεις
προς το ∆ηµόσιο".
2. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 26 του ν. 1882/ 1990 προστίθεται
εδάφιο που έχει ως εξής:
"Οι διατάξεις του προηγούµενου εδαφίου ισχύουν και για τους
υπόχρεους υποβολής δήλωσης φορολογίας εισοδήµατος,
απόδοσης φόρου προστιθέµενης αξίας και παρακρατούµενου
φόρου µισθωτών υπηρεσιών."
3. Η παράγραφος 3 του άρθρου 26 του ν. 1882/1990 αντικαθίσταται
ως εξής:
"3. Η εκπλήρωση των υποχρεώσεων προς το ∆ηµόσιο, κατά τις
διατάξεις της παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου, αποδεικνύεται
µε αποδεικτικό ενηµερότητας, που εκδίδεται από τον προϊστάµενο
της αρµόδιας ∆.Ο.Υ. και χορηγείται εφόσον ο αιτών: α) έχει
υποβάλει τις δηλώσεις που ορίζονται στο δεύτερο εδάφιο της
παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου και β) έχει καταβάλει ή
τακτοποιήσει κατά νόµιµο τρόπο µε αναστολή πληρωµής ή µε
διευκόλυνση τµηµατικής καταβολής, που έχει χορηγηθεί από τα
κατά νόµο αρµόδια όργανα, τις µέχρι τη χρονολογία έκδοσης του
αποδεικτικού βεβαιωµένες και ληξιπρόθεσµες οφειλές του προς το
∆ηµόσιο."
4. Στην παράγραφο 4 του άρθρου 26 του ν. 1882/ 1990
προστίθενται δύο εδάφια ως εξής:
"Με όµοιες αποφάσεις καθορίζεται ο χρόνος ισχύος του
αποδεικτικού ενηµερότητας, που µπορεί να διαφοροποιείται
ανάλογα µε την αιτία που ζητείται το αποδεικτικό για τα φυσικά
πρόσωπα µη επιτηδευµατίες ή για τα φυσικά πρόσωπα
επιτηδευµατίες και νοµικά πρόσωπα ή ενώσεις προσώπων, καθώς
και για όσους είναι συνεπείς µε τις υποχρεώσεις τους προς το
∆ηµόσιο και δεν έχουν σε βάρος τους βεβαιωµένες, κατά τον
Κ.Ε.∆.Ε., οφειλές. Με τις ίδιες αποφάσεις δύναται να προστίθενται ή
να αφαιρούνται δηλώσεις απόδοσης φόρων, τελών ή εισφορών,
που ορίζονται στο τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 1 του
παρόντος άρθρου."

'Aρθρο 26
Παράβολα - Τέλη

1. Παράβολα, τέλη, δικαιώµατα και εισφορές, οποιασδήποτε
µορφής ή ονοµασίας ανταποδοτικής γενικά φύσης, που έχουν
επιβληθεί υπέρ του ∆ηµοσίου αναπροσαρµόζονται ως εξής:
α) Τα κάτω των χιλίων (1.000) δραχµών σε χίλιες (1.000) δραχµές.
β) Τα αξίας χιλίων (1.000) δραχµών και µέχρι εκατό χιλιάδων
(100.000) δραχµών διπλασιάζονται, στρογγυλοποιούµενα στην
επόµενη χιλιάδα δραχµών, µε εξαίρεση τα εισιτήρια των καζίνων.
2. Για την είσπραξη των αναφερόµενων στην προηγούµενη
παράγραφο παραβόλων, καθιερώνονται ειδικά κινητά ένσηµα
παραβόλων αξίας χιλίων (1.000), δύο χιλιάδων (2.000), πέντε
χιλιάδων (5.000), δέκα χιλιάδων (10.000) και είκοσι χιλιάδων
(20.000) δραχµών.
3. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών, που δηµοσιεύεται
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως καθορίζεται ο τύπος και το
περιεχόµενο των ειδικών κινητών ενσήµων παραβόλων, ο τρόπος
προµήθειας και διάθεσης, η ηµεροµηνία θέσης σε κυκλοφορία
αυτών, καθώς και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια.

'Aρθρο 27
Ρυθµίσεις στα τέλη χαρτοσήµου

1. Το ποσό που ορίζεται από τη διάταξη της παραγράφου 1 του
άρθρου 3 του προεδρικού διατάγµατος της 28ης Ιουλίου 1931, για
την είσπραξη του αναλογικού τέλους χαρτοσήµου µε χρήση κινητού
επισήµατος, αυξάνεται σε πέντε χιλιάδες (5.000) δραχµές.
2. Οι παράγραφοι 1 και 2 του άρθρου 15α του προεδρικού
διατάγµατος της 28ης Ιουλίου 1931, όπως ισχύει, αντικαθίστανται
ως ακολούθως:
"1. Σε συναλλαγµατικές και γραµµάτια σε διαταγή, που εκδίδονται
στην Ελλάδα, επιβάλλεται τέλος χαρτοσήµου, το οποίο ορίζεται ως
ακολούθως:
Για ονοµαστική
αξία δρχ.

1 - 100.000 ∆ρχ. 500

" 100.001 - 200.000 " 1.000
" 200.001 - 400.000 " 2.000
" 400.001 - 600.000 " 3.000
" 600.001 - 800.000 " 4.000
" 800.001 - 1.000.000 " 5.000
" 1.000.001 - 1.400.000 " 7.000
" 1.400.001 - 1.800.000 " 9.000
" 1.800.001 - 2.200.000 " 11.000
" 2.200.001 - 2.600.000 " 13.000
" 2.600.001 - 3.000.000 " 15.000

Για συναλλαγµατικές και γραµµάτια σε διαταγή ονοµαστικής αξίας
µεγαλύτερης των τριών εκατοµµυρίων (3.000.000) δραχµών, το
τέλος ορίζεται σε πέντε τοις χιλίοις (5%ο) για την πέρα των τριών
εκατοµµυρίων (3.000.000) δραχµών ονοµαστική αξία αυτών.
Η οπισθογράφηση, η τριτεγγύηση και η εξόφληση συναλλαγµατικής
ή γραµµατίου σε διαταγή συντάσσονται ατελώς.
2. Το κατά την προηγούµενη παράγραφο τέλος χαρτοσήµου για
συναλλαγµατικές και γραµµάτια σε διαταγή αξίας µέχρι τρία
εκατοµµύρια (3.000.000) δραχµές εισπράττεται υποχρεωτικά µε
χρήση ειδικών εντύπων ενσήµων, για συναλλαγµατικές δε και
γραµµάτια σε διαταγή αξίας ανώτερης, µε χρήση του ειδικού
εντύπου ενσήµου της συναλλαγµατικής ή του γραµµατίου σε
διαταγή αξίας τριών εκατοµµυρίων (3.000.000) δραχµών και µε
χρήση κινητού επισήµατος ή αποδεικτικού πληρωµής της δηµόσιας
οικονοµικής υπηρεσίας κατά τα οριζόµενα στην παράγραφο 1 του
άρθρου 3 του Κώδικα αυτού. Σε όσες περιπτώσεις το αναλογικό
τέλος είναι ή περιλαµβάνει κλάσµα της δραχµής αυτό
στρογγυλοποιείται σε ακέραιη δραχµή."
3. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών, που δηµοσιεύεται
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, ορίζεται η ηµεροµηνία θέσης σε
κυκλοφορία των ως άνω νέων ειδικών εντύπων ενσήµων
συναλλαγµατικών και γραµµατίων σε διαταγή και καθορίζεται ο
τύπος και το περιεχόµενο των εντύπων αυτών, καθώς και κάθε
άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή του άρθρου αυτού.

'Aρθρο 28
Βεβαίωση ποσοστού αµφισβητούµενου φόρου και

αναστολή είσπραξής του - ∆ιασφάλιση του
υπόλοιπου µη βεβαιωθέντος ποσού

1. Το πρώτο εδάφιο της παρ. 6 του άρθρου 74 του ν. 2238/1994
αντικαθίσταται ως εξής:
"Αν δεν έχει επιτευχθεί διοικητική επίλυση της διαφοράς και
ασκήθηκε από τον φορολογούµενο εµπρόθεσµη προσφυγή,
βεβαιώνεται αµέσως από τον προϊστάµενο της δηµόσιας
οικονοµικής υπηρεσίας ποσοστό είκοσι πέντε τοις εκατό (25%) του
αµφισβητούµενου κύριου φόρου, πρόσθετου φόρου και λοιπών
συµβεβαιουµένων µε αυτόν φόρων και τελών".
2. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 4 του άρθρου 29 του
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ν. 2459/1997 (ΦΕΚ 17 Α') αντικαθίσταται ως εξής:
"Αν ασκηθεί εµπρόθεσµη προσφυγή κατά πράξης επιβολής φόρου
που προβλέπεται από τα άρθρα του παρόντος, βεβαιώνεται
αµέσως ποσοστό είκοσι πέντε τοις εκατό (25%) του
αµφισβητούµενου µε την πράξη κύριου και πρόσθετου φόρου."
3. Οι παράγραφοι 1 και 2 του άρθρου 4 του α.ν.142/ 1967 (ΦΕΚ
169 Α'), όπως ισχύουν σήµερα, αντικαθίστανται ως εξής:
"1. Αν δεν έχει επιτευχθεί διοικητική επίλυση της διαφοράς σε
πράξη επιβολής φόρου κληρονοµιών, δωρεών και γονικών
παροχών, που έχει κοινοποιηθεί, αλλά ασκήθηκε εµπρόθεσµη
προσφυγή από τον φορολογούµενο, βεβαιώνεται αµέσως ποσοστό
είκοσι πέντε τοις εκατό (25%) επί του αµφισβητούµενου φόρου
(κυρίου, πρόσθετων και κάθε άλλης προσαύξησης) που ορίζεται µε
την πράξη.
2. Το ποσό που βεβαιώνεται σύµφωνα µε τις διατάξεις της ανωτέρω
παραγράφου, εισπράττεται σε έξι (6) ίσες µηνιαίες δόσεις, µε τον
περιορισµό ότι κάθε δόση δεν θα είναι µικρότερη των εκατό
χιλιάδων (100.000) δραχµών, εκτός της τελευταίας. Η πρώτη δόση
καταβάλλεται µέχρι την τελευταία εργάσιµη, για τις δηµόσιες
υπηρεσίες, ηµέρα του επόµενου από τη βεβαίωση µήνα και οι
υπόλοιπες µέχρι την τελευταία εργάσιµη, για τις δηµόσιες
υπηρεσίες, ηµέρα των µηνών που ακολουθούν. Με την έκδοση της
απόφασης του δικαστηρίου βεβαιώνεται ή διαγράφεται κατά
περίπτωση η διαφορά του φόρου, που προκύπτει µε βάση την
απόφαση αυτή."
4. Στο άρθρο 22 του ν. 2523/1997 (ΦΕΚ 179 Α') προστίθεται
παράγραφος 13, που έχει ως εξής:
"13. Οι διατάξεις του άρθρου 14 του παρόντος νόµου έχουν
ανάλογη εφαρµογή και στην περίπτωση οφειλετών των οποίων τα
µη ασφαλισµένα ληξιπρόθεσµα, κατά τις διατάξεις του ν.δ.
356/1974 (Κ.Ε.∆.Ε.), χρέη τους προς το ∆ηµόσιο, από οποιαδήποτε
αιτία, υπερβαίνουν το ποσό των πενήντα εκατοµµυρίων
(50.000.000) δραχµών. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών
καθορίζεται η διαδικασία ενηµέρωσης της ∆ιεύθυνσης Είσπραξης
∆ηµοσίων Εσόδων, από τις δηµόσιες οικονοµικές υπηρεσίες
(∆.Ο.Υ.), προκειµένου αυτή να ενηµερώσει µε οποιονδήποτε τρόπο
όλες τις δηµόσιες οικονοµικές υπηρεσίες, τις τράπεζες και λοιπά
πιστωτικά ιδρύµατα, καθώς και τον οφειλέτη. Οι ανωτέρω
υπηρεσίες και φορείς από της ενηµερώσεώς τους υποχρεώνονται
να εφαρµόσουν αµέσως τις απαγορεύσεις και δεσµεύσεις της
παραγράφου 1 αυτού του άρθρου, χωρίς καµία άλλη διαδικασία ή
διατύπωση. Με την ίδια απόφαση καθορίζονται και οι προϋποθέσεις
άρσης των µέτρων αυτών, καθώς και κάθε άλλη αναγκαία
λεπτοµέρεια."

'Aρθρο 29
Τροποποίηση του Κώδικα Φορολογικής ∆ικονοµίας -

Κατάργηση ∆ικαστικού Συµβιβασµού
1. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 165 του ν.
4125/1960, που κωδικοποιήθηκε µε το π.δ. 331/1985 (ΦΕΚ 116 Α'),
όπως αντικαταστάθηκε µε την παράγραφο 1 του άρθρου 60 του ν.
2065/1992 (ΦΕΚ 113 Α'), αντικαθίσταται ως εξής:
"Σε έφεση υπόκεινται οι οριστικές αποφάσεις των διοικητικών
πρωτοδικείων αν το ποσό της διαφοράς υπερβαίνει το ένα
εκατοµµύριο (1.000.000) δραχµές, χωρίς στο ποσό αυτό να
συνυπολογίζονται οι πρόσθετοι φόροι και λοιπές επιβαρύνσεις."
2. Το άρθρο 1 του ν.δ. 4600/1966 (ΦΕΚ 242 Α') και το άρθρο 71 του
ν. 2238/1994, όπως ισχύουν, καταργούνται.

'Aρθρο 30
Βεβαίωση του φόρου

1. Η παράγραφος 5 του άρθρου 74 του ν. 2238/1994 αντικαθίσταται
ως εξής:
"5. Ο φόρος που βεβαιώνεται κατά τη διάρκεια του οικείου
οικονοµικού έτους ή µεταγενέστερα από τη λήξη του:
α) Με βάση φύλλο ελέγχου που έγινε οριστικό, λόγω µη άσκησης ή
εκπρόθεσµης άσκησης προσφυγής, καταβάλλεται σε έξι (6) ίσες
µηνιαίες δόσεις, µε τον περιορισµό ότι κάθε δόση δεν είναι

µικρότερη των εκατό χιλιάδων (100.000) δραχµών, εκτός της
τελευταίας. Η πρώτη δόση καταβάλλεται µέχρι την τελευταία
εργάσιµη, για τις δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα του επόµενου από τη
βεβαίωση µήνα και οι υπόλοιπες µέχρι την τελευταία εργάσιµη, για
τις δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα των µηνών που ακολουθούν.
β) Μετά τη διοικητική επίλυση της διαφοράς και την καταβολή του
ενός πέµπτου (1/5), το υπόλοιπο καταβάλλεται σε έξι (6) ίσες
µηνιαίες δόσεις, µε τον περιορισµό ότι κάθε δόση δεν είναι
µικρότερη των εκατό χιλιάδων (100.000) δραχµών, εκτός της
τελευταίας. Η πρώτη καταβάλλεται µέχρι την τελευταία εργάσιµη,
για τις δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα του επόµενου από την
υπογραφή του πρακτικού µήνα και οι υπόλοιπες µέχρι την τελευταία
εργάσιµη, για τις δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα των µηνών που
ακολουθούν. Αν ο υπόχρεος καταβάλλει εντός της προθεσµίας
καταβολής του ενός πέµπτου (1/5), το σύνολο του ποσού που
προκύπτει συνεπεία της διοικητικής επίλυσης της διαφοράς,
παρέχεται επί αυτού έκπτωση κατά ποσοστό πέντε τοις εκατό (5%).
γ) Με βάση απόφαση διοικητικού δικαστηρίου, καταβάλλεται σε δύο
(2) ίσες µηνιαίες δόσεις, µε τον περιορισµό ότι το συνολικό ποσό
του φόρου δεν είναι µικρότερο των εκατό χιλιάδων (100.000)
δραχµών. Η πρώτη δόση καταβάλλεται µέχρι την τελευταία
εργάσιµη, για τις δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα του επόµενου από τη
βεβαίωση µήνα, και η δεύτερη µέχρι την τελευταία εργάσιµη, για τις
δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα του µήνα που ακολουθεί."
2. Στο άρθρο 70 του ν. 2238/1994 προστίθεται παράγραφος 11 που
έχει ως εξής:
"11. Αντίγραφο του πρακτικού της διοικητικής επίλυσης της
διαφοράς παραδίδεται στον υπόχρεο. Το πρακτικό αυτό επέχει και
θέση ατοµικής ειδοποίησης, σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 4
του ν.δ. 356/1974 (Κ.Ε.∆.Ε.)."
3. Η υποπερίπτωση δδ' της περίπτωσης β' της παραγράφου 2 του
άρθρου 44 του ν. 1642/1986, όπως αντικαταστάθηκε µε την
παράγραφο 30 του άρθρου 2 του ν. 2093/1992 (ΦΕΚ 181 Α'),
αντικαθίσταται ως εξής:
"δδ'. Στις περιπτώσεις που αναφέρονται στην επόµενη παράγραφο,
εφόσον ο φόρος που βεβαιώθηκε δεν υπερβαίνει το ποσό των
εκατό χιλιάδων (100.000) δραχµών."
4. Στην παράγραφο 4 του άρθρου 42 ν. 1642/1986 προστίθεται
εδάφιο, που έχει ως εξής:
"Αντίγραφο του πρακτικού της διοικητικής επίλυσης της διαφοράς
παραδίδεται στον υπόχρεο. Το πρακτικό αυτό επέχει και θέση
ατοµικής ειδοποίησης σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 4 του
ν.δ. 356/1974 (Κ.Ε.∆.Ε)."
5. Το άρθρο 82 του ν.δ. 118/1973, όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως
εξής:

"'Aρθρο 82
Καταβολή φόρου κτήσεων αιτία θανάτου

1. Ο φόρος που βεβαιώνεται:
α) Μετά από δήλωση ή πράξη προσδιορισµού φόρου, που έγινε
οριστική λόγω µη άσκησης ή εκπρόθεσµης άσκησης προσφυγής,
καταβάλλεται σε είκοσι τέσσερις (24) ίσες µηνιαίες δόσεις, µε τον
περιορισµό ότι κάθε δόση δεν είναι µικρότερη των εκατό χιλιάδων
(100.000) δραχµών, εκτός της τελευταίας. Η πρώτη δόση
καταβάλλεται µέχρι την τελευταία εργάσιµη, για τις δηµόσιες
υπηρεσίες, ηµέρα του επόµενου από τη βεβαίωση µήνα και οι
υπόλοιπες µέχρι την τελευταία εργάσιµη, για τις δηµόσιες
υπηρεσίες, ηµέρα των µηνών που ακολουθούν.
β) Μετά από διοικητική επίλυση της διαφοράς και την καταβολή του
ενός πέµπτου (1/5), το υπόλοιπο καταβάλλεται σε είκοσι τέσσερις
(24) ίσες µηνιαίες δόσεις, µε τον περιορισµό ότι κάθε δόση δεν είναι
µικρότερη των εκατό χιλιάδων (100.000) δραχµών, εκτός της
τελευταίας.
γ)  Μετά  από  απόφαση  διοικητικού  δικαστηρίου,  καταβάλλεται
σε  έξι  (6)  ίσες  µηνιαίες  δόσεις  µε  τον  περιορισµό  ότι  κάθε
δόση  δεν  είναι  µικρότερη των εκατό χιλιάδων (100.000)
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δραχµών, εκτός της τελευταίας.
Για τις ανωτέρω περιπτώσεις η πρώτη δόση καταβάλλεται µέχρι την
τελευταία εργάσιµη, για τις δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα του
επόµενου µήνα από τη βεβαίωση ή την υπογραφή του πρακτικού
και οι υπόλοιπες µέχρι την τελευταία εργάσιµη, για τις δηµόσιες
υπηρεσίες, ηµέρα των µηνών που ακολουθούν.
2. Αν ο υπόχρεος καταβάλλει το σύνολο του αναλογούντος κύριου
και πρόσθετου φόρου κατά τα οριζόµενα στην περίπτωση α' της
προηγούµενης παραγράφου, µέσα στην προθεσµία καταβολής της
πρώτης µηνιαίας δόσης, ανεξάρτητα από το ύψος αυτού, παρέχεται
επί αυτού έκπτωση κατά ποσοστό δέκα τοις εκατό (10%). Το ίδιο
ποσοστό εκπίπτεται αν ο υπόχρεος καταβάλλει το σύνολο του
ποσού που προκύπτει συνεπεία διοικητικής επίλυσης της διαφοράς
εντός της προθεσµίας πληρωµής του ενός πέµπτου (1/5) αυτού.
3. Σε κινητές αξίες και λοιπά κινητά γενικά πράγµατα, που έχουν
κατατεθεί σε τράπεζες και λοιπά νοµικά ή φυσικά πρόσωπα, ο
φόρος που αναλογεί επιµεριστικά στην αξία τους καταβάλλεται πριν
από την ανάληψή τους και τη χορήγηση του πιστοποιητικού του
άρθρου 105.
4. Εφόσον στην περίπτωση της προηγούµενης παρα- γράφου δεν
διασφαλίζεται από τα κληρονοµιαία αντικείµενα που αποµένουν
στην κατοχή του κληρονόµου ή κληροδόχου η πληρωµή του
υπόλοιπου φόρου της κληρονοµικής του µερίδας και δεν παρέχεται
εµπράγµατη ασφάλεια ή εγγυητική επιστολή µιας από τις
αναγνωρισµένες στην Ελλάδα τράπεζες, ολόκληρος ο φόρος που
αναλογεί στη µερίδα του κληρονόµου ή κληροδόχου καταβάλλεται
πριν από τη χορήγηση του πιστοποιητικού των άρθρων 105 και
112. Σε κάθε άλλη περίπτωση που οφείλεται φόρος που αναλογεί
σε µετρητά και γενικά κινητά πράγµατα, εφόσον κατά την κρίση του
προϊσταµένου της δηµόσιας οικονοµικής υπηρεσίας δεν
διασφαλίζεται η πληρωµή του από τη λοιπή κληρονοµιαία
περιουσία που αποµένει στην κατοχή του υπόχρεου, παρέχεται
ασφάλεια µε την υποβολή της δήλωσης, άλλως καταβάλλεται
αµέσως ολόκληρος ο φόρος αυτός και γίνεται σχετική µνεία στη
δήλωση για την καταβολή.
5. Η ευχέρεια καταβολής του φόρου σε δόσεις κατά την παράγραφο
1 παρέχεται µόνο αν το ακίνητο, που αποκτήθηκε αιτία θανάτου,
βρίσκεται στην κυριότητα του οφειλέτη κληρονόµου. Προκειµένου
αυτό να µεταβιβασθεί ή βαρυνθεί µε εµπράγµατα δικαιώµατα,
ολόκληρος ο φόρος που επιµεριστικά αναλογεί σε αυτό καθίσταται
απαιτητός και καταβάλλεται πριν από τη χορήγηση πιστοποιητικού,
για το οποίο ορίζει το άρθρο 112. Μπορεί όµως το πιστοποιητικό
αυτό να χορηγηθεί και πριν από την ολοσχερή καταβολή του φόρου
που επιµεριστικά αναλογεί, µε τη ρητή εντολή ο φόρος να
παρακρατηθεί από το συµβολαιογράφο και να αποδοθεί από αυτόν
στη δηµόσια οικονοµική υπηρεσία, το αργότερο µέσα σε τρεις (3)
ηµέρες από τη σύνταξη του οικείου συµβολαίου. Η πίστωση του
καταβαλλόµενου αυτού φόρου θα γίνεται σε εξόφληση των πρώτων
δόσεων από τις ανεξόφλητες, κατά την καταβολή είτε αυτές είναι
ληξιπρόθεσµες είτε όχι, χωρίς να γίνεται επιµερισµός του φόρου
αυτού σε όλες τις δόσεις του ποσού που έχει βεβαιωθεί.
Προκειµένου για απόδοση καταθέσεων της παραγράφου 3, η
παρακράτηση και η απόδοση κατά τα πιο πάνω, µπορεί να γίνει µε
επιµέλεια των προσώπων αυτών µέχρι την επόµενη της απόδοσης
των καταθέσεων."
6. Στο άρθρο 80 του ν.δ. 118/1973 προστίθεται παράγραφος 7, που
έχει ως εξής:
"7. Αντίγραφο του πρακτικού της διοικητικής επίλυσης της
διαφοράς, παραδίδεται στον υπόχρεο. Το πρακτικό αυτό επέχει και
θέση ατοµικής ειδοποίησης σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 4
του ν.δ 356/1974 (Κ.Ε.∆.Ε.)."
7. Η παράγραφος 6 του άρθρου 8 του α.ν. 1521/1950 (ΦΕΚ 245 Α'),
όπως κυρώθηκε µε το ν. 1587/1950 (ΦΕΚ 294 Α') και ισχύει,
αντικαθίσταται ως εξής:
"6. Φόρος που βεβαιώνεται κατά τη διάρκεια του οικείου
οικονοµικού έτους ή µεταγενέστερα από τη λήξη του:

α) Με βάση φύλλο ελέγχου που έγινε οριστικό λόγω µη άσκησης ή
εκπρόθεσµης άσκησης προσφυγής, καταβάλλεται σε έξι (6) ίσες
µηνιαίες δόσεις µε τον περιορισµό ότι κάθε δόση δεν είναι µικρότερη
των εκατό χιλιάδων (100.000) δραχµών εκτός της τελευταίας. Η
πρώτη δόση καταβάλλεται µέχρι την τελευταία εργάσιµη, για τις
δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα του επόµενου από τη βεβαίωση µήνα
και οι υπόλοιπες µέχρι την τελευταία εργάσιµη, για τις δηµόσιες
υπηρεσίες, ηµέρα των µηνών που ακολουθούν.
β) Μετά τη διοικητική επίλυση της διαφοράς και την καταβολή του
ενός πέµπτου (1/5), το υπόλοιπο καταβάλλεται σε έξι (6) ίσες
µηνιαίες δόσεις, µε τον περιορισµό ότι κάθε δόση δεν είναι
µικρότερη των εκατό χιλιάδων (100.000) δραχµών, εκτός της
τελευταίας. Η πρώτη καταβάλλεται µέχρι την τελευταία εργάσιµη,
για τις δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα του επόµενου από την
υπογραφή του πρακτικού µήνα και οι υπόλοιπες µέχρι την τελευταία
εργάσιµη, για τις δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα των µηνών που
ακολουθούν.
Αν ο υπόχρεος καταβάλλει εντός της ως άνω προθεσµίας
καταβολής του ενός πέµπτου (1/5) το σύνολο του ποσού που
προκύπτει συνεπεία της διοικητικής επίλυσης της διαφοράς,
παρέχεται επί αυτού έκπτωση κατά ποσοστό πέντε τοις εκατό (5%).
γ) Με βάση απόφαση διοικητικού δικαστηρίου, καταβάλλεται σε δύο
(2) ίσες µηνιαίες δόσεις, µε τον περιορισµό ότι το συνολικό ποσό
του φόρου δεν είναι µικρότερο των εκατό χιλιάδων (100.000)
δραχµών. Η πρώτη δόση καταβάλλεται µέχρι την τελευταία
εργάσιµη, για τις δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα του επόµενου από τη
βεβαίωση µήνα και η δεύτερη µέχρι την τελευταία εργάσιµη, για τις
δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα του µήνα που ακολουθεί."

'Aρθρο 31
∆ιατάξεις που καταργούνται

Από την έναρξη ισχύος των διατάξεων των άρθρων 13 µέχρι και 21
του παρόντος καταργούνται:
α) Οι διατάξεις του άρθρου 17 του ν. 5940/1933 (ΦΕΚ 382 Α').
β) Οι διατάξεις της παραγράφου 4 του άρθρου 3 του ν.δ. 356/1974
(Κ.Ε.∆.Ε.).
γ) Οι αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών 76803/ 111-
114/19.6.1979 και 161617/1111-114/8.12.1979 που κυρώθηκαν µε
το άρθρο 92 του ν. 1041/1980 (ΦΕΚ 75 Α').
δ) Οι διατάξεις του άρθρου 63 του ν. 1249/1982 (ΦΕΚ 43 Α'), όπως
ισχύει.
ε) Οι διατάξεις του άρθρου 108 του π.δ. 284/1988 "Οργανισµός
Κεντρικής Υπηρεσίας Υπουργείου Οικονοµικών (ΦΕΚ 128 Α').
στ) Η απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών 62812/ 111-
176/15.5.1981, όπως ισχύει, που κυρώθηκε µε το άρθρο 64 του ν.
1249/1982 (ΦΕΚ 43 Α').
ζ) Κάθε άλλη γενική ή ειδική διάταξη που αντίκειται στις διατάξεις
των άρθρων 13 έως και 21 του παρόντος νόµου.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ∆'
Λοιπές διατάξεις

'Aρθρο 32
Θέµατα φορολογικών ελέγχων

1. Τα έκτο, έβδοµο, όγδοο και ένατο εδάφια της παραγράφου 5 του
άρθρου 30 του π.δ. 186/1992 (ΦΕΚ 84 Α') αντικαθίστανται ως εξής:
"Στην έδρα κάθε Οικονοµικής Επιθεώρησης συνιστάται τριµελής
Επιτροπή, εκτός των Οικονοµικών Επιθεωρήσεων Αττικής και
Κεντρικής Μακεδονίας, στις οποίες συνιστάται από µία Επιτροπή
για κάθε Υποδιεύθυνση αυτών, για την κρίση των Βιβλίων και
Στοιχείων των επιτηδευµατιών αρµοδιότητάς της, που ελέγχθηκαν
από τις ∆.Ο.Υ. ή τα Περιφερειακά Ελεγκτικά Κέντρα, οι οποίες
συγκροτούνται από:
α) 'Εναν Οικονοµικό Επιθεωρητή που εποπτεύει δηµόσια
οικονοµική υπηρεσία (∆.Ο.Υ.), η οποία εδρεύει στην περιφέρεια της
αντίστοιχης Οικονοµικής Επιθεώρησης ή υποδιεύθυνσης
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αυτής κατά περίπτωση, ως πρόεδρο, που προτείνεται µε τον
αναπληρωτή του από το Γενικό ∆ιευθυντή Οικονοµικής
Επιθεώρησης.
β) 'Εναν Οικονοµικό Επιθεωρητή που εποπτεύει ∆.Ο.Υ., η οποία
εδρεύει µέσα στην περιφέρεια της αντίστοιχης Οικονοµικής
Επιθεώρησης ή υποδιεύθυνσης αυτής κατά περίπτωση, που
προτείνεται µε τον αναπληρωτή του από το Γενικό ∆ιευθυντή
Οικονοµικής Επιθεώρησης και
γ) 'Εναν εκπρόσωπο του Εµπορικού και Βιοµηχανικού
Επιµελητηρίου της πόλης που εδρεύει η Οικονοµική Επιθεώρηση, ο
οποίος προτείνεται µε τον αναπληρωτή του από αυτό.
Στην κεντρική υπηρεσία του Υπουργείου Οικονοµικών συνιστώνται
πέντε (5) τριµελείς Επιτροπές, για την κρίση των Βιβλίων και
Στοιχείων των επιτηδευµατιών που ελέγχθηκαν από το Εθνικό
Ελεγκτικό Κέντρο (ΕΘ.Ε.Κ.), καθεµία από τις οποίες συγκροτείται
από:
α) 'Εναν εκ των προϊσταµένων των ∆ιευθύνσεων Φορολογίας
Εισοδήµατος, Ελέγχου, Βιβλίων και Στοιχείων, Φόρου
Προστιθέµενης Αξίας και Τελών και Ειδικών Φορολογιών, της
Κεντρικής Υπηρεσίας του Υπουργείου Οικονοµικών, που ορίζεται
ως πρόεδρος της επιτροπής µε την απόφαση ορισµού των µελών
αυτής από το αρµόδιο όργανο και αναπληρώνεται από το νόµιµο
αναπληρωτή του.
β) 'Εναν Οικονοµικό Επιθεωρητή που προτείνεται µε τον
αναπληρωτή του από το Γενικό ∆ιευθυντή Οικονοµικής
Επιθεώρησης και
γ) 'Εναν κοινό εκπρόσωπο των Εµπορικών και Βιοµηχανικών
Επιµελητηρίων Αθήνας και Πειραιά που προτείνεται µε τον
αναπληρωτή του από αυτά. Σε περίπτωση διαφωνίας αυτών, ο
εκπρόσωπος ορίζεται από τον Υπουργό Οικονοµικών.
Η κατά τόπο αρµοδιότητα των παραπάνω επιτροπών ορίζεται µε
αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών."
2. Τα τέταρτο και πέµπτο εδάφια της παραγράφου 4 του άρθρου 36
του π.δ.186/1992 (Κ.Β.Σ.) αντικαθίστανται ως εξής:
"Για την έρευνα και την κατάσχεση συντάσσεται έκθεση, η οποία
υπογράφεται από αυτούς που ενεργούν την κατάσχεση και τον
επιτηδευµατία ή τον παρόντα κατά τη διενέργεια του ελέγχου εταίρο
ή µέλος ή συγγενικό προς τους ανωτέρω πρόσωπο ή πρόσωπο
που µετέχει στη διοίκηση ή διαχείριση ή υπάλληλο ή λογιστή της
επιχείρησης. Αντίγραφο της έκθεσης παραδίδει στον υπόχρεο ή
στον παριστάµενο, κατά τις διακρίσεις του προηγούµενου εδαφίου,
πρόσωπο. Σε περίπτωση άρνησης των παραπάνω να
υπογράψουν, εφαρµόζονται οι σχετικές µε τις κοινοποιήσεις
διατάξεις του Κώδικα Φορολογικής ∆ικονοµίας. Ο ελεγχόµενος
δικαιούται να λάβει αντίγραφα ή φωτοτυπίες των κατασχεθέντων
βιβλίων, στοιχείων και λοιπών εγγράφων, µε δαπάνες του. Για την
κατάσχεση βιβλίων, εγγράφων και λοιπών στοιχείων τρίτου
φορολογούµενου δεν απαιτείται επίδοση της έκθεσης κατάσχεσης
σε αυτόν, µε την προϋπόθεση ότι στην έκθεση ελέγχου, που
επισυνάπτεται στην απόφαση επιβολής προστίµου σε βάρος του
τρίτου, επισυνάπτεται αντίγραφο της σχετικής έκθεσης κατάσχεσης
ή απόσπασµα αυτής."
3. Στην παράγραφο 5 του άρθρου 36 του π.δ.186/ 1992
προστίθεται εδάφιο, που έχει ως εξής:
"Επίσης επιτρέπεται παραλαβή των βιβλίων και στοιχείων αυτών,
προς έλεγχο στις περιπτώσεις µη ύπαρξης ανεπισήµων βιβλίων,
εγγράφων και λοιπών στοιχείων, µε απόδειξη παραλαβής."
4. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 21 του ν. 2523/1997 (ΦΕΚ 179
Α') προστίθενται δύο εδάφια, που έχουν ως εξής:
"Ειδικά κατά των πράξεων επιβολής προστίµου, σε περίπτωση
εφαρµογής των διατάξεων των παραγράφων 8, 9 και 10 του
άρθρου 5, που εκδίδονται σε βάρος των εκµεταλλευτών κέντρων
διασκέδασης και των λοιπών καταστηµάτων ψυχαγωγίας, η
εκδίκαση της προσφυγής προσδιορίζεται µέσα σε δύο (2) µήνες
από την περιέλευση του φακέλου στη γραµµατεία του οικείου
διοικητικού δικαστηρίου. Στην ίδια προθεσµία εκδικάζεται και η
έφεση, καθώς και η αναίρεση που τυχόν θα ασκηθούν. Σε
περίπτωση αναβολής, που χορηγείται µόνο µία φορά, η νέα

δικάσιµος προσδιορίζεται µέσα σε ένα (1) µήνα από τη χορήγηση
αυτής."
5. Από τις διατάξεις του πρώτου και δεύτερου εδαφίου της
παραγράφου 2 του άρθρου 24 του ν.2523/1997 (ΦΕΚ 179 Α')
απαλείφονται οι λέξεις "ή δικαστικού" και µετά το δεύτερο εδάφιο
της ίδιας παραγράφου προστίθενται δύο εδάφια, που έχουν ως
εξής:
"Το κατά τα ανωτέρω ποσοστό φόρου ή προστίµου µπορεί να
καταβληθεί και εντός των δύο επόµενων από της υπογραφής του
συµβιβασµού εργάσιµων για τις δηµόσιες οικονοµικές υπηρεσίες
ηµερών, γενοµένης σχετικής µνείας για την υποχρέωση αυτή του
υπόχρεου στο έγγραφο του συµβιβασµού. Σε περίπτωση µη
εµπρόθεσµης καταβολής από τον υπόχρεο, ο επιτευχθείς
συµβιβασµός θεωρείται ως µη γενόµενος."
6. Στην παράγραφο 5 του άρθρου 85 του ν.2238/1994 (ΦΕΚ 151 Α')
προστίθεται νέα περίπτωση ε', που έχει ως εξής:
"ε) Η χορήγηση στοιχείων σε δηµόσιες υπηρεσίες, νοµικά πρόσωπα
δηµοσίου δικαίου και οργανισµούς που έχουν αρµοδιότητα
διαχείρισης, παρακολούθησης ή ελέγχου των πάσης φύσεως
χρηµατοδοτήσεων, ενισχύσεων ή επιδοτήσεων που καταβάλλονται
σε φυσικά ή νοµικά πρόσωπα και φορείς και προέρχονται από
εθνικούς ή κοινοτικούς πόρους, για την άσκηση αποκλειστικά των
παραπάνω αρµοδιοτήτων τους."
7. Με αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών, που δηµοσιεύονται
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, µπορεί να καθορίζονται
υπηρεσίες του Υπουργείου Οικονοµικών, στις οποίες υποβάλλονται
τα στοιχεία που προβλέπονται από τις διατάξεις του άρθρου 8 του
ν.1882/1990 και των άρθρων 47 και 55 του ν. 2065/1992, όπως
αυτά ισχύουν, καθώς επίσης να εξαιρούνται ορισµένοι υπόχρεοι
από την υποβολή στοιχείων ή να ορίζεται διαφορετικός τρόπος
υποβολής αυτών.
8. Οι προϊστάµενοι οργανικών µονάδων του Υπουργείου
Οικονοµικών που επιλέγονται ως ελεγκτές του Εθνικού Ελεγκτικού
Κέντρου (ΕΘ.Ε.Κ.) ή των Περιφερειακών Ελεγκτικών Κέντρων
(Π.Ε.Κ.), από την ανάληψη των ελεγκτικών καθηκόντων τους,
απαλλάσσονται από τα καθήκοντά τους ως προϊστάµενοι για το
υπόλοιπο διάστηµα της θητείας τους. Οι παραπάνω υπάλληλοι είναι
δυνατόν να επιλέγονται εκ νέου ως προϊστάµενοι οργανικών
µονάδων του Υπουργείου Οικονοµικών και πριν από την πάροδο
τριετίας από την κατά τα ανωτέρω απαλλαγή των καθηκόντων τους
ως προϊσταµένων, µη εφαρµοζοµένων γι' αυτούς των διατάξεων
του τελευταίου εδαφίου της παραγράφου 1 του άρθρου 36 του ν.
2190/1994 (ΦΕΚ 28 Α').
9. Φορολογικές διαφορές από φύλλα ελέγχου, πράξεις
προσδιορισµού αποτελεσµάτων, πράξεις προσδιορισµού του
φόρου και αποφάσεις επιβολής προστίµων φορολογίας
εισοδήµατος, φόρου προστιθέµενης αξίας, λοιπές φορολογίες και
Κ.Β.Σ., που εκκρεµούν ενώπιον των οποιουδήποτε βαθµού
διοικητικών δικαστηρίων συµπεριλαµβανοµένου και του Συµβουλίου
της Επικρατείας, οι οποίες προέκυψαν µετά από τακτικό
φορολογικό έλεγχο που διενεργήθηκε από 20.11.1992 µέχρι
4.3.1993 σε επιχειρήσεις τουριστικών ειδών, ειδών λαϊκής τέχνης
και αργυροχρυσοχοΐας για τις οποίες υφίσταντο από διασταυρώσεις
στοιχείων διαφορές από πωλήσεις µέσω πιστωτικών καρτών,
µπορεί να επιλύονται µε δικαστικό συµβιβασµό σύµφωνα µε τις
διατάξεις του ν.δ. 4600/1966 (ΦΕΚ 42 Α') .
10. Η επίλυση ενεργείται µετά από αίτηση των ενδιαφεροµένων
στην αρµόδια ∆.Ο.Υ., η οποία υποβάλλεται µέχρι το τέλος του
επόµενου µήνα από τη δηµοσίευση του παρόντος στην Εφηµερίδα
της  Κυβερνήσεως.  Κατά  την  επίλυση  επαναπροσδιορίζονται  τα
ακαθάριστα  έσοδα  µε  την  προσθήκη  των  διαφορών  από
πωλήσεις  µέσω  πιστωτικών  καρτών  στα  προκύπτοντα  από  τα
βιβλία  και  τις  οικείες  δηλώσεις  ακαθάριστα  έσοδα.  Τα  καθαρά
κέρδη  προσδιορίζονται  σύµφωνα  µε  τις  οικείες  διατάξεις  µε
βάση  τα  κατά  τα  ανωτέρω  επαναπροσδιοριζόµενα  ακαθάριστα
έσοδα.  Για  διαφορές  ακαθάριστων  εσόδων,  όπως  αυτά
επαναπροσδιορίζονται,    εφόσον    αφορούν    αποδεδειγµένα
λιανικές    πωλήσεις,    µέσω    πιστωτικών    καρτών,    σε
αλλοδαπούς,    δεν    αναζητείται  Φ.Π.Α..  Οι  πρόσθετοι φόροι
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και προσαυξήσεις περιορίζονται στο ένα πέµπτο (1/5) του
προκύπτοντος ποσού επί των διαφορών των κύριων φόρων µετά
την επίλυση των διαφορών. Οµοίως περιορίζονται στο ένα πέµπτο
(1/5) τα ποσά των καταλογισθέντων προστίµων Κ.Β.Σ. και στο ένα
δέκατο (1/10) τα ποσά των καταλογισθέντων προστίµων Φ.Π.Α..
Για το βεβαιωµένο προς καταβολή ποσό οφειλής που αποµένει
µετά τον κατά τα ανωτέρω προσδιορισµό µε το δικαστικό
συµβιβασµό, δεν οφείλονται προσαυξήσεις εκπρόθεσµης
καταβολής µέχρι την ηµεροµηνία του συµβιβασµού.
11. Οι διατάξεις του άρθρου 33 του ν. 2515/1997 (ΦΕΚ 154 Α')
καταργούνται.
12. ∆εν υποβάλλεται µηνυτήρια αναφορά από τον προϊστάµενο της
∆.Ο.Υ. κατά των προσώπων του άρθρου 20 του ν. 2523/1997 για
φορολογικές παραβάσεις που διαπράχθηκαν µέχρι 31.12.1997 και
οι οποίες δεν αποτελούν από 1.1.1998 ποινικά αδικήµατα σύµφωνα
µε τις διατάξεις του ν. 2523/1997.
13. Οι διατάξεις της παραγράφου 8 του άρθρου 10 του ν.
2579/1998 (ΦΕΚ 31 Α') εφαρµόζονται ανάλογα και για την
περαίωση των οικείων υποθέσεων, οι οποίες µέχρι τη δηµοσίευση
του παρόντος νόµου δεν έχουν περαιωθεί οριστικά και εκκρεµούν
στις δηµόσιες οικονοµικές υπηρεσίες ή ενώπιον των διοικητικών
δικαστηρίων, εφόσον οι ενδιαφερόµενοι µε αίτησή τους, που
υποβάλλεται στον προϊστάµενο της αρµόδιας δηµόσιας οικονοµικής
υπηρεσίας, µέσα σε ανατρεπτική προθεσµία τριών (3) µηνών από
τη δηµοσίευση του παρόντος, πραγµατοποιήσουν διοικητική
επίλυση της διαφοράς.

'Αρθρο 33
Θέµατα του Σώµατος ∆ίωξης Οικονοµικού Εγκλήµατος

1. Οι παράγραφοι 1 και 2 του άρθρου 20 του ν.1729/ 1987 (ΦΕΚ
144 Α') αντικαθίστανται ως εξής:
"1. Η αστυνόµευση για τη διαπίστωση των παραβάσεων του νόµου
αυτού, ο σχετικός έλεγχος και η προανάκριση κατά τις διατάξεις των
άρθρων 34 και 243 του Κ.Π.∆. ενεργούνται από υπαλλήλους της
Ελληνικής Αστυνοµίας, της Τελωνειακής Υπηρεσίας, του Σώµατος
∆ίωξης Οικονοµικού Εγκλήµατος και του Λιµενικού Σώµατος κατά
λόγο αρµοδιότητας.
2. Συνιστάται µικτό όργανο αποτελούµενο από υπαλλήλους των
υπηρεσιών της παραγράφου 1 για την αξιοποίηση πληροφοριών
και το συντονισµό της δράσης των αρµόδιων υπηρεσιών της
Ελληνικής Αστυνοµίας, της Τελωνειακής Υπηρεσίας, του Σώµατος
∆ίωξης Οικονοµικού Εγκλήµατος και του Λιµενικού Σώµατος."
2. Η παράγραφος 4 του άρθρου 20 του ν. 1729/1987, όπως αυτή
αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 18 του ν. 2161/ 1993 (ΦΕΚ 119 Α'),
αντικαθίσταται ως εξής:
"4. Οι προανακριτικοί υπάλληλοι της Ελληνικής Αστυνοµίας, της
Τελωνειακής Υπηρεσίας, του Σώµατος ∆ίωξης Οικονοµικού
Εγκλήµατος και του Λιµενικού Σώµατος µπορούν να καλούν για
εξέταση µάρτυρες και να παίρνουν απολογίες κατηγορουµένων για
πράξεις του νόµου αυτού, ανεξάρτητα αν οι µάρτυρες ή οι
κατηγορούµενοι είναι κάτοικοι της περιφέρειάς τους. Επίσης
µπορούν να µεταβαίνουν για τη διεξαγωγή των παραπάνω
προανακριτικών πράξεων και έξω από την περιφέρειά τους, εφόσον
πρόκειται για χώρο εδαφικής αρµοδιότητας του Σώµατος στο οποίο
ανήκουν, ειδοποιώντας ταυτόχρονα τον εισαγγελέα
πληµµελειοδικών του τόπου στον οποίο διεξάγεται η προανακριτική
πράξη.".
3. Το άρθρο 25β του ν. 1729/1987, που προστέθηκε µε το άρθρο
22 του ν. 2161/1993, αντικαθίσταται ως εξής:

"'Αρθρο 25β
Πράξεις ελεγκτικών οργάνων

1. ∆εν είναι άδικη η πράξη αστυνοµικού, τελωνειακού υπαλλήλου,
υπαλλήλου Σ.∆.Ο.Ε. και λιµενικού υπαλλήλου που µε εντολή του
αρµόδιου για τη δίωξη ναρκωτικών προϊσταµένου του και µε σκοπό
την ανακάλυψη ή σύλληψη προσώπου, που διαπράττει έγκληµα
από τα αναφερόµενα στα άρθρα 5 και 8 του παρόντος νόµου,

εµφανίζεται ως υποψήφιος αγοραστής ή µεταφορέας ή εν γένει
ενδιαφερόµενος για τη διακίνηση, φύλαξη ή διάθεση ναρκωτικών.
Το ίδιο ισχύει και για τον ιδιώτη που µε αυτό το σκοπό ενεργεί
ύστερα από πρόταση των αρµόδιων, για τη δίωξη ναρκωτικών,
υπηρεσιών. Οφείλει όµως στην περίπτωση αυτή, ο επικεφαλής της
υπηρεσίας αυτής να ειδοποιήσει προηγουµένως, έστω και
τηλεφωνικά, τον αρµόδιο εισαγγελέα πληµµελειοδικών.
2. Επίσης, δεν είναι άδικη η πράξη αστυνοµικού, τελωνειακού
υπαλλήλου, υπαλλήλου Σ.∆.Ο.Ε. και λιµενικού υπαλλήλου, όταν
ύστερα από βάσιµη καταγγελία ή ισχυρές υπόνοιες ενεργεί έρευνα
σε µεταφορικό µέσο για την ανεύρεση ναρκωτικών".

'Aρθρο 34
Θέµατα Μητρώου και Φόρου Προστιθέµενης Αξίας

1. Το τελευταίο εδάφιο της περίπτωσης α' της παραγράφου 1 του
άρθρου 29 του ν.1642/1986 (ΦΕΚ 125 Α'), όπως ισχύει,
αντικαθίσταται ως εξής:
"Στην περίπτωση νοµικών προσώπων η καθυστέρηση υποβολής
της δήλωσης έναρξης µέχρι τριάντα (30) ηµέρες δεν συνεπάγεται
την επιβολή κυρώσεων, εφόσον δεν έχουν πραγµατοποιήσει καµία
συναλλαγή."
2. Το δεύτερο εδάφιο της περίπτωσης γ' της παραγράφου 1 του
άρθρου 29 του ν.1642/1986, όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως εξής:
"Η δήλωση αυτή υποβάλλεται για µεν τα φυσικά πρόσωπα εντός
δέκα (10) ηµερών από την οριστική παύση των εργασιών τους για
δε τα νοµικά πρόσωπα και τις ενώσεις προσώπων εντός τριάντα
(30) ηµερών από τη λύση τους."
3. Η παράγραφος 2 του άρθρου 29 του ν. 1642/1986 αντικαθίσταται
ως εξής:
"2. Σε κάθε υποκείµενο στο φόρο χορηγείται µοναδικός αριθµός
φορολογικού µητρώου (Α.Φ.Μ.) ως εξής:
α) Στα φυσικά πρόσωπα µε τη δήλωση απόδοσης Α.Φ.Μ. εκτός αν
έχει χορηγηθεί Α.Φ.Μ. µε δήλωση φορολογίας εισοδήµατος. Ο
αριθµός αυτός δεν καταργείται µε την οριστική παύση των
εργασιών.
β) Στα νοµικά πρόσωπα και στις ενώσεις προσώπων µετά την
υποβολή της δήλωσης έναρξης εργασιών. Ο αριθµός αυτός δεν
καταργείται µε την αλλαγή της νοµικής µορφής των προσώπων
αυτών, αλλά µε την οριστική λύση ή διάλυσή τους.
γ) Στις υπό ίδρυση επιχειρήσεις χορηγείται Α.Φ.Μ. που παραµένει ο
ίδιος για την επιχείρηση και µετά το πέρας των εργασιών της
ίδρυσης.
Με αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών καθορίζεται το χρονικό
διάστηµα εργασιών ίδρυσης επιχείρησης."
4. Η περίπτωση η' της παραγράφου 7 του άρθρου 29 του
ν.1642/1986 αντικαθίσταται ως εξής:
"η) Ο ιδρυτής της επιχείρησης για τις υποχρεώσεις αυτής µέχρι το
χρόνο έναρξης της λειτουργίας της επιχείρησης."
5. Οι ∆ηµοτικές Επιχειρήσεις 'Υδρευσης - Αποχέτευσης (∆.Ε.Υ.Α.)
που κατέβαλαν επί του ειδικού τέλους του άρθρου 11 του
ν.1069/1980 (ΦΕΚ 191 Α') Φ.Π.Α. µε συντελεστή 8% αντί του
συντελεστή 18% για τις υπηρεσίες που παρασχέθηκαν από
1.1.1997 έως 30.9.1998, δεν υποχρεούνται να αποδώσουν τη
διαφορά του φόρου αυτού, εφόσον δεν τον εισέπραξαν. Πράξεις
επιβολής Φόρου Προστιθέµενης Αξίας (Φ.Π.Α.), προστίµων και
λοιπών επιβαρύνσεων που αφορούν τη διαφορά φόρου επί του
τέλους αυτού και έχουν εκδοθεί για την ανωτέρω χρονική περίοδο,
εφόσον δεν έχουν καταστεί µε οποιονδήποτε τρόπο οριστικές,
παύουν να ισχύουν. Φόρος που τυχόν καταβλήθηκε µε συντελεστή
18% δεν αναζητείται ούτε συµψηφίζεται.

'Aρθρο 35
Παραγραφή δικαιωµάτων του ∆ηµοσίου και χρόνος διατή-

ρησης βιβλίων και στοιχείων
1. To τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 5 του άρθρου 13 του ν.
2065/1992 (ΦΕΚ 113 Α') αντικαθίσταται ως εξής:
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"Οι διατάξεις των παραγράφων 2, 3 και 4 αυτού του άρθρου
εφαρµόζονται σε υποθέσεις των οικονοµικών ετών 1996 και µετά,
για τις οποίες η προθεσµία υποβολής δηλώσεων αρχίζει από την 1η
Ιανουαρίου 1996 και µετά."
2. Στο τέλος του πρώτου εδαφίου της παραγράφου 2 του άρθρου
21 του π.δ.186/1992 (ΦΕΚ 84 Α') η τελεία γίνεται κόµµα και
συµπληρώνεται η φράση:
", επιφυλασσοµένων των διατάξεων της παραγράφου 3 του άρθρου
39 του παρόντος διατάγµατος."
3. Στην παράγραφο 3 του άρθρου 39 του π.δ.186/ 1992
προστίθεται νέο εδάφιο ως εξής:
"Επίσης διατηρούνται για όσα χρόνια προβλέπουν οι διατάξεις της
παραγράφου 2 του άρθρου 44 του π.δ. 99/1977 (ΦΕΚ 34 Α') τα
βιβλία και στοιχεία που τηρούνται µε τις διατάξεις του παρόντος
διατάγµατος για συναλλαγές µέχρι 31.12.1994 ή µέχρι 30.6.1995
για τους επιτηδευµατίες που η διαχειριστική περίοδος λήγει στις 30
Ιουνίου."

'Aρθρο 36
Ρύθµιση βεβαιωµένων οφειλών

1. Χρέη προς το ∆ηµόσιο, βεβαιωµένα στις δηµόσιες οικονοµικές
υπηρεσίες (∆.Ο.Υ.), τελωνεία, καθώς και χρέη υπέρ νοµικών
προσώπων και λοιπών τρίτων που εισπράττονται µέσω των ∆.Ο.Υ.,
τα οποία κατέστησαν ληξιπρόθεσµα µέχρι και τις 17 Σεπτεµβρίου
1998, ρυθµίζονται ύστερα από αίτηση του οφειλέτη και
καταβάλλονται σε δεκαοκτώ (18) κατ' ανώτατο όριο ίσες διµηναίες
δόσεις µαζί µε τις προσαυξήσεις εκπρόθεσµης καταβολής που
αναλογούν σε αυτά µέχρι την ηµεροµηνία καταβολής της πρώτης
δόσης. Στην περίπτωση αυτή οι προσαυξήσεις εκπρόθεσµης
καταβολής µειώνονται κατά δεκαπέντε τοις εκατό (15%). Το ποσό
της κάθε δόσης δεν µπορεί να είναι µικρότερο των εκατό χιλιάδων
(100.000) δραχµών. Οι οφειλέτες που θα είναι συνεπείς στη
ρύθµιση αυτή απαλλάσσονται από το υπόλοιπο ποσό των
προσαυξήσεων εκπρόθεσµης καταβολής µέχρι την εξόφληση της
οφειλής.
2. Η σχετική αίτηση για τη ρύθµιση των ως άνω χρεών, που
υφίστανται κατά την ηµεροµηνία υποβολής της, πρέπει να κατατεθεί
στην αρµόδια ∆.Ο.Υ. ή τελωνείο εντός µηνός από τη δηµοσίευση
του παρόντος στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. Η πρώτη δόση
για την υπαγωγή στη ρύθµιση πρέπει να καταβληθεί µέχρι την
τελευταία εργάσιµη ηµέρα του µηνός Νοεµβρίου 1998 και οι
υπόλοιπες δόσεις µέχρι την τελευταία εργάσιµη, για τις δηµόσιες
υπηρεσίες, ηµέρα των αντίστοιχων µηνών που ακολουθούν.
3. Η εφάπαξ καταβολή ολόκληρου του οφειλόµενου ποσού µέχρι
και την 31η ∆εκεµβρίου 1998 συνεπάγεται πρόσθετη έκπτωση κατά
ποσοστό τριάντα πέντε τοις εκατό (35%) των προσαυξήσεων
εκπρόθεσµης καταβολής, που αναλογούν µέχρι την ηµεροµηνία
καταβολής της πρώτης δόσης.
4. Από την ανωτέρω ρύθµιση εξαιρούνται τα χρέη που έχουν
υπαχθεί σε πτωχευτικούς ή εξωπτωχευτικούς συµβιβασµούς που
δεν έχουν ανατραπεί, τα χρέη από συµβάσεις εκτός των δανείων
που έχουν χορηγηθεί µε την εγγύηση του ∆ηµοσίου και έχουν
βεβαιωθεί στις ∆.Ο.Υ. για είσπραξη, ο φόρος εισοδήµατος φυσικών
και νοµικών προσώπων οικονοµικού έτους 1998, τα τέλη
κυκλοφορίας αυτοκινήτων του ίδιου έτους, τα αυτοτελώς
βεβαιωµένα χρέη υπέρ Ο.Τ.Α., τα χρέη υπέρ των Κρατών - Μελών
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και τα χρέη υπέρ ξένων κρατών από
φόρο εισοδήµατος.
5. Η καθυστέρηση καταβολής δύο (2) συνεχών διµηνιαίων δόσεων
έχει ως συνέπεια την απώλεια του ευεργετήµατος της ρύθµισης και
την είσπραξη του υπόλοιπου ποσού της οφειλής, επιβαρυνοµένου
µε τις προσαυξήσεις εκπρόθεσµης καταβολής µε βάση τα στοιχεία
της βεβαίωσης. Σε περίπτωση καθυστέρησης καταβολής µιας
δόσης, ο οφειλέτης επιβαρύνεται µε προσαύξηση δύο τοις εκατό
(2%) µηνιαίως που υπολογίζεται στο σύνολο της δόσης.
6. Εφόσον ο οφειλέτης είναι συνεπής στη ρύθµιση και δεν

υφίστανται άλλες ληξιπρόθεσµες οφειλές, χορηγείται αποδεικτικό
ενηµερότητας των χρεών του προς το ∆ηµόσιο κάθε φορά για ένα
(1) µήνα και δεν λαµβάνονται σε βάρος του τα προβλεπόµενα µέτρα
από τις διατάξεις του άρθρου 27 του ν. 1882/1990 (ΦΕΚ 43 Α'), των
άρθρων 22 και 23 του ν. 2523/1997 (ΦΕΚ 179 Α') και του ν.
395/1976 (ΦΕΚ 199 Α'), αναστέλλονται δε τα τυχόν ληφθέντα ως
άνω µέτρα. Επίσης, αναστέλλεται η εκτέλεση της απόφασης για
προσωποκράτηση ή αν αυτή έχει αρχίσει διακόπτεται, καθώς και η
ποινική δίωξη που προβλέπεται από το άρθρο 23 του ν. 2523/1997
και αναβάλλεται η εκτέλεση της καταγνωσθείσας ποινής ή
διακόπτεται η αρξάµενη εκτέλεση αυτής. Οµοίως αναστέλλεται η
διαδικασία αναγκαστικής εκτέλεσης των κινητών ή ακινήτων και µε
την προϋπόθεση ότι η εκτέλεση αφορά µόνο χρέη που ρυθµίζονται
µε τις διατάξεις αυτού του άρθρου. Η αναστολή δεν ισχύει για
κατασχέσεις που έχουν επιβληθεί στα χέρια τρίτων ή έχουν εκδοθεί
οι σχετικές παραγγελίες, τα αποδιδόµενα όµως ποσά από αυτές
λαµβάνονται υπόψη για την κάλυψη δόσης ή δόσεων της ρύθµισης,
εφόσον δεν συµψηφίζονται µε άλλες οφειλές που δεν έχουν
ρυθµιστεί. Στην περίπτωση που ο οφειλέτης απολέσει το δικαίωµα
της ρύθµισης αυτής τα µέτρα που έχουν ανασταλεί συνεχίζονται
κανονικά. Η υπαγωγή του οφειλέτη στη ρύθµιση δεν εµποδίζει προς
διασφάλιση της οφειλής την επιβολή κατάσχεσης ή τη λήψη
ασφαλιστικών µέτρων είσπραξης. Ειδικά για τη χορήγηση
αποδεικτικού ενηµερότητας στο πλαίσιο της παρούσας ρύθµισης, το
αποδεικτικό αυτό δεν χορηγείται εφόσον δεν έχει καταβληθεί το
ποσό που αντιστοιχεί στις δύο (2) πρώτες δόσεις. Επίσης, δεν
χορηγείται το αποδεικτικό αυτό για όσο χρόνο καθυστερεί η
καταβολή οποιασδήποτε δόσης. 'Oπου όµως το αποδεικτικό
ενηµερότητας απαιτείται για είσπραξη χρηµάτων, σύναψη και
εκτέλεση συµβάσεων δανείων, καθώς και µεταβίβαση ακινήτων, η
χορήγησή του επιτρέπεται χωρίς την καταβολή των δύο (2) πρώτων
δόσεων ή της δόσης που καθυστερεί, µε την προϋπόθεση ότι το
χρηµατικό ποσό ή τίµηµα που πρόκειται να εισπραχθεί από τον
οφειλέτη θα παρακρατηθεί κατά το µέρος που απαιτείται υπέρ του
∆ηµοσίου και θα αποδοθεί σε αυτό για την ισόποση εξόφληση των
ρυθµισθέντων χρεών, ανεξάρτητα αν δεν έχει λήξει ο χρόνος
πληρωµής των δόσεων. Στην περίπτωση αυτή ο οφειλέτης
θεωρείται συνεπής στη ρύθµιση, εφόσον αποδοθούν τα σχετικά
ποσά στην αρµόδια ∆.Ο.Υ. µέχρι την ηµεροµηνία λήξης πληρωµής
της δόσης ή των δόσεων που καλύπτουν.
7. Η παραγραφή των χρεών που κατά τα ανωτέρω δύνανται να
ρυθµιστούν και και για τα οποία υποβάλλεται σχετική αίτηση
υπαγωγής τους στη ρύθµιση, αναστέλλεται από την ηµεροµηνία
υποβολής της αίτησης και για ολόκληρο το χρονικό διάστηµα που
αφορά η ρύθµιση, ανεξάρτητα καταβολής οποιουδήποτε ποσού και
δεν συµπληρώνεται πριν παρέλθει ένα (1) έτος από την παύση
αυτής.
8. Με την παρούσα ρύθµιση δεν θίγονται ισχύουσες διατάξεις που
απαιτούν την καταβολή συγκεκριµένης οφειλής για τη διενέργεια
ορισµένων πράξεων, όπως η πληρωµή των τελών κυκλοφορίας για
µεταβίβαση αυτοκινήτων, και τα καταβαλλόµενα ποσά επιµερίζονται
στις υπόλοιπες δόσεις, µειουµένου ανάλογα του ύψους αυτών.
9. Απαιτήσεις κατά του ∆ηµοσίου οφειλετών που έχουν υπαχθεί
στην παρούσα ρύθµιση συµψηφίζονται υποχρεωτικά µε τις δόσεις
της ρύθµισης αυτής, εφόσον δεν υπάρχουν άλλες ληξιπρόθεσµες
οφειλές έναντι των οποίων συµψηφίζονται κατά προτεραιότητα.

'Aρθρο 37
Ρύθµιση ληξιπρόθεσµων χρεών προς το ∆ηµόσιο

ειδικών περιπτώσεων
1.  Χρέη  προς  το  ∆ηµόσιο  που  οφείλονται  από  επιτηδευµατίες,
οι  οποίοι  είχαν  αναθέσει  το  χειρισµό  των  εν  γένει  φορολογικών
τους  υποθέσεων  και  την  εµπρόθεσµη  καταβολή  των  πάσης
φύσεων  φόρων  και  τελών  σε  λογιστές,  οι  οποίοι  εξαπάτησαν
τους  εντολείς  τους  και  δεν  υπέβαλαν  ή  υπέβαλαν  ανακριβείς
δηλώσεις  και  παρακράτησαν  τα  χρηµατικά  ποσά,
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τα οποία εµπρόθεσµα τους είχαν δοθεί από τους υπόχρεους για την
εξόφληση των οφειλών τους, ρυθµίζονται ως εξής:
Α. Οι ως άνω επιτηδευµατίες, φυσικά ή νοµικά πρόσωπα, οι οποίοι,
συνεπεία της αιτίας που προαναφέρεται δεν έχουν υποβάλει ή
έχουν υποβάλει ανακριβείς δηλώσεις φορολογίας εισοδήµατος
οικονοµικών ετών 1988 έως και 1997 µέχρι τη δηµοσίευση του
παρόντος νόµου, δύνανται να υποβάλλουν γι' αυτά τα οικονοµικά
έτη αρχικές ή συµπληρωµατικές κατά περίπτωση δηλώσεις στις
αρµόδιες ∆.Ο.Υ. µέσα σε ένα (1) µήνα από τη δηµοσίευση του
παρόντος νόµου, χωρίς την επιβολή των προβλεπόµενων
κυρώσεων λόγω της εκπρόθεσµης υποβολής τους.
Η δυνατότητα υποβολής δήλωσης κατά τα πιο πάνω παρέχεται και
για τις ακόλουθες φορολογίες, εφόσον οι πράξεις ή συναλλαγές
βάσει των οποίων γεννήθηκε η σχετική φορολογική υποχρέωση
πραγµατοποιήθηκαν εντός του χρονικού διαστήµατος από 1.1.1987
έως και 31.12.1997:
α) Αυτοτελούς φορολογίας εισοδηµάτων του άρθρου 32 του ν.δ.
3323/1955 ή του άρθρου 13 του ν.2238/ 1994.
β) Φόρων που παρακρατούνται ή προκαταβάλλονται, σύµφωνα µε
τις κείµενες διατάξεις, από τις κάθε είδους αµοιβές, αποδοχές και
αποζηµιώσεις.
γ) Φόρου υπεραξίας από την αναπροσαρµογή της αξίας των
ακινήτων µε βάση την Ε.2665/1998 κοινή απόφαση των Υπουργών
Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, που κυρώθηκε µε το
ν.1839/1989 και τα άρθρα 20 έως και 27 του ν. 2065/1992.
δ) Φόρου Προστιθέµενης Αξίας του ν.1642/1986.
ε) Οποιουδήποτε άλλου φόρου, τέλους, εισφοράς ή κράτησης υπέρ
του ∆ηµοσίου που δεν περιλαµβάνεται στις πιο πάνω περιπτώσεις
α' έως και δ', µε εξαίρεση το φόρο κληρονοµιών, δωρεών, γονικών
παροχών, µεταβίβασης ακινήτων, ακίνητης περιουσίας, τα τέλη
κυκλοφορίας των αυτοκινήτων και µοτοσυκλετών και το τέλος
διενέργειας ψυχαγωγικών τεχνικών παιγνίων.
Τα παραπάνω δεν έχουν εφαρµογή στις υποθέσεις των ως άνω
επιτηδευµατιών για τις οποίες έχουν κοινοποιηθεί φύλλα ελέγχου ή
καταλογιστικές πράξεις µέχρι την ηµεροµηνία δηµοσίευσης του
παρόντος νόµου.
Η συνολική οφειλή που προκύπτει µε βάση τις δηλώσεις αυτές
βεβαιώνεται και καταβάλλεται σε δώδεκα (12) ίσες διµηνιαίες
δόσεις. Η πρώτη δόση καταβάλλεται µέχρι την τελευταία εργάσιµη
για τις δηµόσιες υπηρεσίες ηµέρα του επόµενου µήνα από τη
βεβαίωση της οφειλής και καθεµία από τις επόµενες την τελευταία
εργάσιµη, για τις δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα των αντίστοιχων
µηνών που ακολουθούν. Το ποσό της κάθε δόσης δεν µπορεί να
είναι µικρότερο των εκατό χιλιάδων (100.000) δραχµών. 'Oταν κατά
την εφαρµογή των ανωτέρω προκύπτει ποσό δόσης µικρότερο του
ως άνω ορίου, ο αριθµός των δόσεων µειώνεται ανάλογα.
Οι πιο πάνω δηλώσεις είναι παραδεκτές και παράγουν έννοµο
αποτέλεσµα, εφόσον:
i) 'Eχει υποβληθεί νοµίµως µέχρι 31.8.1998 µήνυση κατά των
υπευθύνων για απάτη, υπεξαίρεση και λοιπές πράξεις, που
αναφέρονται στην παράγραφο 1 του παρόντος, η οποία, σύµφωνα
µε βεβαίωση της γραµµατείας του οικείου δικαστηρίου, εκκρεµεί
µέχρι την υποβολή αυτών των δηλώσεων και από την οποία
µήνυση προκύπτει ότι η µη υποβολή των δηλώσεων οφείλεται σε
αξιόποινη πράξη των µηνυοµένων.
ii) Συνοδεύονται από επικυρωµένο αντίγραφο της ως άνω µήνυσης
και την ως άνω βεβαίωση.
iii) ∆εν περιέχουν επιφύλαξη.
Σε περίπτωση έκδοσης αθωωτικής αµετάκλητης δικαστικής
απόφασης ή αµετάκλητου απαλλακτικού βουλεύµατος,
ανατρέπονται οι ευνοϊκές ρυθµίσεις του παρόντος άρθρου. Τα ποσά
που βεβαιώνονται κατ' εφαρµογή των παραπάνω καταβάλλονται
εφάπαξ µέχρι την τελευταία εργάσιµη, για τις δηµόσιες υπηρεσίες,
ηµέρα του επόµενου µήνα από τη βεβαίωσή τους.
B. Οι επιτηδευµατίες που εµπίπτουν στις διατάξεις του παρόντος

άρθρου και στους οποίους έχουν κοινοποιηθεί φύλλα ελέγχου ή
καταλογιστικές πράξεις, που εκκρεµούν µέχρι την ηµεροµηνία
δηµοσίευσης του παρόντος νόµου στις αρµόδιες ∆.Ο.Υ. για
διοικητική επίλυση της διαφοράς ή στα αρµόδια διοικητικά
πρωτοδικεία λόγω άσκησης εµπρόθεσµης προσφυγής, δύνανται,
εντός προθεσµίας τριάντα (30) ηµερών από την ηµεροµηνία
δηµοσίευσης του παρόντος, να ζητήσουν µε αίτησή τους τη
διοικητική επίλυση της διαφοράς. Η διοικητική επίλυση της
διαφοράς επιτυγχάνεται µε την αποδοχή από τους επιτηδευµατίες
των κύριων οφειλών, όπως αυτές προκύπτουν από τα φύλλα
ελέγχου και τις καταλογιστικές πράξεις και τη διαγραφή των
πρόσθετων φόρων και των προστίµων. Eκκρεµείς ποινικές δίκες
που συναρτώνται µε τα ως άνω φύλλα ελέγχου και καταλογιστικές
πράξεις καταργούνται.
Οι κύριες οφειλές που προκύπτουν κατόπιν της διοικητικής
επίλυσης της διαφοράς, µετά το συµψηφισµό, όπου συντρέχει
περίπτωση, των κύριων οφειλών, των πρόσθετων φόρων και των
προστίµων που έχουν βεβαιωθεί λόγω άσκησης προσφυγής,
βεβαιώνονται και καταβάλλονται σύµφωνα µε τα οριζόµενα στο
τέταρτο έως και έβδοµο εδάφιο της προηγούµενης περίπτωσης Α'.
Για ποσά πρόσθετων φόρων και προστίµων που έχουν βεβαιωθεί
λόγω άσκησης προσφυγής, τα οποία δεν έχουν καταβληθεί και
έχουν καταστεί ληξιπρόθεσµα, δεν οφείλονται προσαυξήσεις
εκπρόθεσµης καταβολής.
Η κατά τα άνω υποβαλλόµενη αίτηση είναι παραδεκτή και παράγει
έννοµο αποτέλεσµα, εφόσον συντρέχουν οι προϋποθέσεις i και ii
της προηγούµενης περίπτωσης Α'. Επιπλέον, στην περίπτωση που
τα φύλλα ελέγχου ή οι καταλογιστικές πράξεις εκκρεµούν στα
αρµόδια διοικητικά πρωτοδικεία λόγω άσκησης προσφυγής, η
παραπάνω αίτηση απαιτείται να συνοδεύεται από βεβαίωση της
γραµµατείας του οικείου διοικητικού πρωτοδικείου, από την οποία
προκύπτει ότι η σχετική φορολογική δίκη καταργήθηκε κατόπιν
αίτησης του ενδιαφερόµενου επιτηδευµατία.
Τα δύο τελευταία εδάφια της προηγούµενης περίπτωσης Α' ισχύουν
ανάλογα και στην παρούσα περίπτωση, καταργουµένης της
διοικητικής επίλυσης της διαφοράς.
2. Χρέη των επιτηδευµατιών της παραγράφου 1 του παρόντος
άρθρου, εξαιρουµένων των χρεών από φόρο κληρονοµιών,
δωρεών, γονικών παροχών, µεταβίβασης ακινήτων και ακίνητης
περιουσίας, βεβαιωµένα στις αρµόδιες ∆.Ο.Υ. µε τη στενή του όρου
έννοια από 1.1.1987 µέχρι τη δηµοσίευση του παρόντος και µη
καταβληθέντα µέχρι την ίδια ηµεροµηνία, τα οποία προέκυψαν
λόγω µη υποβολής των δηλώσεων που αναφέρονται στην
περίπτωση Α' της προηγούµενης παραγράφου ή λόγω ανακρίβειας
των δηλώσεων αυτών, καταβάλλονται σύµφωνα µε τις διατάξεις της
παραγράφου 1 του παρόντος, οι οποίες ισχύουν ανάλογα, χωρίς
τους πρόσθετους φόρους, τα πρόστιµα και τις προσαυξήσεις
εκπρόθεσµης καταβολής. Προϋποθέσεις υπαγωγής στη ρύθµιση
αυτή είναι η υποβολή στη ∆.Ο.Υ., όπου είναι βεβαιωµένα τα χρέη,
από τον οφειλέτη, αίτησης µε την οποία θα ζητείται η υπαγωγή στη
ρύθµιση του συνόλου του βεβαιούµενου και του οφειλόµενου
χρέους της κατηγορίας αυτής, χωρίς τις προσαυξήσεις, και η
καταβολή της πρώτης δόσης της ρύθµισης γίνεται µέχρι την
τελευταία εργάσιµη, για τις δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα του
επόµενου µήνα από τη δηµοσίευση του παρόντος. Η αίτηση θα
συνοδεύεται υποχρεωτικά από επικυρωµένο αντίγραφο της
µήνυσης που αναφέρεται στην παράγραφο 1 του παρόντος. Οι
υπόλοιπες δόσεις καταβάλλονται την τελευταία εργάσιµη, για τις
δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα των µηνών που ακολουθούν.
Στην περίπτωση που έχουν καταβληθεί ποσά από την ανωτέρω
αιτία µέχρι τη δηµοσίευση του παρόντος δεν αναζητούνται και δεν
συµψηφίζονται όσον αφορά την κύρια οφειλή. Οι δε πρόσθετοι
φόροι, τα πρόστιµα και οι προσαυξήσεις εκπρόθεσµης καταβολής
που έχουν βεβαιωθεί για την αιτία αυτή και καταβληθεί,
συµψηφίζονται µε λοιπά χρέη και υποχρεώσεις των οφειλετών.
Εάν  µετά  την  υπαγωγή  τους  στη  ρύθµιση  τα  ως  άνω
πρόσωπα  ζητήσουν  την  κατάργηση  της  σχετικής  ποινικής
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δίκης ή εµποδίσουν την εξέλιξη αυτής ή δεν εµµείνουν στη µήνυση,
τότε εκπίπτουν όλων των ευεργετηµάτων της ρύθµισης. Προς
τούτο, η γραµµατεία των αρµόδιων ποινικών δικαστηρίων οφείλει να
ενηµερώνει εγκαίρως τον προϊστάµενο της οικείας ∆.Ο.Υ. περί της
πορείας και του αποτελέσµατος των σχετικών ποινικών δικών. Την
ίδια υποχρέωση έχει αµελλητί ο µηνυτής επιτηδευµατίας. Επίσης,
σε περίπτωση έκδοσης αθωωτικής αµετάκλητης δικαστικής
απόφασης, ανατρέπονται οι ευνοϊκές ρυθµίσεις του παρόντος
άρθρου.
Η παραγραφή των χρεών, για τα οποία υποβάλλεται αίτηση
ρύθµισης µε τις διατάξεις αυτές, αναστέλλεται για ολόκληρο το
χρονικό διάστηµα που αφορά η ρύθµιση ανεξαρτήτως καταβολής
οποιασδήποτε δόσης αυτής, µετά δε την παύση της αναστολής δεν
συµπληρώνεται η παραγραφή πριν παρέλθει ένα (1) έτος από την
παύση αυτής.
Κατά τα λοιπά ισχύουν ανάλογα οι διατάξεις των παραγράφων 5, 6,
8 και 9 του άρθρου 36 του παρόντος.

'Aρθρο 38
Ρύθµιση χρεών οφειλετών του ∆ηµοσίου που

επλήγησαν από πράξεις βίας αναρχικών ατόµων στην πόλη
της Αθήνας το διάστηµα 18.11.1985 έως 31.8.1998

1. Χρέη προς το ∆ηµόσιο, που προέρχονται από φόρο
εισοδήµατος, παρακρατούµενους και επιρριπτόµενους φόρους,
βεβαιωµένα στις ∆.Ο.Υ., τα οποία έγιναν ληξιπρόθεσµα κατά τις
διατάξεις του Κώδικα Είσπραξης ∆ηµοσίων Εσόδων µέχρι
31.8.1998 και οφείλονται από επιτηδευµατίες ή επιχειρήσεις της
πόλης της Αθήνας που υπέστησαν υλικές ζηµιές από πράξεις βίας
οµάδας (-ων) αναρχικών ατόµων που έγιναν στην ίδια πόλη το
διάστηµα 18.11.1985 έως 31.8.1998, ρυθµίζονται και καταβάλλονται
σε δεκαοκτώ (18) ίσες διµηνιαίες δόσεις, χωρίς τις προσαυξήσεις
εκπρόθεσµης καταβολής που αναλογούν σε αυτά.
2. Η πρώτη δόση των οφειλών που ρυθµίζονται πρέπει να
καταβληθεί µέχρι την τελευταία εργάσιµη, για τις δηµόσιες
υπηρεσίες, ηµέρα του επόµενου µήνα από τη δηµοσίευση του
νόµου αυτού και οι υπόλοιπες δόσεις µέχρι την τελευταία εργάσιµη,
για τις δηµόσιες υπηρεσίες, ηµέρα των αντίστοιχων µηνών που
ακολουθούν. Το ποσό της κάθε δόσης δεν µπορεί να είναι
µικρότερο των εκατό χιλιάδων (100.000) δραχµών.
3. Προϋπόθεση για την υπαγωγή στη ρύθµιση αυτή είναι η
κατάθεση από τον ενδιαφερόµενο αίτησης στη δηµόσια οικονοµική
υπηρεσία (∆.Ο.Υ.), που είναι βεβαιωµένες οι οφειλές του, µέσα σε
ένα (1) µήνα από τη δηµοσίευση του νόµου αυτού, µε συνηµµένη
βεβαίωση της Αστυνοµικής ή Πυροσβεστικής Αρχής, ότι έχει
υποστεί ζηµιές λόγω των γεγονότων που έλαβαν χώρα στην πόλη
της Αθήνας το διάστηµα 18.11.1985 έως 31.8.1998, καθώς και η
καταβολή της πρώτης δόσης µέχρι την προθεσµία που ορίζεται
στην προηγούµενη παράγραφο.
4. Εξαιρούνται από τη ρύθµιση αυτή τα χρέη για τα οποία έχει γίνει
πτωχευτικός ή εξωπτωχευτικός συµβιβασµός.
5. Κατά τα λοιπά ισχύουν ανάλογα οι διατάξεις των παραγράφων 5
έως και 9 του άρθρου 36 του παρόντος.

'Aρθρο 39
Οργανωτικά θέµατα

1. Το Κέντρο Πληροφορικής Υπουργείου Οικονοµικών (ΚΕ.Π.Υ.Ο.),
η Υπηρεσία Εκτύπωσης Εντύπων και Αξιών του ∆ηµοσίου
(Υ.Ε.Ε.Α.∆.) και η Υπηρεσία ∆ιαχείρισης Εντύπων και Αξιών του
∆ηµοσίου (Υ.∆.Ε.Α.∆.) του Υπουργείου Οικονοµικών λειτουργούν
όλο το εικοσιτετράωρο.
2. Οι διατάξεις της προηγούµενης παραγράφου ισχύουν από
1.1.1998.
3. Επιτρέπεται στον Υπουργό Οικονοµικών µε αιτιολογηµένες
αποφάσεις του να εγκρίνει κάθε φορά τη µετακίνηση εκτός έδρας
των υπαλλήλων των συνιστώµενων και συγκροτούµενων κατά τις

διατάξεις των παραγράφων 1 και 2 του άρθρου 39 του ν.1914/1990
(ΦΕΚ 178 Α'), όπως τροποποιήθηκαν και αντικαταστάθηκαν µε την
παράγραφο 2 του ν. 2526/1997 (ΦΕΚ 205 Α'), συνεργείων, καθ'
υπέρβαση των ηµερών που ορίζονται από τις διατάξεις του άρθρου
2 του ν. 2346/ 1995 (ΦΕΚ 220 Α'). Η διάταξη αυτή εφαρµόζεται και
στις περιπτώσεις εκείνες που η κατά το ανωτέρω εδάφιο καθ'
υπέρβαση απασχόληση υπαλλήλων έλαβε χώρα σε συνεργεία που
έχουν περατώσει το έργο τους κατά την έναρξη ισχύος του
παρόντος.
4. Από την 1η Αυγούστου 1998 και µέχρι 31 ∆εκεµβρίου 1999
αιτήσεις υπαλλήλων του κλάδου Εφοριακών του Υπουργείου
Οικονοµικών για µετάθεσή τους σε υπηρεσίες, που έχουν ως έδρα
την ίδια µε αυτή της υπηρεσίας που υπηρετούν πόλη, δεν
εξετάζονται. Στο ίδιο χρονικό διάστηµα δεν διενεργούνται οι
µεταθέσεις της περίπτωσης α' της παραγράφου 1 του άρθρου 7 του
π.δ. 344/1995 (ΦΕΚ 183 Α'). Για την εφαρµογή των ανωτέρω
λογίζονται ως µία πόλη: α) οι περιοχές των Νοµαρχιών Αθηνών,
Πειραιώς, Ανατολικής Αττικής και ∆υτικής Αττικής, εκτός των
νήσων, β) οι δήµοι του πολεοδοµικού συγκροτήµατος
Θεσσαλονίκης και της Ιωνίας Θεσσαλονίκης, γ) οι ∆ήµοι του Βόλου
και της Ν. Ιωνίας Μαγνησίας. Οι διατάξεις αυτές δεν εφαρµόζονται
στις περιπτώσεις των διατάξεων των άρθρων 3, 7 παράγραφος 1
περίπτωση δ' και 14 παράγραφος 13 του π.δ. 344/1995.
5. Η παράγραφος 8 του άρθρου 13 του ν.2469/1997 (ΦΕΚ 38 Α'),
όπως τροποποιήθηκε µε την παράγραφο 1 του άρθρου 17 του ν.
2592/1998 (ΦΕΚ 57 Α'), αντικαθίσταται ως εξής:
"8. α) Στη ∆ιεύθυνση Συντονισµού και Ελέγχου Εφαρµογής
∆ηµοσιολογιστικών ∆ιατάξεων του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους υπηρετούν πέντε (5) υπάλληλοι, που επιλέγονται από το
αρµόδιο Υπηρεσιακό Συµβούλιο, ως προϊστάµενοι ∆ιεύθυνσης,
στους οποίους ανατίθενται, µε απόφαση του Υπουργού
Οικονοµικών, καθήκοντα Συντονιστή - ∆ηµοσιονοµικού Ελεγκτή.
β) Η αρµοδιότητα των ανωτέρω αναφέρεται κυρίως στον επιτόπου
συντονισµό των δραστηριοτήτων των Υπηρεσιών ∆ηµοσιονοµικού
Ελέγχου (Υ.∆.Ε.) για την ορθή και ενιαία εφαρµογή των κείµενων
δηµοσιολογιστικών διατάξεων και των σχετικών µε αυτές οδηγιών.
Στους ανωτέρω Συντονιστές - ∆ηµοσιονοµικούς Ελεγκτές και στις
Υπηρεσίες ∆ηµοσιονοµικού Ελέγχου ανήκει η αρµοδιότητα άσκησης
του επιτόπιου και ουσιαστικού ελέγχου, που προβλέπεται από τα
άρθρα 24 παράγραφος 2 και 26 παράγραφος 3 του ν. 2362/1995
(ΦΕΚ 247 Α') επί των δαπανών που ελέγχονται και εκκαθαρίζονται
από αυτές ή ελέγχονται από τις Ειδικές Ελεγκτικές Υπηρεσίες του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, εφόσον αυτές υφίστανται, καθώς
επίσης και επί των δαπανών των φορέων της περίπτωσης δ' του
άρθρου 3 του ν. 2362/1995.
γ) Οι Συντονιστές - ∆ηµοσιονοµικοί Ελεγκτές κατά την άσκηση των
ανωτέρω καθηκόντων τους δεν επιλαµβάνονται θεµάτων που
εµπίπτουν στην αρµοδιότητα του Σώµατος Οικονοµικών
Επιθεωρητών του Υπουργείου Οικονοµικών."
6. Η παράγραφος 25 του άρθρου 13 του ν. 2601/1998 (ΦΕΚ 81 Α')
αντικαθίσταται ως εξής:
"25. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών δύναται, σε έκτακτες
περιπτώσεις, να ανατίθεται σε υπαλλήλους του ∆ηµοσιονοµικού
Κλάδου του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους ΠΕ ή ΤΕ κατηγορίας
η διενέργεια έκτακτου δηµοσιονοµικού ελέγχου των φορέων της
περίπτωσης δ' του άρθρου 3 του ν. 2362/1995. Με την ίδια
απόφαση καθορίζεται το περιεχόµενο και η έκταση του ελέγχου,
καθώς και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια."

'Aρθρο 40
Ρυθµίσεις θεµάτων που αφορούν
τα ψυχαγωγικά τεχνικά παίγνια

Η διάταξη της παραγράφου 6 του άρθρου 9 του ν. 2523/1997 (ΦΕΚ
179  Α'),  όπως  ισχύει  κάθε  φορά,  εφαρµόζεται  και  για  το
πρόστιµο  που  επιβάλλεται  κατά  τις  διατάξεις  της  παραγράφου
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1 του άρθρου 8 του ίδιου νόµου και της παραγράφου 9 του άρθρου
8 του ν. 2515/1997 (ΦΕΚ 154 Α'). Ως προς τη διαδικασία επίλυσης
της φορολογικής διαφοράς εφαρµόζονται ανάλογα οι διατάξεις του
ν. 2238/1994 (ΦΕΚ 151 Α').

'Aρθρο 41
'Aλλες διατάξεις

1. Εκκρεµείς, κατά το χρόνο έναρξης ισχύος του ν. 2533/1997 (ΦΕΚ
228 Α'), διαδικασίες αποζηµίωσης επενδυτών, κατ' εφαρµογή του
άρθρου 27 του ν. 3632/ 1928, ολοκληρώνονται και οι σχετικές
αποζηµιώσεις καταβάλλονται στους δικαιούχους, κατά τα οριζόµενα
στις διατάξεις του παραπάνω άρθρου και των άρθρων 9 έως 21 του
ν.δ. 3078/1954, όπως αυτά ίσχυαν πριν από την κατάργησή τους
από το ν. 2533/1997, εφόσον ο επόπτης είχε προβεί µέχρι την
έναρξη ισχύος του ν. 2533/1997 στις προβλεπόµενες από την
παράγραφο 11 του άρθρου 27 του ν. 3632/1928 προσκλήσεις και
δηµοσιεύσεις.
2. Μετά την παράγραφο 3 του άρθρου 30 του ν.δ. 356/ 1974
(Κ.Ε.∆.Ε.), προστίθεται νέα παράγραφος 4, αναριθµουµένων των
παραγράφων 4 και 5 του άρθρου αυτού σε 5 και 6, αντίστοιχα, ως
εξής:
"4. Η κατάσχεση µπορεί να περιοριστεί σε µικρότερο ποσό ή
ποσοστό, µετά από αιτιολογηµένη απόφαση εκείνου που την
επέβαλε."
3. Οι µέχρι τη δηµοσίευση του νόµου αυτού βεβαιωµένες
ανείσπρακτες οφειλές στις δηµόσιες οικονοµικές υπηρεσίες (∆.Ο.Υ.)
υπέρ του ∆ηµοσίου, καθώς και υπέρ νοµικών προσώπων ή τρίτων,
εκτός των οφειλών υπέρ οργανισµών τοπικής αυτοδιοίκησης,
διαγράφονται, εφόσον το συνολικό ποσό της βασικής οφειλής κατά
οφειλέτη δεν υπερβαίνει τις εννέα χιλιάδες (9.000) δραχµές και δεν
έχουν εισπραχθεί εντός διετίας από τη βεβαίωσή τους. Η διαγραφή
γίνεται οίκοθεν µε πράξεις του προϊσταµένου της ∆.Ο.Υ. κατά τα
οριζόµενα από τις διατάξεις του π.δ. 16/1989 (ΦΕΚ 6 Α').
4. Η πάραγραφος 2 του άρθρου 68 του ν. 2362/1995 (ΦΕΚ 247 Α')
αντικαθίσταται ως εξής:
"2. Η κατάθεση των ηµερήσιων εισπράξεων και ο χρηµατικός
εφοδιασµός των δηµόσιων οικονοµικών υπηρεσιών, στις οποίες δεν
εδρεύει πράκτορας ή διαχειριστής της Τράπεζας της Ελλάδος,
µπορεί να πραγµατοποιείται και µέσω των Εµπορικών Τραπεζών.
Οι όροι, οι προϋποθέσεις και κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια για την
εφαρµογή των διατάξεων του προηγούµενου εδαφίου καθορίζονται
µε αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών."
5. Η σύµβαση δανείου ή πίστωσης, που ασφαλίζεται µε υποθήκη
επί αεροσκάφους, το οποίο εκµεταλλεύεται αεροµεταφορέας που
έχει λάβει σχετική άδεια σύµφωνα µε τα οριζόµενα στον Κανονισµό
Ε.Ο.Κ. 2407/1992, η επ' αυτού παροχή δικαιώµατος εγγραφής
αεροπορικής υποθήκης, η εγγραφή της υποθήκης και η εξάλειψη
αυτής, κατά τα οριζόµενα στις διατάξεις των άρθρων 50-73 του
ν.1815/1988 (ΦΕΚ 250 Α'), όπως ισχύουν κάθε φορά, η εξόφληση
του δανείου ή πίστωσης και οι εξ αυτών τόκοι και προµήθειες,
απαλλάσσονται κατά περίπτωση από τα τέλη χαρτοσήµου, τον
ειδικό φόρο τραπεζικών εργασιών, καθώς και από οποιαδήποτε
εισφορά και δικαίωµα υπέρ του ∆ηµοσίου ή τρίτων, καθ' όλη τη
διάρκεια παραµονής του σκάφους υπό ελληνική σηµαία.
6. Η ισχύς της διάταξης της προηγούµενης παραγράφου αρχίζει
από 1ης Σεπτεµβρίου 1998 και καταλαµβάνει πράξεις για τις οποίες
η υποχρέωση γεννάται από την ηµεροµηνία αυτή.
7. Η µεταφορά των εισπρακτέων υπολοίπων του Ταµείου
Ανταλλάξιµης Περιουσίας και Αποκατάστασης Προσφύγων
(Τ.Α.Π.Α.Π.) σε έσοδα προϋπολογισµού, σύµφωνα µε το
π.δ.137/1998 (ΦΕΚ 107 Α'), πραγµατοποιείται µε την καταχώρηση
αυτών στο βιβλίο παραλαβής και βεβαίωσης εισπρακτέων εσόδων
της αρµόδιας δηµόσιας οικονοµικής υπηρεσίας.
Οι υπάρχουσες εµπράγµατες ή προσωπικές ασφάλειες ή άλλες
ειδικές εγγυήσεις οφειλών υπέρ Τ.Α.Π.Α.Π. διατηρούνται υπέρ του
∆ηµοσίου, εφαρµοζοµένων αναλόγως των διατάξεων του άρθρου
13 του ν.1957/1991 (ΦΕΚ 114 Α').

Οι απαιτήσεις που περιέρχονται στο ∆ηµόσιο µε το π.δ. 137/1998,
οι οποίες βεβαιώνονται εν στενή εννοία, από την ισχύ αυτού στις
δηµόσιες οικονοµικές υπηρεσίες, παραγράφονται µετά είκοσι (20)
έτη από το τέλος του οικονοµικού έτους µέσα στο οποίο, µετά την εν
στενή εννοία βεβαίωσή τους, καθίστανται ληξιπρόθεσµες. Οι
απαιτήσεις από την ίδια ως άνω αιτία, που έχουν βεβαιωθεί στις
∆.Ο.Υ. µέχρι την ηµέρα έναρξης της ισχύος του ανωτέρω
προεδρικού διατάγµατος, παραγράφονται µετά από είκοσι (20) έτη
από τη λήξη του έτους δηµοσίευσης αυτού.
Εκκρεµείς δίκες του Τ.Α.Π.Α.Π., που προέκυψαν από τη λειτουργία
του καταργηθέντος νοµικού προσώπου, συνεχίζονται από και κατά
του ∆ηµοσίου, χωρίς διακοπή.
Με αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών ρυθµίζεται κάθε
λεπτοµέρεια για την εφαρµογή των διατάξεων της παραγράφου
αυτής.
8. Οφειλέτες που εµπίπτουν στις διατάξεις του άρθρου 23 του ν.
2515/1997 (ΦΕΚ 154 Α') και απώλεσαν το δικαίωµα υπαγωγής τους
σε αυτές δύνανται να υπαχθούν στις εν λόγω διατάξεις µε την
προϋπόθεση να υποβάλουν στην αρµόδια ∆.Ο.Υ. σχετική αίτηση
εντός δύο (2) µηνών από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου και
ταυτόχρονα να καταβάλουν τις ληξιπρόθεσµες δόσεις της ρύθµισης
µε τις νόµιµες προσαυξήσεις εκπρόθεσµης καταβολής. Οι
ηµεροµηνίες καταβολής των λοιπών δόσεων δεν µεταβάλλονται
από την παρούσα διάταξη.
9. Το µερίδιο του χρυσού των Ναζί που αναλογεί στην Ελλάδα,
ύστερα από τη διανοµή στις δικαιούχους χώρες της
παρακρατηθείσας ποσότητας (2%) από την αρχική, εκχωρείται
υπέρ του ∆ιεθνούς Ταµείου Αποζηµιώσεως Επιζώντων Θυµάτων
Ναζισµού.
10. Η παράγραφος 5 του άρθρου 61 του ν.δ. 356/1974 (Κ.Ε.∆.Ε.)
αντικαθίσταται ως εξής:
"5. Σε περίπτωση πτώχευσης οφειλέτη του, το ∆ηµόσιο
κατατάσσεται στη σειρά της παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου
για όλες τις απαιτήσεις του που γεννήθηκαν ή ανάγονται σε χρόνο
πριν από την πτώχευση, ανεξαρτήτως του χρόνου βεβαίωσής
τους."
11. Η διάταξη της προηγούµενης παραγράφου εφαρµόζεται στις
πτωχεύσεις που κηρύσσονται µετά την έναρξη ισχύος του
παρόντος νόµου.
12. Οι υφιστάµενες µέχρι 31.12.1997 χρεαπαιτήσεις µεταξύ των
Υπουργείων, των Περιφερειών και των αποκεντρωµένων
υπηρεσιών τους, που εντάσσονται στον Κρατικό Προϋπολογισµό,
διαγράφονται.
13. Οι από 1.1.1998 και εφεξής δηµιουργούµενες χρεαπαιτήσεις
µεταξύ των Υπουργείων, των Περιφερειών και των
αποκεντρωµένων υπηρεσιών τους που εντάσσονται στον Κρατικό
Προϋπολογισµό, εάν δεν τακτοποιηθούν από τις πιστώσεις του
οικονοµικού έτους κατά τη διάρκεια του οποίου δηµιουργήθηκαν,
ύστερα από σχετικές προτάσεις των κατά περίπτωση αρµόδιων
διατακτών, η τακτοποίησή τους γίνεται οίκοθεν από τη ∆ιεύθυνση
Προϋπολογισµού του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους µε
αιτιολογηµένες αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών, που
εκδίδονται εντός του πρώτου εξαµήνου του επόµενου οικονοµικού
έτους. Με τις αποφάσεις αυτές αυξάνονται οι σχετικές πιστώσεις
των φορέων µε τα ποσά που έχουν δαπανηθεί προς όφελος άλλου
φορέα µε ισόποση µείωση των αντίστοιχων ή άλλων πιστώσεων
του προϋπολογισµού του φορέα που έχει ωφεληθεί, κατά την κρίση
της ∆ιεύθυνσης Προϋπολογισµού του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους.
14. Στο άρθρο 59 του π.δ. 715/1979 (ΦΕΚ 212 Α') προστίθεται
παράγραφος 5, που έχει ως εξής:
"5. Με τους ίδιους όρους που προβλέπονται στην προηγούµενη
παράγραφο επιτρέπεται η άνευ δηµόσιου πλειοδοτικού
διαγωνισµού εκποίηση ακινήτων Ν.Π.∆.∆. και προς νοµικά
πρόσωπα, τα οποία κατά το νόµο και το καταστατικό τους ασκούν
δηµόσια εξουσία, όπως ιδίως η Τράπεζα της Ελλάδος.
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Στις περιπτώσεις αυτές το τίµηµα δεν µπορεί να είναι κατώτερο από
την αγοραία αξία του ακινήτου, η οποία καθορίζεται µε βάση σχετική
έκθεση του Σώµατος Ορκωτών Εκτιµητών."
15. Η ισχύς των διατάξεων του άρθρου 3 του ν. 2469/ 1997 (ΦΕΚ
38 Α') παρατείνεται µέχρι 31 ∆εκεµβρίου 2000.
16. Το δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 3 του άρθρου 39 του ν.
2065/1992 αντικαθίσταται ως εξής:
"Από τη διάταξη αυτή εξαιρούνται ο φόρος εισοδήµατος φυσικών
προσώπων, τα τέλη κυκλοφορίας αυτοκινήτων οχηµάτων, τα έξοδα
εκτέλεσης και τα έσοδα υπέρ οργανισµών τοπικής αυτοδιοίκησης."
17 α) Η διάταξη της παραγράφου 1 του άρθρου 10 του
π.δ.19/19.11.1932 (ΦΕΚ 409 Α') αντικαθίσταται ως εξής:
"1. Στις µισθώσεις ακινήτων για στέγαση δηµόσιων υπηρεσιών ή
άλλη δηµόσια χρήση εφαρµόζονται, ως προς τη διάρκεια της
µίσθωσης, την αναπροσαρµογή του µισθώµατος και την καταγγελία
της σύµβασης από τον εκµισθωτή λόγω ιδιόχρησης ή
ανοικοδόµησης του ακινήτου, οι διατάξεις του π.δ. 34/1995 (ΦΕΚ
30 Α'), όπως ισχύουν."
β) Στην παράγραφο 3 του άρθρου 29 του π.δ. 19/ 19.11.1932
προστίθενται εδάφια, που έχουν ως εξής:
"Κατ' εξαίρεση επιτρέπεται παράταση για µια µόνο φορά της
µίσθωσης µέχρι χρόνου ίσου προς τον της αρχικής µίσθωσης χωρίς
τη διεξαγωγή δηµοπρασίας, στις περιπτώσεις κατά τις οποίες
κρίνεται τούτο απολύτως αναγκαίο και αιτιολογείται επαρκώς από
τη στεγαζόµενη Υπηρεσία. Η παράταση αυτή γίνεται µε απλή
δήλωση του Υπουργού Οικονοµικών, που κοινοποιείται στον
εκµισθωτή τρεις (3) τουλάχιστο µήνες πριν από τη λήξη της
ισχύουσας µίσθωσης, το δε µίσθωµα αναπροσαρµόζεται σύµφωνα
µε τις εκάστοτε ισχύουσες διατάξεις περί εµπορικών µισθώσεων του
π.δ. 34/1995, όπως ισχύουν."
γ) Οι διατάξεις της προηγούµενης περίπτωσης β' αυτής της
παραγράφου εφαρµόζονται µόνο σε µισθώσεις που έχουν συναφθεί
πριν από την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου.
18. Οι διατάξεις της παραγράφου 2 του άρθρου 10 του
ν.δ.1297/1972 (ΦΕΚ 217 Α') αντικαθίστανται ως εξής και ισχύουν
αφότου άρχισε να ισχύει το ν.δ.1297/ 1972:
"2. Οι αφορολόγητες κρατήσεις αναπτυξιακών νόµων που έχουν
σχηµατίσει οι µετατρεπόµενες ή συγχωνευόµενες επιχειρήσεις,
εφόσον µεταφέρονται σε λογαριασµούς αποθεµατικών στις
προκύπτουσες από τη µετατροπή ή συγχώνευση επιχειρήσεις, δεν
υπόκεινται σε φορολογία κατά το χρόνο της µετατροπής ή
συγχώνευσης."
19. Στις διατάξεις της παραγράφου 22 του άρθρου 15 του ν.
2386/1996 (ΦΕΚ 43 Α') επέρχονται οι εξής τροποποιήσεις:
α. Το ποσοστό απαλλαγής από τον Ε.Φ.Κ. του πετρελαίου
εσωτερικής καύσης (Diesel) κίνησης, το οποίο προβλέπεται στο
πρώτο εδάφιο αναπροσαρµόζεται από τριάντα τοις εκατό (30%) σε
σαράντα τοις εκατό (40%).
β. Ο ειδικός κατ' αποκοπή συντελεστής της φυτικής παραγωγής,
που προβλέπεται στο τρίτο εδάφιο, αναπροσαρµόζεται από 1,14%
σε 1,59%.
20. Η ισχύς της προηγούµενης παραγράφου αρχίζει από 1.1.1999.

'Αρθρο 42
Ρύθµιση χρεών προβληµατικών
και υπερχρεωµένων επιχειρήσεων

Οι επιχειρήσεις οι οποίες έχουν υπαχθεί στις διατάξεις του άρθρου
44 του ν. 1892/1990 (ΦΕΚ 101 Α' /31.7.1990) δύνανται, µετά την
έκδοση της επικυρωτικής απόφασης από το αρµόδιο εφετείο, να
υποβάλλουν δηλώσεις παντός φόρου, τέλους ή εισφοράς υπέρ
τρίτων εντός ανατρεπτικής προθεσµίας εξήντα (60) ηµερών από τη
δηµοσίευση του παρόντος, οι οποίες θα θεωρούνται εµπρόθεσµες,
εφόσον οι φορολογικές υποχρεώσεις για τις οποίες υποβάλλονται
γεννήθηκαν και αφορούν προγενέστερο της επικυρωτικής

απόφασης χρονικό διάστηµα και µέχρι την ηµεροµηνία που οι
φορολογικές τους υποχρεώσεις ρυθµίζονται µε την επικυρωθείσα
συµφωνία.
Σε περίπτωση κατά την οποία στις ανωτέρω επιχειρήσεις έχουν ήδη
καταλογιστεί κύριοι και πρόσθετοι φό-ροι, τέλη, εισφορές, ως και
τυχόν πρόστιµα που αφορούν το ίδιο ως άνω χρονικό διάστηµα και
οι αντίστοιχες υποθέσεις εκκρεµούν στις αρµόδιες δηµόσιες
οικονοµικές υπηρεσίες (∆.Ο.Υ.) ή ενώπιον των δικαστηρίων
οποιουδήποτε βαθµού και δικαιοδοσίας, παρέχεται η δυνατότητα
στις επιχειρήσεις αυτές να υποβάλουν αίτηση στον αρµόδιο
προϊστάµενο της δηµόσιας οικονοµικής υπηρεσίας (∆.Ο.Υ.) εντός
ανατρεπτικής προθεσµίας εξήντα (60) ηµερών από τη δηµοσίευση
του παρόντος και να ζητήσουν τη διοικητική επίλυση της διαφοράς
κατά τη διαδικασία του ν.δ. 4600/ 1966 (ΦΕΚ 242 Α'), χωρίς την
υποχρέωση για καταβολή πρόσθετων φόρων, προσαυξήσεων και
προστίµων. Οι κύριοι φόροι, τα τέλη και οι εισφορές που
προκύπτουν βάσει δηλώσεων ή κατόπιν της διοικητικής επίλυσης
της διαφοράς, βεβαιώνονται και καταβάλλονται σε δώδεκα (12)
ισόποσες δόσεις από τις οποίες η πρώτη τον επόµενο µήνα από τη
βεβαίωση και οι υπόλοιπες την τελευταία εργάσιµη, για τις δηµόσιες
υπηρεσίες, ηµέρα των έντεκα (11) επόµενων µηνών.
Τυχόν βεβαιωθέντα ποσά, καταβληθέντα ή όχι, εκπίπτουν µε
έκδοση ατοµικού φύλλου έκπτωσης (Α.Φ.ΕΚ.) και η βεβαίωση
ενεργείται εξ υπαρχής µε βάση το πρακτικό διοικητικής επίλυσης
της διαφοράς. Σε περίπτωση κατά την οποία, λόγω προηγειθείσας
µερικής ή ολικής καταβολής, προκύπτει από την εκκαθάριση του
Α.Φ.ΕΚ. επιστροφή χρηµατικού ποσού, αυτό συµψηφίζεται µε τη
νέα βεβαίωση στις παραπάνω δόσεις, χωρίς να απαιτείται αυτές να
έχουν καταστεί ληξιπρόθεσµες.
Προϋπόθεση εφαρµογής των διατάξεων αυτών είναι η εµπρόθεσµη
καταβολή των παραπάνω δόσεων, ενώ σε περίπτωση µη
εµπρόθεσµης καταβολής δύο συνεχών δόσεων, εφαρµόζονται οι
διατάξεις που ίσχυαν κατά το χρόνο διάπραξης των παραβάσεων.

'Αρθρο 43
1. Οι συντελεστές Ειδικού Φόρου Κατανάλωσης, που αναφέρονται
στα εδάφια β' και γ' της παραγράφου 1 του άρθρου 20 του ν.
2127/1993 (ΦΕΚ 48 Α'), όπως έχουν τροποποιηθεί και ισχύουν µε
το άρθρο 22 του ν. 2386/1996 (ΦΕΚ 43 Α'), καθορίζονται µέχρι και
την 31η ∆εκεµβρίου 1999 ως ακολούθως:
ΕΙ∆ΟΣ ΚΩ∆ΙΚΟΣ Σ.Ο. ΠΟΣΟ

ΦΟΡΟΥ ΣΕ
∆ΡΑΧΜΕΣ

ΜΟΝΑ∆Α
ΕΠΙΒΟΛΗΣ

β), Βενζίνη µε
µόλυβδο

27.10.00.34 και
27.10.00.36

119.000 χιλ/τρο

Βενζίνη χωρίς
µόλυβδο
-µε αριθµό
οκτανίων
µέχρι και 96,5

27.10.00.27 και
27.10.00.29

103.000 χιλ/τρο

-µε αριθµό
οκτανίων
µεγαλύτερο
των 96,5

27.10.00.29 και
27.10.00.32

113.000 χιλ/τρο

2. Η ισχύς της παρούσας διάταξης αρχίζει από 24.9.1998.
'Αρθρο 44

Οι παράγραφοι 4 και 5 του άρθρου 16 του ν.1836/1989 (ΦΕΚ 79 Α')
αντικαθίστανται ως εξής:
"4. Με προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µε πρόταση του
Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και ύστερα από
γνώµη του ∆.Σ. του Ο.Α.Ε.∆., καθορίζονται η λειτουργία και η
διαχείριση  του  λογαριασµού  της  παραγράφου  1,  ο  τρόπος
είσπραξης  των  εσόδων  του,  ο  χρόνος  έναρξης  της
ικανοποίησης  των  απαιτήσεων  των  εργαζοµένων,  η  έκταση  των
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ικανοποιούµενων απαιτήσεων, ο τρόπος ικανοποίησης των
απαιτήσεων και των κεκτηµένων δικαιωµάτων ή των δικαιωµάτων
προσδοκίας των εργαζοµένων και προσώπων που έχουν
αποχωρήσει από την επιχείρηση την ηµέρα που επήλθε η
αφερεγγυότητα του εργοδότη, που προέρχονται από υφιστάµενα
συστήµατα επαγγελµατικής ή διεπαγγελµατικής επικουρικής
ασφάλισης που λειτουργούν έξω από την υποχρεωτική κοινωνική
ασφάλιση και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια.
5. Αφερέγγυος εργοδότης είναι: α) Το φυσικό ή νοµικό πρόσωπο
που περιέρχεται σε κατάσταση παύσεως ή αναστολής των
πληρωµών του και κηρύσσεται σε πτώχευση µε απόφαση του
αρµόδιου δικαστηρίου. Αν η επιχείρηση αυτού του εργοδότη
συνεχίζει να λειτουργεί παρά την κήρυξη σε πτώχευση, τότε ο
εργοδότης δεν θεωρείται αφερέγγυος. β) Επιχείρηση
(προβληµατική) που υποβάλλεται στην ειδική εκκαθάριση των
άρθρων 9 του ν. 1386/1983 (ΦΕΚ 107 Α'), 46 του ν. 1892/1990
(ΦΕΚ 101 Α') και 14 του ν. 2000/1991 (ΦΕΚ 206 Α'), όπως ισχύουν.
γ) Ασφαλιστική επιχείρηση της οποίας η άδεια λειτουργίας της
ανακλήθηκε µε απόφαση του αρµόδιου υπουργού, λόγω
παράβασης διατάξεων της ασφαλιστικής νοµοθεσίας και τίθεται σε
ασφαλιστική εκκαθάριση (αναγκαστική), σύµφωνα µε το άρθρο 12α
του ν.δ. 400/1970 (ΦΕΚ 10 Α'), όπως ισχύει. δ) Κάθε εργοδότης,
φυσικό ή νοµικό πρόσωπο, που η επιχείρησή, του τέθηκε, ύστερα
από προβλεπόµενη από το νόµο διαδικασία, σε εκκαθάριση µε
σκοπό την ικανοποίηση των απαιτήσεων των δανειστών του και µε
αποτέλεσµα τη λύση των σχέσεων εργασίας µε τους µισθωτούς
του."

'Αρθρο 45
Το εδάφιο δ' της παραγράφου 4 του άρθρου 5 του κ.ν. 489/1976, η
οποία παράγραφος προστέθηκε µε την παράγραφο 2 του άρθρου
37 του ν. 2496/1997, καταργείται.

'Αρθρο 46
Η απόσβεση των εξόδων πρώτης εγκατάστασης της ανώνυµης
εταιρείας µε την επωνυµία "Ελληνική Αεροπορική Βιοµηχανία" Α.Ε
(Ε.Α.Β. Α.Ε.) της παραγράφου 31 του άρθρου 7 του ν. 1160/1981
(ΦΕΚ 147 Α'), τα οποία ανάγονται στη χρονική περίοδο από της
ιδρύσεως της εταιρείας έως και την 31.12.2000, αρχίζει από τον
ισολογισµό της χρήσης 2001, σύµφωνα µε τις διατάξεις περί
φορολογίας εισοδήµατος.

'Αρθρο 47
Η διάταξη της παρ. 3 του άρθρου 20 του ν. 2592/1998 (ΦΕΚ 57 Α')
αντικαθίσταται ως ακολούθως:
"Oι διατάξεις της παρ. 4 του άρθρου 17 του ν. 2527/ 1997 (ΦΕΚ 206
Α') ισχύουν από 1ης Ιανουαρίου 2001."

'Αρθρο 48
'Eναρξη ισχύος

1. Οι διατάξεις των άρθρων 13 µέχρι και 21, 23, 24 και 25 του
παρόντος ισχύουν από την 1η Ιανουαρίου 1999.
2. Οι διατάξεις των άρθρων 22 (παράγραφοι 6 και 7), 28, 29 και 30
ισχύουν από την πρώτη του µεθεπόµενου µήνα από τη δηµοσίευση
του νόµου αυτού στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν
άλλως ορίζεται σε αυτές.
3. Οι διατάξεις του άρθρου 26 και της παραγράφου 2 του άρθρου
27 ισχύουν από την ηµεροµηνία ισχύος των αποφάσεων του
Υπουργού Οικονοµικών, που εκδίδονται κατ' εξουσιοδότηση των
άρθρων αυτών.
4. Οι λοιπές διατάξεις ισχύουν από τη δηµοσίευση του παρόντος
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν άλλως ορίζεται σε
αυτές."
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ το Σώµα να
εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ'ευθύνη του επικύρωση των
Πρακτικών της σηµερινής συνεδριάσεως ως προς την ψήφιση στο
σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς παρεσχέθη η
ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Επανερχόµεθα στη συζήτηση του νοµοσχεδίου του Υπουργείου
Εθνικής Οικονοµίας.
Ο κ. ∆ηµήτριος Κωστόπουλος εισηγητής της Μειοψηφίας, έχει το
λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, τα
χρηµατιστήρια αξιών ιδιαίτερα στις ανεπτυγµένες χώρες, αλλά τα
τελευταία χρόνια και στις αναδυόµενες αγορές, αποτελούν
σηµαντικό θεσµό, που µπορεί να προσφέρει ουσιαστικά οφέλη
στους επενδυτές, στις επιχειρήσεις και στις εθνικές οικονοµίες.
Ασφαλής προϋπόθεση για την ύπαρξη και την ανάπτυξη των
χρηµατιστηρίων είναι οι αγορές µε φιλελεύθερες αρχές και η ύπαρξη
ιδιωτικής πρωτοβουλίας.
Εµείς πιστεύουµε ότι η µετοχική ιδέα είναι θεσµός που αποτελεί τον
ακρογωνιαίο λίθο για την ανάπτυξη της ελληνικής οικονοµίας. Στη
χώρα µας έχουν γίνει αξιόλογα βήµατα για την ανάπτυξη και την
αποτελεσµατική λειτουργία της χρηµατιστηριακής αγοράς. Πολλοί
επενδυτές και κυρίως µικροεπενδυτές επένδυσαν στο ελληνικό
Χρηµατιστήριο τις οικονοµίες τους µε την ελπίδα να επιτύχουν
υψηλές εισοδηµατικές αποδόσεις.
Συνεπώς, το πρώτιστο µέληµα του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας
είναι η αναβάθµιση της χρηµατιστηριακής αγοράς και η ενίσχυση
της αξιοπιστίας και της φερεγγυότητας του χρηµατιστηρίου.
Η διασφάλιση, όµως, των συµφερόντων των επενδυτών και κυρίως
των µικροεπενδυτών µε νοµοθετική ρύθµιση θεωρείται ο θεµέλιος
λίθος για τη δηµιουργία ευµενούς κλίµατος, για την επιδιωκόµενη
διεύρυνση της χρηµατιστηριακής αγοράς.
Η χρηµατιστηριακή αγορά στην Ελλάδα βρίσκεται σήµερα σε
κατάσταση µεγάλης αναταραχής. Που οφείλεται: Ασφαλώς µεν σε
σειρά δυσµενών διεθνώς γεγονότων, αφ' ετέρου δε σε κακούς
κυβερνητικούς χειρισµούς, τόσο στα θέµατα της οικονοµικής
πολιτικής, όσο και στα θέµατα που επηρέασαν άµεσα την
κεφαλαιαγορά και το χρηµατιστήριο.
Η λαθεµένη πορεία που ακολουθεί η Κυβέρνηση στις
ιδιωτικοποιήσεις των κρατικών επιχειρήσεων είναι δυσµενής
παράγων για την αξιοπιστία του χρηµατιστηρίου και τη θετική του
πορεία, αφού από τις εξαγγελθείσες τον περασµένο Μάρτιο
δεκαοχτώ διαρθρωτικές αλλαγές -µία κάθε µήνα, όπως είχε πει-
έγιναν µόνο τρεις, εκ των οποίων οι δύο αντιπροσωπεύουν δύο
µικρές τράπεζες που δεν καλύπτουν περισσότερο από το 1% της
τραπεζικής αγοράς και η τρίτη αφορά την ιδιωτικοποίηση των
καταστηµάτων αφορολογήτων ειδών που έγινε, όπως είναι γνωστό,
µε το δεύτερο διαγωνισµό µε πολλές παρατυπίες και ουσιαστικά µε
τη χρηµατοδότηση της Εθνικής Τράπεζας την τελευταία στιγµή. Και
σε τιµή, κύριοι συνάδελφοι, πολύ µικρότερη της χρηµατιστηριακής
αξίας, όταν είναι γνωστό, ότι όταν πουλάς την πλειοψηφία, το
πακέτο και το µάνατζµεντ, η τιµή είναι πολύ µεγαλύτερη από τη
χρηµατιστηριακή τιµή.
Κόλαφος υπήρξε για την Κυβέρνηση µε διεθνές µάλιστα αντίκτυπο
η προσπάθεια πώλησης της Ιονικής Τράπεζας, η οποία όχι µόνο
απέτυχε παταγωδώς, αλλά και δηµιούργησε θυµηδία σε βάρος µας
στις διεθνείς αγορές. Ούτε διαφάνεια υπήρξε, ούτε πρόσληψη
διεθνούς χρηµατοπιστωτικού οργανισµού ούτε αποτίµηση της
περιουσίας και τελικά ούτε σοβαρότητα ενέπνευσαν οι ενέργειες της
Κυβέρνησης, µε αποτέλεσµα να αποδειχθούµε για άλλη µία φορά
αναξιόπιστοι. Και πρέπει εδώ να επισηµάνω, ότι σε τούτη εδώ την
Αίθουσα, στις επιτροπές πολλές φορές επισηµάνθηκε στους καθ'
ύλην αρµοδίους, από Υπουργό Εθνική Οικονοµίας, Πρόεδρο της
Εµπορικής και Πρόεδρο της Ιονικής το τι έπρεπε να κάνουν.
Η  αναγγελθείσα  στον  περσινό  προϋπολογισµό  συγχώνευση  ή
κατάργηση  εκατόν  εβδοµήντα  εννέα  οργανισµών,  όχι  µόνο  δεν
έγιναν  -µόνο  τέσσερις  αν  δεν  απατώµαι  µε  τις  δύο  υπό
συγχώνευση  σήµερα  µε  το  παρόν  νοµοσχέδιο  εταιρείες-  αλλά
εξακολουθούν  να  αποµυζούν  τις  τσέπες  των  Ελλήνων  και
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δυστυχώς εκεί να σιτίζονται µερικά κοµµατικά στελέχη για να µην τα
χαρακτηρίσω άλλως.
'Αλλο λάθος που έγινε ήταν η διαπραγµάτευση των µετοχών των
ελληνικών πετρελαίων στο χρηµατιστήριο. Είναι γνωστό ότι
διαπραγµατευόταν η µετοχή όταν δεν είχαν παραδοθεί οι τίτλοι,
κυρίως στους µικροεπενδυτές, µε αποτέλεσµα να χάσουν κάποια
δισεκατοµµύρια.
Η ενθάρρυνση δια στόµατος του καθ' ύλην αρµόδιου Υπουργού και
όλων των κυβερνητικών παραγόντων, ότι το Χρηµατιστήριο είναι
προς τη σωστή κατεύθυνση, ότι είναι σωστή επένδυση και έχει
πολλά κέρδη και άφηναν τεχνιέντως, ότι ο δείκτης τιµών του
χρηµατιστηρίου, θα υπερβεί τις τρεις χιλιάδες είχε σαν αποτέλεσµα
να χαθούν µε τα σηµερινά δεδοµένα πολλές περιουσίες, κυρίως
από ανθρώπους που δεν γνωρίζουν τη λειτουργία του
χρηµατιστηρίου και δεν µπορούν να κάνουν την ανάλυση, ούτε την
οικονοµική τη διεθνή ούτε και την ελληνική.
Πρέπει εδώ να τονίσω ότι η Νέα ∆ηµοκρατία πάντοτε υποστήριζε
ότι το χρηµατιστήριο αποτελεί µοχλό ανάπτυξης της ελληνικής
οικονοµίας και πάντοτε τόνιζε ότι είναι χώρος επενδύσεων και δεν
είναι χώρος τυχερών παιγνίων.
Η καθυστέρηση αποϋλοποίησης των τίτλων και η εξυγίανση της
ανωνύµου εταιρείας αποθετηρίου τίτλων που υπήρξε στο παρελθόν
η αιτία δηµιουργίας σκανδάλων, όπως της ∆' Χρηµατιστηριακής, της
ΑΧΕ Γιαννόπουλος και άλλων δυσκολεύουν την ύπαρξη διαφάνειας
και είναι πιθανή πηγή δηµιουργίας καινούριων σκανδάλων.
Αλήθεια, κύριε Υπουργέ, τι γίνεται µε τις διοικητικές ευθύνες, αλλά
και τις ποινικές για εκείνα τα σκάνδαλα; Επεβλήθησαν ποινές; Ποια
είναι η πορεία τους; Αν είναι δυνατόν θα θέλαµε να έχουµε εδώ
κάποια επίσηµη απάντηση.
Πρέπει να σηµειώσω εδώ, ότι η αποϋλοποίηση που έπρεπε να
ξεκινήσει τον Μάϊο του 1997 ξεκίνησε µόλις πιλοτικά τον Ιούνιο του
1998 και κατά δήλωση των υπευθύνων, έχει ο Θεός αν το 1999 θα
µπορούµε να λέµε ότι έχουµε κάποια σχετική αποϋλοποίηση τίτλων.
'Ετσι οι εκκαθαρίσεις εξακολουθούν να γίνονται σήµερα µε τον
παλιό τρόπο, µε κίνδυνο, όπως είπα προηγουµένως, να υπάρξουν
σκάνδαλα και µε προσλήψεις δυστυχώς, επειδή αφαιρέσαµε το
χρηµατιστήριο από το νόµο 2190, καθαρώς κοµµατικές.
Το ηλεκτρονικό σύστηµα του χρηµατιστηρίου και η µηχανογραφική
του υποστήριξη έπρεπε ήδη να έχουν αντικατασταθεί, διότι το
µέγεθος των συναλλαγών δεν καλύπτεται από το υπάρχον
σύστηµα, µε αποτέλεσµα να έχουµε συχνά µπλάκ-άουτ και
εµφάνιση χρηµατιστηρίου τριτοκοσµικού κράτους.
Τα νοµοθετικά κενά για τη λειτουργία του συνεγγυητικού κεφαλαίου
έχουν σαν αποτέλεσµα την καθυστέρηση αποζηµίωσης των άτυχων
µικροεπενδυτών - πελατών των διαφόρων χρηµατιστηριακών
εταιρειών, που για διαφόρους λόγους είναι υπό εκκαθάριση, µε
αποτέλεσµα πολλές ελληνικές οικογένειες, µεταξύ των οποίων και
πολλές αρκαδικές -το γνωρίζω γιατί είναι πολλές δεκάδες οι
άνθρωποι αυτοί- να καταστραφούν οικονοµικά και ουσιαστικά να
διαλυθούν. Και την ευθύνη δε την φέρει µόνο η διοίκηση του
χρηµατιστηρίου αλλά κυρίως την φέρει και η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, του κ. Σηµίτη.
Η αλόγιστη µετάταξη έµπειρων στελεχών του χρηµατιστηρίου και η
αντικατάστασή τους από άπειρους νέους υπαλλήλους που
προσλαµβάνονται µόνο µε κοµµατικά κριτήρια οδηγούν το
χρηµατιστήριο δυσλειτουργία.
Τις παραπάνω παρατηρήσεις, κύριοι συνάδελφοι, είχε επισηµάνει η
Νέα ∆ηµοκρατία δι' εµού που ήµουν εισηγητής πέρυσι τέτοια εποχή,
όταν συζητούσαµε στην Ολοµέλεια το νοµοσχέδιο για τα
Παράγωγα. Είχαµε πει και τότε ότι το χρηµατιστήριο θέλει
εκσυγχρονισµό, είχαµε πει για την απαϋλοποίηση, για το
αποθετήριο, για το συνεγγυητικό, για το ηλεκτρονικό σύστηµα κλπ.
Αλλά έπρεπε να περάσει ένας χρόνος και τότε να έρθει το παρόν
νοµοσχέδιο, ένα νοµοσχέδιο, που, όπως διαπιστώνεται, είναι
αποσπασµατικό, καλύπτει βέβαια ορισµένα κενά, αλλά δεν είναι ένα
ολοκληρωµένο νοµοσχέδιο. Τόσο πολύ δε έχει δουλευθεί από τις

νοµοθετικές και νοµοτεχνικές και όπως βλέπω, ώστε από τις δέκα
σελίδες που είναι το νοµοσχέδιο οι τέσσερις έρχονται µε
διορθώσεις.
Παρατηρούµε λοιπόν ότι το νοµοσχέδιο έρχεται µε καθυστέρηση
ενός έτους και δεν είναι πλήρες, διότι αντιµετωπίζει αποσπασµατικά
τα κενά που υπάρχουν στη λειτουργία του χρηµατιστηρίου.
Το παρόν νοµοσχέδιο έχει τρία σκέλη. Υπάρχει τροποποίηση και
συµπλήρωση της χρηµατιστηριακής νοµοθεσίας που έχει άµεση
σχέση µε τις παραπάνω ελλείψεις, αλλά εισάγει και κάποιους νέους
τρόπους εισαγωγής των εταιρειών στο χρηµατιστήριο. Θα πω
αναλυτικά ότι είναι προς τη θετική κατεύθυνση. Αντιµετωπίζει τη
συγχώνευση Οργανισµών 'Υδρευσης και Αποχέτευσης της
Θεσσαλονίκης και τέλος τροποποιεί τον αναπτυξιακό νόµο που
ψηφίσαµε πριν από µερικούς µήνες.
Με το πρώτο κεφάλαιο εισάγονται νέοι όροι εισαγωγής µετοχών
εταιρειών στο Χρηµατιστήριο Αθηνών και αντιµετωπίζονται εν µέρει
οι µέχρι σήµερα ελλείψεις στη λειτουργία του χρηµατιστηρίου και
των συναφών του υπηρεσιών.
Ειδικότερα εισάγεται νέος τρόπος εισαγωγής µετοχών στο
χρηµατιστήριο. Μέχρι σήµερα για να εισαχθεί µια εταιρεία στο
Χρηµατιστήριο θα έπρεπε να έχει πέντε κερδοφόρους
ισολογισµούς. Σήµερα µπορεί µία εταιρεία τριών ετών µε τρεις
ισολογισµούς οι οποίοι µπορεί να µην είναι κερδοφόροι, αλλά
µπορεί να είναι ζηµιογόνοι, να µπει στο Χρηµατιστήριο.
Η διάταξη αυτή είναι προς τη θετική κατεύθυνση. Αντιγράφουµε και
πολύ σωστά κάνουµε, σύγχρονα χρηµατιστήρια της Ευρώπης και
του άλλου κόσµου. 'Οµως θέλει και απαιτεί µεγάλη προσοχή διότι
εµπερικλύει µέσα του πάρα πολλούς κινδύνους τους οποίους θα
δούµε παρακάτω.
Επίσης απαιτείται ένα µίνιµουµ κεφαλαίου δύο δισεκατοµµυρίων
(2.000.000.000) δραχµών. Και αυτό είναι προς τη σωστή
κατεύθυνση. Πρέπει οι εταιρείες να µεγαλώσουν, πρέπει οι
εταιρείες, µια και θα µπουµε σε λίγο στο ΕΥΡΩ να είναι οικονοµικά
ισχυρές.
Εδώ όµως θα ήθελα να κάνω τρεις παρατηρήσεις.
Πρώτα από όλα δεν έχετε µεταβατική διάταξη για τις εταιρείες που
είναι ήδη εισηγµένες στο χρηµατιστήριο και που έχουν κεφάλαια
λιγότερα των δύο δισεκατοµµυρίων (2.000.000.000) δραχµών.
Κανένας δεν ζητά οι εταιρείες αυτές να αυξήσουν άµεσα το
κεφάλαιό τους σε δύο δισεκατοµµύρια (2.000.000.000) δραχµές.
Πρέπει όµως και είναι υποχρεωτικό, και αυτό συνηθίζεται στην
Ελλάδα για την ισότητα των όπλων, και αυτές οι εταιρείες να
αποκτήσουν τα ίδια κεφάλαια µε τις νεοεισαγόµενες και διότι επίσης
δεν πρέπει αυτές να έχουν το ευεργέτηµα των µικρότερων
κεφαλαίων. 'Αλλωστε ο στόχος µας είναι να ενισχύσουµε τις
εταιρείες που είναι ή που θα εισαχθούν στο χρηµατιστήριο µε
περισσότερα κεφάλαια.
Απαιτούµε, λοιπόν, να µπει διάταξη µεταβατική γι αυτές τις
εταιρείες.
∆εύτερον, απαιτούµε να µπει διάταξη µεταβατική για τις εταιρείες,
που όπως λέει το νοµοσχέδιο θα µπουν µε τα προηγούµενα
δικαιώµατα, που είχαν κάνει αίτηση µέχρι 31 Αυγούστου. ∆ηλαδή,
γι' αυτές που πρόλαβαν και έκαναν αίτηση θα έχουν το ευεργέτηµα
του ενός δισεκατοµµυρίου (1.000.000.000) δραχµών κεφαλαίου και
αυτές που ήταν έτοιµες και δεν πρόλαβαν, δεν θα το έχουν;
Θα πρέπει να υπάρξει και διαχωρισµός. Τα κεφάλαια σε µήκος
χρόνου πρέπει να ειναι τα ίδια. Απλώς πρέπει να δώσουµε έναν
εύλογο χρόνο ενός, δύο και τριών ετών για να προσαρµοστούν και
οι παλιές που έχουν λιγότερα από δύο δισεκατοµµύρια και οι
καινούριες που θα µπουν µε το ευεργέτηµα, διότι είχαν κάνει αίτηση
µέχρι 31 Αυγούστου και οι εταιρείες εκείνες οι οποίες είναι ήδη στην
παράλληλη αγορά, τιµούν το ελληνικό χρηµατιστήριο και θέλουν και
αυτοί να τους δώσουµε το δικαίωµα να µπουν στην κύρια αγορά µε
δικαίωµα να φθάσουν τα κεφάλαιά τους στα δύο δισεκατοµµύρια,
όπως και οι άλλες σε ένα, δύο, τρία έτη, όσα θα χρειαστούν. Ας το
δείτε, κύριε Υπουργέ, και να το αντιµετωπίσετε.
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Αυτή η διάταξη πράγµατι είναι καινοτόµος κυρίως όσον αφορά το
θέµα των τριών ετών. 'Οµως, επαναλαµβάνω, ότι πρέπει να
υπάρξει διάταξη τέτοια και να το εξασφαλίσουµε όχι κρίνοντας µόνο
τον τελευταίο ισολογισµό, που πιθανόν και αυτό να γίνει δεκτό, όχι
µόνο την περιουσιακή κατάσταση της εταιρείας, αλλά την εν γένει
διάρθρωση της οικονοµικής κατάστασης, το παρόν της µε πλήρη
ανάλυση, τη δυναµική της και να πάρουµε ως πρότυπα τα κριτήρια
που υπάρχουν στα διεθνή χρηµατιστήρια. 'Οχι, διότι θα κρίνουν
κάποιοι ότι υπάρχει ικανοποιητική οικονοµική κατάσταση. ∆εν αρκεί,
κύριε Υπουργέ, αυτό το κριτήριο για να δεχθούµε τις εταιρείες που
έχουν τρία και µόνο χρόνια ζωή.
Πρέπει εδώ να πω και κάτι άλλο, κύριε Υπουργέ. Υπάρχει µια
διάταξη που λέγει ότι παρέχεται το δικαίωµα στην Επιτροπή
Κεφαλαιαγοράς να βάζει εταιρεία στο χρηµατιστήριο µε ολιγότερο
από δύο και τρία χρόνια. Εµείς η Νέα ∆ηµοκρατία το αρνούµεθα και
το θεωρούµε ότι είναι φωτογραφική διάταξη και σας καλούµε, κύριε
Υπουργέ, να το αποσύρετε.
Να πάµε τώρα στα εποπτικά όργανα. Πράγµατι στο νοµοσχέδιο
υπάρχουν διατάξεις που αναφέρονται στη δυνατοτητα που
παρέχεται στα εποπτικά όργανα και συγκεκριµένα στα ∆.Σ. των
χρηµατιστηρίων να ορίζουν πρόσθετους όρους και προϋποθέσεις ή
να αφαιρούν άλλους από τα ενηµερωτικά δελτία των προς
εισαγωγή εταιρειών. Είναι σωστό αυτό. Πλην, όµως, πρέπει το
ενηµερωτικό δελτίο να είναι πλήρες, να αναφέρεται στο παρελθόν,
στην ιστορία της εταιρείας, στο παρόν της µε πλήρη εµφάνιση των
οικονοµικών στοιχείων και να βλέπει την προοπτική και το µέλλον
της εταιρείας.
Εδώ πρέπει να πω, κύριε Υπουργέ, ότι η διάταξη που βάζετε, ότι
δηλαδή έχει το δικαίωµα το ∆.Σ. του χρηµατιστηρίου να τροποποιεί
τη µελέτη η οποία γίνεται, µας βρίσκει αντίθετους ως προς το εξής.
Να διαφωνεί, να διαγράφει και να προσθέτει, αλλά τις διαφωνίες του
να τις γράφει στην πρώτη σελίδα και να αιτιολογεί την αφαίρεση ή
την πρόσθεση καινούριων στοιχείων. ∆εν µπορεί να επαφιέµεθα
µόνο στην κρίση του ∆.Σ. του χρηµατιστηρίου. Θα πρέπει να
γνωρίζει κυρίως ο µικροεπενδυτής γιατί γίνονται αυτές οι
προσθαφαιρέσεις.
Επίσης, επειδή απελευθερώνουµε κατά κάποιον τρόπο την
εισαγωγή των µετοχών στο χρηµατιστήριο, θα πρέπει να
ενισχύσουµε και την εποπτεία, διότι η εµπειρία και η διεθνής
πρακτική µας λένε ότι κάθε βήµα απελευθέρωσης πρέπει να
συνοδεύεται από την ενίσχυση των εποπτικών αρχών.
'Ενα άλλο θετικό στοιχείο- και που είναι προς την σωστή
κατεύθυνση -είναι το εξής. Γίνεται σύνταξη κανονισµού των
αναδοχών και όχι των αναδόχων που θα διέπει τη διενέργεια των
δηµοσίων εγγραφών, τη διαδικασία της εγγραφής και τη διαδικασία
και τους όρους που θα γίνεται η στήριξη της µετοχής από τον κύριο
ανάδοχο και ο οποίος κανονισµός, κύριε Υπουργέ, δεν δεχόµεθα να
ακολουθήσει. Ο κανονισµός πρέπει να προηγηθεί και να ισχύσει
πριν από την ισχύν αυτού του νοµοσχεδίου που θα γίνει νόµος.
'Ετσι το δεχόµαστε. Αλλιώς µην το προχωράτε, γιατί είναι µια
διασφάλιση των επενδυτών, είναι µία διασφάλιση του
χρηµατιστηρίου.
'Εχετε ρυθµίσεις για την εκκαθάριση -καιρός ήταν- των ανωνύµων
χρηµατιστηριακών εταιρειών και των Ε.Π.Ε.. Αυτή η διάταξη είναι
προς τη σωστή κατεύθυνση και καλύπτει πολλά κενά, τα οποία
έχουν σαν αποτέλεσµα σήµερα να καθυστερούν οι εκκαθαρίσεις, να
κλονίζεται η εµπιστοσύνη προς το χρηµατιστήριο και τους
χρηµατιστές, κυρίως όµως να µην απολαµβάνουν τις περιουσίες
τους οι 'Ελληνες πολίτες που είχαν την ατυχία να συναλλαγούν µε
κάποιον συγκεκριµένο χρηµατιστή.
Οι συνεχείς πιέσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας εδώ και ενάµιση έτος για
την επιστροφή των χρηµάτων στους εξαπατηθέντες µικροµετόχους
και µικροεπενδυτές, φαίνεται ότι ίσως φτάνει στο τέλος. 'Εχουµε
αυτές τις διατάξεις εκκαθαρίσεως, οι οποίες είναι προς τη σωστή
επαναλαµβάνω κατεύθυνση, γίνονται όχι σύµφωνα µε τις
εκκαθαρίσεις των άλλων εταιριών, αλλά των τραπεζών και των
ασφαλιστικών εταιρειών.
Και εδώ θα επανέλθω, κύριοι συνάδελφοι και κύριε Υπουργέ, ότι τα

ποσά που αποζηµιώνονται αυτοί οι ατυχείς επενδυτές, πρέπει
τουλάχιστον να διπλασιαστούν. Το συνεγγυητικό το οποίο έχουν οι
χρηµατιστές το έχουν γι'αυτές τις περιπτώσεις, να ικανοποιήσουν
βέβαια τους συναδέλφους τους, αλλά πρέπει να ικανοποιήσουν
πρώτα αυτούς τους δυστυχείς επενδυτές οι οποίοι έπεσαν θύµατα
δυστυχώς κάποιων καλοθελητών φίλων τους, κυρίως στην επαρχία,
ότι ο χρηµατιστής είναι φερέγγυος χωρίς να υπήρχε δυστυχώς αυτή
η εξασφάλιση. Η τροποποίηση του ν.2533 αφορά τα παράγωγα και
αφορά τη δευτερογενή αγορά των οµολόγων του δηµοσίου. Πρέπει
να κάνω µια παρατήρηση. Για άλλη µια φορά διαπιστώνουµε ότι τα
νοµοσχέδια που έρχονται είναι ελλιπή. Και για άλλη µια φορά
διαψεύδεσθε ότι είναι πλήρη τα νοµοσχέδια. Τι έγινε δηλαδή;
Ψηφίστηκε πέρσι για τα παράγωγα τέτοια εποχή και φέτος
φέρνουµε τροπολογία. Τόσο πλήρες ήταν το νοµοσχέδιο που το
τροποποιούµε φέτος;
Κύριοι συνάδελφοι, το δεύτερο κεφάλαιο στο οποίο αναφέρεται το
νοµοσχέδιο, είναι το κεφάλαιο συγχώνευσης, 'Υδρευσης και
Αποχέτευσης των Οργανισµών της Θεσσαλονίκης. Εµείς έχουµε να
παρατηρήσουµε τα εξής: Ο ν.2414 που ψηφίστηκε προ διετίας,
προέβλεπε τον εκσυγχρονισµό των δηµοσίων οργανισµών και
επιχειρήσεων µε αξιοκρατική επιλογή των διοικήσεών τους, µε
σύνταξη στρατηγικών και επιχειρησιακών προγραµµάτων και
συµβολαίων εκτέλεσης µεταξύ των διοικήσεων των επιχειρήσεων
και του αρµοδίου Υπουργού. Η καθυστέρηση υλοποίησης του
νόµου αυτού, έγινε και στην προκειµένη περίπτωση. Η
εξαγγελθείσα συγχώνευση εκατόν εβδοµήντα εννέα επιχειρήσεων
µε τον προϋπολογισµό όπως προείπα καθυστερεί και αυτοί είναι οι
άλλοι δύο οργανισµοί οι οποίοι συγχωνεύονται.
Αποδεικνύεται, λοιπόν, για άλλη µια φορά ότι οι εξαγγελίες περί
συγχωνεύσεως έµειναν λόγοι κενοί. Συµφωνούµε µε τη
συγχώνευση των οργανισµών στη Θεσσαλονίκη, δεν έχουµε καµία
αντίρρηση, άλλωστε είναι στο δικό µας πρόγραµµα µε ορισµένες
προϋποθέσεις. Πρώτον, ελπίζουµε σύντοµα να ανανεωθεί η
διοίκηση, το µάνατζµεντ. ∆εύτερον, να υπάρξει το συντοµότερο
δυνατόν η υποβολή στρατηγικών σχεδίων και επιχειρησιακών
προγραµµάτων, ώστε να µπορέσει αυτός ο οργανισµός να
προχωρήσει. Τρίτον, να µπορέσει να υπάρξει συµµετοχή της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης, της Νοµαρχιακής και της πρωτοβάθµιας.
Τέταρτον, να συµµετέχουν οι επικεφαλείς των τοπικών
αυτοδιοικήσεων είτε νοµάρχης είτε κυρίως εκεί ο ∆ήµαρχος
Θεσσαλονίκης. Και πέµπτον, να εξασφαλιστούν πάση θυσία οι
εργαζόµενοι.
Το τελευταίο κεφάλαιο αναφέρεται στην τροποποίηση του
αναπτυξιακού νόµου. Συµφωνούµε µε αυτό, διότι αφορά τις ιερές
µονές και την ιερά κοινότητα του 'Αθω, αλλά πρέπει να σας πω για
άλλη µια φορά ότι ο νόµος ψηφίστηκε το Μάρτιο, έχει ήδη
τροποποιηθεί για δεύτερη φορά, είναι η δεύτερη τροποποίηση και
τρίτον, αυτός ο αναπτυξιακός νόµος ήλθε µετά από πέντε µήνες
αφού έµεινε ο τόπος χωρίς αναπτυξιακό νόµο. Τέλος, είναι κατά την
άποψή µας, όπως είπαµε και τότε, φοβερά ελλειµµατικός.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως του
χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω. Αν έχετε την καλοσύνη µόνο ένα λεπτό...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Βεβαίως.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Η Νέα ∆ηµοκρατία λοιπόν,
ψηφίζει κατ'αρχήν το νοµοσχέδιο, το θεωρεί µε τις παρατηρήσεις
που έκανε προς τη θετική κατεύθυνση, αλλά έχει επιµέρους όπως
και εδώ χοντρικά τις τόνισα, επιφυλάξεις.
Και  κλείνοντας,  θέλω  να  κάνω  µια  παρατήρηση.  Ακούω  τον
κ.Σηµίτη  κάθε  µέρα  να  λέει  ότι  είναι  σταθερός  ο  δρόµος  προς
την  Ενωµένη  Ευρώπη,  προς  την  ΟΝΕ  και  στο  EΥΡΩ.  Βεβαίως
και  είναι  σταθερή  και  δεν  διαφωνεί  κανένας  και  ευτυχώς  αργά
το  κατάλαβε  το  ΠΑΣΟΚ.  Η  διαφορά  µας  είναι  ότι  άλλοι  είναι
οι  δρόµοι  που  µας  οδηγούν  εκεί.  Η  τακτική  και  οι  δρόµοι  του
ΠΑΣΟΚ,  δεν  θα  µας  οδηγήσουν  στην  ΟΝΕ.  Είναι  λάθος  η
τακτική,  διότι  µόνο  µε  λογιστικές  δηµιουργικές,  µε  τερτίπια
λογιστικά  δεν  µπορούµε  να  φτάσουµε  στην  ΟΝΕ.  Ούτε
εξυγίανση  γίνεται  ούτε  στο  δηµόσιο  εκσυγχρονισµός  γίνεται
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ούτε αποκρατικοποιήσεις γίνονται ούτε τα κεφάλαια απορροφώνται.
Ο πληθωρισµός που εδώ και δυόµισυ χρόνια λέγαµε θα είναι κάτω
από 5% επιµένει πάνω από 5%. Μεγάλες αποφάσεις δεν
λαµβάνονται, συνεπώς, ο στόχος είναι ανέφικτος. Αλλάξτε, κύριοι
συνάδελφοι, τακτική. Η Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη για µένα είναι
ανίκανη πλέον να κυβερνήσει τον τόπο. Πολύ δε περισσότερο να
προβεί στις βαθιές αλλαγές που απαιτούνται, όχι µόνο για να
συµµετάσχουµε στο ΕΥΡΩ, αλλά και για να επιβιώσουµε σαν έθνος
στον σκληρό διεθνή ανταγωνισµό. Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Το λόγο έχει η ειδική
αγορήτρια του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Μαρία
Μπόσκου.
Κύριοι συνάδελφοι, ο κ. Κωστόπουλος, ο κ. Μπεντενιώτης και τώρα
η κ. Μπόσκου πρέπει να γνωρίζετε ότι παρακολουθούνται στις
αγορεύσεις τους -µην πάει αλλού ο νους σας κυρία Μπόσκου- από
το διαδίκτυο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: Από ποιο;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Από το διαδίκτυο.
Νεοελληνιστί INTERNET.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: Τώρα καταλάβαµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Είµαι ιδιαιτέρως ευτυχής.
Ελπίζω ότι είµαι ευτυχής που το ανακοινώνω. Και λέω ελπίζω διότι
τώρα δίδονται µόνο οι επί του Βήµατος συνάδελφοι. Συντόµως,
όµως, θα δίδεται ολόκληρη η Αίθουσα. Γι'αυτό είπα ότι ελπίζω ότι
είµαι ευτυχής. ∆ιότι µπορεί να µην αποδειχθεί λόγος ευτυχίας αυτός.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: Η ελπίδα πεθαίνει τελευταία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Το λόγο εσείς τον
κατανοείτε.
Ορίστε, κυρία Μπόσκου, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σήµερα, κύριοι Βουλευτές, συζητούµε ακόµη ένα νοµοσχέδιο που
αφορά το χρηµατιστήριο και µάλιστα σε µία συγκυρία που την
καπιταλιστική οικονοµία τη βαρύνει βαθιά οικονοµική κρίση.
Ακούµε και διαβάζουµε πολλά τις τελευταίες ηµέρες. Για
παράδειγµα ότι η κρίση είναι µόνο χρηµατιστηριακή, ότι δεν έχει να
κάνει µε την πραγµατική οικονοµία, όπως λέγεται.
Θέλουµε να επαναλάβουµε µε την ευκαιρία ότι οι κρίσεις είναι
εγγενείς στο καπιταλιστικό σύστηµα, άρα αναπόφευκτες. 'Αλλωστε
οι ίδιοι οι αστοί αναλυτές εκτιµούν πως η κρίση θα έχει συνέχεια,
επέκταση και βάθος.
Οι οικονοµικοί δείκτες των χωρών που υφίστανται την κρίση αυτό το
διάστηµα, είναι ένδειξη ότι η βάση της κρίσης των χρηµαταγορών
και κεφαλαιαγορών είναι η αρνητική εξέλιξη της λεγόµενης
πραγµατικής οικονοµίας κατ' εσάς, του καπιταλισµού για εµάς.
Παραδείγµατος χάριν: Στην Μαλαισία έχουµε αρνητική µεταβολή
του ΑΕΠ, αρνητική µεταβολή της βιοµηχανικής παραγωγής, υψηλά
ποσοστά ανεργίας και φτώχειας. Τα ίδια στις Φιλιππίνες, στο Χόνγκ
Κόνγκ, στην Ινδονησία. Και θα µπορούσαµε να αναφέρουµε µία
σειρά άλλες χώρες στις οποίες έχουµε τα ίδια φαινόµενα.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
Οι ανισότητες ανάµεσα στις χώρες αλλά και µέσα σε αυτές αντί να
µικραίνουν, ολοένα και µεγαλώνουν. Πολλοί είναι αυτοί που
προβληµατίζονται για τις λύσεις στη διέξοδο από αυτήν την κρίση.
∆υστυχώς οι προβληµατισµοί δεν έχουν σαν σκοπό να δώσουν
λύση στα προβλήµατα των λαών, αλλά µόνο να αντιµετωπίσουν τα
προβλήµατα της κρίσης του καπιταλιστικού συστήµατος. 'Αλλωστε
οι διέξοδοι που προτείνονται βλέπουν για άλλη µιά φορά τις πλάτες
των εργαζοµένων.
Μέσα σε όλα, λοιπόν, ακούσαµε χθες από τον κύριο Πρωθυπουργό
να µας λέει ότι το Χρηµατιστήριο δεν φέρνει ανάπτυξη. Εµείς
είµαστε οι πρώτοι που θα συµφωνήσουµε σε αυτό. Η Κυβέρνηση,
όµως, χρησιµοποιεί µία τη µία ρήση, µία την άλλη, όπως τη βολεύει.
Μία δηλαδή ότι φέρνει ανάπτυξη, µία ότι δεν φέρνει.

∆εν είναι λίγες οι φορές -ακόµα και σήµερα- που εδώ µέσα έχουν
ακουστεί τα ηχηρά περί "χρηµατιστήριο -βασικός µοχλός ανάπτυξης
ή πηγή άντλησης κεφαλαίων".
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: Να το καταργήσουµε; Αυτό προτείνετε;
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Μπορούν να παρθούν µέτρα µέχρι και της
κατάργησής του, κύριε Ροκόφυλλε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ,
αφήστε την αγορήτρια.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Εν πάση περιπτώσει, αφού λέτε και εσείς ότι
το χρηµατιστήριο δεν φέρνει την ανάπτυξη, εµείς ρωτάµε γιατί
επιµένετε στην ψήφιση του σηµερινού νοµοσχεδίου το οποίο
ουσιαστικά διευρύνει και διευκολύνει τις δραστηριότητες του
χρηµατιστηρίου.
Στόχος, λοιπόν, του σηµερινού νοµοσχεδίου είναι να προσφέρει
ευνοϊκότερους όρους πρόσβασης των επιχειρήσεων σε αυτό. Και
βέβαια, αυτό έχει να κάνει µε τη διαµόρφωση ελκυστικότερων όρων
προσέλκυσης ξένων κυρίως κεφαλαίων, ελκυστικότερους γενικά
όρους εισαγωγής ξένων κεφαλαίων, στα πλαίσια της αυξηµένης
ανταγωνιστικότητας των χρηµατιστηριακών αγορών και εν όψει της
έλευσης του ΕURO.
Οι αναγραφόµενες ρυθµίσεις, όπως η διεύρυνση του φάσµατος των
επιχειρήσεων των οποίων οι µετοχές δύναται να εισαχθούν στο
χρηµατιστήριο, η κατάργηση της προϋπόθεσης που προέβλεπε την
αναγκαστική αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου της εταιρείας για
εισαγωγή της στο χρηµατιστήριο, η διευκόλυνση εισαγωγής στο
χρηµατιστήριο εταιρειών που δεν έχουν την έδρα τους στην
Ελλάδα, µέσω του φορολογικού ελέγχου, στοχεύουν στην
προσπάθεια προσέλκυσης ξένων κεφαλαίων.
'Οµως, στη σηµερινή εποχή της απελευθέρωσης της κίνησης
κεφαλαίων, ποιος εγγυάται ότι αυτά τα κεφάλαια θα παραµείνουν
στη χώρα µας, δεδοµένου ότι υπάρχουν χίλιοι δυό άλλοι
παράγοντες, που καθορίζουν τα πράγµατα, όπως για παράδειγµα
οι πρόσφατες κρίσεις στη Νοτιοανατολική Ασία και στη Ρωσία, που
δεν επιτρέπουν, κατά τη γνώµη µας, τέτοια αισιοδοξία;
Το βασικό ερώτηµα που προκύπτει είναι, κατά πόσο η προσπάθεια
για ελκυστικότερη χρηµατιστηριακή αγορά θα αποβεί ωφέλιµη για
την οικονοµία της χώρας µας και τον ελληνικό λαό και πως θα
συµβάλει στην οικονοµική και κοινωνική ανάπτυξη της χώρας.
Εµείς πιστεύουµε ότι χρηµατιστήριο και ανάπτυξη βρίσκονται σε
εντελώς αντίθετη κατεύθυνση. Ο κύριος προσανατολισµός του
χρηµατιστηρίου απέχει πολύ από του να χαρακτηρισθεί σαν
παραγωγικός, επενδυτικός. Από την άλλη, έρχεται σε πλήρη
σύµπλευση µε τον τζόγο και την κερδοσκοπία. Αυτή µας η θέση δεν
βρίσκεται στον αέρα, όπως πολλοί από εδώ µέσα αρέσκονται να
επαναλαµβάνουν. Είναι στηριγµένη σε στοιχεία που κατά καιρούς
δηµοσιεύονται σε σχετικά έντυπα. Σύµφωνα λοιπόν µε αυτά τα
στοιχεία, µόνον το 1,8% των αντλούµενων κεφαλαίων από το
χρηµατιστήριο αφορούν την έρευνα και την ανάπτυξη. Τα υπόλοιπα
προορίζονται για την ενίσχυση της ρευστότητας των επιχειρήσεων
και τη µείωση των δανειακών τους υποχρεώσεων για εξαγορές και
συγχωνεύσεις.
Ο ίδιος ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών
παραδέχθηκε πως µπορεί η ροή των χρηµατιστηριακών κεφαλαίων
να αυξήθηκε θεαµατικά τα τελευταία χρόνια, όµως αυτή δεν έχει
µετουσιωθεί σε πραγµατικές επενδύσεις. Είναι ροές -όπως είπε-
που µπορούν να αντιστραφούν. Και αυτό το είπε σε κάποια
συνέντευξή του το 1997.
Τεκµηριώνεται, λοιπόν, η άποψή µας ότι χρηµατιστήριο και
οικονοµική ανάπτυξη είναι έννοιες αντίθετες. Εποµένως, η εισροή
κεφαλαίων στο χρηµατιστήριο, είναι καθαρά κερδοσκοπική. 'Αρα, η
όποια προσπάθεια ενίσχυσης του θεσµού του χρηµατιστηρίου, που
γίνεται και µέσα από αυτό το νοµοσχέδιο, αποτελεί ενίσχυση του
τζόγου και της κερδοσκοπίας.
'Εχουµε  την  πεποίθηση  ότι  και  ο  χρόνος  κατά  τον  οποίο
εισάγεται  το  συγκεκριµένο  νοµοσχέδιο,  δεν  είναι  άσχετος  µε  τη
γενικότερη  κρίση.  ∆ιαφαίνεται  η  τάση  για  εξεύρεση
περιφερειακών  χρηµατιστηρίων  µικρότερων  και  σχετικά  πιο
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σταθερών, για να λειτουργήσουν σαν δίοδοι διαφυγής και
µεταφοράς της κρίσης.
'Αρα, οι διευκολύνσεις, που δίνονται µε το παρόν σχέδιο νόµου, θα
έχουν ως επίπτωση η χώρα µας πιο εύκολα να δεχθεί πλήγµα από
αυτήν την κρίση. Και βέβαια, για άλλη µια φορά, η Κυβέρνηση θα
φορτώσει, όπως και προηγούµενα, την κρίση αυτήν, στις πλάτες
του ελληνικού λαού.
∆εν χωράει καµία αµφιβολία ότι το νοµοσχέδιο διευκολύνει το
δρόµο των αποκρατικοποιήσεων που έχει ανοίξει η Κυβέρνηση.
Προϋπόθεση για την εισαγωγή µετοχών στο χρηµατιστήριο, είναι η
εισαγωγή κοινών µετά ψήφου µετοχών. Αυτή η διάταξη αποτελεί
κίνητρο προς τους υποψήφιους επενδυτές, µια και µε αυτόν τον
τρόπο ενισχύεται η δυνατότητα ελέγχου από τους υποψήφιους
επενδυτές, οι οποίοι πιο εύκολα θα µπορούν να επηρεάσουν και
την πολιτική της αποκρατικοποίησης της επιχείρησης.
Θέλουµε να τονίσουµε ότι ενισχύεται ο παρεµβατικός ρόλος του
κράτους προς όφελος του µεγάλου κεφαλαίου και εις βάρος του
λαού. Και πώς γίνεται αυτό;
Με το παρόν νοµοσχέδιο όπως είπαµε και προηγούµενα,
επιχειρείται ένα άνοιγµα σε αυτό που λέγεται παγκοσµιοποιηµένη
αγορά. Από την άλλη, όπως και η τελευταία κρίση έδειξε, το κράτος
έρχεται να παρέµβει και να δώσει αυξηµένη υποστήριξη, ώστε να
απορροφηθούν στο βαθµό που αυτό είναι δυνατό, οι κραδασµοί µε
µέσα και τρόπους που είναι πιο δυσβάστακτoι για το λαό και
βεβαίως, και λιγότερο ελέγξιµοι από ό,τι οι παραδοσιακοί
µηχανισµοί παρέµβασης, όπως για παράδειγµα τα πάλε ποτέ
δανεικά και αγύριστα ή οι προβληµατικές.
Για να φέρουµε ένα παράδειγµα από την πρόσφατη κρίση, η
Τράπεζα της Ελλάδος δαπάνησε τεράστια ποσά από τα
συναλλαγµατικά αποθέµατα, για να απαλειφθούν οι συνέπειες της
κρίσης αυτής.
Κατά τη διάρκεια της συζήτησης του νοµοσχεδίου στην επιτροπή,
ειπώθηκαν ιδιαίτερα σηµαντικά ζητήµατα, ιδιαίτερα από τα
εξειδικευµένα στελέχη του χρηµατιστηρίου. Ειπώθηκε ότι δεν είναι
φρόνιµο κάποιος µικρός αποταµιευτής, επενδυτής, να επενδύει -σε
εισαγωγικά το βάζουµε εµείς- το εφάπαξ του στο χρηµατιστήριο,
γιατί κινδυνεύει να το χάσει.
Με το νοµοσχέδιο απαιτείται η διασπορά σε τουλάχιστον δύο
χιλιάδες άτοµα, κατά τη δηµόσια εγγραφή. Και ερωτάµε, σε ποιους
άλλους απευθύνεται η Κυβέρνηση, εάν δεν απευθύνεται στους
µικρούς καταθέτες και µικρούς αποταµιευτές της χώρας µας; Το
επιχειρείτε µάλιστα αυτό, µέσω ολοσέλιδων διαφηµίσεων σε ευρείας
κυκλοφορίας εφηµερίδες, έτσι ώστε να επιτευχθούν οι
επιδιωκόµενοι σκοποί της ιδιωτικοποίησης των δηµοσίων
οργανισµών και επιχειρήσεων.
'Αρα, η ίδια η Κυβέρνηση είναι αυτή που µε την πολιτική της
ενισχύει τη λογική του τζόγου µέσω του χρηµατιστηρίου.
Οι διατάξεις του δεύτερου κεφαλαίου του σηµερινού νοµοσχεδίου
έχουν να κάνουν µε τη συγχώνευση των Οργανισµών 'Υδρευσης
και Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης. Κι εµείς δεν θα είχαµε καµία
αντίρρηση µε τη συγχώνευση αυτών των δύο επιχειρήσεων, όµως
διαφωνούµε ριζικά µε τον τρόπο που επιχειρείται να γίνει η
συγχώνευση αυτή.
Και εξηγούµαστε: ∆ηµιουργείτε µία νέα ανώνυµη εταιρεία, της
οποίας η µετοχή, όπως λέει το νοµοσχέδιο ανήκει µεν σήµερα στο
δηµόσιο, δεν γνωρίζουµε όµως τι θα γίνει στο µέλλον, καθ' ότι δεν
δηµιουργείται ένα νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου, έτσι ώστε να
είναι εξασφαλισµένο και το ιδιοκτησιακό καθεστώς της νέας
εταιρείας.
Επίσης, µε τη δυνατότητα συµµετοχής της νέας εταιρείας σε
θυγατρικές επιχειρήσεις γενικά, ανοίγουν διάπλατα οι πόρτες της
ιδιωτικοποίησης της νέας επιχείρησης.
Γι' αυτούς τους λόγους που προαναφέραµε, εµείς καταψηφίζουµε το
νοµοσχέδιο επί της αρχής. Στα άρθρα θα κάνουµε και πιο
συγκεκριµένες παρατηρήσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Το λόγο έχει ο ειδικός
αγορητής του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ.
Αποστόλου.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Αγαπητοί συνάδελφοι, από το 1988
και ύστερα από την έκθεση της Επιτροπής Καρατζά για την
αναµόρφωση και τον εκσυγχρονισµό του χρηµατιστηρίου, έχουν
περάσει δέκα χρόνια, ένα διάστηµα που η χρηµατιστηριακή αγορά
γνώρισε πολλές µεταπτώσεις.
Σε αυτό το διάστηµα πέρασαν πάνω από πέντε αυτοτελή
νοµοσχέδια και διπλάσιες τροπολογίες. 'Εγιναν πολλές
προσπάθειες για να οργανωθεί το χρηµατιστήριο, αλλά και η
κεφαλαιαγορά. ∆υστυχώς, όµως, η προχειρότητα, η
αποσπασµατικότητα και η έλλειψη στρατηγικού σχεδιασµού έχουν
δηµιουργήσει σήµερα στο χώρο του χρηµατιστηρίου και της
κεφαλαιαγοράς µια άκρως ευαίσθητη σε µεταπτώσεις και σε
συγκυρίες αγορά.
Καταγράφουµε ειδικότερα αυτήν τη στιγµή, πρώτον την αντίφαση
που υπάρχει ανάµεσα σε ένα παντοδύναµο διοικητικό συµβούλιο
του χρηµατιστηρίου και σε ένα µη ισχυρό διοικητικό συµβούλιο της
Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, ενώ θα έπρεπε να ισχύει το αντίθετο ή
τουλάχιστον να ήταν ισοδύναµα.
∆εύτερον, το γεγονός ότι ενώ στο χρηµατιστήριο έγινε
αποκρατικοποίηση, την ίδια στιγµή η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς
παραµένει σε µία ιδιότυπη και ξεπερασµένη σχέση από την
αποστολή της, όσον αφορά το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας,
αφού λειτουργεί ουσιαστικά υπό την εποπτεία του και αναφέρεται
στο γενικό γραµµατέα του Υπουργείου.
Τρίτον, το γεγονός ότι τη νοµοθετική πρωτοβουλία την έχει το
Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας και όχι τα δύο όργανα, δηλαδή η
Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς και το διοικητικό συµβούλιο του
χρηµατιστηρίου. ∆ηλαδή το γεγονός ότι τα θεσµικά όργανα
λειτουργίας, εποπτείας και ελέγχου της κεφαλαιαγοράς και του
χρηµατιστηρίου δεν έχουν τη θεσµική ανεξαρτησία που έχει η
Τράπεζα της Ελλάδας για τη λειτουργία της χρηµαταγοράς.
Τέταρτον, το γεγονός ότι οι ρυθµίσεις που γίνονται συνήθως
έπονται προβληµάτων και επιχειρούν να επιλύσουν προβλήµατα
και όχι να δηµιουργήσουν ένα σταθερό ρυθµιστικό πλαίσιο που να
αντέχει στο χρόνο.
Πέµπτον, το γεγονός ότι η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς και η εποπτεία
του χρηµατιστηρίου δεν έχουν ακόµη µε ευθύνη της Κυβέρνησης
αποκτήσει το κύρος, τη δύναµη και την εξουσία, ώστε να αποτελούν
τον "κέρβερο" της αγοράς, εξασφαλίζοντας στην πράξη διαφάνεια,
αποφυγή ξεπλύµατος χρήµατος, αποτροπή στηµένων
κερδοσκοπικών παιγνιδιών, προστασία των επενδυτών και µία
κατευθυνόµενη ρύθµιση της πώλησης συγκεκριµένων µετοχών.
Αναφέροµαι ειδικά στη λειτουργία της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς
και στην εποπτεία του χρηµατιστηρίου. Θα σας αναφέρω ένα
τελευταίο παράδειγµα, αγαπητοί συνάδελφοι, που ενισχύει την
άποψή µας αυτή και αναφέροµαι στις διαδικασίες που
ακολουθήθηκαν για να εισαχθεί ο όµιλος των εταιριών Λαµπράκη
στο χρηµατιστήριο. Το λέω αυτό, γιατί ενώ στη λίστα ήταν είκοσι
δύο εταιρίες, έγινε παράκαµψη αυτών των εταιριών για να εισαχθεί
στο χρηµατιστήριο η συγκεκριµένη εταιρία που µάλιστα, είχε
ανακοινώσει δηµόσια, µέσω των εντύπων, πριν από την έγκριση
της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς ότι θα κάνει δηµόσια εγγραφή στο
πρώτο δεκαπενθήµερο του Οκτώβρη έχοντας κλείσει και
ηµεροµηνίες παράτυπα και µε ελαστικές ερµηνείες όλων των
κανονισµών. Βέβαια, ο κάθε επιχειρηµατίας µπορεί µέσα σε αυτό το
σύστηµα να επιδιώκει να αποφύγει τις χρονοβόρες διαδικασίες, να
επιδιώκει το ίδιον όφελος. Το θέµα, όµως, είναι κατά πόσον είναι
δυνατόν µε τέτοιες διαδικασίες να τηρείται η αξιοπιστία, η
δεοντολογία και η νοµιµότητα των θεσµών.
Αποτέλεσµα αυτής της αντίληψης είναι να έχει γίνει πλέον κανόνας
η αποσπασµατική αντιµετώπιση όλων των προβληµάτων του
χρηµατιστηρίου και της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς από πλευράς
της Κυβέρνησης, χαρακτηριστικό παράδειγµα του οποίου είναι το
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.
Φτάσαµε  σε  σηµείο,  αγαπητοί  συνάδελφοι,  να  "πλασάρει"  η
Κυβέρνηση  τον  λαϊκό  καπιταλισµό  -αναφέροµαι  και  σε
συνέντευξη  του  κ.  Χριστοδουλάκη  σε  ηµερήσια  εφηµερίδα-  και
να  θεσπίζονται  διατάξεις,  µε  τις  οποίες  να  επιτυγχάνεται
ευνοϊκότερη  εισαγωγή  κινητών  αξιών  στο  χρηµατιστήριο,  άσχετα
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µε τα προβλήµατα που παρουσίασαν οι εταιρίες στο παρελθόν.
Οι διατάξεις αυτές καταλαβαίνετε πόσο εύκολα µπορεί να
οδηγήσουν τους επενδυτές σε θύµατα, όταν µάλιστα οι
αρµοδιότητες της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς αυξάνονται
αντίστοιχα.
Οι αλλαγές που γίνονται για την εισαγωγή των ανωνύµων εταιρειών
στο χρηµατιστήριο µειώνουν την ευθύνη της πολιτείας απέναντι
στους επενδυτές. Μέχρι τώρα κύρια πηγή άντλησης κεφαλαίων για
το χρηµατιστήριο ήταν η κεφαλαιαγορά. Τώρα έχουµε µια αλλαγή,
αφού είναι δυνατό να έχουµε εισαγωγή µετοχών, χωρίς να υπάρξει
αύξηση κεφαλαίου, πράγµα που σηµαίνει ότι στο επίκεντρο
τοποθετείται ο επιχειρηµατίας µέτοχος και δευτερευόντως οι
επιχειρήσεις.
Η παραπάνω αντίληψη για το ρόλο του χρηµατιστηρίου και τις
ανάγκες των επιχειρήσεων, επεκτείνεται και στην άρση της
προϋπόθεσης για την επί πενταετία τουλάχιστον επιτυχή λειτουργία
ως απαραιτήτου όρου για την εισαγωγή µιας εταιρείας στην κύρια
αγορά. Η νέα αντίληψη που διέπει το νοµοσχέδιο χαρακτηρίζεται
από την αποµάκρυνση από παρεµβατικές και προστατευτικές
φιλοσοφίες και λέει ότι µε αυτόν τον τρόπο αυξάνεται η ωριµότητα
και η εµπιστοσύνη του επενδυτικού κοινού. Βέβαια περιορίζοντας
τις αρµοδιότητες της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, παρέχει ως µόνη
πηγή γνώσης για τους επενδυτές το ενηµερωτικό δελτίο, που µόνο
αυτό ουσιαστικά είναι υποχρεωµένες να δηµοσιεύσουν οι προς
εισαγωγή εταιρείες.
Σύµφωνα µε τις εκτιµήσεις µας εκτός από τους γνωστούς θεσµικούς
επενδυτές, σήµερα στο χρηµατιστήριο δραστηριοποιούνται περί
τους οκτακόσιους χιλιάδες απ' αυτούς που αποκαλούµε
µικροεπενδυτές, πολλοί από τους οποίους παρουσιάστηκαν µετά τη
µετοχοποίηση του ΟΤΕ µε την εισαγωγή των Ελληνικών
Πετρελαίων και άλλων εταιρειών. Πρόκειται δηλαδή για το τµήµα
εκείνο της ελληνικής κοινωνίας που η Κυβέρνηση επιθυµεί να
προσελκύσει στα πλαίσια όπως προανέφερα του λαϊκού
καπιταλισµού που πρεσβεύει. Αυτοί οι επενδυτές καλούνται -
επανέρχοµαι στη συνέντευξη του κ. Χριστοδουλάκη- να
αποκτήσουν ειδικές γνώσεις -έτσι αναφέρει- προκειµένου να
αξιολογήσουν τις µετοχές που προσφέρονται στο χρηµατιστήριο.
Πώς είναι δυνατό να έχουν αυτές τις γνώσεις αυτοί οι άνθρωποι;
Μήπως πρόκειται να τους δοθούν µετά από οργανωµένα σεµινάρια;
Η περιορισµένη εµπειρία και η έλλειψη εξειδικευµένων γνώσεων
των επενδυτών τους εκθέτει σε ιδιαίτερους κινδύνους.
Αυτή η καινοτοµία, αγαπητοί συνάδελφοι, έπρεπε κανονικά να
συνοδευτεί και µε µια ανάπτυξη των συστηµάτων ελέγχου. ∆εν είναι
δυνατόν ούτε στα ενηµερωτικά δελτία να µπορέσει να προσφύγει ο
επενδυτής, αλλά ούτε και να έχει εµπιστοσύνη στις εταιρείες που
αναλαµβάνουν την εισαγωγή στο χρηµατιστήριο.
Θα µπορούσε να υπάρξει κάποιο άνοιγµα όσον αφορά την είσοδο
νέων επιχειρήσεων στο χρηµατιστήριο αρκεί να γινόταν όπως
προανέφερα παράλληλα η ανάπτυξη των συστηµάτων ελέγχου.
Η κυρίως αναπτυξιακή λειτουργία, αγαπητοί συνάδελφοι, του
χρηµατιστηρίου, είναι αυτό που πρέπει να µας ενδιαφέρει και αυτό
που πρέπει να θωρακιστεί και να ενισχυθεί. Ούτε οι αυτοµατισµοί
της αγοράς ούτε και η λειτουργία ως τζόγος αναπτύσσουν ένα υγιές
χρηµατιστήριο. Αυτό όµως προϋποθέτει παρεµβάσεις όχι µόνο στο
χρηµατιστήριο αυτό καθαυτό, αλλά και στις εισηγµένες επιχειρήσεις
και σε όλους τους παράγοντες που υλοποιούν τη λειτουργία του
Χρηµατιστηρίου. Αντικείµενο ελέγχου και εποπτείας πρέπει να γίνει
όχι µόνο το σκέλος της άντλησης κεφαλαίων, αλλά και ο τρόπος
αξιοποίησης των κεφαλαίων αυτών από µέρους των επιχειρήσεων
που τα αντλούν.
∆εν είναι δυνατό να µιλάµε για αναπτυξιακό ρόλο του
χρηµατιστηρίου όταν παρατηρούνται φαινόµενα παραπλανητικών
ενηµερωτικών δελτίων ή όταν κεφάλαια που αντλούνται από το
χρηµατιστήριο διοχετεύονται στην κερδοσκοπία και όχι σε
επενδυτικά προγράµµατα.
Η αξιοποίηση, συνεπώς, της αναπτυξιακής δυνατότητας είναι
συνάρτηση της λειτουργίας του χρηµατιστηρίου, της διαφάνειας, της

αξιοπιστίας και της προστασίας των συναλλαγών.
Είναι γεγονός ότι η σηµερινή εικόνα του χρηµατιστηρίου δεν είναι η
καλύτερη. Η ανοδική του πορεία, που παρουσιάστηκε πριν λίγο
καιρό, δεν απέκτησε σταθερά και µόνιµα χαρακτηριστικά γιατί ήταν
αποτέλεσµα της τζογαδόρικης αντίληψης, που εµφύσησε σε αυτό η
Κυβέρνηση. Γι'αυτό µε την παραµικρή κρίση δηµιουργούνται
αναστατώσεις, γι'αυτό την τελευταία περίοδο ενώ υπήρχε η
πρόβλεψη να ξεπεράσει το φράγµα των τριών χιλιάδων µονάδων,
έχουµε ξεπεράσει αρνητικά προς τα κάτω το φράγµα των δύο
χιλιάδων µονάδων.
Καλλιεργήθηκε µία τέτοια αντίληψη που οδήγησε πολλούς 'Ελληνες
κατά κάποιο τρόπο να παίζουν πιο "ευπρεπή παιχνίδια", να
φύγουµε από το ΛΟΤΤΟ και το ΠΡΟΠΟ και να πάµε στο
χρηµατιστήριο. Καταλαβαίνετε ότι µία τέτοια αντίληψη δεν ήταν
δυνατόν να δηµιουργήσει υγιείς συνθήκες στο χρηµατιστήριο.
Από την άλλη πλευρά, αγαπητοί συναδελφοι, όντως υπάρχει µία
ανωριµότητα του επενδυτικού κοινού το οποιό προσδοκά
βραχυπρόθεσµα κέρδη, τροφοδοτούµενα βέβαια από τις
κυβερνητικές εξαγγελίες ότι στο χρηµατιστήριο είναι ο πραγµατικός
δείκτης της οικονοµίας, τη στιγµή που είναι γνωστό ότι πολλές
φορές στηρίζεται χάριν στον παρεµβατικό ρόλο των µεγάλων
τραπεζών.
Θέλω να σταθώ ειδικά σε ορισµένα σηµεία, όπως η εισαγωγή στο
χρηµατιστήριο εταιρείας χωρίς αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου,
αλλά µόνο µε διάθεση υφισταµένων µετοχών. Αυτό σηµαίνει ότι το
δηµόσιο µπορεί να προχωρήσει απρόσκοπτα στην εισαγωγή
υφισταµένων ∆ΕΚΟ και στην εγγραφή ποσών στον προϋπολογισµό
από αποκρατικοποιήσεις, κάτι που δεν µπορούσε πριν και
αναγκαστικά έκανε διάφορα τερτίπια. 'Οπως το δηµόσιο πούλησε
στα καταστήµατα αφορολογήτων ειδών το δικαίωµα
αποκλειστικότητας για κάποια χρόνια και έτσι εισέπραξε λεφτά από
την αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου.
'Ενα δεύτερο είναι ότι συνεχίζει να παραµένει η δυνατότητα
µεταβίβασης εταιρειών εισηγµένων στο χρηµατιστήριο χωρίς την
καταβολή φόρου κληρονοµιάς, µεταβίβασης, υπεραξίας, καθώς και
η αγορά των µετοχών να µην απαιτεί το πόθεν έσχες. Είναι δυνατόν
οι γονείς να µεταβιβάσουν στα παιδιά τους µετοχές µέσω
χρηµατιστηριακής εντολής αγοράς-πώλησης, να πληρώνουν την
προµήθεια στο χρηµατιστήριο και τέλος στο κράτος που είναι µε
0,4% και έτσι τα παιδιά να είναι ιδιοκτήτες της νέας εταιρείας.
Στο άρθρο 12 το ερώτηµα είναι πώς ορίζεται η ικανοποιητική
περιουσιακή διάρθρωση, µε ποια κριτήρια και ποια ελάχιστα
εγγυηµένα, ενώ η ύπαρξη των ισολογισµών των τριών τελευταίων
χρόνων δεν αποδεικνύει τίποτε, παρά την ύπαρξη ζωής για την
εταιρεία τα τελευταία χρόνια. Τουλάχιστον αφού πέφτουµε από τα
πέντε χρόνια στα τρία, δεν θα έπρεπε να τεθεί η προϋπόθεση της
κερδοφορίας γι'αυτά τα τρία χρόνια;
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Τα "Τσιµέντα Χαλκίδας" είναι η αιτία του
νοµοσχεδίου, για να πουληθούν οι µετοχές τους.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε συνάδελφε, και εσείς γνωρίζετε
τη συγκεκριµένη περίπτωση και εγώ τη γνωρίζω και επειδή
αναφερθήκατε, αρκεί να σας πω ότι ο κύριος µέτοχος των
Τσιµέντων Χαλκίδας, που κληρονόµησε στους 'Ελληνες πολίτες
τριακόσια δισεκατοµµύρια, σήµερα θεωρείται από τα πρώτα
νούµερα στην Wall Street. Καταλαβαίνετε λοιπόν. Και ευχαριστώ
τον κύριο συνάδελφο για την υπενθύµιση.
'Ενας άλλος κίνδυνος, που προκύπτει από το συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο, είναι ότι η αύξηση των ελάχιστων ιδίων κεφαλαίων είναι
δυνατόν να περιορίσει τον αριθµό των ελληνικών επιχειρήσεων,
διευκολύνοντας παράλληλα την είσοδο εταιρειών που δεν έχουν την
έδρα τους στην Ελλάδα.
Εµείς για όλους αυτούς τους λόγους καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο
επί της αρχής.
'Οσον αφορά δε τις ρυθµίσεις που εισάγονται σχετικά µε τη
συγχώνευση του Οργανισµού 'Υδρευσης Θεσσαλονίκης και του
Οργανισµού Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης µπορούµε να
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πούµε ότι τεχνικώς είναι µια σωστή κίνηση. Υπάρχει όµως µελέτη
για τη λειτουργία αυτού του οργανισµού; Μήπως ένα κοινωνικό
αγαθό όπως είναι το νερό καταλήξει στα χέρια ιδιωτών, στα χέρια
κερδοσκοπικών εταιριών;
'Οπως γνωρίζουµε ο Οργανισµός 'Υδρευσης Θεσσαλονίκης είχε
µέχρι σήµερα ικανοποιητικά αποτελέσµατα παρά τις ελλείψεις σε
προσωπικό και παρά τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει το δίκτυο
ύδρευσης Θεσσαλονίκης. Παρά ταύτα η επιβάρυνση για τον
καταναλωτή δεν ήταν υψηλή. Φοβόµαστε, λοιπόν, µήπως αυτή η
διαδικασία µας οδηγήσει σε µονοπωλιακές καταστάσεις.
'Εκανα ένα ερώτηµα στη ∆ιαρκή Επιτροπή στο οποίο δεν απήντησε
ο κύριος Υπουργός. Ενώ συζητάµε τη συγχώνευση των δύο
εταιρειών, την ίδια στιγµή στις εφηµερίδες της Θεσσαλονίκης
δηµοσιεύεται προκήρυξη για πρόσληψη τριάντα ατόµων από τον
Οργανισµό 'Υδρευσης Θεσσαλονίκης µε σύµβαση αορίστου
χρόνου. Είναι δυνατόν να συµβαίνουν αυτά τα πράγµατα;
Καταψηφίζουµε, λοιπόν, το νοµοσχέδιο επί της αρχής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Πρόεδρος του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. ∆ηµήτριος Τσοβόλας ορίζει
ως ειδικό αγορητή του Κόµµατός του τον κ. Γεώργιο Ρόκο ο οποίος
έχει και το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε µία
κρίσιµη εποχή για την ανθρωπότητα, όπως αυτή χαρακτηρίστηκε
στη σύνοδο των είκοσι δύο αναπτυγµένων χωρών την
προηγούµενη εβδοµάδα. Είναι η χειρότερη κρίση των τελευταίων
πενήντα χρόνων. Πραγµατικά ξεθεµελιώνει τη λογική του
νεοφιλελευθερισµού, τη λογική του χρηµατισµού και επιβεβαιώνει
πως το χρήµα από ουδέτερος µηχανισµός έγινε εµπόρευµα
υποθηκεύοντας έτσι αγαθά και αξίες αιώνων.
Εµείς εδώ πιστοί σε ένα σύστηµα που καταρρέει κάθε µέρα
φέρνουµε και καινούρια νοµοσχέδια, είτε επιβεβαιώνοντας την
αποτυχία των προηγουµένων των πρόσφατα ψηφισµένων είτε τις
ατέλειές τους είτε τη σύγχυση που έχουµε σαν χώρα για να
ελέγξουµε την παγκοσµιοποίηση της οικονοµίας και της αγοράς.
Η παγκόσµια οικονοµία εδώ και αρκετό καιρό βρίσκεται στο
επίκεντρο µιας πρωτοφανούς κρίσης. Η κρίση ξεκίνησε ένα χρόνο
πριν στη Νοτιοανατολική Ασία µε κατάρρευση νοµισµάτων και
αξιών σειράς χωρών σε διάφορες περιοχές.'Οπως ήταν φυσικό η
κρίση έφτασε γρήγορα στη µεγαλύτερη πιστώτρια χώρα της
περιοχής την Ιαπωνία και εξαπλώθηκε κυρίως στο τραπεζικό
σύστηµα. Η πτώση του γιεν σε πρωτοφανή επίπεδα ήταν το
επακόλουθο. Παρά τις ανεδαφικές προσδοκίες ότι θα περιορισθεί
σε αυτήν την περιοχή η κρίση µετατοπίστηκε δυτικότερα και
κατέλαβε τη Ρωσία µε επακόλουθο την κατάρρευση του ρωσικού
νοµίσµατος και των ρωσικών αξιών. 'Οπως ήταν φυσικό η
µεγαλύτερη πιστώτρια χώρα της Ρωσίας η Γερµανία αισθάνθηκε
έντονα τα επακόλουθα της ρωσικής κρίσης στο τραπεζικό της
σύστηµα.
Ανακεφαλαιώνοντας διαπιστώνουµε ότι µέχρι αυτήν τη στιγµή δύο
από τους πυλώνες του παγκόσµιου οικονοµικού συστήµατος η
Ιαπωνία και η Γερµανία βρίσκονται στο µέσο µιας µεγάλης κρίσης
µε άδηλες συνέπειες. Ο τρίτος πυλώνας οι ΗΠΑ, λειτουργούν για
την ώρα σαν καταφύγιο στην παγκόσµια αναταραχή. Αρνούνται τις
δικές τους ευθύνες. Στην προχθεσινή συνεδρίαση µετέφεραν τις
ευθύνες τους στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο προς το οποίο οι
ΗΠΑ δεν εκπληρώνουν τις υποχρεώσεις τους. 'Οπως καταγγέλθηκε
προχθές από τη Βρετανία και την Ιαπωνία δεκαοκτώ
δισεκατοµµύρια (18.000.000.000) δολάρια είναι οι υποχρέωσεις των
ΗΠΑ προς αυτό το ταµείο.
∆ιαπιστώνει κανείς δηλαδή ότι αυτή η κρίση είναι δεµένη µε την
πολιτική κρίση του συστήµατος και στο µεγάλο ερώτηµα πώς και
γιατί συνέβη αυτή η κρίση και πού οδηγεί, µια σύντοµη απάντηση
είναι ότι σε πρώτο επίπεδο είναι κρίση συστήµατος, δηλαδή δοµική
κρίση και οφείλεται στο γεγονός ότι παγκοσµίως η πραγµατική
οικονοµία, δηλαδή αυτή που βασίζεται στην παραγωγή
πραγµατικών αξιών βρίσκεται σε ύφεση και σε πρωτοφανή
αναντιστοιχία σε σχέση µε την εικονική οικονοµία, αυτή του

χρηµατιστηριακού κεφαλαίου που σηµείωνε πρωτοφανή κέρδη µη
ανταποκρινόµενα στην αύξηση και στην πραγµατική παραγωγική
αξία.
Σε δεύτερο επίπεδο είναι κρίση πολιτική σε παγκόσµιο επίπεδο,
που εκδηλώνεται στο χώρο της οικονοµίας. Συγκεκριµένα: Μετά την
κατάρρευση του διπολισµού οι Ηνωµένες Πολιτείες προώθησαν την
παγκοσµιοποίηση εκτιµώντας ότι η ισχυρή θέση τους θα εξασφάλιζε
την παγκόσµια ηγεµονία τους. ∆ιευκρινίζεται πως η ηγεµονία των
Η.Π.Α. βασίζεται σε τρεις πυλώνες, δηλαδή τη στρατιωτική δύναµη,
το δολάριο ως κυρίαρχο παγκόσµιο νόµισµα και τον έλεγχο του
πετρελαίου που ουδέποτε θα παραχωρήσει. 'Οταν όµως
διεπίστωσαν ότι οι όροι της παγκοσµιοποίησης δεν έγιναν
αποδεκτοί από τη Γερµανία και την Ιαπωνία, η αναµέτρηση ήταν
πλέον γεγονός. Αυτή είναι η πολιτική κρίση της όψης που ζούµε
σήµερα. Γι'αυτό, σαν ∆Η.Κ.ΚΙ. είχαµε προειδοποιήσει ότι ο
ελληνικός ενθουσιασµός για την ΟΝΕ και το EURO γερµανικής
έµπνευσης και συµφερόντων και τα δύο ήταν αδικαιολόγητα.
Επιβάλλεται προσοχή. 'Οµως δεν επιτρέπονται παραχωρήσεις σε
πολιτικό, οικονοµικό και κοινωνικό επίπεδο για να επιτύχουµε την
ένταξη και να επαφιόµαστε σ'αυτήν.
Το χρηµατιστήριο από µοχλός ανάπτυξης για τη χώρα µας για την
αύξηση κεφαλαίων έγινε τζόγος µε µεγάλους κινδύνους κυρίως για
τους µικρούς επενδυτές που δύσκολα έχουν πρόσβαση στην
ενηµέρωση και στα στοιχεία των επιχειρήσεων. Αυτό το νοµοσχέδιο
έχει αυτό το χαρακτηριστικό. Ενώ δίνει τη δυνατότητα της εισδοχής
µεγάλων επιχειρήσεων µε διευκολύνσεις -και αυτό φαίνεται από το
νοµοσχέδιο όταν περιορίζει την κερδοφορία στα τρία χρόνια- την
ίδια στιγµή, δε δίνει τη δυνατότητα στους µικρούς επενδυτές να
έχουν µια πλήρη πληροφόρηση και πλήρη στοιχεία και τους αφήνει
έρµαιους στο αίσθηµα του τζόγου που έχει δηµιουργηθεί τα
τελευταία χρόνια σαν πολιτική στη χώρα µας, να κινδυνεύουν κάθε
µέρα και περισσότερο.
Αυτή η κρίση στη χώρα µας δεν κτυπάει κυρίως τους µεγάλους, δεν
κτυπάει το τραπεζικό σύστηµα. Αντίθετα, διαπιστώνει κανείς ότι ενώ
το τραπεζικό σύστηµα είναι αυτό που κλωνίζεται στις άλλες χώρες,
σε εµάς δεν συµβαίνει, γιατί έχει διασφαλίσει τα κέρδη του µε
υπέρογκους τόκους και µεθόδους τις οποίες ουδέποτε εµείς εδώ
οριοθετήσαµε.
'Ετσι, οι µικροί επενδυτές και οι µικρές επιχειρήσεις που
αναδιοργάνωναν την αναπτυξιακή πορεία της χώρας µας και θα
στήριζαν τον παραγωγικό ιστό, είναι αυτές που διακινδυνεύουν όσα
νοµοθετήµατα και αν φέρουµε. Πράγµατι, δεν είµαστε η χώρα των
µεγάλων, ούτε είµαστε η χώρα που είχε µεγαλοαστική τάξη για να
διαχειριστούµε µέσα από τερτίπια της χρηµατιστηριακής διεθνούς
αγοράς. Είµαστε µια χώρα των µικρών και µεσαίων επιχειρήσεων,
είµαστε µια χώρα των εργαζοµένων και των συνταξιούχων που και
αυτοί µετετράπηκαν σε παίκτες του χρηµατιστηρίου.
Νοµίζουµε πως αυτό το νοµοσχέδιο δεν υπηρετεί την
πραγµατικότητα. ∆ίνει βέβαια µέσα στο παγκόσµιο γίγνεσθαι µια
προσαρµογή, αλλά δεν δίνει απάντηση στην πραγµατικότητα που
µας αφορά και που έχει σχέση µε την αλλαγή πορείας των µικρών
δεδοµένων της χώρας µας. Βέβαια δεν θα στηρίζεται στο παιχνίδι
του χρήµατος, αλλά στη βασική της αναδιοργάνωση. Θα στηρίζεται
στη µικρή και µεσαία επιχείρηση η οποία θα µπορεί να έχει
διεισδιτική ικανότητα σε όλες τις ξένες αγορές.
'Ενα στοιχείο που χαρακτήριζε έτσι και αλλιώς στα χρόνια που
πέρασαν τη δική µας οικονοµία.
Πιστεύουµε, πως οι καθηµερινές αναπροσαρµογές διατάξεων των
νοµοθετηµάτων δεν είναι αυτές που θα δώσουν την πραγµατική
ώθηση της ανάπτυξης στη χώρα µας. Εξάλλου αυτό έχει
αποδειχθεί. Ελάχιστα από τα κεφάλαια του χρηµατιστηρίου έχουν
παραγωγική εξέλιξη.
Ας δούµε ένα µεγάλο παράδειγµα, τον ΟΤΕ, που είχε τριακόσια
είκοσι δισεκατοµµύρια (320.000.000.000) δραχµές κέρδη πέρυσι.
Προσπαθείτε να µετοχοποιήσετε ένα µεγάλο µέρος αυτήν τη στιγµή
µε προϋπόθεση είσπραξης πεντακοσίων δισεκατοµ-
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µυρίων (500.000.000.000) δραχµών. Αντί, δηλαδή, να πάρετε από
τα κέρδη των τριακοσίων είκοσι δισεκατοµµυρίων
(320.000.000.000) δραχµών και να κάνετε επενδύσεις, σκεφθήκατε
πως αν τον εισάγετε στο χρηµατιστήριο θα πάρετε ένα µέρος αυτού,
διακόσια τόσα δισεκατοµµύρια, για να κάνετε αναπτυξιακό
πρόγραµµα στον ΟΤΕ.
Βλέπετε, όµως, ότι η παγκόσµια κρίση υπονοµεύει αυτήν την ίδια
την πολιτική σας -και δεν ξέρετε τώρα αν πρέπει να προχωρήσετε ή
αν δεν πρέπει να προχωρήσετε- υπονοµεύει αυτόν τον ίδιο τον
ΟΤΕ, ο οποίος όταν µπει στη δίνη των µετοχών και του
χρηµατιστηρίου δεν θα έχει τη δική του αυτοδύναµη πορεία και
ανάπτυξη, αλλά θα εξαρτάται κάθε φορά από το παιχνίδι του
διεθνούς χρηµατιστηριακού κεφαλαίου. Είστε οι ίδιοι αυτήν τη
στιγµή ανήσυχοι και ενώ έχετε προαναγγείλει την πώληση µετοχών,
δεν προχωράτε. Καταλαβαίνετε, δηλαδή, ότι µέσα από αυτό το
παιχνίδι του χρηµατιστηριακού κεφαλαίου δεν δίνετε διέξοδο και δεν
δίνετε απαντήσεις σε συγκεκριµένα θέµατα και προβλήµατα που
µας απασχολούν πραγµατικά.
'Οσον αφορά, λοιπόν, αυτούς τους εκσυγχρονιστικούς
πειραµατισµούς που κάνετε, εµείς τους καταψηφίζουµε,
περιµένοντας ουσιαστικές αναπτυξιακές πολιτικές, πιστεύοντας,
βέβαια, ότι εµποδίζοντάς σας να τα δώσετε όλα στο διεθνές
χρηµατιστηριακό κεφάλαιο, θα βοηθήσουµε αυτήν τη χώρα, θα σας
δώσουµε και εσάς τη δυνατότητα να σκεφθείτε πως πρέπει να είναι
άλλη η αναπτυξιακή πορεία της χώρας µας.
'Ερχοµαι τώρα στο δεύτερο κεφάλαιο, αυτό του Οργανισµού
'Υ^δρευσης και του Οργανισµού Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης.
Χαρακτηριστικό σας πάλι ήταν ο αιφνιδιασµός. Πληροφορήθηκαν οι
εργαζόµενοι λίγες ηµέρες, λιγότερο από µία εβδοµάδα πριν την
κατάθεση του νοµοσχεδίου το περιεχόµενο του νοµοσχεδίου. ∆εν
είχαν έτσι τη δυνατότητα της ουσιαστικής συµµετοχής στο
νοµοσχέδιο και του προγραµµατισµού ή και των προτάσεων που θα
έπρεπε να γίνουν.
Την ίδια στιγµή µε το νοµοσχέδιο βγάζετε έξω από τη διαδικασία
διαχείρισης και ελέγχου το κυρίαρχο όργανο, τη Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση. Είναι δικαιολογηµένη η αγανάκτηση του ∆ηµάρχου
Θεσσαλονίκης, ο οποίος µε επιστολή προς όλα τα κόµµατα και
όλους τους Βουλευτές ζητεί τη συµµετοχή στη διαχείριση, που από
την αρχή έχουµε διαφωνήσει µε αυτόν τον τρόπο ενοποίησης
κάποιων οργανισµών και µετατροπής τους σε ανώνυµες εταιρείες,
που θα οδηγήσουν, όπως εµείς πιστεύουµε και έχουµε λόγους και
το πιστεύουµε, σιγά-σιγά στην ιδιωτικοποίηση, η οποία θα γίνει είτε
µε τη δηµιουργία θυγατρικών, οι οποίες µε προγραµµατικές
συµβάσεις κ.λπ, σε πρώτη φάση θα µπουν στο πακέτο των
µετοχών, θα µπουν, δηλαδή, στην ουσιαστική αγορά των µετοχών
και τον έλεγχο αυτών των βασικών τοµέων παραγωγής κοινωνικών
αγαθών. Γιατί δεν κάθεστε να αναλογισθείτε ότι αυτοί οι ίδιοι οι
οργανισµοί και θετικά και απολογιστικά στοιχεία θετικά είχαν και
απόδοση έργου είχαν. ∆εν είχε η κεντρική διοίκηση, η οποία επί
χρόνια δεν είχε επενδύσει σε αυτούς τους χώρους και είχε αφήσει
τη Θεσσαλονίκη µε το πιο παλαιό δίκτυο ύδρευσης στην Ελλάδα.
'Οσον αφορά τους εργαζόµενους δεν τους έχετε ενισχύσει, διότι ενώ
έχουν συνταξιοδοτηθεί εκατόν τριάντα πέντε υπάλληλοι έχετε
προσλάβει µόνον είκοσι. Μόνο τώρα ξαφνικά και εν όψει κιόλας της
αλλαγής του φορέα, κάνατε διακήρυξη την προηγούµενη εβδοµάδα
για πρόσληψη τριάντα τεχνικών και υπαλλήλων. ∆ηλαδή, δεν
υπάρχει ένας συντονισµός εργαζοµένων, κεντρικής διοίκησης,
περιφερειακής διοίκησης, παρέµβασης της αυτοδιοίκησης, που να
δείχνει τη θετικότητα του νοµοσχεδίου.
'Ολα δηµιουργούν φόβο στους ίδιους τους εργαζόµενους οι οποίοι
θεωρούν και αυτοί ότι κάνετε το πρώτο βήµα ιδιωτικοποίησης -και
ανησυχούν- της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης, η οποία ενώ έχει
θεσµική υποχρέωση προστασίας των κοινωνικών αγαθών της
πόλης που είναι η ύδρευση και η αποχέτευση, διαπιστώνει ότι τη
βάζετε στο περιθώριο. ∆εν θα µπορούσε, δηλαδή, κατά την άποψη
τη δική σας, έστω και ένας από το δήµο ή από τη νοµαρχία
Θεσσαλονίκης να συµµετέχει σ'αυτόν τον οργανισµό; Αλλά,
κατάντησε η πλειοψηφία έτσι, ώστε να ελέγχετε πάντα µε λογικές
µηχανισµών προεκλογικών κάθε φορά τις διοικήσεις και τις

διαχειρίσεις τόσο σοβαρών οργανισµών.
∆εν µπορούµε να το ψηφίσουµε ούτε αυτό, κύριε Υπουργέ, παρ'όλο
που πιστεύουµε ότι κάποια στιγµή υπάρχει ανάγκη ουσιαστικού
εκσυγχρονισµού αυτών των οργανισµών που τους µετατρέπετε σε
ανώνυµες εταιρείες θεωρώντας πως έτσι κάτι θα πετύχετε, ενώ
στην πράξη αποδεικνύετε ότι δεν κάνετε βήµατα ουσίας.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Ακριτίδης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα αναφερθώ µόνο στο
δεύτερο κεφάλαιο...
ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ-ΑΓΓΕΛΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ: Για να είσθε εντός
διαδικτύου, κύριε συνάδελφε, πρέπει να ανεβείτε στο Βήµα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Ο κύριος Πρόεδρος της Βουλής είπε ότι
σήµερα θα µεταδοθούν οι οµιλίες των εισηγητών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Είναι η εναρκτήρια
µέρα. Εγώ απεκόµισα την εντύπωση ότι µόνο οι οµιλούντες από
του Βήµατος αυτού θα είναι εντός διαδικτύου, ίσως και ο κάθε
οµιλητής προφανώς. Αλλά για να είσθε σίγουρος ότι είσθε εντός
διαδικτύου θα παρακαλέσω να δεχθείτε την επισήµανση του κ.
Παπαθεµελή, ο οποίος προσφυώς το επεσήµανε, να ανεβείτε
δηλαδή στο Βήµα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: 'Ερχοµαι, κύριε Πρόεδρε.
ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ-ΑΓΓΕΛΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε,
απλώς παρακολουθώ τους Προέδρους του Σώµατος.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Ο κ. Παπαθεµελής είναι πάντοτε
δικτυωµένος!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Ναι, είναι δικτυωµένος και
διαδικτυωµένος!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ,
συνεχίστε, κύριε Ακριτίδη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι και αγαπητές
συναδέλφισσες, εγώ θα αφιερώσω τον περιορισµένο εξάλλου
χρόνο που έχω από τον Κανονισµό στο να διατυπώσω τις σκέψεις
µου στο δεύτερο κεφάλαιο του νοµοθετήµατος αυτού που αφορά τη
συνένωση των Οργανισµών 'Υδρευσης και Αποχέτευσης της πόλης
µου, της Θεσσαλονίκης.
Ο λόγος είναι κατ'αρχήν ευνόητος και νοµίζω και θεµιτός να
ασχοληθώ µε το θέµα αυτό, ιδίως όταν ο χρόνος είναι
περιορισµένος, αλλά νοµίζω ότι υπάρχει και ένα γενικότερο
ενδιαφέρον να ασχοληθούµε περισσότερο µε το ζήτηµα αυτό, διότι
είναι η πρώτη φορά που έρχεται νοµοθέτηµα µετά την εφαρµογή
του ν.2414 που συνενώνει, αναδιοργανώνει οργανισµούς κοινής
ωφέλειας σύµφωνα µε τους στόχους της πολιτικής που εφαρµόζεται
και εκείνους που διαλαµβάνονται στο ν. 2414.
Και θέλω ευθύς εξ αρχής να πω ότι αυτό το νοµοθέτηµα και αυτή η
µεταβολή έχει δηµιουργήσει ανησυχίες στην πόλη µου, νοµίζω
δικαιολογηµένες, προβληµατισµούς στους πολίτες, αλλά επίσης και
σε οργανώσεις που εκπροσωπούν την πόλη γενικότερα, µέσα στις
οποίες είναι και οι Οργανισµοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Και τις µέρες
αυτές ασφαλώς όλοι µας αναγνωρίζουµε ότι πρέπει να σταθούµε
εµείς εδώ ως Νοµοθετικό Σώµα µε πολύ µεγαλύτερη ευαισθησία
απέναντι στους Οργανισµούς Tοπικής Aυτοδιοίκησης ενισχύοντας
τους σκοπούς και τους στόχους της αποκέντρωσης και της
ανάπτυξης της αυτοδιοίκησης. 'Ετσι, λοιπόν, νοµίζω ότι υπάρχει ένα
ευρύτερο ενδιαφέρον γύρω από το ζήτηµα αυτό.
Η  δεύτερη  παρατήρηση  που  θέλω  να  κάνω  είναι  ότι  έχω  την
πεποίθηση,  κύριε  Υφυπουργέ,  ότι  δεν  έγινε  σαφές  το  τι
επιδιώκει  να  πράξει  η  πολιτεία  γύρω  από  αυτούς  τους
οργανισµούς.  Νοµίζω  δε  -µ'αυτήν  την  εντύπωση  µένω-  ότι  δεν
έχει  αποσαφηνισθεί  και  ο  χαρακτήρας  αυτού  του
νοµοθετήµατος.  ∆ηλαδή,  πιστεύω  -και  ίσως  κάνω  λάθος-  ότι
µε  το  νοµοθέτηµα  αυτό  δεν  ρυθµίζονται  ενέργειες,  διαδικασίες
για  την  ιδιωτικοποίηση  της  Ανώνυµης  Εταιρείας  'Υδρευσης  και
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Αποχέτευσης της Θεσσαλονίκης.
Απλώς συγκροτείται αυτή η εταιρεία αλλά το θέµα του τρόπου της
ιδιωτικοποίησης αφήνεται να γίνει, πιστεύω, µε άλλο νοµοθέτηµα,
πάντως µε άλλη θεσµική πρωτοβουλία.
Συνεπώς, ας µείνουµε σ' αυτήν τη συνένωση, ας µη µιλήσουµε για
την ιδιωτικοποίηση. Και για να το κάνω λίγο πιο σαφές θέλω να
κάνω µία αναφορά τώρα -και να µου το επιτρέψετε, να µου το
επιτρέψουν και οι συνάδελφοι- χαρακτηριστική σ' ό,τι αφορά το
µετοχικό κεφάλαιο, δηλαδή το άρθρο 2 του καταστατικού το οποίο
νοµοθετούµε και για το οποίο θα µιλήσω στη συνέχεια γενικότερα.
Σε ό,τι αφορά, λοιπόν, το µετοχικό κεφάλαιο: Από τις πρώτες
παραγράφους βλέπουµε πώς συγκροτείται το µετοχικό κεφάλαιο.
Καλώς. Στην παράγραφο δ' λέει ότι το µετοχικό κεφάλαιο
παρίσταται -βέβαια η λέξη "παρίσταται" δεν ξέρω αν είναι σωστή,
συνίσταται ίσως θα έπρεπε να είναι-από µία ονοµαστική µετοχή
που ανήκει στο ελληνικό δηµόσιο και η επόµενη παράγραφος ε' λέει
ότι σε κάθε περίπτωση αύξησης του µετοχικού κεφαλαίου ολόκληρο
το νέο κεφάλαιο αναλαµβάνεται από το µοναδικό µέτοχο της
εταιρείας το ελληνικό δηµόσιο. Αυτός ο όρος "αναλαµβάνεται"
νοµίζω ότι πρέπει να αποσαφηνισθεί. ∆εν ξέρω αν εννοείτε ότι κάθε
αύξηση κεφαλαίου θα γίνει από την πλευρά του ελληνικού
δηµοσίου, θα προβεί δηλαδή σε αύξηση κεφαλαίου σύµφωνα µε το
νοµοθέτηµα αυτό, το ελληνικό δηµόσιο.
Λέει παρακάτω ότι µε διάφορες διαδικασίες, αποφάσεις διοικητικού
συµβουλίου ή γενικής συνέλευσης προσδιορίζονται τα ύψη, αυτών
των αυξήσεων αλλά λέει "αναλαµβάνεται". Τι θα πει αυτό; Θα πει ότι
το κράτος έρχεται και πραγµατοποιεί κάθε αύξηση; Αν είναι έτσι µου
φαίνεται περίεργο πως δίνουµε ταυτόχρονα την εξουσιοδότηση
τώρα στην πρώτη πενταετία, στο διοικητικό συµβούλιο µε τα 2/3
των µελών, αυξηµένη πλειοψηφία, να µπορεί να αποφασίζει την
αύξηση την οποία αύξηση ωστόσο θα καταβάλλει το ελληνικό
δηµόσιο.
Αν πάλι δεν είναι αυτή η έννοια του όρου αλλά η έννοια είναι ότι
περιέρχεται, όπως και αν γίνει η αύξηση, στο δηµόσιο αυτό το
αυξηµένο µετοχικό κεφάλαιο, τότε αυτό είναι αυτονόητο. Αφού είναι
ο κύριος εδώ το δηµόσιο και δεν µιλάµε πια ακόµη για
ιδιωτικοποίηση, σ' αυτόν περιέρχεται και τότε αυτό είναι το
αυτονόητο και δεν κατανοώ πού αποβλέπει αυτός ο στόχος. Αλλά
τότε νοµίζω ότι εγγίζουµε το θέµα της ιδιωτικοποίησης.
Να µη µιλήσω περισσότερο γι' αυτό τώρα, επειδή και ο χρόνος δεν
το επιτρέπει και να γυρίσω λίγο πιο πίσω, κύριε Υπουργέ. Εγώ
νοµίζω ότι αυτό που µας ενδιαφέρει είναι ο στόχος, ο σκοπός αυτής
της ενοποίησης και µε τα χαρακτηριστικά που έχει. Και αυτός ο
σκοπός και ο στόχος περιγράφεται και στην εισηγητική έκθεση,
συνάγεται όµως και από τις ειδικότερες ρυθµίσεις. Και µε τον
προσδιοριζόµενο αυτό σκοπό εγώ δεν έχω καµία απολύτως
αντίρρηση.
Αν πρόκειται να δηµιουργήσουµε τους όρους και τις προϋποθέσεις
ώστε να είναι αποτελεσµατικότερη αυτή η νέα εταιρεία στους
σκοπούς που είχαν οι προηγούµενες, που σηµαίνει, δηλαδή, ότι η
ύδρευση, η αποχέτευση, η επέκταση των δικτύων, οι νέες µέθοδοι
όπως προβλέπει εδώ -και είναι απολύτως θετικό- η δυνατότητα του
να υπάρξουν δραστηριότητες που περνούν τα όρια και τα
γεωγραφικά αλλά και τα παραδοσιακά λειτουργίας αυτών των
οργανισµών, παραδείγµατος χάρη να πουλάνε τεχνογνωσία, να
πάρουν πρωτοβουλίες σε περιοχές ίσως και εκτός των ορίων της
χώρας, έχω να πω ότι όλα αυτά είναι εξαιρετικά θετικά, όπως
κυρίως θετικός είναι ο υψηλός στόχος της καλύτερης διαχείρισης
του υδάτινου δυναµικού.
Αυτό τονίστηκε και από τους εισηγητές -δεν υπάρχει λόγος να
επανέλθω- και είναι ο κυρίαρχος στόχος. Εάν µε τις προϋποθέσεις
αυτού του νόµου µπορεί να γίνει µε µεγαλύτερη επιτυχία και
αποτελεσµατικότητα η ορθή αυτή διαχείριση, τότε νοµίζω ότι εµείς
ως Κοινοβούλιο θα πρέπει να δώσουµε εκθύµως την έγκρισή µας.
∆εν έχω καµία αντίρρηση.
Βεβαίως, µετά το σκοπό υπάρχουν οι τρόποι. Οι τρόποι είναι όλα

αυτά που ανέφερα προηγουµένως να µην τα επαναλάβω και
βεβαίως τα µέσα. Και τα µέσα είναι οι πόροι που µπορούµε να
διαθέσουµε.
Θα πω δύο λέξεις για τις απορίες που διετύπωσα για το µετοχικό
κεφάλαιο. Αυτές θα αφορούν την ιδιωτικοποίηση. Αν στους στόχους
της πολιτείας είναι να υπάρξει σταδιακά στο µέλλον µετοχοποίηση
µε τους όρους που θα δούµε τότε έτσι ώστε να αντληθούν κεφάλαια
για να µπορούν να επιτευχθούν οι σκοποί, προσωπικά δεν έχω
καµία αντίρρηση εφόσον συντρέχουν και κάποιοι άλλοι όροι, στους
οποίους θα αναφερθώ στη συνέχεια.
Συνεπώς εγώ θέτω -έτσι το αντιλαµβάνοµαι- εκ προοιµίου µία
προσωπική ρήτρα για την ιδιωτικοποίηση. Θα δεχθούµε, κύριε
Υπουργέ, την ιδιωτικοποίηση, εφόσον πρόκειται να εξυπηρετήσει
τους µεγάλους αυτούς σκοπούς, δηλαδή την καλύτερη,
ορθολογικότερη, σύγχρονη διαχείριση του υδάτινου δυναµικού, των
υδάτινων πόρων και από την άλλη µεριά την καλύτερη παροχή
υπηρεσιών στους δύο αυτούς νευραλγικούς τοµείς της ύδρευσης
και της αποχέτευσης, οι οποίες ταλαιπώρησαν -ταλαιπωρούν την
πόλη- και γενικότερα τις ελληνικές πόλεις και την ελληνική κοινωνία.
Εκεί συµφωνούµε να υπάρξουν υπό προϋποθέσεις οι δυνατότητες
άντλησης κεφαλαίων από το χρηµατιστήριο. Αλλά αυτό το
αφήνουµε για την ώρα.
'Ερχοµαι σε δύο άλλα σηµεία. Το πρώτο είναι το προσωπικό. Εγώ
συµφωνώ µε τις ρυθµίσεις που γίνονται, µέσα από τις οποίες
εντελώς επιγραµµατικά κατοχυρώνεται -και αυτήν την αρχή θέλω να
υπογραµµίσω και σε αυτήν να µείνουµε- το υφιστάµενο
προσωπικό. Το νέο προσωπικό θα συνδέεται µε την καινούρια
επιχείρηση µε σχέσεις ιδιωτικού δικαίου και µε όλα τα αντίστοιχα
που θα ρυθµίζονται από τον κανονισµό και τις συµβάσεις.
'Ενα τελευταίο θέµα -γιατί δεν έχω χρόνο και θα παρακαλέσω, κύριε
Πρόεδρε, την ανοχή σας για λίγα δευτερόλεπτα- είναι το θέµα της
διοίκησης. Εγώ συµφωνώ µε τις γενικές αρχές. Νοµίζω -έτσι
κατάλαβα- ότι κυρίαρχο όργανο είναι το διοικητικό συµβούλιο, όχι ο
πρόεδρος ή ο γενικός διευθυντής και ο διευθύνων σύµβουλος.
Νοµίζω ότι αυτό είναι σωστό. Εδώ βεβαίως θα υπάρξουν και οι
ρυθµίσεις του νόµου 2414 που εκεί ειδικότερα προβλέπονται τα όσα
προβλέπονται και δεν θα ανατρέψουµε εκείνο το νόµο. Αλλά ορθώς
εδώ τονίζεται ότι το διοικητικό συµβούλιο είναι το κυρίαρχο όργανο.
Αλλά σε αυτό το κυρίαρχο όργανο δεν αντιλαµβάνοµαι τη σύνθεση
όπως την κάνετε. Η σύνθεση είναι η εξής. Επτά µέλη
προσδιορίζονται από το καταστατικό που νοµοθετούµε, δύο
εκπροσώπους των εργαζοµένων -και ορθώς γιατί είναι δύο οι
εταιρείες που συγχωνεύονται- έναν εκπρόσωπο που υποδεικνύει η
οικονοµική και κοινωνική επιτροπή, τέσσερις από το δηµόσιο,
δηλαδή επτά. Η πρόβλεψη είναι το διοικητικό συµβούλιο να είναι
εννεαµελές ή ενδεκαµελές. Τα υπόλοιπα δύο έως τέσσερα µέλη θα
υποδειχθούν από τη γενική συνέλευση που σηµαίνει Υπουργός των
Οικονοµικών. Εδώ έχουµε µία σύνθεση έξι έως οκτώ µελών που
υποδεικνύει η πολιτεία, δύο εκπροσώπους των εργαζοµένων και
έναν εκπρόσωπο γενικά της ΟΚΕ. Νοµίζω ότι αυτή η σύνθεση δεν
είναι ενδεικτική ούτε µιας αντίληψης αποκέντρωσης ούτε µιας
αντίληψης εκσυγχρονισµού στο χώρο αυτών των οργανισµών της
κοινής ωφέλειας, έτσι ώστε να µπορούν να ανταποκριθούν
καλύτερα στην αποστολή τους, για την οποία µιλήσαµε.
Η εντύπωσή µου είναι η εξής: Κρατήστε, εν πάση περιπτώσει, µία
οριακή πλειοψηφία, αλλά δεν είναι δυνατόν να µη µπουν στο
διοικητικό συµβούλιο εκφραστές της τοπικής κοινωνίας. Εποµένως,
από τους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης είναι πολύ εύκολο
να τους βρούµε. Αν είχαµε το θεσµό του µητροπολιτικού δήµου,
τότε το πράγµα θα ήταν πολύ απλό. Γιατί σηµειωτέον, κύριοι
συνάδελφοι, τα όρια ευθύνης είναι το πολεοδοµικό συγκρότηµα της
Θεσσαλονίκης. Αν είχαµε το θεσµό του µητροπολιτικού δήµου, τότε
αυτός θα βρισκόταν και µάλιστα κυρίαρχα νοµίζω. Αν υπάρχει
τώρα. "Υποκατάστατο" αυτού του θεσµού είναι ο κεντρικός ∆ήµος
Θεσσαλονίκης. Νοµίζω, λοιπόν, ότι ο κεντρικός ∆ήµος της
Θεσσαλονίκης πρέπει να συµµετέχει και θα ήταν χρήσιµο να
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συµµετέχει και η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, αφού ο στόχος είναι και
η επέκταση των ορίων αυτού του οργανισµού.
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Παπαθεµελής,
Βουλευτής επίσης Θεσσαλονίκης, έχει το λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ-ΑΓΓΕΛΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο
εισάγεται µια στιγµή, που φαίνεται ότι αυτό το αµόκ της
παγκοσµιοποίησης έχει φθάσει στα ακραία του όρια. Τόσο ακραία
που ένας από τους επιφανέστερους εκφραστές του αµερικανικού
πολιτικού και οικονοµικού κατεστηµένου, ο Χένρυ Κίσσινγκερ,
εµφανίζεται να αρθρογραφεί χθες στη "HERALD TRIBUNE" και να
λέει ότι αυτή η "παγκοσµιοποίηση χωρίς όρια" οδηγεί τελικά σε
κρίση, σε διεθνή αµφισβήτηση της ίδιας της έννοιας της ελευθερίας
των αγορών.
Θέλω να ελπίζω και να ευχηθώ ότι το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο,
που αναφέρεται στο χρηµατιστήριο και κατ'ακολουθία και κατά
συνέπεια στην ευρύτερη χρηµαταγορά, θα συµβάλει κατά κάποιο
τρόπο στην εκτόνωση και τη µείωση των παρενεργειών της
περιλάλητης παγκοσµιοποίησης, η οποία µε ένα διεθνή εξοµοιωτή,
όπως τον περιγράφει και ο ίδιος ο Κίσσινγκερ στο άρθρο που
µνηµόνευσα προηγουµένως, χρησιµοποιεί το ίδιο χάπι για όλες τις
περιπτώσεις. ∆ηλαδή τη λιτότητα και τα υψηλά επιτόκια.
∆εν ανέβηκα ωστόσο στο Βήµα για να σχολιάσω το κεφάλαιο, το
οποίο αναφέρεται στα χρηµατιστήρια. Θέλω να διατυπώσω µερικές
σκέψεις για το δεύτερο κεφάλαιο, που έχει σχέση µε την πόλη µου.
Με τη συγχώνευση των δύο κρατικών ανωνύµων εταιρειών της
ύδρευσης και της αποχέτευσης σε µία νέα.
Θα ήθελα να πω ότι εντάξει, όσα λέτε στην εισηγητική σας έκθεση,
κύριε Υφυπουργέ, ότι αποτελούν τις φιλοδοξίες αυτού του
συγχωνευόµενου σχήµατος, που αφορούν την τεχνογνωσία, τη
µεγαλύτερη αποτελεσµατικότητα, εν πάση περιπτώσει την
εξασφάλιση -ελπίζω- νερού για τους κατοίκους της µείζονος
Θεσσαλονίκης, οι οποίοι υφίστανται τη λειψυδρία πολύ συχνά και
τις τελευταίες µέρες για πολλοστή φορά, όλα αυτά είναι θετικοί και
αυτονόητοι στόχοι και κανείς δεν µπορεί να αµφισβητήσει την
επιδίωξή τους.
Εκείνο, όµως, το οποίο θα πρέπει να διασφαλίσετε µε κάθε τρόπο,
είναι ο δηµόσιος χαρακτήρας της προκύπτουσας νέας εταιρείας. Ο
δηµόσιος χαρακτήρας ο οποίος δεν φαίνεται να εξασφαλίζεται µε τις
τωρινές διατυπώσεις του συζητουµένου νοµοσχεδίου, αν δεν τις
διορθώσετε.
Μιλάτε για θυγατρικές εταιρείες, για τις οποίες µπορεί να
αποφασίσει το διοικητικό συµβούλιο της νέας εταιρείας, της
Ε.Υ.Α.Θ. Α.Ε., όπως και για τη συµµετοχή της σε επιχειρήσεις,
εφόσον εξυπηρετείται ο εταιρικός σκοπός, χωρίς να αναφέρεται τι
είδους θα είναι αυτές οι θυγατρικές και τι είδους θα είναι εκείνες στις
οποίες θα προσχωρήσει, µε ποια σχέση θα προσχωρήσει σ'αυτές
τις προφανώς ιδιωτικές άλλες εταιρείες. Πρέπει, λοιπόν, αυτό να
αποσαφηνιστεί και εν πάση περιπτώσει να εγγυηθείτε µε την τελική
διατύπωση το δηµόσιο χαρακτήρα της Ε.Υ.Α.Θ. Α.Ε.
Υπάρχει ένα µείζον πρόβληµα αναφορικά µε την υδροδότηση της
Θεσσαλονίκης εδώ και είκοσι χρόνια. Μετά από ένα µακρύ διάλογο,
ο οποίος είχε γίνει την εποχή εκείνη, είχε αποφασιστεί ότι η τελική
υδροδότηση θα γίνεται µε το νερό του Αλιάκµονα.
Πράγµατι ετέθησαν οι διαδικασίες και άρχισε να εκτελείται ένα έργο.
Ενθυµούµαι ότι το 1989 ολίγο προ των εκλογών του Ιουνίου
παραδώσαµε το πρώτο εκείνο και αρκετά σηµαντικό κοµµάτι µε το
οποίο το νερό του Αλιάκµονα έφτανε στον Αξιό ποταµό. Αλλά από
εκεί και πέρα έπρεπε να συντελεστούν άλλα έργα πολύ σηµαντικά
και ενδιαφέροντα, τα οποία είµαι πεπεισµένος ότι στο µεσοδιάστηµα
αυτό έχουν εγκαταληφθεί. ∆ηλαδή, κανείς δεν έχει ασχοληθεί
σοβαρά µε την προώθηση αυτού του έργου, το οποίο θα φέρει από
τον Αξιό πλέον το νερό του Αλιάκµονα στην πόλη της

Θεσσαλονίκης και θα την καταστήσει υδροδοτικά επαρκή χωρίς
προβλήµατα.
'Ενα άλλο πρόβληµα της υδρεύσεως Θεσσαλονίκης είναι
βεβαιότατα το πεπαλαιωµένο δίκτυο, το οποίο είχε ξεκινήσει στη
διάρκεια του µεσοπολέµου για να εξυπηρετήσει τις ανάγκες µιας
πόλης, η οποία θα ήταν από εκατό µέχρι εκατόν πενήντα χιλιάδες
κατοίκους. Αυτό έχει υπερκερασθεί. Από εκεί και πέρα υπάρχει µια
τροµακτική απώλεια νερού εξαιτίας της παλαιότητας του δικτύου και
πρέπει, επίσης, η νέα εταιρεία να εφοδιασθεί µε τους πόρους
εκείνους ώστε µε ταχύτητα να εξυπηρετήσει και το πρώτο και το
δεύτερο έργο, όπως τα επεσήµανα.
Σε ό,τι αφορά την αποχέτευση πρέπει να πούµε ότι η προώθηση
του έργου του βιολογικού καθαρισµού, δεν είναι σε ικανοποιητικό
σηµείο. 'Εχουµε µείνει κατά βάση σε εκείνο, το οποίο είχε γίνει έως
το 1989. Μετά το 1989 έγινε ελάχιστο έργο και αν δεν επιταχύνουµε
τους ρυθµούς για ένα βιολογικό καθαρισµό, που συνδέεται µε τις
αρµοδιότητες της νέας εταιρείας τότε ο Θερµαϊκός είναι τελικά µία
χαβούζα και θα εξακολουθήσει να επιδεινώνεται η κατάστασή του
συνεχώς. Ενώ οι φιλοδοξίες και των επιδόξων δηµοτικών αρχόντων
της πόλης, όπως τις ακούσαµε χθες το βράδυ στην τηλοψία, είναι
να δώσουν έναν καθαρό Θερµαϊκό, ο οποίος θα εξασφαλίζει τη
δυνατότητα στους πολίτες αυτής της πόλης να ζήσουν
"πρωτόγνωρες εµπειρίες".
Θέλω να πω πως για το θέµα της διασφάλισης του προσωπικού
όντως υφίσταται µία ορισµένη εγγύηση και το µόνιµο προσωπικό
των δύο επιχειρήσεων υπάγεται σε µία νοµική κατάσταση
προσωποπαγών θέσεων στη νέα εταιρεία. Ελπίζω ότι τα κεκτηµένα
δικαιώµατα, είτε µισθολογικά είτε κοινωνικοασφαλιστικά του
προσωπικού αυτού είναι όντως εγγυηµένα από τις διατυπώσεις, αν
και οι εργαζόµενοι φοβούνται ότι αυτό δεν συµβαίνει.
Θα έχουµε την ευκαιρία συζητώντας αύριο τα άρθρα του
νοµοσχεδίου να αναφερθούµε και σε αυτά τα θέµατα και να τα
αποσαφηνίσουµε.
Τέλος, επιτρέψτε µου να χαρακτηρίσω ως θετικό σηµείο των καιρών
ότι η πολιτική εξουσία έχει ένα πράγµατι ειλικρινές ενδιαφέρον
αναφορικά µε την Αγιορειτική Πολιτεία και το έχει δείξει αυτό και το
επιδεικνύει και τώρα µε τη ρύθµιση, η οποία προβλέπεται στο
άρθρο 21.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Τζωάννος έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΖΩΑΝΝΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο εισηγητής
της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο κ. Κωστόπουλος, εξήγησε τους λόγους για
τους οποίους το κόµµα µας ψηφίζει επί της αρχής το νοµοσχέδιο,
παρά τις σοβαρές επιφυλάξεις που έχουµε σε επιµέρους θέµατα,
επειδή η θεσµική κατοχύρωση των κανόνων του παιχνιδιού, σε ό,τι
αφορά τη χρηµατιστηριακή αγορά, αποτελεί αναγκαία συνθήκη για
την εύρυθµη λειτουργία αυτής της αγοράς. Ωστόσο δεν είναι ικανή,
διότι απαιτείται συγχρόνως η πιστή εφαρµογή των κανόνων, τους
οποίους έχει θεσµοθετήσει το Κοινοβούλιο. ∆υστυχώς, στον τοµέα
αυτό η Κυβέρνηση έχει αποδειχθεί ότι είναι κατώτερη των
περιστάσεων.
'Ενα βασικό στοιχείο, για να µπορούν οι αγορές κεφαλαίου και
χρήµατος και ειδικότερα το χρηµατιστήριο να λειτουργούν
αποτελεσµατικά, είτε ως πρωτογενείς αγορές στη διοχέτευση
κεφαλαίων από την αποταµίευση προς τις επενδύσεις είτε ως
δευτερογενείς αγορές, όπου διαµορφώνονται οι αξίες των
αξιογράφων µε διάφορα οφέλη, είναι η ύπαρξη ισότιµης
πληροφόρησης όλων των παικτών. Γι'αυτό υπάρχουν άλλωστε και
οι αυστηροί κανόνες για την παραπληροφόρηση του επενδυτικού
κοινού.
Παρ'  όλα  αυτά,  πρωταθλητής  της  παραπληροφόρησης  έχει
γίνει  η  ίδια  η  Κυβέρνηση.  Σας  θυµίζω  ότι  το  καλοκαίρι,  µε
διάφορες  δηλώσεις,  κυβερνητικοί  παράγοντες,  ιδιαίτερα  µετά
την  πώληση  της  Τράπεζας  Κρήτης,  θριαµβολογούσαν  και
παρέσυραν  το  επενδυτικό  κοινό  για  τις  προοπτικές  του
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χρηµατιστηρίου, διότι προσπαθούσαν µέσω της πορείας του
χρηµατιστηρίου να δηµιουργήσουν ευνοϊκό κλίµα για την
Κυβέρνηση, εν όψει µάλιστα και της 'Εκθεσης Θεσσαλονίκης.
Στόχος ήταν να καλυφθούν οι αρνητικές εντυπώσεις που είχαν
δηµιουργηθεί το Μάρτιο µε την υποτίµηση της δραχµής και µετά την
περιθωριοποίηση της χώρας µας, σε σχέση µε το ευρωπαϊκό
γίγνεσθαι, αφού η χώρα µας είχε µείνει έξω από το κλαµπ του
EURO.
∆υστυχώς, αυτή η προπαγάνδα και οι θριαµβολογίες είχαν θύµατα
τους επενδυτές στο χρηµατιστήριο, οι οποίοι τελικά πληρώνουν
τώρα "τη νύφη".
Σας θυµίζω και κάτι άλλο. 'Οταν είχαµε το φιάσκο της Ιονικής τη
∆ευτέρα 24 Αυγούστου, ο κ. Παπαντωνίου βγήκε και καθησύχαζε
τους επενδυτές δηλώνοντας ότι σε δύο µέρες το χρηµατιστήριο θα
επανέλθει σε ανοδική πορεία. Αυτά τα είδαµε στις ειδήσεις της
τηλεοράσεως, είναι µαγνητοσκοπηµένα.
Είναι αυτό υπεύθυνη αντιµετώπιση του επενδυτικού κοινού από την
Κυβέρνηση, η οποία πρέπει να έχει ως πρώτιστο χρέος την πιστή
εφαρµογή των κανόνων πληροφόρησης και όταν µάλιστα η
νοµοθεσία είναι αυστηρή για ιδιώτες, όταν προβαίνουν σε
παραπληροφόρηση;
Αλλά, πέραν τούτου, έχουµε και πληθώρα άλλων πράξεων ή
παραλείψεων της Κυβέρνησης, οι οποίες έρχονται σε κατάφορη
παραβίαση των κανόνων που είναι διεθνώς αποδεκτοί, αλλά και της
ελληνικής νοµοθεσίας, σε ό,τι αφορά τη λειτουργία του
χρηµατιστηρίου.
Σας θυµίζω ότι σε δύο περιπτώσεις εισαγωγής µετοχών ∆ΕΚΟ στο
χρηµατιστήριο, συγκεκριµένα στα Καταστήµατα Αφορολογήτων
Ειδών και στην περίπτωση των Ελληνικών Πετρελαίων, οι
αποφάσεις ελήφθησαν από την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς, ενώ
ήταν αναγνωρισµένο ότι υπάρχει παρέκκλιση από τους
χρηµατιστηριακούς κανόνες. ∆ηλαδή δόθηκε έγκριση εισαγωγής
µετοχών στο χρηµατιστήριο κατά παρέκκλιση των κανόνων. 'Εχω
πάρει τα πρακτικά και του χρηµατιστηρίου και της Επιτροπής
Κεφαλαιαγοράς.
Γιατί σ'αυτήν την περίπτωση υπήρχε παρέκκλιση των κανόνων; Οι
κανόνες πρέπει να ισχύουν για όλους. Αν ερχόταν ένας ιδιώτης και
ζητούσε εισαγωγής της εταιρείας στο χρηµατιστήριο, θα υπήρχε
αυτή η παρέκκλιση; Προφανώς όχι.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Τι είδους παρέκκλιση;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΖΩΑΝΝΟΣ: Τώρα δεν έχω το χρόνο να σας αναλύσω,
θα σας καταθέσω τα έγγραφα αν θέλετε, τα πρακτικά του
διοικητικού συµβουλίου του χρηµατιστηρίου και της Επιτροπής
Κεφαλαιαγοράς.
Το θέµα είναι ότι για να λειτουργήσουν οι θεσµοί σωστά, θα πρέπει
οι κανόνες να είναι ίδιοι για όλους. Αυτό µου δίδει αφορµή να κάνω
ένα σχόλιο σε σχέση µε το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου. Το σχέδιο
νόµου ζητάει ελαστικοποίηση των κανόνων γιατί θέλουµε
περισσότερες εταιρείες -ελπίζουµε αξιόλογες- να µπορούν να
προσφύγουν στην πρωτογενή αγορά του χρηµατιστηρίου και να
αντλήσουν κεφάλαια. Αυτό, όµως, πρέπει να γίνεται µόνον εφόσον
προστατεύονται τα συµφέροντα των επενδυτών και συγχρόνως
εφόσον οι έχοντες την ευθύνη εποπτείας εφαρµόζουν πιστά τους
κανόνες µε διαφάνεια. Συνεπώς το να εγκρίνεται η εισαγωγή κατά
παρέκκλιση πρέπει να δικαιολογείται επαρκώς και να υπάρχουν
σαφείς κανόνες -µπούσουλας- για το τι επιτρέπεται και το τι δεν
επιτρέπεται να κάνει ο οργανισµός στον οποίον το Κοινοβούλιο
εκχωρεί εποπτεία εξουσίας. Αυτό δεν υπάρχει στο νοµοσχέδιο.
Αντιθέτως υπάρχει σειρά διατάξεων, όπου λέει παραδείγµατος
χάριν -το λέει στο άρθρο 1- ότι η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς µπορεί
κατ' εξαίρεση να επιτρέψει την εισαγωγή στο χρηµατιστήριο
µετοχών εταιρείας µε µικρότερη διάρκεια από την οποία προβλέπει
ο νόµος ή θα προβλέπει ο νόµος, εφόσον κρίνει ότι η εισαγωγή
αυτή είναι προς το συµφέρον της εταιρείας ή των επενδυτών
εναλλακτικά και αναφέρονται ιδιαίτερα δύο τέτοιες περιπτώσεις
όπως λέει η Εισηγητική 'Εκθεση.
Η πρώτη παρατήρηση είναι το ποιος θα κρίνει ότι είναι προς το
συµφέρον της εταιρείας ή των επενδυτών. ∆ηλαδή θα έχει εν λευκώ

εξουσιοδότηση η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς, χωρίς ή µε κανόνες να
κρίνει και ποιοι θα είναι αυτοί οι κανόνες; Εµείς αντιπροτείνουµε να
υπάρξουν σαφείς κανόνες. Παραδείγµατος χάριν περί
χρηµατοοικονοµικής διαρθρώσεως της εταιρείας και όχι µόνο περί
περιουσιακής διαρθρώσεως σύµφωνα µε διεθνώς αποδεκτά
κριτήρια. Και αυτό είναι γνωστό στους οικονοµολόγους της
χρηµατοοικονοµικής.
∆εύτερη παρατήρηση. ∆εν είναι επιτρεπτό να υπάρχουν
εναλλακτικά "ή της εταιρείας το συµφέρον" ή "των επενδυτών". Των
επενδυτών πρωτίστως το συµφέρον και επικουρικά της εταιρείας.
Τουλάχιστον να είναι και τα δύο.
∆εν µπορούµε επίσης να δίνουµε, δηλαδή, εν λευκώ εξουσιοδότηση
και να αποφασίζουν τα όργανα χωρίς να δίνουν λογαριασµό.
Γι'αυτό η δεύτερη πρόταση είναι οι αποφάσεις να είναι πλήρως
τεκµηριωµένες και να δηµοσιεύονται υποχρεωτικά στο Φύλλο της
Κυβερνήσεως, ώστε να υπάρχει πλήρης διαφάνεια για το τι γίνεται ή
το τι δεν γίνεται σε εισαγωγές εταιρειών στο χρηµατιστήριο.
Τώρα θα ήθελα να κάνω και µία άλλη παρατήρηση όσον αφορά τον
αναπτυξιακό νόµο. Συνεχώς στην Ελλάδα αλλάζουµε τους κανόνες
παιχνιδιού για τα αναπτυξιακά κίνητρα. Υπάρχουν τροµερές
καθυστερήσεις, παρασύρονται οι επενδυτές διαθέτοντας ίδια
κεφάλαια στο να ενταχθούν στον αναπτυξιακό νόµο, καθυστερεί
µετά το δηµόσιο να συνεισφέρει τη δική του συµµετοχή,
αναγκάζονται οι επενδυτές να δανειστούν για να καλύψουν το κενό
σε ρευστότητα, πολλές φορές µε τόκους υψηλούς και έχουµε τα
φαινόµενα της τοκογλυφίας, τα οποία έχουµε συζητήσει
επανειληµµένως στη Βουλή. Είναι δυνατόν να ξαναφέρνετε τώρα
ρυθµίσεις στον αναπτυξιακό νόµο; Υποτίθεται ότι το µελετήσατε,
πέρασε ένας χρόνος το ξαναµελετήσατε, συµβούλια διαβούλια,
τώρα πάλι διορθώσεις; Αυτό που έπρεπε να έχετε κάνει εδώ και
καιρό ήταν να είχατε εκδόσει συγκεκριµένες οδηγίες προς τις
νοµαρχίες, προς τις υπηρεσίες του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας
για να εφαρµόσουν σωστά το νόµο και να ξέρουν οι εµπλεκόµενοι
τους κανόνες του παιχνιδιού για να µην εµπλακούν σε νέες
περιπέτειες. Με αυτές τις ρυθµίσεις δυστυχώς δεν µπορεί να
υπάρξει ανάπτυξη. Ακριβώς αυτό είναι το βασικό πρόβληµα της
οικονοµίας µας, η προχειρότητα και ο ερασιτεχνισµός της
Κυβέρνησης στην αντιµετώπιση του αναπτυξιακού θέµατος της
χώρας. Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Πάνος
Καµµένος, Βουλευτής Αθηνών, έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
πράγµατι σήµερα είναι µια ιστορική συνεδρίαση για το Κοινοβούλιο,
όπου για πρώτη φορά µέσω του διαδικτύου έχουµε την πρόσβαση
στα terminal των χρηστών που συνήθως είναι οι νέοι άνθρωποι που
βρίσκονται µακριά από τις πολιτικές εξελίξεις και τη Βουλή. Σε αυτήν
την ιστορική πράγµατι συνεδρίαση, θα περίµενε κανείς ότι θα
προσπαθούσε και η Κυβέρνηση να κινήσει το ενδιαφέρον της
νεολαίας για ένα θέµα σοβαρό, όπως και το χρηµατιστήριο.
Ο τίτλος βέβαια του νοµοσχεδίου, αναφέρεται στη χρηµαταγορά,
αλλά µε την επιλογή της Κυβέρνησης να πνίξει στα ακάθαρτα ύδατα
της συµπρωτεύουσας το χρηµατιστήριο και την αγωνία της γι'αυτό
και εν συνεχεία να το ευλογήσει µε διατάξεις για το 'Αγιο 'Ορος,
φοβούµαι ότι αντί να προξενήσει το ιδιαίτερο ενδιαφέρον των
χρηστών του διαδικτύου, µάλλον θα τους οδηγήσει να πάνε σε
άλλες ιστοσελίδες πιο ενδιαφέρουσες. Και είναι πράγµατι άξιον
απορίας να δούµε πώς είναι δυνατόν σε µια δύσκολη εποχή για την
εθνική µας οικονοµία, σε µια εποχή όπου η διεθνής κρίση και η
ύφεση, έχει οδηγήσει τους 'Ελληνες µικροεπενδυτές αλλά και τους
θεσµικούς επενδυτές σε µια µεγάλη αγωνία, να έρχεται αυτό εδώ το
νοµοσχέδιο έχοντάς το επιλέξει η Κυβέρνηση µε όλα τα θέµατα που
θα ήταν καλύτερα να µην τα επαναλάβω.
Πράγµατι, το ελληνικό χρηµατιστήριο, περνά µια εποχή και γι'αυτό
ιστορική. 'Εχουµε το τέλος της εφηβικής ηλικίας του χρηµατιστηρίου.
Τι συνέβαινε πριν από λίγα χρόνια στο χρηµατιστήριο;
'Οταν άρχισαν να µιλούν περί του χρηµατιστηρίου είδαµε
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στα πεζοδρόµια της Σοφοκλέους ανθρώπους οι οποίοι διάβαζαν το
"Γκανιάν" στον Ιππόδροµο, να αρχίζουν να διαβάζουν τη
"Ναυτεµπορική", το "Κέρδος" και άλλες οικονοµικές εφηµερίδες.
Τώρα, οι άνθρωποι αυτοί, οι οποίοι φεύγουν πλέον από το επίπεδο
του παίκτη και παίζουν στο επίπεδο του επενδυτού, άνθρωποι οι
οποίοι είδαν πράγµατι αποτέλεσµα έχοντας επενδύσει στο ελληνικό
χρηµατιστήριο, να αρχίζουν να ενδιαφέρονται και για τα διεθνή
γεγονότα, για τη διεθνή κρίση. Και πράγµατι, πολλοί 'Ελληνες
σήµερα γνωρίζουν ποια είναι η σχέση του δολαρίου µε το µάρκο, τι
συµβαίνει στο χρηµατιστήριο της Νέας Υόρκης, στο χρηµατιστήριο
του Τόκυο κλπ.
Αυτό σηµαίνει ότι το ελληνικό χρηµατιστήριο πέρασε απ'αυτήν την
εφηβεία σε µια εποχή στην οποία θα χρειάζεται την ενίσχυση και
της Κυβέρνησης και της πολιτείας αλλά και των πολιτικών
δυνάµεων.
Το σηµερινό νοµοσχέδιο, στις διατάξεις που αναφέρονται στο
χρηµατιστήριο, προσπαθεί να δηµιουργήσει κάποιες καινούριες
τοµές. Μιλούµε για τα παράγωγα, µιλούµε για την αγορά των
παραγώγων που είναι µια µεγάλη τοµή για τις χρηµαταγορές και
ιδιαίτερα για το ελληνικό χρηµατιστήριο. Την ίδια στιγµή όµως που
µιλούµε για τη δηµιουργία του χρηµατιστηρίου των παραγώγων,
ερχόµαστε και διατηρούµε διατάξεις όπως αυτές του limit up και του
limit down του 8%, οι οποίες βεβαίως και χρειαζόντουσαν στην
αρχή για να προστατεύουν τους µικροεπενδυτές, αλλά θα είναι
ανασταλτικός παράγοντας για τη λειτουργία αυτού του
χρηµατιστηρίου των παραγώγων, σε µια εποχή που πράγµατι το
ελληνικό χρηµατιστήριο, η ελληνική χρηµαταγορά και οι εταιρείες οι
οποίες βρίσκονται εισηγµένες και στην κύρια αλλά και στην
παράλληλη αγορά, αποτελούν χρυσές ευκαιρίες για τους 'Ελληνες,
αλλά και για τους ξένους επενδυτές. ∆ιότι η ελληνική οικονοµία δεν
έχει υποστεί τις τεράστιες ζηµιές που έχει υποστεί η διεθνής
οικονοµία λόγω της παγκοσµιοποίησης και λόγω του
εκσυγχρονισµού των άλλων οικονοµιών και των επενδύσεων που
έχουν κάνει σε χώρες µε σοβαρά οικονοµικά προβλήµατα όπως στη
Ρωσία, τη Νότιο Αµερική και αργότερα στην Κίνα.
'Αρα λοιπόν, τώρα θα ήταν η ευκαιρία που θα έπρεπε η ελληνική
οικονοµία, εκτός βέβαια των κακών χειρισµών της Κυβέρνησης που
την πλήττουν ανάλογα µε τα κέφια του εκάστοτε Υπουργού των
Οικονοµικών ή των διαφωνιών µέσα στο κυβερνών Κόµµα, θα
έπρεπε, λοιπόν, η ελληνική οικονοµία να στρέψει το βλέµµα της στο
ελληνικό χρηµατιστήριο.
Υπάρχουν µετοχές εισηγµένες στο ελληνικό χρηµατιστήριο, των
οποίων η πραγµατική αξία είναι πολύ µεγαλύτερη από τη
χρηµατιστηριακή τους αξία. Αντί δηλαδή να προστατεύσουµε από
τη µια µεριά τους µικροεπενδυτές και οι διατάξεις να είναι τέτοιες,
που να τους διασφαλίζουν τη δυνατότητα να βγάλουν οι 'Ελληνες
από τα σεντούκια τα χρήµατά τους, από τα στρώµατα και από τις
τράπεζες και να τα βάλουν µέσα στην ενεργό οικονοµία, µέσα στην
κεφαλαιαγορά, ερχόµαστε και παίρνουµε κάποια µέτρα, τα οποία
όχι απλώς δεν τους ενθαρρύνουν, αλλά µε τη γενικότερη
κατάσταση, µε τις αλόγιστες κυβερνητικές δηλώσεις περί στηρίξεως
σε δύσκολες εποχές ή περί µη στηρίξεως σε στιγµές που έπρεπε να
στηριχθεί, οδηγούνται στο να µη συµµετέχουν σ' αυτό το παιχνίδι
της κεφαλαιαγοράς, αλλά και ξένοι επενδυτές να φεύγουν. Αντί
εµείς να καλούµε σοβαρούς θεσµικούς επενδυτές της Ενωµένης
Ευρώπης να έρθουν εδώ και να προσπαθούµε να τους βάλουµε
µέσα στην ελληνική αγορά, που θα είναι γι' αυτούς κερδοφόρα ως
αναπτυσσόµενη οικονοµία, ερχόµαστε και διαπραγµατευόµαστε µε
εκείνους, οι οποίοι προκάλεσαν τη µεγάλη κρίση στα χρηµατιστήρια
του κόσµου. Βλέπουµε ότι η Κυβέρνηση στηρίζει τον κ. Τζώρτζ
Σόρος έχοντας πουλήσει σε καναδική του εταιρία τα χρυσωρυχεία
της Χαλκιδικής, ο οποίος µε τα συγκεκριµένα "αµοιβαία" κεφάλαια
έχει οδηγήσει στην κατάρρευση τις αγορές της νοτιοανατολικής
Ασίας.
Εκτός αυτού, έχουµε µια οργανωµένη διαρροή πληροφοριών από
διάφορους κυβερνητικούς παράγοντες, όπως επίσης και από
κρατικές τράπεζες.

∆εν είναι δυνατόν σε µια ελεύθερη οικονοµία να οδηγείται ο
Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας, όπως επίσης και στελέχη τραπεζών
σε ανακοινώσεις, που δεν έχουν καµιά βάση. ∆εν είναι δυνατόν την
ώρα που υπάρχει µια σοβαρή κρίση, που η ίδια η Κυβέρνηση την
προξένησε µε το παιχνίδι της Ιονικής, να έρχεται και να κάνει
δηλώσεις, διασφαλίζοντας δήθεν τους 'Ελληνες µικροεπενδυτές,
λέγοντας ότι το χρηµατιστήριο θα ανακάµψει εντός δύο ηµερών, λες
και θα φτάνει η χρηµατοδότηση και η στήριξη του χρηµατιστηρίου
από τις κρατικές τράπεζες και την επόµενη εβδοµάδα να έχουµε
τέσσερα συνεχή limit down και µια απώλεια της τάξεως του 30%
από τους 'Ελληνες µικροεπενδυτές.
Πρέπει να υπάρξει µία σοβαρότητα. Και αν πράγµατι η Ελληνική
Κυβέρνηση ενδιαφέρεται να στηρίξει τη χρηµαταγορά, θα πρέπει να
αντιληφθεί ότι το ελληνικό χρηµατιστήριο, η Σοφοκλέους, θα πρέπει
-γιατί το αξίζει να γίνει-ένα χρηµατιστήριο χώρας της Ενωµένης
Ευρώπης. ∆εν µπορεί να συγκρινόµεθα µε τα χρηµατιστήρια του
τρίτου κόσµου. ∆εν είναι δυνατόν να έχουµε οδηγηθεί σε διαρροή
πληροφοριών, χωρίς να υπάρχει καµµία επίπτωση σε κανέναν. ∆εν
µπορεί να βγαίνει προς τα έξω το τι γίνεται από το συµβούλιο, που
συνεδριάζει για την αποκρατικοποίηση της Ιονικής, και να έχουµε
µια αλλαγή της τιµής των µετοχών της Εµπορικής και Ιονικής της
τάξεως του 9% πάνω κάτω, δηλαδή συν πλην 4,5% και αυτό µέσα
από τις πληροφορίες που διαρρέουν.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Σε πόσο χρόνο αυτή η διαφορά;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Μέσα σε µια συνεδρίαση. Μέσα
ακριβώς σε µια συνεδρίαση η µετοχή έγινε σφεντόνα. Ανέβαινε
4,5%, γιατί κάποιος βγήκε από τη συνεδρίαση να πάει στα
ουρητήρια και είπε ότι πάει καλά η Ιονική και θα δοθεί και εν
συνεχεία έπεφτε πάλι 4,5%, φθάνοντας στην προτεραία της τιµή.
∆εν µπορεί λοιπόν να µιλάµε για ενίσχυση της κεφαλαιαγοράς,
χωρίς να παίρνουµε τα αναγκαία µέτρα για την ανάπτυξή της.
Πιστεύω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι θα πρέπει να παρθούν
σοβαρές αποφάσεις, οι οποίες έχουν να κάνουν µε το αύριο της
εθνικής µας οικονοµίας. Θα πρέπει να σταµατήσει αυτό το παιχνίδι
των µικροτζογαδόρων και να οδηγηθούµε σ' εκείνη την
κεφαλαιαγορά, που θα προσελκύσει τους επενδυτές εκείνους, που
θέλουν να έρθουν στην Ελλάδα, να ενισχύσουµε το ελληνικό
χρηµατιστήριο και τις ελληνικές µετοχές, που έχουν πράγµατι εκείνα
τα στοιχεία που µπορούν να αναπτυχθούν και να έρθουν στη θέση
που τους αξίζουν και να εκπροσωπούν, τις πραγµατικές
οικονοµικές τους αξίες.
Για να γίνουν όµως όλα αυτά, η συλλογιστική της Κυβέρνησης
πρέπει να φύγει από το χρηµατιστήριο της µιας εβδοµάδος -
αναφέροµαι σ' αυτά που ανακοινώθηκαν από τον πρόεδρο της
Τραπέζης Ελλάδος πριν από τέσσερις µήνες- και να µπει στη
λογική της προστασίας των µικροεπενδυτών και των θεσµικών
επενδυτών σε µακροχρόνιο επίπεδο. Πρέπει να φύγει από τη
λογική συζητήσεως διατάξεων για το χρηµατιστήριο µαζί µε τις
διατάξεις για τα ακάθαρτα ύδατα της συµπρωτευούσης και την
ευλογία του Αγίου 'Ορους, όπου µπήκαν εδώ σωστές διατάξεις και
να ενηµερώνει σωστά και το επενδυτικό κοινό για ό,τι έχει συµβεί
και για το τι πρόκειται να συµβεί. Η ρουλέτα της Ιονικής, των ΚΑΕ ή
του ΟΤΕ δεν µπορεί να συνεχιστεί να παίζεται σε βάρος της εθνικής
οικονοµίας, σε βάρος των Ελλήνων και ξένων µικροεπενδυτών,
αλλά και θεσµικών επενδυτών.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Κυριάκος
Σπυριούνης, Βουλευτής Θεσσαλονίκης, έχει το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κυρίες  και  κύριοι  συνάδελφοι,
συζητούµε  ένα  νοµοσχέδιο  που  έχει  τρια  βασικά  σηµεία  στις
επιδιώξεις  του.  Το  πρώτο  σηµείο  είναι  το  κεφάλαιο  Α  που
αναφέρεται  σε  συµπληρωµατικές  και  τροποποιητικές  διατάξεις
της  χρηµατιστηριακής  και  της  συναφούς  νοµοθεσίας.  Το
δεύτερο  στοιχείο  συµπεριλαµβάνει  το  σύνολο  των  διατάξεων
που  θα  υλοποιήσουν  τη  συγχώνευση  που  γίνεται  στους
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οργανισµούς ύδρευσης και αποχέτευσης Θεσσαλονίκης. Το τρίτο
στοιχείο είναι οι λοιπές διατάξεις που περιλαµβάνονται στο
κεφάλαιο Γ µε το ακροτελευτιο άρθρο 22.
Γενικά θα µπορούσε κανένας να πει ότι σε µια εποχή που η
διεθνοποίηση των σχέσεων σε όλους τους τοµείς και κυρίως η
παγκοσµιότητα στην οικονοµία και στις εξαρτήσεις που δηµιουργεί
για τα κράτη και ιδίως τα µικρότερα αυτή η διεύρυνση, επιβάλλουν
την προετοιµασία κάθε κράτους, εποµένως και της πατρίδας µας,
ώστε αυτό το προϊόν αυτής της παγκοσµιοποίησης που είναι ένας
τυφλός ανταγωνισµός, να αντιµετωπίζεται από την πατρίδα µας µε
τις καλύτερες δυνατές προϋποθέσεις.
Το δεύτερο στοιχείο του πλαισίου µέσα στο οποίο πρέπει να δούµε
το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο είναι η οικονοµική κατάσταση της
πατρίδας µας µε τους δυο βασικούς της παράγοντες, τις
συγκλητικές επιδιώξεις το µεν και την ανάγκη της σταθεροποίησης
ανάπτυξης µέσα σε ένα κοινωνικό στρατηγικό πλαίσιο το δε.
∆ηλαδή και αν ακόµη -έχει επανειληµµένως λεχθεί- δεν είχαµε τις
συγκλητικές απαιτήσεις, πάλι οι πιέσεις της οικονοµίας θα επέβαλαν
προσαρµογές εκσυγχρονισµό και αναπτύξεις τέτοιες για να
αντιµετωπίσουµε τους µακροοικονοµικούς παράγοντες, την
αστάθεια της οικονοµίας, την αναπτυξιακή της τροχιά και το
κοινωνικό στρατηγικό στοιχείο της.
'Ενας τρίτος παράγοντας θα έλεγα στο πλαίσιο της πατρίδας µας
είναι η καλλιεργηθείσα, η δηµιουργηθείσα, η ριζώσασα νοοτροπία
σε όλα το πλαίσιο των κοινωνικών εταίρων. Είναι και αυτό ένας από
τους παράγοντες που πρέπει ιδιαιτέρως να λαµβάνεται υπόψη στην
ανασυγκρότηση γενικά της οικονοµικής δραστηριότητας, στη
στρατηγική της οικονοµικής πολιτικής.
Υπάρχει και ένα ευρύτερο στοιχείο που σαφώς έρχεται σαν ανάγκη
να απαιτεί ανάλογη εναρµόνιση και επίταση των όρων της
προετοιµασίας και της προπαρασκευής από το θεσµικό πλαίσιο
µέχρι και τη νοοτροπία.
Οι όροι αυτοί, οι πιέσεις αυτές, έχουν και το χαρακτηριστικό µιάς
ιλιγγιώδους χρονικά απαίτησης. ∆ηλαδή οι ρυθµοί µε τους οποίους
θα πρέπει να ολοκληρωθεί αυτή η προπαρασκευή, είναι χρονικά
πιεσµένοι σε τέτοιο βαθµό, ώστε να επιβάλλεται µία κινητήρια,
τρόπον τινά, χρονική προώθηση σε όλες τις αποφάσεις.
Μέσα σε αυτό το πλαίσιο ανάγεται και η υπόθεση του πρώτου
κεφαλαίου, των ρυθµιζοµένων από το συζητούµενο νοµοσχέδιο
θεµάτων. Το πρώτο κεφάλαιο περιλαµβάνει τα άρθρα από το 1
µέχρι και το 19 και αναφέρεται, επαναλαµβάνω, στις
συµπληρωµατικές και τροποποιητικές διατάξεις της
χρηµατιστηριακής κυρίως νοµοθεσίας.
Η Κυβέρνηση που έχει µία σταθερή, αδιαπραγµάτευτη, θα έλεγα,
συγκρότηση της πολιτικής της για την επίτευξη των δύο βασικών
στόχων, του συγκλιτικού και του οικονοµικού, έθεσε σε
προτεραιότητα και τη θεσµική κατοχύρωση της λειτουργίας µε νέους
όρους του Χρηµατιστηρίου Αξιών Αθηνών.
Η θεσµοθέτηση που προηγήθηκε πριν ενάµιση περίπου χρόνο,
ήταν και είναι πλήρης. Οι µεταβολές όµως και η αποκτώµενη εν τω
µεταξύ ενδιαµέσως εµπειρία, µαζί µε τις ταχέως εξελισσόµενες
καταστάσεις επιβάλλουν συµπληρώσεις, τροποποιήσεις, µία
ευλυγισία στη µεθόδευση επίτευξης των στόχων για την εξασφάλιση
της παραγωγικότερης λειτουργίας του χρηµατιστηρίου που οράται
από την πλευρά της Κυβέρνησης σαν βασικός µοχλός στην
αναπτυξιακή διαδικασία. 'Ετσι τροποποιούνται διατάξεις,
συµπληρώνονται διατάξεις που αφορούν τους όρους, τη διάρκεια,
το χρόνο κλπ. εισαγωγής µιας επιχείρησης στο Χρηµατιστήριο
Αθηνών, τις διαδικασίες, τις προϋποθέσεις, τις αρµοδιότητες των
οργάνων, όπως στα επιµέρους άρθρα θα συζητήσουµε.
Πιστεύω ότι -γιατί εθίγη και είµαι υποχρεωµένος να απαντήσω- και
η διαφάνεια που επετεύχθη µε την πρώτη θεσµική αλλαγή-
συµπλήρωση στη λειτουργία του Χρηµατιστηρίου, εξασφαλίζεται και
διευρύνεται. Οι λειτουργικοί όροι σε ό,τι αφορά την ηλεκτρονική,
µηχανογραφική, την επιλογή κατάλληλου προσωπικού, τη
γενικότερη αναδιοργάνωση, εξασφαλίζονται µε τις καλύτερες
προϋποθέσεις.

Τα άρθρα από 1 µέχρι και 19, έρχονται ακριβώς να ενισχύσουν
αυτό το πνεύµα του νοµοθέτη γύρω από το χρηµατιστήριο.
Εποµένως η κριτική ότι είχαν εντοπισθεί κάποια θέµατα τότε που
συγκροτούσαµε τη βασική νοµοθεσία και ότι καθυστέρησε η
Κυβέρνηση ή επέσπευσε τις τροποποιήσεις, γιατί δεν άκουσε τις
εισηγήσεις της Αντιπολιτεύσεως κλπ., είναι µία κριτική άδικη γιατί
"βλέπει το δένδρο και περιφρονεί το δάσος". Περιφρονεί δηλαδή τη
συνολική προσπάθεια που έκανε η Κυβέρνηση για να συγκροτήσει
και να αρµονίσει µέσα στην υφισταµένη πραγµατικότητα και τις
πιέσεις των εξελίξεων, τις σχετικές βελτιωτικές διατάξεις.
Το δεύτερο στοιχείο, η δεύτερη οµάδα, το Β' κεφάλαιο του
νοµοσχεδίου έχει για µένα, όπως και για τους συναδέλφους της
Θεσσαλονίκης, όχι από τοπική στενή αντίληψη των πραγµάτων,
ιδιαίτερη σηµασία. Αφορά τη συγχώνευση των δύο οργανισµών
που πραγµατώνεται µε τις διατάξεις του άρθρου 20 και των
επιµέρους άρθρων του σχετικού καταστατικού που καθορίζεται.
Με κάλυψε και ο κ. Ακριτίδης και ο κ. Παπαθεµελής.
Θέλω, κύριε Υπουργέ, παρά την αγαθή και γόνιµη συνεργασία που
είχα µε τους συνεργάτες σας, να σας πω ότι επιµένω στις
τροπολογίες που έχω υποβάλλει. Και είναι τροπολογίες που βγήκαν
από τη συνεργασία µε το προσωπικό των δύο οργανισµών, για το
οποίο έχω προσωπική πείρα.
'Εχω επισκεφθεί πάνω από πέντε φορές τους δύο οργανισµούς
κατά καιρούς και µπορώ να διαβεβαιώσω ότι το προσωπικό είναι
φιλότιµο, εργατικό, αποδοτικό, όπως εξάλλου αυτό καθορίζεται από
την αποτελεσµατικότητα των δύο οργανισµών και στο θέµα της
ύδρευσης και στο θέµα της αποχέτευσης της Θεσσαλονίκης, µε
εντυπωσιακά θα έλεγα αποτελέσµατα. Αυτή η αποτίµηση
κραυγαλέως αποδεικνύει την ποιότητα του προσωπικού.
Και χαίροµαι να το πω ότι η πρόνοια του νοµοθέτη για το σεβασµό
των εργασιακών σχέσεων του προσωπικού είναι χαρακτηριστική.
Θα ήθελα να παρακαλέσω, κύριοι συνάδελφοι και συνεργάτες, πέρα
από αυτά που αποδεχθήκατε, να ρίξετε µία συµπληρωµατική µατιά,
µήπως κάποια σηµεία από τα προτεινόµενα µπορούν να
βελτιώσουν τους όρους για την αποτελεσµατική -πιστεύω ότι
απολύτως επιτυγχάνεται- συγκρότηση και λειτουργία της νέας
εταιρείας υπό την επωνυµία "Εταιρεία 'Υδρευσης και Αποχέτευσης
Θεσσαλονίκης Α.Ε.".
Και πιστεύω ότι, µε το σύνολο των αναφεροµένων διατάξεων και µε
τις προτάσεις που έγιναν, εξασφαλίζονται οι καλύτεροι όροι.
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Λέτε συνέχεια
"τελειώνω", αλλά δεν τελειώνετε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Το τρίτο σηµείο, που θα ήθελα να
αναφερθώ, κύριοι συνάδελφοι, είναι σοβαρό και θέλω να το
ακούσετε. Το ΠΑ.ΣΟ.Κ. εσεβάσθη και σέβεται βαθύτατα την
Εκκλησία µας. Ο σεβασµός όµως προς την Εκκλησία, καθώς και
άλλα εθνικά θέµατα και έννοιες, όπως ο πατριωτισµός, όπως η
αγάπη προς το λαό, δεν µπορούν να αποτελούν στοιχεία
ανταγωνιστικά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Παρακαλώ!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Λέτε "τελειώνω" και
µπαίνετε σε νέο θέµα συνέχεια.
Η αυτοπειθαρχία είναι αρετή! Σας παρακαλώ!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, άστε µε
να πω δυο κουβέντες. Είναι εκνευριστικό το κουδούνι µέσα στ'αυτιά
µας. Τελειώνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Πότε τελειώνετε,
αφού έχετε υπερβεί το χρόνο κατά δύο λεπτά και συνεχίζετε να λέτε
"τελειώνω";
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: 'Εχουµε χρόνο, κύριε Πρόεδρε.
Μπορούµε να πάµε και στις δύο και στις τρεις η ώρα το πρωί.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Επειδή έχουµε χρόνο,
πρέπει να παραβιάζουµε τον Κανονισµό, τους κανόνες, οι οποίοι
προσδιορίζουν τον τρόπο της συζήτησης εδώ µέσα; Σας
παρακαλώ!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Οι διατάξεις του άρθρου 21 εκφράζουν
ακριβώς αυτήν την αγάπη και το σεβασµό που έχει το ΠΑ.ΣΟ.Κ.,
όπως όλοι µας, όπως όλοι σας και εµείς προς την Εκκλησία µας.
Ψηφίζω το σύνολο των διατάξεων του νοµοσχεδίου, µε την
παράκληση να δείτε λίγο περισσότερο τις προτάσεις που έχουµε
κάνει.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Βουλευτής
Αθηνών, κ. Στέφανος Μάνος, έχει το λόγο.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΜΑΝΟΣ: Θα αναφερθώ, κύριοι συνάδελφοι, σε
σχετικά λίγες παρατηρήσεις.
Πρώτον, έχω δυσκολία να απαντήσω στο ερώτηµα, εάν ψηφίζω επί
της αρχής. Γιατί το νοµοσχέδιο, που συζητούµε σήµερα, αποτελείται
από δύο τελείως διαφορετικά κεφάλαια. Το ένα αναφέρεται στο
χρηµατιστήριο, µε την αρχή του οποίου συµφωνώ και το άλλο
αναφέρεται στη συγχώνευση δύο οργανισµών στη Θεσσαλονίκη και
µε τον τρόπο που γίνεται, διαφωνώ. Και δεν µπορώ να πω ότι θα
ψηφίσω επί της αρχής, γιατί θα πρέπει να διευκρινίσω ότι ψηφίζω
υπέρ του ενός και καταψηφίζω το άλλο.
'Ερχοµαι, τώρα, στις παρατηρήσεις για το πρώτο κεφάλαιο, που
αφορά τη χρηµατιστηριακή νοµοθεσία. Σε γενικές γραµµές -άκουσα
και τις εισηγήσεις µέχρι τώρα- βρίσκω ότι οι επεµβάσεις είναι προς
τη σωστή κατεύθυνση. Είναι θετικές οι πιο πολλές επεµβάσεις και
γι'αυτό, θα υπερψηφίσω αυτό το κοµµάτι.
'Εχω, όµως, µερικές επιµέρους παρατηρήσεις, που αφορούν
συνολικά τη λειτουργία του χρηµατιστηρίου και τα όσα κάνει το
νοµοσχέδιο.
Το πρώτο, το οποίο θέλω να παρατηρήσω, που δεν είµαι βέβαιος
ότι χρειάζεται νοµοθετική ρύθµιση ή απλώς απόφαση των
αρµοδίων οργάνων, είναι το ζήτηµα που αφορά το χρόνο
λειτουργίας του χρηµατιστηρίου.
Ανεζήτησα σήµερα τις ώρες λειτουργίας του Xρηµατιστηρίου στο
Λονδίνο. Το Xρηµατιστήριο του Λονδίνου, κύριοι συνάδελφοι,
ανοίγει στις 9.00' το πρωί και κλείνει στις 16.30' το απόγευµα. Είναι
ώρες Αγγλίας. Με άλλα λόγια ανοίγει στις 11.00' το πρωϊ ώρα
Ελλάδος και κλείνει στις 18..30' το απόγευµα ώρα Ελλάδος. Σύνολο
λειτουργίας επτάµισι ώρες.
Το χρηµατιστήριο της Φρανκφούρτης, ανοίγει στις 8.30' το πρωί και
κλείνει στις 17.00' το απόγευµα, ώρα Γερµανίας. ∆ηλαδή, ανοίγει
στις 9.30' ώρα Ελλάδος και τελειώνει στις 18.00' ώρα Ελλάδος.
Σύνολο λειτουργίας οκτώµισι ώρες.
Το δικό µας χρηµατιστήριο εδώ ανοίγει στις 10.30'το πρωί και
κλείνει στις 1.30'. 'Ωρες λειτουργίας τρεις.
Βρίσκω, λοιπόν, αρχίζοντας από αυτό ότι είναι µια απαράδεκτη
κατάσταση. Αντιλαµβάνοµαι ότι µπορεί να υπάρχουν ορισµένοι
υπάλληλοι του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας που εποπτεύουν,
υποτίθεται, των εργασιών του χρηµατιστηρίου που µπορεί να
στενοχωρούνται από το ενδεχόµενο να εργάζονται ως το απόγευµα,
αλλά είναι ανάγκη αυτό να αλλάξει.
Είναι δηλαδή σηµαντικό, εάν οι Γερµανοί ανοίγουν στις 8.30' το
πρωί, δηλαδή 9.30' ώρα Ελλάδος, να ανοίγουµε κι εµείς στις 9.30',
ταυτοχρόνως µε τα χρηµατιστήρια της υπόλοιπης Ευρώπης. Κι
εµείς τουλάχιστον θα έχουµε το προνόµιο να ανοίγουµε µία ώρα
αργότερα και να κλείνουµε, όπως και οι Γερµανοί, εάν όχι, µετά από
οκτώµισι ώρες εργασίας, που για τους 'Ελληνες µπορεί να είναι
ιδιαίτερα κουραστικό, έστω να τελειώνουµε γύρω στις 17.30' το
απόγευµα.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: ∆εν είναι θέµα χρόνου εργασίας.
∆ιευκολύνονται τα παιχνίδια.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΜΑΝΟΣ: Πάντως, κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να
συνειδητοποιήσετε το εξής: Η αδυναµία να λειτουργούµε στους
χρόνους που λειτουργούν τα άλλα χρηµατιστήρια είναι σε βάρος της

λειτουργίας του δικού µας χρηµατιστηρίου, είναι σε βάρος της
λειτουργίας της αγοράς, διότι δηµουργούνται στρεβλώσεις, οι
οποίες δεν µπορούν να διορθωθούν. ∆ηλαδή, γνωρίζουµε τι
συµβαίνει σε άλλα χρηµατιστήρια κι εδώ δεν µπορούµε να
αντιδράσουµε. Τη δε εποµένη το πρωί, ξεκινούµε από τελείως
διαφορετική βάση, από το εάν θα ήταν ανοιχτό το χρηµατιστήριο και
µπορούσε να προσαρµοστεί.
Η ίδια λογική, η λογική δηλαδή της αδυναµίας προσαρµογής, θα
µπορούσε να εφαρµοστεί και για το θέµα των ορίων διακύµανσης.
Είναι, κατά την άποψή µου, λάθος ότι το όριο διακύµανσης έχει
περιοριστεί στο +8%, -8%. Και αυτό οδηγεί σε στρεβλώσεις, διότι
επηρεάζει βαθύτατα τη συµπεριφορά της αγοράς. 'Οταν γνωρίζουν
ότι δεν µπορεί να υποχωρήσει ή να ανέβει η τιµή µιας µετοχής,
πέραν ενός ορίου είτε η προσφορά είτε η ζήτηση διογκούται κατά
τρόπο πλασµατικό και δηµιουργείται τελείως λάθος εικόνα.
Αυτό το οποίο θα µπορούσε να γίνεται στο χρηµατιστήριο, θα ήταν,
όταν υπάρχουν πολύ µεγάλες διακυµάνσεις, να υπάρχει µία
περίοδος, ας το πούµε, ηµίωρης διακοπής, ηρεµίας, έτσι ώστε στη
συνέχεια να µπορεί να κινηθεί το χρηµατιστήριο. Και αυτό είναι κάτι
το οποίο, κατά τη δική µου άποψη, το ταχύτερο πρέπει να αλλάξει.
Εσηµειώθη ήδη από ορισµένους συναδέλφους η αδυναµία η οποία
υπάρχει στην ολοκλήρωση των συναλλαγών, εξ αιτίας της φοβερής
καθυστέρησης της αποϋλοποίησης. Κι εκεί θα πρέπει να καταπιεί το
Υπουργείο ή η Επιτροπή, δεν ξέρω ποιος είναι αρµόδιος την
υπερηφάνειά του και να εφαρµόσει ένα από τα συστήµατα που
ισχύουν σε όλα τα µέρη του κόσµου, αντί να προσπαθεί να
ανακαλύψει τον τροχό. ∆ηλαδή είναι σηµαντικό και στο θέµα αυτό
του διακανονισµού των συναλλαγών να εφαρµόσουµε ένα από τα
συστήµατα που ισχύουν σε ένα σωρό άλλα χρηµατιστήρια, αντί να
προσπαθούµε να διαµορφώσουµε τα δικά µας συστήµατα.
∆ιαφωνώ µε µία ρύθµιση του άρθρου 1, που καθιερώνει ένα
ελάχιστο µέγεθος της εταιρείας, που ορίζεται στα δύο
δισεκατοµµύρια 2.000.000.000 δραχµές. Αυτός ο γιγαντισµός, τα
πολλά χρήµατα είναι λάθος νοοτροπία. Τάχα διασφαλίζεται η
σοβαρότης, όταν έχουµε δύο δισεκατοµµύρια (2.000.000.000) ή
περισσότερα. ∆εν διασφαλίζεται η σοβαρότης των επιχειρήσεων
από τα δισεκατοµµύρια. ∆ιασφαλίζεται από την αυστηρότητα µε την
οποία εφαρµόζονται οι κανόνες για τη δηµοσίευση, τη διαµόρφωση
των ισολογισµών και των κανόνων που ισχύουν µέσα στις
επιχειρήσεις. Αντίθετα θα έλεγα ότι πολλές φορές κάτω από το
τυπικό του µεγάλου ποσού κρύβονται διάφορες βρωµιές, όπως
έχουµε δει να γίνεται συχνά κυρίως σε µεγάλες επιχειρήσεις του
δηµόσιου τοµέα.
Με άλλα λόγια θα ήµουν σαφέστατα της άποψης ότι πρέπει να
µειωθεί το ποσό ή τουλάχιστον να παραµείνει στο ύψος που είναι
σήµερα και να γίνει πολύ αυστηρότερη η νοµοθεσία σε ό,τι αφορά
τις συνέπειες ανακριβών δηλώσεων στα ενηµερωτικά σηµειώµατα ή
στα ενηµερωτικά δελτία.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Β'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
Θα ήθελα, στα ενηµερωτικά φυλλάδια, όσοι συµµετέχουν και
βάζουν την υπογραφή τους να υπάρχουν σοβαρότατες αστικές
ευθύνες για ενδεχόµενα σφάλµατα ή παραλείψεις που υπάρχουν
µέσα σε αυτά τα ενηµερωτικά φυλλάδια. 'Οχι να διασφαλιζόµαστε
από το τυπικό προσόν του µεγάλου ποσού, αλλά αντίθετα να
επιβάλλουµε κανόνες της αγοράς κατά κάποιο τρόπο, να ξέρουν οι
ανάδοχοι, οι τράπεζες, οι δικηγόροι τους, οι ίδιες οι επιχειρήσεις, η
Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς ότι ανακρίβειες που εµφιλοχωρούν µέσα
στα ενηµερωτικά φυλλάδια τιµωρούνται µε αυστηρότητα.
Αυτό  θα  λειτουργούσε  και  θα  επέτρεπε  σε  µικρές  επιχειρήσεις
που  έχουν  ανάγκη  να  αντλήσουν  υγιή  χρήµατα  στο
χρηµατιστήριο,  να  προσφεύγουν  στο  χρηµατιστήριο.  Το
χρηµατιστήριο  δεν  είναι  µόνο  για  τις  µεγάλες  επιχειρήσεις,
αντιθέτως,  θα  έλεγα,  το  χρηµατιστήριο  πρέπει  να  είναι  το
σηµείο  στο  οποίο  αντλούνται  υγιή  επιχειρηµατικά  κεφάλαια  και
από  µικρές  επιχειρήσεις.  Αυτό  θα  έπρεπε  να  διευκολύνουµε
αντί  να  το  κάνουµε  δυσχερέστερο.  Αυτές  σε  γενικές  γραµµές
είναι  οι  παρατηρήσεις  µου  σε  ό,τι  αφορά  το  πρώτο  κεφάλαιο
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του νοµοσχεδίου που αφορά το χρηµατιστήριο.
Τώρα έρχοµαι στο δεύτερο κεφάλαιο που αφορά τη συγχώνευση
των δύο οργανισµών. Είµαι της άποψης ότι δεν έπρεπε να γίνει,
τουλάχιστον όχι τώρα. Θα εξηγήσω για ποιο λόγο. ∆εν είµαι
αντίθετος µε την ιδέα ότι πρέπει να συγχωνευθούν, αλλά είµαι
σαφώς αντίθετος µε την άποψη ότι πρέπει να συγχωνεύουµε
οργανισµούς του δηµοσίου χωρίς να έχουµε µπροστά µας τα
στοιχεία για τα τµήµατα που συγχωνεύονται. Εάν δηλαδή η
Κυβέρνηση είχε προσκοµίσει εδώ ή υπήρχαν µπροστά µας τα
στοιχεία για τους δύο συγχωνευόµενους οργανισµούς, είχαµε
δηλαδή έναν πλήρη ισολογισµό του ενός, είχαµε απογραφή, είχαµε
έλεγχο του τι είναι το κοµµάτι εκείνο που θα συγχωνεύσουµε, δεν
θα είχα καµία αντίρρηση. Το ότι θα συγχωνεύσουµε όµως πρώτα
και µετά θα ανακαλύψουµε τι αποκτήσαµε, αυτό δεν µου αρέσει
καθόλου, διότι είναι σαν να πρόκειται να συγκαλύψουµε κλεψιές και
δεν ξέρω ό,τι άλλο µπορεί να έχει γίνει.
Με άλλα λόγια, η γνώµη µου είναι ότι κάνουµε λάθος µε το να
επισηµοποιούµε τέτοιου είδους συγχωνεύσεις. Θα έπρεπε πρώτα
να επιβάλουµε την πλήρη γνώση των δύο αυτοτελών επιχειρήσεων
που θα συγχωνεύσουµε και µετά να προχωρήσουµε στη
συγχώνευση. Επειδή αυτό δεν υπάρχει, όπως είπα και πριν, αυτό
το τµήµα το καταψηφίζω.
Σε ό,τι αφορά το τρίτο κεφάλαιο δεν έχω καµία αντίρρηση. ∆έχοµαι
και τις παρατηρήσεις του κ. Σπυριούνη ότι είναι µία εκδήλωση που
βοηθά τις περιπτώσεις των Ιερών Μονών και το 'Αγιο 'Ορος και
είµαι σύµφωνος.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Θα έπρεπε να είναι και των
µητροπόλεων, όχι µόνο των µονών.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΜΑΝΟΣ: ∆εν ξέρω όλες τις λεπτοµέρειες της
Εκκλησίας. Είµαι βέβαιος ότι η Κυβέρνηση εφόσον τις γνωρίζει,
µπορεί να τις διορθώσει.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και της Ν.∆. )
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Μάνο.
Ο Πρόεδρος του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. ∆ηµήτρης
Τσοβόλας ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο το Βουλευτή κ.
Αναστάσιο Ιντζέ, για το νοµοσχέδιο που συζητάµε.
Ο κ. Ρεγκούζας έχει το λόγο.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και µε αυτό το
νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα καταγράφεται για µία ακόµη
φορά η µόνιµη πλέον αδυναµία της Κυβέρνησης Σηµίτη στη
διαδικασία, αλλά και στην αποτελεσµατικότητα του νοµοθετείν. Η
προχειρότητα που παρατηρείται σχεδόν σε όλα τα νοµοσχέδια,
αλλά ταυτόχρονα και η αναποτελεσµατικότητα εφαρµογής των
νόµων όταν ψηφίζονται, είτε µε την παντελή έλλειψη έκδοσης
προεδρικών διαταγµάτων είτε µε τη µη εφαρµογή αυτών των νόµων
επιβεβαιώνει τη συνολική ασθένεια του κράτους, που ουσιαστικά
οδηγεί στη διόγκωση της γραφειοκρατίας και στην
αναποτελεσµατικότητα του κράτους. Αυτή είναι µία κριτική που η
Νέα ∆ηµοκρατία συνεχώς και χωρίς αντιπολιτευτική διάθεση κάνει
στην Κυβέρνηση.
Στο πρώτο κεφάλαιο νοµίζω ότι τρείς είναι οι βασικοί στόχοι της
καλόπιστης κριτικής που θα µπορούσε να ασκήσει κάποιος σε αυτό
το νοµοσχέδιο. Υπάρχει µία κυβερνητική προχειρότητα στην
αντιµετώπιση των θεµάτων του χρηµατιστηρίου και µάλιστα σε µία
εποχή που η παγκόσµια αγορά συζητάει ακριβώς γι' αυτές τις
αναταράξεις στα χρηµατιστήρια.
'Εχουµε επισηµάνει επανειληµµένως ότι κάποιες ρυθµίσεις και ένα
ξεκάθαρο πλαίσιο λειτουργίας του χρηµατιστηρίου, θα έπρεπε να
έχουν γίνει εξ'υπαρχής. Η Κυβέρνηση όταν κάναµε τέτοιου είδους
κριτική, µας αντιµετώπιζε µε µία υπεροψία. Τώρα έρχεται και κάνει
κάποιες ρυθµίσεις. Και φυσικά λειτουργεί αφοπλιστικά πλέον σε µας
στην έντονη κριτική που θα µπορούσαµε να κάνουµε, γιατί
προσαρµόζεται στα δεδοµένα άλλων χρηµατιστηρίων του κόσµου.
'Οµως, κάνει το δεύτερο λάθος. ∆ηµιουργεί τέτοιες ανεπάρκειες
µέσα στο νοµοσχέδιο, που επιβεβαιώνουν αυτό που είπα στην

αρχή για την προχειρότητα. Oυσιαστικά δεν καθορίζει τους κανόνες
λειτουργίας, όπως επισηµάνθηκε και από άλλους οµιλητές.
Tαυτόχρονα εµφανίζονται και φωτογραφικές διατάξεις που
εξυπηρετούν συµφέροντα ενδεχοµένως.
Το τρίτο σηµείο είναι ότι οι µηχανισµοί ελέγχου και εποπτείας, τα
γενικότερα ζητήµατα διαφάνειας ουσιαστικά, δεν ξεκαθαρίζονται και
δεν ενισχύονται αν µη τι άλλο. Αυτό τι σηµαίνει; Μη σεβασµός προς
τον πολίτη, έλλειψη πλέον λειτουργίας θεσµών διαφάνειας στη
δηµόσια ζωή. Tαυτόχρονα αυτό οδηγεί στην αποτυχία ακόµη και
κάποιων ρυθµίσεων που είναι προς τη θετική κατεύθυνση. Αυτή
ακριβώς η θετική κατεύθυνση µας αναγκάζει να πούµε κατ'αρχήν
"ναι" στο νοµοσχέδιο. ∆εν θα µείνω όµως πολύ σε αυτό, γιατί
ειπώθηκαν κάποια πράγµατα για το χρηµατιστήριο και από τους
συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας και ειδικότερα από τον
εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας. Επειδή, όµως, έχω και εγώ την
ίδια ευαισθησία ως Βουλευτής Θεσσαλονίκης, θα αναφερθώ στο
δεύτερο κεφάλαιο του νοµοσχεδίου που είναι η συγχώνευση των
δύο αυτών ιστορικών επιχειρήσεων της Θεσσαλονίκης.
Με το ν.2414 επισηµαίναµε ότι καθυστερεί η Κυβέρνηση τη
συγχώνευση των µεγάλων επιχειρήσεων του δηµοσίου. 'Ερχεται
σήµερα η Κυβέρνηση βιαστικά -και θα πω γιατί βιαστικά- να
συγχωνεύσει αυτές τις δύο µεγάλες επιχειρήσεις χωρίς µία
στοιχειώδη µελέτη, όπως επισηµάνθηκε και από άλλους οµιλητές,
για τα οικονοµικά στοιχεία τους, για τον τρόπο λειτουργία τους, για
τη διαδικασία της ενοποίησης, για τον τρόπο λειτουργίας και
διοίκησης αυτής της υπερεπιχείρησης που δηµιουργείται. Θα
περίµενε κανείς να υπάρξει και ένας σεβασµός στην προϊστορία
αυτών των επιχειρήσεων.
∆εν είναι δυνατόν να δεχθούµε εµείς στη Θεσσαλονίκη και νοµίζω
κάθε δηµοκρατικός πολίτης και οι συνάδελφοι από τα άλλα
κόµµατα, να λειτουργεί αυτή η επιχείρηση χωρίς να
εκπροσωπούνται δύο βασικοί φορείς της πόλης: Ο δήµαρχος
Θεσσαλονίκης, που µέχρι τώρα ex officio ήταν ο πρόεδρος της
εταιρείας ύδρευσης της Θεσσαλονίκης και η Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση, που προσδοκούµε και επιδιώκουµε όλοι µας
υποτίθεται στην ενίσχυση αυτού του θεσµού, στην αποκέντρωση
γενικότερα. Και οι δύο αυτοί φορείς δεν εκφράζονται µέσα σε αυτήν
τη νέα εταιρεία.
Ταυτόχρονα, αντί αυτή η εταιρεία να σχεδιάζει σήµερα το
επιχειρησιακό της σχέδιο πώς θα αντιµετωπίσει τα προβλήµατα
που υπάρχουν µέσα στις λειτουργίες των δύο αυτών επιχειρήσεων -
από τη µία µεριά την ύδρευση, την αύξηση της ποσότητας του
νερού, την αντικατάσταση του δικτύου και από την άλλη µεριά τους
ταχύτερους ρυθµούς υλοποίησης των έργων που πρέπει να γίνουν
για την αποχέτευση, που βρίσκονται περίπου στο 25%, ενώ
χρονικά θα έπρεπε να έχουν φθάσει στο 100%- συζητάµε σήµερα
θέµατα πρόχειρης συγχώνευσης που δηµιουργούν προβλήµατα και
στους εργαζόµενους. Γιατί εµείς µιλάµε πάντα για τις
ιδιωτικοποιήσεις, αλλά αυτό δεν σηµαίνει ότι ξεχνούµε τον εποπτικό
ρόλο του κράτους, που πρέπει να λειτουργεί σε επιχειρήσεις κυρίως
που έχουν µονοπωλιακό χαρακτήρα αφ'ενός και αφ'ετέρου έχουν
άµεση σχέση µε κοινωνικά αγαθά πρώτης προτεραιότητας, όπως
είναι το νερό και η καθαρή ζωή της Θεσσαλονίκης.
Φυσικά οι εργαζόµενοι εύλογα εκφράζουν τις αµφιβολίες τους και τις
υποψίες τους ότι µπαίνουµε σε µία διαδικασία ιδιωτικοποίησης -
εµάς αυτός ο όρος δεν µας φοβίζει- ευλόγως λένε ότι µε τη
δυνατότητα που δίνουν τα µέσα αυτού του νοµοσχεδίου για τη
δηµιουργία θυγατρικών επιχειρήσεων χωρίς ουσιαστικά να
συζητείται το περιεχόµενο της ιδιωτικοποίησης, κάποια στιγµή θα
ανατραπούν και οι εργασιακές τους σχέσεις.
Θα µπορούσαµε να συζητήσουµε ακόµη και για ανατροπή των
εργασιακών σχέσεων µε τη συναίνεση και µε το διάλογο µε τους
εργαζόµενους, αλλά ταυτόχρονα και µε κάποιους σταθερούς όρους
εδώ µέσα στο Κοινοβούλιο.
Κάτι  τέτοιο  δεν  υπάρχει.  Υφέρπει  όµως  η  υποψία  στους
εργαζόµενους  ότι  κάποια  στιγµή  θα  βρεθούν  µε
ιδιωτικοποιηµένη  µορφή  χωρίς  να  διασφαλίζονται  τα  εργασιακά
τους  συµφέροντα,  όχι  βέβαια µε τη στενή έννοια της συντεχνιακής
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προστασίας, αλλά µε την έννοια της κοινωνικής ευαισθησίας.
Επιµένω στην εκπροσώπηση στην οποία αναφέρθηκα
προηγουµένως και σας µεταφέρω τις αντιρρήσεις και των δύο
φορέων που δεν ανήκουν ιδεολογικά στο δικό µας κοµµατικό χώρο.
Οι αντιρρήσεις τους είναι ταυτόσηµες. Υπάρχουν αποφάσεις και του
δηµοτικού συµβουλίου Θεσσαλονίκης και του νοµαρχιακού
συµβουλίου που διαµαρτύρονται γι' αυτόν τον παραγκωνισµό.
Υπάρχει που υπάρχει ο παραγκωνισµός της πόλης της
Θεσσαλονίκης. Να τον επεκτείνουµε και στον διοικητικό
παραγκωνισµό των φορέων που λειτουργούν σε αυτήν την πόλη;
∆εν το καταλαβαίνουµε αυτό.
Το τρίτο σκέλος επιβεβαιώνει την προχειρότητα. Συζητήθηκε ο
αναπτυξιακός νόµος ή µάλλον η αναστολή των αναπτυξιακών
διατάξεων. ∆ηλαδή ανεστάλησαν οι αναπτυξιακές διατάξεις, µε
άλλες δικαιολογίες αλλά ουσιαστικά εξαιτίας της αδυναµίας της
Κυβέρνησης να συγχρηµατοδοτήσει λειτουργίες ανάπτυξης µέσω
των επιχειρήσεων. Αντί η Κυβέρνηση να φέρει ένα ολοκληρωµένο
πλαίσιο αναπτυξιακής µορφής και λειτουργίας µέσα στην οικονοµία
µας φέρνει πριν από τις εκλογές -ενώ οι προηγούµενες
συµπεριφορές της δεν ήταν ανάλογες µε συµπεριφορές που
αρµόζουν προς την Εκκλησία- κάποιες ρυθµίσεις για το 'Αγιο 'Ορος,
ενδεχοµένως και για τις µονές για να δηµιουργήσει εντυπώσεις
προς τους θρησκευόµενους 'Ελληνες πολίτες. Εµείς λέµε ότι αυτές
οι ρυθµίσεις είναι προς τη θετική κατεύθυνση, αλλά ως πότε θα
λειτουργεί αυτός ο τρόπος αντιµετώπισης των προβληµάτων της
κοινωνίας πριν τις εκλογές;
Εµείς, για να µην κατηγορηθούµε ότι κάνουµε αντιπολίτευση για την
αντιπολίτευση, θα ψηφίσουµε επί της αρχής το νοµοσχέδιο
παρ'όλες τις αδυναµίες του. Στην συζήτηση επί των άρθρων
επιφυλασσόµεθα να προτείνουµε τροποποιήσεις επί αυτών των
ρυθµίσεων.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Παντερµαλής έχει
το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΝΤΕΡΜΑΛΗΣ: Θα ήθελα να κάνω µερικές
παρατηρήσεις στο δεύτερο κεφάλαιο του νοµοσχεδίου το οποίο
είναι εξαιρετικά σηµαντικό γιατί επιτέλους συνδέεται η παροχή και η
αποχέτευση του νερού σε ένα οργανισµό. Αυτό είναι σηµαντικό,
διότι η χρήση του νερού είναι ενιαία. 'Ισως και στον τίτλο θα
µπορούσε να περάσει το τρίτο σκέλος, δηλαδή η αντιπληµυρική
προστασία του νερού διότι πρόκειται όχι µόνο για την εκµετάλλευση
του νερού, αλλά γενικότερα για τη δράση και τη χρήση του νερού σε
ένα µεγάλο αστικό κέντρο.
Θα ήθελα να επαινέσω τη συντακτική επιτροπή αυτού του
νοµοσχεδίου διότι αναφέρεται αναλυτικά στους σκοπούς και στους
στόχους αυτής της νέας εταιρείας. Βέβαια αναφέρεται δειλά στη
σηµασία και στους χρήστες του νερού. Σήµερα ξέρουµε ότι το νερό
δεν είναι απλώς µία ανάγκη, αλλά είναι ένα τεράστιο αγαθό το
οποίο βρίσκεται σε έλλειψη στον πλανήτη. Η εκλογικευµένη χρήση
του είναι πρώτιστος στόχος για κάθε διοίκηση.
Θα πρέπει να αποκοπούµε από την παραδοσιακή αντίληψη ότι
έχουµε ένα αστικό κέντρο το οποίο χρειάζεται νερό και αυτονόητα
το αντλούµε από οπουδήποτε µπορούµε να το εντοπίσουµε.
Θα πρέπει να δει κανείς και να ερευνήσει και τις πηγές από τις
οποίες προέρχεται αυτό το νερό, τις περιοχές από τις οποίες
έρχεται. Γιατί το νερό στη Θεσσαλονίκη όπως και στα άλλα µεγάλα
αστικά κέντρα, δεν προέρχεται από την περιοχή π.χ. αρµοδιότητας,
δηλαδή περίπου από την περιοχή του νοµού ή γύρω από το αστικό
κέντρο, αλλά από µεγάλες αποστάσεις και η µεταφορά των
µεγάλων ποσοτήτων του νερού µπορεί να προκαλέσει αλλαγές επί
τα χείρω, µε τη διατάραξη της υπάρχουσας ισορροπίας και
µειώνοντας τη σηµασία άλλων περιοχών. Και αυτό το ζήσαµε στη
Θεσσαλονίκη ως ένα βαθµό. Θα πρέπει, λοιπόν, µέσα σε ένα
ευρύτερο πλαίσιο να µην υπολογίζει κανείς µόνο τον αποδέκτη και
χρήστη του νερού, αλλά και αυτόν που το παρέχει, διότι αλλιώς, αν

κανείς αλόγιστα αντλεί το νερό, θα φθάσουµε στο αποτέλεσµα να
µειωθεί και η ποιότητα και η ποσότητα του νερού. Και στο τέλος ο
µεγάλος ζηµιωµένος θα είναι και πάλι το µεγάλο αστικό κέντρο.
Χρειάζεται µία ευρύτερη αντίληψη µέσα στις οικολογικές αρχές που
υπάρχουν σήµερα. Χρειάζονται όλες οι µελέτες που αναφέρονται
εδώ και φυσικά και το θέµα της αντιπληµµυρικής προστασίας -
εξάλλου το ζούµε τελευταία και στην Ελλάδα, εξαιρετικά συχνά και
δεν υπάρχει αµφιβολία πως είναι ένα µέγιστο θέµα και χρειάζεται
απαραίτητα να γίνουν µελέτες και να βρεθούν λύσεις.
Θα έλεγα ότι ανάµεσα σε άλλα, που λέγονται ως ένα σηµείο, αλλά
θα µπορούσε κανείς να τα πει και εκτενέστερα, έχει µεγάλη σηµασία
και η ποιότητα του νερού και ο συνεχής έλεγχος του. Αναφέρθηκε
εδώ το δίκτυο της Θεσσαλονίκης. Θα αναφέρω και τη δική µου
εµπειρία, όταν ήµουν κοσµήτωρ της Φιλοσοφικής Σχολής, είχαµε
διαπιστώσει τεράστιες απώλειες στο δίκτυο, κάτω από την
Πανεπιστηµιούπολη. Περίπου 60% του νερού που κυκλοφορούσε
εκεί, χανόταν υπογείως και αναγκαζόµασταν να βάλουµε
µηχανήµατα για να το αντλήσουµε και να εξυγιάνουµε τις
θεµελιώσεις των κτιρίων.
'Εχουµε τεράστιες απώλειες και γίνονται αλόγιστες σπατάλες σ'
αυτό το µοναδικό αγαθό που αποτελεί πρώτη ανάγκη για τη ζωή
αλλά και την υγιεινή και ως ένα βαθµό και για την ανετότερη ζωή.
Ας µου επιτραπεί να προσθέσω εν τέλει µία παρατήρηση ως προς
τη διατύπωση της ονοµασίας της νέας εταιρείας. Υπάρχει ένας
πλεονασµός "Εταιρεία Υδρεύσεως και Αποχετεύσεως της
Θεσσαλονίκης Ανώνυµη Εταιρεία". Αφού είναι ανώνυµη εταιρεία, θα
ήταν πιο απλό και µε πιο καλά ελληνικά να πούµε "'Υδρευση και
Αποχέτευση Θεσσαλονίκης, Ανώνυµη Εταιρεία". Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει
το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, τόσο από τις
ιδεολογικές αρχές του κόµµατός µας όσο και από αυτό το
πρόγραµµά µας, προκύπτει σαφώς ότι η Νέα ∆ηµοκρατία έχει
θετικές θέσεις έναντι του χρηµατιστηρίου. Θεωρούµε το
χρηµατιστήριο µοχλό ανάπτυξης και επενδυτικών δραστηριότητων.
Από αυτές τις θέσεις δεν παρεκκλίνουµε, διότι αυτό αποτελεί µέρος
της ιδεολογίας µας και του προγράµµατός µας.
Κάθε νοµοθετική πρωτοβουλία που αποσκοπεί στην επιβοήθηση
του χρηµατιστηρίου και στην υλοποίηση της αποστολής του για την
εκπλήρωση του ρόλου του, µας βρίσκει σύµφωνους. Το νοµοσχέδιο
αυτό κάνει σε πολλά σηµεία αυτή την προσπάθεια και γι'αυτό το
κόµµα µας και ο εισηγητής µας δήλωσαν ότι ψηφίζουν την αρχή του
νοµοσχεδίου και ότι επιφυλασσόµαστε να κάνουµε τις
παρατηρήσεις µας στη συζήτηση επί των άρθρων.
Παρά το γεγονός ότι ψηφίζουµε το νοµοσχέδιο επί της αρχής, δεν
πιστεύουµε, κύριε Υπουργέ, ότι αυτό το νοµοσχέδιο αντιµετωπίζει
τα πολλά και σοβαρά προβλήµατα που υπάρχουν στη λειτουργία
και στη δραστηριότητα του χρηµατιστηρίου.
Είναι µία τοποθέτηση, κύριε Υπουργέ, απόλυτα ειλικρινής, γιατί η
Νέα ∆ηµοκρατία είναι ένα υπεύθυνο κόµµα, ένα κόµµα προοπτικής,
ένα κόµµα του µέλλοντος, ένα κόµµα εξουσίας και δεν θέλει σε
αυτήν την Αίθουσα να αφήνει εκκρεµότητες που θα µπορούσαν να
είναι επιζήµιες για τον τόπο και τη χώρα. Γι'αυτό µε υπευθυνότητα
τοποθετούµεθα και κάνουµε τις παρατηρήσεις µας.
Ειλικρινά, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας πω ότι επιφανειακά και
αποσπασµατικά έρχεται το νοµοσχέδιο να αντιµετωπίσει αυτό το
µεγάλο της οικονοµίας, που είναι το χρηµατιστήριο.
'Οµως, όπως παρατηρούµε και στην εισηγητική έκθεση, αλλά και
στα άρθρα του νοµοσχεδίου, δύο κατά την άποψή µας είναι τα
θέµατα που αντιµετωπίζονται. Πρώτον, το νοµοσχέδιο
αντιµετωπίζει υφιστάµενα κενά της νοµοθεσίας που προήλθαν από
προγενέστερους νόµους, που ψήφισε η Κυβέρνησή σας
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είτε η Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη είτε οι προηγούµενες κυβερνήσεις,
αλλά µε την Πασοκική πλειοψηφία που διαθέτει στη Βουλή.
Το δεύτερο είναι οι τροποποιήσεις που επιχειρείτε να κάνετε στον
προσφάτως ψηφισθέντα αναπτυξιακό νόµο. Εδώ θα έλθω στη
συνέχεια.
Θα λέγαµε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι το νοµοσχέδιο έρχεται να
αντιµετωπίσει κάποια προβλήµατα που φαίνονται µε απλό
οφθαλµό, αλλά δεν κάνει καµία προσπάθεια για µια προσπέλαση
στο βάθος των προβληµάτων. Είναι και αυτό ένα από τα συνήθη
νοµοσχέδια που φέρνει η Κυβέρνησή σας για να αντιµετωπίσει την
κατάσταση που παρουσιάζεται εκείνη τη στιγµή χωρίς να έχει µία
προοπτική µέλλοντος. Και το έχει κάνει αυτό κύριε Υπουργέ, εννοώ
η Κυβέρνησή σας, όχι εσείς προσωπικά, πολλές φορές. Και πολλές
φορές από αυτό το Βήµα έχουµε επισηµάνει την προχειρότητα των
νοµοσχεδίων, που οδηγεί στην κατ'επανάληψη τροποποίηση των
ιδίων διατάξεων που ψηφίστηκαν πριν από λίγο και θα επανέλθω
σύντοµα πιο συγκεκριµένα.
Υπό την έννοια αυτή δεν είµεθα ευτυχείς που ψηφίζουµε το
νοµοσχέδιο. Το ψηφίζουµε, όµως, για τους λόγους που ανέφερα
στην αρχή, αλλά και κυρίως αυτούς που επισήµανε ο εκλεκτός
εισηγητής µας κ. Κωστόπουλος.
Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να κάνω δύο-τρεις παρατηρήσεις ακόµα.
Η πρώτη παρατήρηση είναι: Ποιος σας εµόδισε από το 1996 να
προβείτε στην ενοποίηση των εταιρειών ύδρευσης και αποχέτευσης
Θεσσαλονίκης. Η Βουλή µε το ν.2414/96 σας έδωσε αυτήν την
ευχέρεια, σεις όµως ολιγωρήσατε, εσείς αµελήσατε, εσείς δεν
θελήσατε. 'Ερχεστε σήµερα και καλά κάνετε. Συµφωνήσαµε και
τότε, αλλά πλανάτε ένα γιατί. ∆εν θέλω να το χαρακτηρίσω, θα
µπορούσα να το πω: ολιγωρία.
'Ολα αυτά, κύριε Υπουργέ, µας κάνουν να έχουµε όχι αντιρρήσεις
για το συγκεκριµένο θέµα, αλλά να έχουµε το δικαίωµα να λέµε ότι
δεν είστε η Κυβέρνηση που απαιτούν οι καιροί. Από συνάδελφο η
Κυβέρνησή σας χαρακτηρίστηκε ανίκανη κυβέρνηση. Να το
επαναλάβω, δεν θα έχω άδικο.
∆εύτερη παρατήρηση. Το νοµοσχέδιό σας έρχεται να τροποποιήσει
πληθώρα διατάξεων νόµων που εσείς ψηφίσατε. Γιατί; Γιατί
κατ'επανάληψη από αυτό το Βήµα, τόσο ο υποφαινόµενος όσο και
πολλοί συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας σας το τονίζουµε και µας
ειρωνεύεστε από τα κυβερνητικά έδρανα ότι φέρνετε πρόχειρα
νοµοσχέδια, νοµοσχέδια που δεν µελετήσατε, που δεν ελέγξατε και
δεν είναι εκείνα που µπορούν να αντιµετωπίσουν τα προβλήµατα.
Πολλές φορές στην έντονη διαµαρτυρία µας διαπιστώνουµε
ειρωνικά µειδιάµατα από τα κυβερνητικά έδρανα.
'Ερχεσθε κατ'επανάληψη να τροποποιήσετε νόµους που δεν
χρόνισαν. Αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι πρόχειρα φέρατε το
νοµοσχέδιο, δεν δώσατε τη σηµασία που πρέπει και µετά από λίγο
που εµφανίστηκαν τα προβλήµατα, αναγκάζεσθε να έρχεσθε στην
Αίθουσα να ζητάτε πολλές φορές µε τροπολογίες της νυκτός,
τροπολογίες που δεν προλαβαίνουµε να διαβάσουµε για να δούµε
τι γίνεται, να λύσετε τα προβλήµατα που θα µπορούσατε να είχατε
λύσει αν σωστά είχατε µελετήσει το νοµοσχέδιο πριν το φέρετε στην
Αίθουσα αυτή.
Είχα πει από αυτό το Βήµα τον Μάρτιο του τρέχοντος έτους για τον
αναπτυξιακό νόµο, γι'αυτό είπα πιο πριν ότι δεν χρόνισε ακόµη ο
νόµος. Είχα πει ότι είναι τόσο πρόχειρο το νοµοσχέδιο, που
σύντοµα θα αναγκασθεί η Κυβέρνηση να φέρει άλλο νοµοσχέδιο για
να το τροποποιήσει. Μάλιστα, κάλεσα τους συναδέλφους να
κρατήσουν τα Πρακτικά της συνεδρίασης εκείνης, για να τα
θυµόµαστε στην συνέχεια.
'Υστερα από πέντε µήνες, τον Αύγουστο, κύριε Υπουργέ, στο Α'
Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής, ήλθε η Κυβέρνηση και
έφερε µία τροπολογία, γιατί τότε διαπίστωσε ότι δεν µπορεί να
εφαρµόσει το νόµο που ψήφισε το Μάρτιο. Και είπα τότε από εκείνη
τη θέση ότι η τροπολογία πρέπει να συζητηθεί µε ευχέρεια στη
Βουλή και όχι κατά τον τρόπο που συζητήθηκε, για να γίνει η
συζήτηση σε βάθος επί του αναπτυξιακού νόµου και να
επισηµανθούν ελλείψεις και παραλείψεις του νόµου αυτού, ώστε να
µπορέσει να εφαρµοσθεί. 'Ετσι αφήσατε τη χώρα περί τους πέντε

µήνες χωρίς αναπτυξιακό νόµο.
Σήµερα έρχεσθε µε το νοµοσχέδιό σας -και καλά κάνετε,
συµφωνούµε- να τροποποιήσετε τον αναπτυξιακό νόµο.
Επαναλαµβάνω, δεν διαφωνούµε µε τις διατάξεις -είναι σωστές και
θα τις ψηφίσω προσωπικά- αλλά µας δίνει αυτό το δικαίωµα να σας
πούµε ότι ο τρόπος µε τον οποίο νοµοθετείτε καταταλαιπωρεί τη
Βουλή, χωρίς να βγάζει αποτέλεσµα και οι συνέπειες είναι αυτές
που είπα προηγουµένως.
∆εν θα κουράσω περισσότερο το Σώµα. Θα ήθελα να κάνω µόνο
δύο επισηµάνσεις.
Κύριε Υπουργέ, σας είπα προηγουµένως ότι είµαστε ένα υπεύθυνο
κόµµα. Ερχόµαστε στην Αίθουσα διαβασµένοι, κάνουµε σωστές
προτάσεις. Ακούστε τες. Ακούστε τις προτάσεις που έκανε ο κ.
Κωστόπουλος πριν από λίγο:
Πρώτον, αφήστε ανοιχτά τα αυτιά σας στις προτάσεις που θα
κάνουµε επί των άρθρων, για να γίνει καλύτερο το νοµοσχέδιό σας.
'Ενα δεύτερο και τελευταίο: ∆ώστε τη δυνατότητα να διπλασιαστεί η
αποζηµίωση των θυµάτων των απατεώνων του χρηµατιστηρίου.
Είναι θέµα δικαιοσύνης!
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε και εµείς
τον κ. Βεζδρεβάνη.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε επί της αρχής ένα
νοµοσχέδιο, ρυθµίσεις θεµάτων της χρηµατιστηριακής αγοράς, που
επιγράφεται: "Ρυθµίσεις θεµάτων της χρηµατιστηριακής αγοράς,
συγχώνευση Ο.Υ.Θ και Ο.Α.Θ και άλλες διατάξεις".
Σ'αυτό το νοµοσχέδιο υπάρχουν τρία κεφάλαια -όπως
παρατηρήσατε όλοι- εκ των οποίων τα δύο τελευταία αφορούν
τελείως εξειδικευµένα θέµατα. Μίλησαν συνάδελφοι που είχαν
ιδιαίτερο ενδιαφέρον γι'αυτά τα κεφάλαια, που είναι ταυτόχρονα και
κεφάλαια ενός άρθρου. Προς το τέλος της οµιλίας µου θα
απαντήσω και εγώ στις παρατηρήσεις τους. Είθισται, αλλά δεν ξέρω
αν είναι σωστό και θα πρέπει αυτό να συνεχίζεται, µε την ευκαιρία
του οποιουδήποτε νοµοσχεδίου να βγαίνουµε λίγο εκτός θέµατος
και να συζητάµε και για πολλά άλλα θέµατα µε αφορµή αυτό το
νοµοσχέδιο. Συνέβη και απόψε.
∆εν θα επεκταθώ σ'αυτά. Θα πω δυο κουβέντες βεβαίως για τη
διεθνή χρηµατιστηριακή κρίση που επικαλέστηκαν πολλοί µε
αφορµή τη συζήτηση αυτού του νοµοσχεδίου για να πω ότι ακριβώς
αυτή η κρίση κατέδειξε και την ανάγκη παρέµβασης, ώστε να
εξασφαλιστεί καλύτερα η διαφάνεια και η λειτουργία του
χρηµατιστηρίου για να αντιµετωπίζονται ακόµα και κρίσεις
χρηµατιστηριακές αυτής της µορφής.
Το νοµοσχέδιο αυτό καθ' εαυτό είναι αρκετά τεχνικό. Εκ της φύσης
του άλλωστε δεν µπορούσε να είναι διαφορετικά. Ελπίζω ότι οι
παρεµβάσεις πολλών συναδέλφων οι οποίες έδιναν την εντύπωση
ότι δεν διάβασαν το νοµοσχέδιο, οφείλονταν στον αρκετά τεχνικό
του χαρακτήρα και πολλές να τις ερµήνευσαν διαφορετικά απ'ό,τι το
νοµοσχέδιο προβλέπει.
Πρέπει να πω εδώ κατ'αρχήν -να πάρω το πρώτο κεφάλαιο του
σηµερινού σχεδίου νόµου- ότι το ελληνικό χρηµατιστήριο λειτουργεί
ικανοποιητικά. Γιατί τότε αφού λειτουργεί ικανοποιητικά εµείς
παρεµβαίνουµε σ' αυτήν του τη λειτουργία µε το συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο; Παρεµβαίνουµε, αγαπητοί συνάδελφοι, διότι ιδιαίτερα
το χρηµατιστήριο και µάλιστα µετά το 1990 και την παγιοποίηση όχι
πλέον της διεθνοποίησης που γνωρίζαµε κάποτε, αλλά της
παγκοσµιοποίησης είναι ένας θεσµός ο οποίος παίρνει µεγάλες
διαστάσεις. Σ'αυτόν το θεσµό διαπραγµατεύονται νέα προϊόντα
παράγωγα της λειτουργίας χρηµατιστηριακών πράξεων και
εποµένως πρέπει πάντοτε να προσαρµοζόµαστε στις νέες εξελίξεις
για να προλαµβάνουµε αυτά που είπα στην αρχή.
∆εν είναι άλλωστε πρωτοτυπία δική µας. Η ίδια η Ευρωπαϊκή
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'Ενωση συνεχώς εκδίδει νέες οδηγίες και κανονισµούς προς αυτήν
την κατεύθυνση και η κάθε µια προσαρµόζει προηγούµενες ή
αλλάζει και προηγούµενες ή καθοδηγεί για τις νέες εξελίξεις.
Λειτουργεί, λοιπόν, ικανοποιητικά το χρηµατιστήριο, χρειάζεται
όµως παρέµβαση και αυτό κάναµε.
Πώς την κάναµε αυτήν την παρέµβαση; ∆εν τη θυµηθήκαµε ξαφνικά
ούτε εγένετο έτσι για να µπορέσουµε να παρέµβουµε ή να
παρουσιάσουµε ένα νοµοσχέδιο από την ανάγκη των πραγµάτων.
Συζητήσαµε µε όλους τους ενδιαφερόµενους που λειτουργούν µέσα
στο χρηµατιστήριο. 'Ολων αυτών οι απόψεις, όλων αυτών οι ιδέες,
όλων αυτών οι παρατηρήσεις ήταν εκείνες που οδήγησαν στη
σύνταξη αυτού του νοµοσχεδίου. Γι'αυτό και όλοι αυτοί οι
παράγοντες και όταν τους καλέσαµε στη ∆ιαρκή Επιτροπή αλλά και
σε άλλες περιπτώσεις µε την παρέµβασή τους έχουν ακριβώς
δώσει τη σύµφωνη γνώµη τους γι'αυτό το νοµοσχέδιο.
'Αλλωστε -κι αυτό είναι ευχάριστο- και η Νέα ∆ηµοκρατία µε τις
παρεµβάσεις ιδιαίτερα του εισηγητή της αλλά και άλλων
συναδέλφων ψηφίζει κατ' αρχήν το νοµοσχέδιο και δέχεται ότι
βρίσκεται προς τη σωστή κατεύθυνση όπως συνηθίζεται να λέµε.
'Αλλο είναι βεβαίως -και το δεχόµαστε αυτό γιατί στο Κοινοβούλιο
είµαστε και υπάρχει αντιπολίτευση- ότι πάντα πρέπει να βρίσκεται
και κάποιος κακός και αυτός είναι ο συντάκτης του νοµοσχεδίου.
Αλλά αφού βρίσκεται τουλάχιστον προς τη σωστή κατεύθυνση το
νοµοσχέδιο και επειδή µάλιστα πέραν του ότι βρίσκεται προς τη
σωστή κατεύθυνση, η Νέα ∆ηµοκρατία δηλώνει ότι κατ' αρχήν
ψηφίζει αυτό το νοµοσχέδιο, είµαι υποχρεωµένος να απαντήσω στις
παρεµβάσεις, στις παρατηρήσεις των συναδέλφων αυτής της
πτέρυγας που πήραν το λόγο και ιδιαίτερα του κ. Κωστόπουλου του
εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Σε ό,τι αφορά την αποϋλοποίηση πίσω από την καθυστέρηση της
οποίας ο κ. Κωστόπουλος διαβλέπει ένα κίνδυνο για δηµιουργία
σκανδάλων να πω ότι ακριβώς για να αποφευχθούν τα
οποιαδήποτε σκάνδαλα η αποϋλοποίηση αυτή δεν µπορεί να γίνει
πρόχειρα. Το είπα στη ∆ιαρκή Επιτροπή, το επαναλαµβάνω και
εδώ για να το καταλάβουν πολλοί συνάδελφοι, ουσιαστικά για να
περάσουµε από ένα χειροποίητο, χειρονακτικό, θα έλεγα, σύστηµα
σε ένα σύστηµα κοµπιουτεράιζ πρέπει όλα αυτά που υπάρχουν να
µπορέσουν να φύγουν από τα χέρια και τα συρτάρια των διαφόρων
υπαλλήλων για να µπορούµε να λειτουργούµε εκσυγχρονιστικά
πολύ πιο εύκολα και γρήγορα. Αλλά εκείνοι που καταχωρούν όλα
τα δεδοµένα για να φθάσουµε σ' αυτήν την πολυπόθητη
αποϋλοποίηση καθυστερούν χωρίς -και µ' αυτό εκφράζω την
αδυναµία µας- να µπορούµε να πιέσουµε περισσότερο απ' αυτό
που κάνουµε για να τελειώσει όλη αυτή η εργασία το γρηγορότερο
δυνατό.
Είπα στη ∆ιαρκή Επιτροπή επαναλαµβάνω και εδώ. Οι προβλέψεις
µας είναι ότι µέσα στο πρώτο εξάµηνο του 1999 όλη αυτή η εργασία
θα έχει τελειώσει.
Σε ό,τι αφορά µια άλλη παρατήρηση του κ. Κωστόπουλου ότι αυτήν
την εποχή χάρη ακριβώς στις δυσκολίες που παρουσιάζονται κλπ.
γίνονται προσλήψεις στο χρηµατιστήριο και µάλιστα µε κοµµατικά
κριτήρια: Επαναλαµβάνω και εδώ το ερώτηµά µου προς τον κ.
Κωστόπουλο ότι αναµένουµε στοιχεία ακριβή για το ποιοι είναι
αυτοί οι κοµµατικοί που προσλαµβάνονται, ποια είναι τα προσόντα
τους και ποίος είναι εκείνος που έδωσε τις εντολές. ∆εν βλέπω να
έρχονται.
'Ερχοµαι τώρα σε κάτι πιο ουσιαστικό. 'Οπου διαφωνούµε -και θέλω
να το κάνω γνωστό και να τεκµηριώσω και εγώ την άποψή µου-
υπάρχει, για περισσότερη διαφάνεια, για περισσότερη ασφάλεια
µαζί µε την ευελιξία της εισόδου εταιρειών στο χρηµατιστήριο που
γίνεται µέσα απ' αυτό το νοµοσχέδιο και η αύξηση του κεφαλαίου
από ένα δισεκατοµµύριο σε δυο δισεκατοµµύρια. Να απαντήσω
πρώτα στον κ. Μάνο ως προς αυτό, ο οποίος είναι της άποψης ότι
δεν είναι αυτό το καθοριστικό, θα µπορούσε να είναι και ένα
δισεκατοµµύριο ακόµη και λιγότερο, αρκεί να υπάρχουν άλλα
κριτήρια τα οποία να εξασφαλίζουν τη διαφάνεια της εισηγµένης ή
της εισαγοµένης επιχείρησης στο χρηµατιστήριο. Θέλω, λοιπόν, να
του απαντήσω ότι αυτά τα άλλα κριτήρια προβλέπονται

αυστηρότερα και διαφανέστερα µέσα από τον κανονισµό αναδοχών.
Και εδώ απαντώ και στον κ. Κωστόπουλο,γιατί είχε µία σοβαρή
παρατήρηση ότι ο Κανονισµός αυτός θα είναι έτοιµος µε τη
δηµοσίευση του νόµου. Και είναι µία δέσµευση την οποία θα πρέπει
να τη δώσω εδώ στο Κοινοβούλιο, για να ωθήσουµε ακόµη
περισσότερο τα πράγµατα, να τελειώσουν στην ώρα τους.
'Ερχοµαι τώρα στην άλλη σας παρατήρηση, ότι οι νέες επιχειρήσεις
θα αυξήσουν το κεφάλαιό τους από ένα δισεκατοµµύριο
(1.000.000.000) σε δύο δισεκατοµµύρια (2.000.000.000). "Τι θα
γίνει µε τις παλαιότερες που έχουν εισαχθεί µε ένα δισεκατοµµύριο;
Γιατί δεν προβλέπετε και γι'αυτές τις εταιρείες έστω µία χρονική
περίοδο ενός έτους, δύο ετών ή τριών ετών να προσαρµοσθούν και
αυτές στα δύο δισεκατοµµύρια;" Η άποψή µας ως προς αυτό -και
γι'αυτό είναι έτσι ο νόµος- είναι ότι οι επιχειρήσεις αυτές µπήκαν στο
Χρηµατιστήριο σε µία χρονική στιγµή που υπήρχε ένας άλλος
συγκεκριµένος νόµος και ακολούθησαν ό,τι έλεγε αυτός ο νόµος.
∆εν µπορείτε τώρα να έρθετε µε ένα νόµο και να ανατρέψετε εκείνο
το καθεστώς µε το οποίο µπήκαν στο χρηµατιστήριο. Αλλά αυτό
είναι το τυπικό περισσότερο µέρος. Το ουσιαστικό είναι -και µας το
είπαν και οι υπεύθυνοι της κεφαλαιαγοράς- ότι σχεδόν όλες οι
επιχειρήσεις που είναι σήµερα εισηγµένες στο χρηµατιστήριο έχουν
φθάσει από τα πράγµατα το κεφάλαιό τους στα δύο δισεκατοµµύρια
(2.000.000.000). 'Εχω την εντύπωση, αν µερικές δεν είναι ότι ο ίδιος
ο ανταγωνισµός εµµέσως θα τις αναγκάσει ίσως σε πολύ µικρότερο
χρονικό διάστηµα από αυτό που θα προβλέπαµε µε τη δική σας
παρέµβαση, κύριε Κωστόπουλε, να φθάσουν στα δύο
δισεκατοµµύρια (2.000.000.000).
Και στην ίδια παρατήρησή σας τι γίνεται µε τις επιχειρήσεις που
αφήνουµε ένα περιθώριο γιατί αυτές έκαναν αίτηση µε τον
προηγούµενο νόµο, για να εισαχθούν, αν θα έπρεπε να πούµε και
σ' αυτές ότι θα µπείτε µε τα δύο δισεκατοµµύρια (2.000.000.000).
Οι επιχειρήσεις αυτές πριν έρθει τούτος ο νόµος, τον οποίο δεν
γνώριζαν, έχουν κάνει τις αιτήσεις τους να µπουν µε τον
προηγούµενο νόµο. Γι'αυτό δίνουµε αυτό το µικρό περιθώριο, αν
θέλουν να το χρησιµοποιήσουν. Η δική µας εντύπωση είναι ότι
ένεκα του ανταγωνισµού των νέων εταιρειών και οι ίδιες θα
ακολουθήσουν το παράδειγµα τους. Μπορεί να έχουν τη
δυνατότητα, αλλά στην πράξη θα έρθουν και αυτές µε τα δύο
δισεκατοµµύρια (2.000.000.000).
Το άρθρο 19 δεν τροποποιεί διατάξεις του ν.2533/1997, αλλά
ρυθµίζει θέµατα αποτίµησης των τίτλων στην ηλεκτρονική
δευτερογενή αγορά τίτλων και την Τράπεζα της Ελλάδος.
Ως προς τη ρύθµιση των εκκρεµών υποθέσεων: Πριν συζητήσουµε
αυτό το νοµοσχέδιο, ο κ. ∆ρυς έφερε ακριβώς διάταξη που ρυθµίζει
αυτό το θέµα. Και µάλιστα, ο κ. Κακλαµάνης είπε να την
αφαιρέσουµε εµείς γιατί είναι σαν µία επιπλέον -και θα το δούµε
στην πορεία-...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Είναι αυτή που
διορθώσαµε, το άρθρο 41.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Ακριβώς.
Τώρα µία γενικότερη πάλι παρατήρηση για την τροποποίηση του
αναπτυξιακού νόµου. Πολλοί συνάδελφοι βρήκαν την ευκαιρία,
επειδή στο τρίτο κεφάλαιο αυτού του νοµοσχεδίου
συµπεριλαµβάνουµε στις διευκολύνσεις του αναπτυξιακού νόµου τις
µονές του Αγίου 'Ορους, να επιχειρηµατολογήσουν ότι εδώ
τροποποιείται ο αναπτυξιακός νόµος. ∆εν τροποποιείται ο
αναπτυξιακός νόµος, απλώς συµπεριλαµβάνεται και µία άλλη
κατηγορία, την οποία θέλουµε να θεωρούµε επενδυτικής
κατεύθυνσης, δηλαδή ανακαίνιση µονών, περιποίηση των µονών
κλπ. Κάνουµε µία επιπλέον διευκόλυνση. Κανείς δεν είπε ότι είναι
αντίθετος.
Αν µας κατηγορείτε γιατί δεν την προβλέψαµε αυτήν τη ρύθµιση
στον πρώτο νόµο, να το δεχθώ αυτό. Για το ότι όµως σήµερα
κατόπιν αιτήµατος ρυθµίζουµε αυτήν τη διαφορά, που
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υπήρχε ως προς τις µονές του Αγίου 'Ορους, νοµίζω ότι όλοι
συµφωνούµε και εποµένως περιττεύει να εκµεταλλευόµαστε το
γεγονός, για να πούµε ότι είναι τροποποίηση του αναπτυξιακού
νόµου.
Σε ό,τι αφορά τις διαρθρωτικές αλλαγές, είπε και ο κ. Κωστόπουλος
ότι δεν κάναµε τίποτα, παρά µόνο δύο από αυτές τις διαρθρωτικές
αλλαγές. Πληροφοριακά, λοιπόν, σας λέω, αν και δεν είναι
αντικείµενο του νοµοσχεδίου, ότι έχουν προγραµµατισθεί δεκαεπτά
για το 1998 και έχουν υλοποιηθεί δώδεκα.
Σας αναφέρω τις τρεις τράπεζες και την πώλησή τους, δηλαδή την
Τράπεζας Κρήτης, Μακεδονίας-Θράκης, Κεντρικής Ελλάδος, τα
ΚΑΕ τώρα τελευταία, τα "Ελληνικά Πετρέλαια". Υπάρχουν επτά
συµβόλαια διαχείρισης που αναφέρονται στο ν. 2414, εκ των
οποίων τα τέσσερα αφορούν προβληµατικές επιχειρήσεις όπως ο
ΟΟΣΑ, ο ΗΛΠΑΠ, ο ΗΣΑΠ και η ΕΘΕΛ συν τα ΕΛΤΑ και τον ΟΣΕ.
Μένουν η Ιονική, ο ΟΤΕ και τα νοµοσχέδια ΟΑΣΑ, ΟΣΕ και το
ασφαλιστικό, που γνωρίζετε ότι και αυτά προχωρούν προς την
υλοποίησή τους.
Αγαπητοί συνάδελφοι, έρχοµαι τώρα στο δεύτερο κεφάλαιο αυτού
του νοµοσχεδίου, που αφορά τη συγχώνευση του Οργανισµού
Αποχέτευσης και του Οργανισµού 'Υδρευσης Θεσσαλονίκης. Θέλω
εδώ να απαντήσω στις αρκετά τεκµηριωµένες παρατηρήσεις του κ.
Ακριτίδη, που δεν µπορούσε να είναι και διαφορετική η δική του
παρέµβαση. 'Εδειξε αυτό που έχει δείξει τόσα χρόνια που τον ξέρω
εδώ στη Βουλή ότι διάβασε το νοµοσχέδιο. Αυτό το λέω χωρίς να
παρεξηγηθώ από άλλους συναδέλφους, διότι επέµεινε στη
φιλοσοφία του νοµοσχεδίου, επέµεινε σε συγκεκριµένες
παραγράφους άρθρων του νοµοσχεδίου.
Θα ήθελα να σας πω καταρχήν, κύριε Ακριτίδη, ότι αυτό το
νοµοσχέδιο δεν κάνει τίποτα άλλο πέρα από το να ρυθµίζει ακριβώς
αυτήν τη συνένωση, ας την πούµε έτσι σήµερα. Για οτιδήποτε
σχετικά µ' αυτό που είπατε, προλαµβάνοντας όσον αφορά το πώς
το βλέπετε περίπου ή τι µπορεί να γίνει στην περίπτωση της
ιδιωτικοποίησης, θα ήθελα να σας πω ότι για εκείνη την περίπτωση
θα υπάρξει άλλος νόµος. 'Αρα το σηµερινό νοµοσχέδιο αφορά µόνο
τη συνένωση.
Θα ήθελα να απαντήσω τώρα σε κάποιους άλλους συναδέλφους,
που δεν γνώριζαν ότι συζητήσαµε µε τους εργαζόµενους και είπαν
ότι το φέραµε αυτό εν µία νυκτί να το περάσουµε. ∆εν είναι αλήθεια.
Κατ' αρχήν, ο Γενικός Γραµµατέας του Υπουργείου Εθνικής
Οικονοµίας, που είναι µαζί µας, είχε στην ίδια τη Θεσσαλονίκη πέντε
συναντήσεις µε τα σωµατεία των εργαζοµένων. Στη ∆ιαρκή
Επιτροπή ήρθαν εκπρόσωποι των εργαζοµένων, οι οποίοι µάλιστα
συµφωνούν µε το νοµοσχέδιο, µε την αρχή του νοµοσχεδίου.
'Εκαναν βέβαια και εκείνοι τις παρεµβάσεις τους. 'Αρα έγινε και
αυτός ο διάλογος, για τον οποίο µας κατηγορείτε.
∆εύτερον, οι εργαζόµενοι, κύριε Ακριτίδη, εξασφαλίζονται -το
γνωρίζουν και δεν έχουν αντιδράσει- ως προς το µέλλον τους,
όποια και αν είναι η συνέχεια.
Σε ό,τι αφορά το γεγονός του να συµπεριληφθούν στο διοικητικό
συµβούλιο και εκπρόσωποι της αυτοδιοίκησης, θα το πω γενικά, για
να µην προσδιορίσω αν θα είναι ο νοµάρχης, ο δήµαρχος, πόσοι
δήµαρχοι ή πόσοι νοµάρχες είµαστε σύµφωνοι. Θέλω εδώ µε την
ευκαιρία αυτή να κάνω µία δήλωση: Για την Κυβέρνηση, όπως
επανειληµµένα έχει δηλώσει, οι επιχειρήσεις κοινής ωφέλειας -όπως
η συγκεκριµένη- και οι θυγατρικές τους θα παραµείνουν στον
έλεγχο του Κράτους για λόγους δηµοσίου συµφέροντος. Σε καµία
περίπτωση η µετοχοποίηση αυτών των επιχειρήσεων δεν θα
υπερβεί το 49%.
'Οσον αφορά την κατ'άρθρο συζήτηση, συζητώ µε τους συνεργάτες
µου και µάλλον καταλήγουµε στη διόρθωση του άρθρου, που
προβλέπει τη σύνθεση του διοικητικού συµβουλίου. Θα πρέπει να
πούµε ότι πέρα από τα επτά µέλη που ορίζονται, θα πρέπει να το
κάνουµε όχι εννέα ή έντεκα, αλλά να το αφήσουµε µόνο έντεκα για
να υπάρχει περιθώριο, µε βάση αυτή τη δέσµευση που σας είπα
πριν, να δούµε µε ποιους θα το συζητήσουµε και ποιοι από την
αυτοδιοίκηση µπορούν να συµµετέχουν στο διοικητικό συµβούλιο.

Πάντως σας διαβεβαιώνω ότι πρόθεσή µας, θέλησή µας, δέσµευσή
µας είναι ότι αυτό πρέπει να γίνει και θα γίνει.
∆εν ξέρω αν άφησα αναπάντητα άλλα ερωτήµατα από τη
γενικότερη τοποθέτησή σας, γιατί βλέπω το χρόνο µου...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Για το µετοχικό κεφάλαιο, από πού
προέρχονται και πού πάνε.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Αυτήν τη στιγµή το µετοχικό κεφάλαιο αυτής της επιχειρήσεως είναι
του δηµοσίου µε τη µία µετοχή. ∆εν αφορά το τι µπορεί να γίνει
αργότερα...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Προβλέπει αύξηση...
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Εάν χρειάζεται αύξηση...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Προβλέπει αύξηση µε ειδικές διαδικασίες.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Ο σηµερινός νόµος. Μπορεί να χρειαστεί τέτοια αύξηση, κύριε
Ακριτίδη. ∆εν θέλω να πάω πιο πέρα. Μπορεί να καλύψουµε κάτι,
αλλά αυτό θα το κάνει το δηµόσιο. Αυτό θέλουµε να φαίνεται. Τώρα,
αν εκείνο το "συνίσταται" ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: ∆εν συζητούµε για µετοχοποίηση τώρα.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
'Οχι, γι' αυτό σας λέω. Απλώς ό,τι γράφει αφορά...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Ακριτίδη, είναι
καλός ο διάλογος, αλλά θα πρέπει να γίνεται βάσει του Κανονισµού.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Τέλος µε την παρέµβαση διαφόρων φορέων η Κυβέρνηση δέχτηκε
µε το τρίτο της κεφάλαιο να συµπεριληφθούν στις διευκολύνσεις του
αναπτυξιακού νόµου οι µονές και οι µονές του Αγίου 'Ορους.
Θέλω να ευχαριστήσω ιδιαίτερα τους συναδέλφους της Νέας
∆ηµοκρατίας για την κατ' αρχήν ψήφιση του νοµοσχεδίου καθώς
ασφαλώς και τους συναδέλφους µου του ΠΑΣΟΚ, που στήριξαν
αυτό το νοµοσχέδιο µε τις παρεµβάσεις τους. Και µε τις
παρατηρήσεις όλων των συναδέλφων θα φροντίσουµε, εάν
υπάρχουν κάποιες αβλεψίες, αύριο να κάνουµε οποιαδήποτε άλλη
διόρθωση µπορούµε, πέραν εκείνων που ήδη σας κατέθεσα από το
πρωί και είναι σύµφωνες µε τις παρατηρήσεις του ΚΕΝΕ.
Σας ευχαριστώ πάρα πολύ και είµαι και εγώ ευχαριστηµένος που
ψηφίζετε το νοµοσχέδιο.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Και εµείς σας
ευχαριστούµε.
Ο κ. Αλογοσκούφης έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η
συζήτηση αυτού του νοµοσχεδίου είναι ιδιαίτερα επίκαιρη και είναι
κρίµα που γίνεται σε µια συνεδρίαση, την οποία παρακολουθούν
τόσα λίγα µέλη του Κοινοβουλίου για τους ειδικούς λόγους που όλοι
γνωρίζουµε. Και είναι ιδιαίτερα επίκαιρη όχι επειδή το νοµοσχέδιο
είναι τόσο σηµαντικό.
Το νοµοσχέδιο έχει µια συγκεκριµένη φιλοσοφία και κάνει ορισµένα
βήµατα θετικά, τα οποία ανέλυσε ο εισηγητής του κόµµατός µας ο κ.
Κωστόπουλος. ∆εν πρόκειται βεβαίως για µια ολοκληρωµένη
παρέµβαση στο Χρηµατιστήριο και αυτό πρέπει να τονισθεί.
'Εχουµε εδώ ένα νοµοσχέδιο, το οποίο ρυθµίζει ορισµένα θέµατα,
όµως πολλά θέµατα εκκρεµούν ακόµα και πολύ φοβόµαστε ότι θα
έλθει η Κυβέρνηση στο εγγύς µέλλον και µε άλλο νοµοσχέδιο θα
συµπληρώσει τα κενά που παραµένουν.
Είναι  επίκαιρη  όµως  η  συζήτηση  διότι  ζούµε  σε  µια  πολύ
κρίσιµη  περίοδο  στην  οποία  σοβεί  µια  διεθνής  χρηµατιστηριακή
κρίση,  µια  κρίση  που  δεν  είναι  αποκλειστικά  κρίση  των
χρηµατιστηρίων,  είναι  κρίση  και  των  πραγµατικών  οικονοµιών
διεθνώς,  διότι  µετά  από  πέντε  χρόνια  παρατεταµένης
ανάκαµψης,  αν  θέλετε,  της  παγκόσµιας  οικονοµίας  φαίνεται  -και



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Γ' - 6 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 1998 67

τα χρηµατιστήρια έτσι που είναι ευαίσθητα, το προεξοφλούν πρώτα-
ότι µπαίνουµε σε µια περίοδο ύφεσης. Μιας ύφεσης που έχουµε να
δούµε από το 1993, που ήταν η τελευταία χρονιά όπου υπήρξε
παγκόσµια ύφεση και µάλιστα µια ύφεση πολύ βαθιά στην Ευρώπη.
Θέλω εδώ να κάνω µια παρένθεση και να πω ότι πάρα πολλές από
τις συγκρίσεις που κάνει η Κυβέρνηση µεταξύ του 1993 και του
σήµερα, για να τεκµηριώσει τη δήθεν επιτυχία της πολιτικής της,
οφείλονται ακριβώς στο ότι συγκρίνει µια περίοδο βαθιάς
παγκόσµιας ύφεσης, όπως ήταν το 1993 µε περιόδους µεγάλης
ανάκαµψης της διεθνούς οικονοµίας που είχαµε έκτοτε, δηλαδή τα
τελευταία πέντε χρόνια.
'Εχουµε, λοιπόν, αυτήν τη διεθνή χρηµατιστηριακή κρίση να
συµπίπτει -και αυτό είναι το σοβαρότερο- µε µια κρίση στο διεθνές
πολιτικό σύστηµα. Λείπει αυτήν τη στιγµή σε παγκόσµιο επίπεδο η
πολιτική ηγεσία εκείνη, που θα µπορέσει να αναλάβει
πρωτοβουλίες, να συντονίσει τις πολιτικές των µεγάλων
αναπτυσσοµένων χωρών για διάφορους λόγους, συγκυριακούς και
άλλους.
Για παράδειγµα έχουµε το πρόβληµα που αντιµετωπίζει ο
Πρόεδρος των Ηνωµένων Πολιτειών, του οποίου έχουν κοπεί, αν
θέλετε, τα πόδια, γιατί δεν µπορεί να πάρει τις πρωτοβουλίες
εκείνες που χρειάζονται, δεν έχει την πολιτική βαρύτητα πλέον που
θα του επέτρεπε ο ρόλος του. Επίσης, έχουµε το γεγονός ότι στην
Ευρώπη, πάλι για λόγους συγκυριακούς, δεν έχει ηγεσία. 'Ενας
µεγάλος της ευρωπαϊκής σκηνής, ο καγκελάριος Κολ, έχασε τις
εκλογές και ο καινούριος καγκελάριος δεν είναι ακόµη σε θέση να
πάρει τις απαιτούµενες πρωτοβουλίες σε παγκόσµιο επίπεδο, διότι
δεν έχει ακόµη σχεδόν αναλάβει. Στη Γαλλία δεν υπάρχει ηγέτης
αντίστοιχος του Μιττεράν, ο οποίος είχε -λόγω και της µακροχρόνιας
εµπειρίας του- µια ιδιαίτερα βαρύνουσα επιρροή στο παγκόσµιο
στερέωµα. Βεβαίως, στην Ιαπωνία το πολιτικό σύστηµα νοσεί
βαθύτατα, όχι µόνο το οικονοµικό αλλά και το πολιτικό. Και
οπωσδήποτε, πολιτικά είναι τα αίτια της κρίσης και στις
αναπτυσσόµενες οικονοµίες, κυρίως στη Ρωσία.
'Εχουµε λοιπόν µια διεθνή χρηµατιστηριακή κρίση, την είσοδο της
διεθνούς οικονοµίας σε ύφεση, παράλληλα µε την απουσία
αποτελεσµατικής πολιτικής ηγεσίας παγκοσµίως. Γι' αυτό η
περίοδος αυτή που ζούµε είναι τόσο κρίσιµη.
Αυτή η περίοδος είναι πολύ κρίσιµη και για την Ελλάδα, διότι η
Ελλάδα, µε µεγάλη ευθύνη κυρίως της Κυβέρνησης, έχασε τα καλά
χρόνια, την τελευταία πενταετία, τα χρόνια που η παγκόσµια
οικονοµία αναπτυσσόταν, έχασε τις ευκαιρίες που δηµιούργησε
αυτό το καλό διεθνές κλίµα και δεν µπόρεσε να ενταχθεί έγκαιρα η
χώρα µας στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση. Το
επισηµαίνουµε εδώ και πολλά χρόνια αυτό, δηλαδή ότι ήταν
απαραίτητο να ενταχθούµε έγκαιρα.
Αν η Ελλάδα σήµερα πλήττεται περισσότερο από τις άλλες
οικονοµίες των έντεκα, περισσότερο από τις άλλες ευρωπαϊκές
οικονοµίες, όπως η ∆ανία και η Σουηδία, που επέλεξαν να µην
µπουν στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση, είναι ακριβώς
λόγω του γεγονότος ότι δεν είναι ανάµεσα στις χώρες του ΕΥΡΩ.
Είναι η µόνη ευρωπαϊκή οικονοµία που έχει περιθώρια διακύµανσης
του νοµίσµατός της συν -πλην 15%. Καµιά άλλη ευρωπαϊκή
οικονοµία δεν έχει τέτοια µεγάλα περιθώρια και αυτό το γεγονός,
δηλαδή ότι τα περιθώρια διακύµανσης της δραχµής είναι συν-πλην
15%, αποτελεί από µόνο του ένδειξη του πόσο ασταθή θεωρούν
την οικονοµία µας οι ξένες αγορές, οι ξένες νοµισµατικές αρχές,
γενικά το παγκόσµιο σύστηµα.
Μέσα σε αυτό το άσχηµο κλίµα προφανώς έχει επηρεαστεί και το
ελληνικό χρηµατιστήριο και έχει επηρεαστεί σε πολύ µεγαλύτερο
βαθµό από τα άλλα χρηµατιστήρια. ∆ιότι, ενώ τα άλλα
χρηµατιστήρια διεθνώς είχαν µια περίοδο ανάκαµψης για µια
δεκαετία, από την προηγούµενη κρίση του 1987, η οποία ήταν
βραχύβια, το χρηµατιστήριό µας έχει πολύ µεγάλες διακυµάνσεις τα
τελευταία χρόνια, πολλά πάνω και πολλά κάτω. Είχε µια εκρηκτική
άνοδο, αδικαιολόγητη, όπως αποδείχθηκε από την υποτίµηση και
µετά, λόγω της εισροής ξένων κεφαλαίων κυρίως, αλλά και των
προσδοκιών που άφησε να καλλιεργηθούν η Κυβέρνηση.

Είχαµε µια Κυβέρνηση, η οποία ξαφνικά ανακάλυψε το
χρηµατιστήριο και µε τον ενθουσιασµό του νεοφώτιστου και του
αδαούς -επιτρέψτε µου να πω- αντί να είναι επιφυλακτική, όταν
έβλεπε τέτοιες εκρηκτικές αυξήσεις, θεωρούσε ότι αυτό αποτελούσε
ψήφο εµπιστοσύνης για την πολιτική της.
Είναι πάρα πολύ πρόσφατα τα γεγονότα. Είδαµε εδώ τον Υπουργό
Εθνικής Οικονοµίας να χρησιµοποιεί ακριβώς την πορεία του
χρηµατιστηρίου, για να "τεκµηριώνει" τη δήθεν επιτυχία της
πολιτικής του.
Παρέσυρε, δυστυχώς, η Κυβέρνηση µε αυτήν της την
επιπολαιότητα πάρα πολλούς µικροεπενδυτές, οι οποίοι πλέον
έχουν κλειδωθεί στο χρηµατιστήριο, µε µετοχές που αγόρασαν
ακριβά και που τώρα κοστίζουν πολύ λιγότερο και που δεν
µπορούν πλέον να τις πουλήσουν.
Μπορεί κανείς να πιστέψει ότι µε την εφαρµογή των όρων αυτού
του νοµοσχεδίου, παρ' ό,τι όπως είπαµε είναι θετικό, θα
αποφευχθούν παρόµοια φαινόµενα στο µέλλον; Εγώ προσωπικά
και η Νέα ∆ηµοκρατία δεν µπορούµε να το πιστέψουµε. Ο ρόλος
του χρηµατιστηρίου είναι πολύ σηµαντικός σε δύο κυρίως
κατευθύνσεις. Πρώτα απ' όλα για την ανάπτυξη της οικονοµίας.
Μέσω του χρηµατιστηρίου αντλούνται κεφάλαια, που µπορούν να
χρησιµοποιηθούν για επιχειρήσεις και είναι και πάρα πολύ
σηµαντικός ο ρόλος του χρηµατιστηρίου όσον αφορά τη συµµετοχή
των πολιτών -γιατί αυτό δεν πρέπει να το ξεχνάµε- στους καρπούς
της οικονοµικής προόδου. Επιτρέπει, δηλαδή, το χρηµατιστήριο -
ένα υγιές χρηµατιστήριο- οι πολίτες να συµµετέχουν στις
επιχειρήσεις, στα κέρδη των επιχειρήσεων, στην οικονοµική
ανάπτυξη και στην προόδο. Εκτός από τους µισθούς υπάρχει και η
συµµετοχή στα κέρδη.
∆εν πρέπει, όµως, να παραβλέπουµε -και αυτό είναι ο
ενθουσιασµός του νεοφώτιστου- ότι σε όλα τα χρηµατιστήρια
υπάρχουν δύο οµάδες παραγόντων. Υπάρχουν οι πληροφορηµένοι
µέτοχοι και οι µη πληροφορηµένοι µέτοχοι, ή οι λίγο
πληροφορηµένοι µέτοχοι, που είναι η µεγάλη πλειοψηφία -αυτή η
δεύτερη κατηγορία- των µικροεπενδυτών.
Τι κάνει αυτό το νοµοσχέδιο. ∆ιευκολύνει κυρίως την εισαγωγή των
εταιρειών, που είναι ο κυριότερος λόγος για τον οποίο το
ψηφίζουµε. Από την άλλη πλευρά, δεν παρέχει επαρκή προστασία,
ούτε διορθώνει τα κακώς κείµενα, που αφορούν την προστασία των
µη πληροφορηµένων µετόχων, δηλαδή των χιλιάδων
µικροεπενδυτών. ∆ιότι το θέµα της εποπτείας και της κακής
εποπτείας του χρηµατιστηρίου και των διαφόρων θεµάτων που
δηµιουργούνται από καιρό σε καιρό στο χρηµατιστήριο, δεν
διορθώνονται µε νοµοθετικές παρεµβάσεις. Η νοµοθεσία ήδη για
την εποπτεία ήταν επαρκής. Αυτό που πάσχει είναι η λειτουργία
των θεσµών και κυρίως της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς. Η
Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς δεν µπόρεσε να κάνει στο πρόσφατο
παρελθόν τη δουλειά της. ∆εν την κάνει σωστά. ∆εν εξασφαλίζει
ούτε την αξιοπιστία των λογαριασµών των εισηγµένων εταιρειών και
αυτό δεν είναι µόνο θέµα Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς. ∆ηλαδή, οι
λογαριασµοί των εισηγµένων εταιρειών είναι διάτρητοι και κυρίως οι
λογαριασµοί των κρατικών επιχειρήσεων, που τώρα µπαίνουν στο
χρηµατιστήριο σταδιακά. Πρόκειται για ότι χειρότερο, όσον αφορά
τη διαφάνεια λογαριασµών. Και βεβαίως δεν προστατεύονται οι
µικροµέτοχοι από την εκµετάλλευση πληροφοριών από τους
πληροφορηµένους µετόχους. Οι πληροφορηµένοι µέτοχοι είναι
αυτοί που κυρίως έχουν την πλειοψηφία των ιδιωτικών εταιρειών
που είναι στο χρηµατιστήριο. Είναι αυτοί που διαχειρίζονται τα
αµοιβαία κεφάλαια, είναι οι διαχειριστές των τραπεζών. Και είναι
κρίσιµο η εποπτεία και η προστασία των µικροµετόχων να ενισχυθεί
και δεν είναι µόνο θέµα νοµοθετικό, είναι θέµα κυρίως διαχείρισης,
διότι το χρηµατιστήριο είναι ο κυριότερος µοχλός για την ανάπτυξη
της οικονοµίας, για τη συµµετοχή των πολιτών. Και δεδοµένης της
σηµασίας που έχουν οι αποκρατικοποιήσεις πλέον για την
εξυγίανση της οικονοµίας µας, είναι και ο κυριότερος µοχλός µέσα
πό τον οποίο θα γίνουν οι αποκρατικοποιήσεις. Και εδώ δεν µπορώ
να αντισταθώ στον πειρασµό να καυτηριάσω το
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γεγονός ότι η Κυβέρνηση για εισηγµένες στο χρηµατιστήριο
εταιρείες αποσυνδέει το τίµηµα, το οποίο δέχεται, ως εύλογο, από
τη χρηµατιστηριακή αξία. Σε καµία χώρα του κόσµου δεν υπάρχει
τέτοια αποσύνδεση. Το χρηµατιστήριο λειτουργεί, καθορίζει τιµές.
Αυτές οι τιµές πρέπει να είναι σεβαστές απ' όλους. ∆εν µπορεί να
υπάρχουν αυτοί που σέβονται τις τιµές, που σέβονται τις µετοχές
που είναι οι µικροµέτοχοι που κάνουν αγοραπωλησίες σ' αυτές τις
τιµές και ορισµένοι άλλοι, οι οποίοι αγοράζουν µετοχές και µάλιστα
πακέτα πλειοψηφικά που δίνουν και τον έλεγχο σε τιµές κάτω του
χρηµατιστηρίου. ∆είτε τι έγινε µε τα καταστήµατα αφορολογήτων
ειδών. Μια µέρα πριν το διαγωνισµό, η τιµή στο χρηµατιστήριο ήταν
τέσσερις χιλιάδες διακόσιες πενήντα (4.200) ανά µετοχή.
Πουλήθηκε στις τρεις διακόσιες (3.200) περίπου και η τιµή
κατρακύλησε σ' αυτό το επίπεδο. 'Οσοι µικροεπενδυτές είχαν
παρασυρθεί από την Κυβέρνηση να συµµετάσχουν στην πρώτη
µετοχοποίηση, έχασαν µέσα σε τρεις µέρες από ενα χιλιάρικο στη
µετοχή. Τεράστιες απώλειες.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Τίνος µετοχοποίηση;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Των καταστηµάτων αφορολογήτων
ειδών.
Επίσης, σηµαντικό για το ρόλο του χρηµατιστηρίου και των
αποκρατικοποιήσεων είναι να αποφεύγονται οι συγκρούσεις
συµφερόντων. Και εδώ πάλι δεν µπορώ να µην αναφερθώ στο
γεγονός ότι σύµβουλος της Κυβέρνησης για την αποκρατικοποίηση
των Καταστηµάτων Αφορολογήτων Ειδών ήταν η Εθνική Τράπεζα
µε ∆ιοικητή τον κ. Καρατζά και σύµβουλος των αγοραστών, στους
οποίους κατακυρώθηκε ο διαγωνισµός, ήταν το δικηγορικό γραφείο
του κ. Καρατζά.
'Εχω ζητήσει µε ερώτησή µου στη Βουλή, να µου διευκρινισθούν τα
πραγµατικά γεγονότα. Αλλά δεν είναι δυνατόν να δεχθούµε σε µία
ευνοµούµενη πολιτεία ότι κάποιος ο οποίος αναλαµβάνει ένα πολύ
υψηλό δηµόσιο αξίωµα -διότι η θέση του διοικητή της Εθνικής είναι
ένα υψηλό δηµόσιο αξίωµα- µπορεί να εξακολουθεί να χρησιµοποιεί
το δικηγορικό του γραφείο για δουλειές που έχουν σχέση µε το
δηµόσιο.
Σε καµία χώρα του κόσµου αυτό το πράγµα δεν θα γινόταν
αποδεκτό. Και δεν νοµίζω ότι τα ήθη τα δικά µας έχουν πια
ελαστικοποιηθεί τόσο πολύ, που να δεχόµαστε αυτά τα πράγµατα
χωρίς να αντιδρούµε.
Επαναλαµβάνω και πάλι ότι εγώ δεν έχω κανένα στοιχείο ότι έχει
γίνει κάποια νοµικώς κολάσιµη παρατυπία. Αλλά το ηθικό θέµα,
που δηµιουργείται, καθώς και το πολιτικό είναι µείζον και πρέπει η
Κυβέρνηση -εάν ο κ. Καρατζάς δεν έχει την ευθιξία να µη
χρησιµοποιεί το νοµικό του γραφείο, ή η οικογένειά του να µη
χρησιµοποιεί το γραφείο για υποθέσεις του δηµοσίου- να του
συστήσει να αποφεύγει στο µέλλον αυτές τις συγκρούσεις
συµφερόντων. ∆εν µπορεί ο οποιοσδήποτε δικηγόρος που πάει σε
δηµόσια θέση, να εξακολουθεί µέσω της οικογένειάς του να ασκεί
δικηγορία και µάλιστα σε υποθέσεις που εµπλέκεται το δηµόσιο.
Νοµίζουµε ότι αυτό είναι µέγα ηθικό θέµα, είναι θέµα διαφάνειας και
εδώ στη Βουλή δεν θα πρέπει να συνεχισθεί αυτή η συνωµοσία
σιωπής, διότι θα αρχίσει να κυκλοφορεί αυτό που κυκλοφορεί στην
αγορά, ότι "αν έχεις κάποια δουλειά µε το δηµόσιο, δεν πας στο
δικηγορικό γραφείο -δεν θα επαναλάβω το όνοµα- που ξέρεις, δεν
θα χάσεις".
Πρέπει, νοµίζω, η γυναίκα του Καίσαρα όχι απλώς να είναι τίµια -
δεν έχω κανένα προσωπικό πρόβληµα µε τον κ. Καρατζά- αλλά θα
πρέπει να φαίνεται και τίµια. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να πω στον κύριο συνάδελφο ότι έχει
υποβάλει την ερώτησή του και θα πάρει την απάντηση. 'Οπως είπα
και στην αρχή, έχουµε ένα συγκεκριµένο νοµοσχέδιο και όποιος
θέλει να µιλήσει επί του νοµοσχεδίου, υπάρχουν άρθρα και
υπάρχουν και τα κεφάλαια του νοµοσχεδίου.
Θέλω όµως µε την παρέµβασή µου αυτή, να πω το εξής, γιατί έχει
ξαναέρθει το θέµα και επειδή τυχαίνει να το ξέρω, δεν έχει καµία
σχέση ο Καρατζάς µε το δικηγορικό του γραφείο. Και δεν νοµίζω ότι
αν ένα δικηγορικό γραφείο δουλεύει µε συνεργάτες, ή µε ό,τιδήποτε

άλλο, θα πρέπει ο Καρατζάς ή ο Μπαλτάς, επειδή βρήκε µία θέση
στο δηµόσιο, να σταµατήσει να λειτουργεί το οποιοδήποτε γραφείο
του ή να σταµατήσει το επάγγελµά του. Επ' αυτού όµως δεν µπορώ
να πω περισσότερα, που δεν έχουν σχέση µε το νοµοσχέδιο, αλλά
θα λάβετε την απάντηση, εάν έχετε την υποµονή έως ότου
συζητηθεί η ερώτησή σας.
∆εν µπορώ να καταλάβω γιατί φέρνετε το θέµα αυτό τώρα. Το
κάνετε για να δηµιουργήσετε εντυπώσεις; Και µάλιστα ο ίδιος
κρατάτε και την πισινή λέγοντας "δεν έχω βέβαια να πω τίποτα",
αλλά εσείς τα είπατε όλα". Αυτό είναι απαράδεκτο για µένα, κύριε
συνάδελφε, και θέλω αυτό να το επισηµάνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Αλογοσκούφης
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Βεβαίως, κύριε Υφυπουργέ,
υπέβαλα την ερώτηση και µε πολύ ενδιαφέρον περιµένω την
απάντηση στα συγκεκριµένα ερωτήµατα που θέτω. Αλλά δεν είµαι
εκτός θέµατος. 'Εχει να κάνει µε το πώς λειτουργούν οι θεσµοί στη
χώρα µας και το πώς λειτουργεί η εποπτεία.
Μέσα σ' αυτό λοιπόν το πλαίσιο το έθεσα, διότι το χρηµατιστήριο θα
πρέπει να το προστατεύσουµε από όλες τις πλευρές και από όλες
τις υπερβολές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Οµως, δεν θα
πηγαίνουµε στην άλλη υπερβολή, του ότι όποιος ασχολείται µε την
πολιτική, ή έχει κάποια θέση συγκεκριµένη και διακεκριµένη, θα
πρέπει η οικογένειά του να αποξενώνεται από κάθε επάγγελµα,
διότι τότε µπαίνουµε σε άλλες ατραπούς. Αυτό δεν σηµαίνει ότι
υπάρχει σχέση. 'Ετσι δεν είναι;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ δεν είπα ότι
πρέπει να κλείσει κανείς το γραφείο του. Είπα ότι θα πρέπει να είναι
προσεκτικός. 'Οταν λαµβάνει µία δηµόσια θέση και µάλιστα πολύ
καλοπληρωµένη, θα πρέπει να είναι πολύ προσεκτικός στο πού
χρησιµοποιεί το γραφείο του.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Νοµίζω, όµως, ότι το
θέµα αυτό έχει να κάνει µε το ότι τα παιδιά, η γυναίκα ή οι συγγενείς
κάποιου, που ασχολείται µε την πολιτική, πρέπει να µείνουν
ανεπάγγελτοι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: 'Ολοι κάνουµε θυσίες, για να
ασχοληθούµε µε την πολιτική, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Αυτό όµως είναι
επικίνδυνη ατραπός. Και σηµαίνει ότι από κει και πέρα µπαίνουµε
σε άλλα πράγµατα. Γι' αυτό υπάρχει και η δικαιοσύνη.
Ορίστε, κύριε Σφυρίου, έχετε το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: ∆ηλαδή, παίρνετε θέση υπέρ της
Κυβερνήσεως, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Ιντζέ. ∆εν πήρα καµία θέση. Απλώς εξέφρασα όλο σχεδόν τον
πολιτικό κόσµο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Από τα έδρανα και όχι από την 'Εδρα. Θα
παρακαλέσω να µου δώσετε το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Εδωσα το λόγο στον κ.
Σφυρίου.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Θα επανέλθω, όταν θα πάρω το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Να επανέλθετε.
Ορίστε, κύριε Σφυρίου, έχετε το λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι πράγµατι
άχαρο από την πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για
πολλοστή φορά στην Εθνική Αντιπροσωπεία να υποστηρίζει την
ουτοπική θέση -και είναι ουτοπική, θα εξηγήσω ευθύς αµέσως γιατί-
της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι τάχα η Κυβέρνηση είναι εκείνη η οποία
καθυστέρησε να εντάξει τη χώρα στην πρώτη οµάδα των κρατών-
µελών, που µπήκαν στην ΟΝΕ και ότι τάχα θα ήταν εφικτό -δεν
ξέρω άραγε µε ποια πολιτική, φαντάζοµαι δεν εννοούν τη δική τους
πολιτική, την πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας- να ενταχθεί στην
πρώτη οµάδα των χωρών που εντάχθηκαν στην ΟΝΕ.
Πρώτα-πρώτα, το αν δεν µπήκε µε την πρώτη οµάδα, βασική
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ευθύνη έχει η εξέλιξη των δεικτών της οικονοµίας σε όλη την
περίοδο από το 1989 µέχρι το τέλος του 1993, όπου όλοι οι δείκτες
ευρίσκοντο πολύ µακράν των στόχων τόσο, που χρειάστηκε
επίµονη προσπάθεια στην τετραετία από το 1994 µέχρι και σήµερα,
το 1998, προκειµένου να προσεγγίσουµε τους στόχους, να έχουµε
ήδη στο τέλος του έτους πετύχει τους τέσσερις απ' αυτούς και
βεβαίως η προοπτική είναι να επιτευχθεί και ο πέµπτος στόχος,
κατά το έτος 1999.
Το λένε εκείνοι οι οποίοι είχαν τόσο πολύ µακριά όλους τους δείκτες
της οικονοµίας, που ήταν ανέφικτο και αδύνατο να ενταχθεί η χώρα
στην πρώτη οµάδα των κρατών-µελών της ΟΝΕ και το λέγουν
εκείνοι οι οποίοι κατέθεσαν ένα πρόγραµµα σύγκλισης, το οποίο
έπεσε τόσο έξω στον πρώτο χρόνο της εφαρµογής του, υπερβολικά
έξω, που ουσιαστικά επεστράφη στη χώρα ως είχε, προκειµένου να
επανεξετασθεί από την αρχή και να υποβληθεί πάλι. 'Ηταν τόσο
τεράστιες οι αποκλίσεις, που ο πρώτος χρόνος δείχνει ακριβώς την
ουτοπική θέση που διετύπωσε η Νέα ∆ηµοκρατία. Είναι άχαρο να
το επαναλαµβάνει κάθε λίγο και λιγάκι στην Εθνική Αντιπροσωπεία
και λυπούµαστε, γιατί για πολλοστή φορά είµαστε υποχρεωµένοι να
δίνουµε την ίδια απάντηση σ' αυτήν την ουτοπική επιχειρηµατολογία
της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Θέλω να επισηµάνω, στα όσα είπε ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, µια αντίφαση. Αφού ανέλυσε
σε τι συνίσταται η διεθνής κρίση, στο τέλος προσπάθησε εµµέσως
να δείξει ότι η Κυβέρνηση ευθύνεται γιατί είχαµε τον τελευταίο καιρό
µείωση του όγκου των συναλλαγών, ή του δείκτη του
χρηµατιστηρίου. Μάλιστα, χαρακτήρισε αδαή την Κυβέρνηση.
Μίλησε για απότοµες διακυµάνσεις, που τάχα -προσπάθησε να το
αποδώσει τουλάχιστον-αποδίδονται στην Κυβέρνηση, όταν ο ίδιος
επεσήµανε ακριβώς σε τι συνίσταται η διεθνής κρίση που έχει
προκαλέσει τις µειώσεις του τελευταίου διαστήµατος και που είναι
κατά γενική οµολογία µειώσεις όλων των χρηµατιστηρίων, είτε των
ευρωπαϊκών είτε των υπερατλαντικών είτε των χρηµατιστηρίων της
'Απω Ανατολής και άλλων κρατών της υφηλίου.
Είναι αντίφαση όταν ισχυρίζεται αυτά, την ίδια στιγµή κατά την
οποία, τουλάχιστον το 1997 και το 1998, για µια διετία, είχαµε µια
σηµαντική ανάκαµψη της χρηµατιστηριακής αγοράς. Τα συγκριτικά
στοιχεία θα ξαναειπωθούν ακόµα µια φορά, γιατί επιβάλλεται να
ειπωθούν. Λέει επίσης ότι η πολιτική της Κυβέρνησης παρέσυρε
πολλούς µικροεπενδυτές, όταν είναι γνωστό ότι η πολιτική της
Κυβέρνησης δηµιούργησε τη βάσιµη ελπίδα για την ένταξη στην
Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση, επέφερε πολιτική σταθερότητα
και βέβαια µε µια σηµαντική µείωση των επιτοκίων έστρεψε
πολλούς µικροεπενδυτές προς το χρηµατιστήριο και είχαµε µε
συµβολή της Κυβέρνησης αυτήν τη σηµαντικότατη ανάπτυξη, που
παρατηρήσαµε τουλάχιστον τα δύο τελευταία χρόνια.
Λέει ακόµη ότι η περίοδος του 1993 είναι περίοδος ύφεσης, ότι αυτή
είναι περίοδος ανόδου των χρηµατιστηριακών αγορών και πως δεν
πρέπει να συγκρίνουµε τις δύο περιόδους. Μα, από το 1989 µέχρι
και το 1993 ήταν µια τετραετία ολόκληρη όπου το χρηµατιστήριο
εχειµάζετο στην Ελλάδα. Και αυτό δεν είναι άσχετο µε τις ευθύνες
της πολιτικής εκείνης της κυβέρνησης, όταν το 1993, που ήταν ο
καλύτερος χρόνος εκείνης της περιόδου, όλος και όλος ο συνολικός
ετήσιος όγκος των συναλλαγών ήταν εξακόσια τριάντα επτά
δισεκατοµµύρια (637.000.000.000) δραχµές, για να φθάσει το 1994
το ένα τρισεκατοµµύριο τριακόσια δισεκατοµµύρια
(1.300.000.000.000) δραχµές, το 1995 το ένα τρισεκατοµµύριο
τετρακόσια δισεκατοµµύρια (1.400.000.000.000) δραχµές. ∆ηλαδή,
µόλις έπεσε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, υπήρξε η διεθνής
άνοδος; Μήπως αυτό σηµαίνει ότι υπήρξε µεγαλύτερη εµπιστοσύνη
στην πολιτική της κυβέρνησης που ακολουθήθηκε µετά το 1994; Και
έφθασε το 1997 πάνω από τέσσερα τρισεκατοµµύρια
(4.000.000.000.000) δραχµές. Εξακόσια τριάντα επτά
δισεκατοµµύρια (637.000.000.000) δραχµές, ένα τρισεκατοµµύριο
τριακόσια δισεκατοµµύρια (1.300.000.000.000) δραχµές, ένα
τρισεκατοµµύριο τετρακόσια δισεκατοµµύρια (1.400.000.000.000)
δραχµές, πάνω από τέσσερα τρισεκατοµµύρια (4.000.000.000.000)
το 1997.

Είχαµε εκείνην την περίοδο, που κυβερνούσε η Νέα ∆ηµοκρατία,
ένα µέσο όρο ηµερήσιου όγκου συναλλαγών µόνο 2,6
δισεκατοµµύρια το 1993, τον καλύτερο χρόνο της περιόδου. Και
πήγε 5,5 δισεκατοµµύρια (5.500.000.000) δραχµές το 1996, πάνω
είκοσι δισεκατοµµύρια (20.000.000.000) δραχµές το 1997 και
σήµερα ίσως να είναι πάνω από εξήντα δισεκατοµµύρια
(60.000.000.000) δραχµές ο µέσος όρος των συναλλαγών κατά το
τρέχον έτος 1998.
'Οσο δε για το δείκτη, ήταν επτακόσια (700) στο τέλος του 1993, την
περίοδο της κρίσης µε τη "∆ΕΛΤΑ ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΑΚΗ", µε το
πρόβληµα που προέκυψε, ήταν περίπου στα εννιακόσια είκοσι
(920) και τώρα βεβαίως είναι, παρά την πτώση, στο δύο χιλιάδες
(2.000).
∆εν µπορεί κανείς την εξέλιξη αυτή να την προσδιορίσει ως πολιτική
εξέλιξη µιας αδαούς κυβέρνησης και, βεβαίως, εύκολα να δώσει την
απάντηση ότι οφείλεται στις διεθνείς συγκυρίες, που τότε ήταν
περίοδος ύφεσης και τώρα είναι περίοδος ανόδου. Νοµίζω ότι έχει
να κάνει ασφαλώς και µε την αδυναµία της πολιτικής που
εφαρµόστηκε εκείνα τα χρόνια.
Είπε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας -ενώ
συµφωνούν απ' ό,τι κατάλαβα και ψηφίζουν την αρχή του
νοµοσχεδίου, αλλά και όλες σχεδόν τις διατάξεις, δεν ξέρω εάν
διαφωνούν σε κάποιες επί µέρους, θα το δούµε στα άρθρα- ότι
"ξέρετε, δεν παρέχει το νοµοσχέδιο επαρκή προστασία". Την ίδια
στιγµή βεβαίως είπε ότι δεν χρειάζεται νόµος, διότι είναι επαρκές το
νοµοθετικό πλαίσιο.
'Αρα δεν κατάλαβα, τότε τι ζητάει από το νόµο, για να παράσχει
επαρκή προστασία; Αφού δηλώνει ο ίδιος ότι είναι επαρκής η
ισχύουσα νοµοθεσία. Πρέπει όµως να υπογραµµίσουµε ότι η
νοµοθεσία για εποπτεία υπήρξε µόλις το 1988 µε το ν. 1806. Τα
παλαιότερα χρόνια και στην περίοδο που κυβερνούσε η Νέα
∆ηµοκρατία και βέβαια στα χρόνια που κυβερνούσε το ΠΑΣΟΚ
µέχρι το 1988 δεν υπήρξε εποπτεία. Θεσµοθετήθηκε το 1988 από
την κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Και βέβαια εν τω µεταξύ προχώρησε η
υποστήριξη των τµηµάτων εποπτείας, τόσο της επιτροπής
κεφαλαιαγοράς, προσέλαβε εξειδικευµένα στελέχη και έκανε µία
σοβαρή προσπάθεια για να οργανώσει τα τµήµατα της εποπτείας,
παράλληλα µε το µηχανισµό για την εποπτεία δηµιούργησε και
ενίσχυσε και το ίδιο το Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών και µάλιστα
ως ανώνυµη εταιρεία. Εγώ δεν ισχυρίζοµαι ότι είναι τέλειος,
βεβαίως, ο µηχανισµός της εποπτείας, ότι χρειάζεται µια
σηµαντικότερη προσπάθεια και βεβαίως η προσπάθεια αυτή θα
είναι ευκολότερη και πιο αποδοτική, όταν θα υπάρξει πλήρης
εφαρµογή της αποϋλοποίησης των τίτλων, γιατί τότε η εποπτεία
ασφαλώς θα είναι πολύ ευκολότερο έργο για τους θεσµούς, είτε την
επιτροπή κεφαλαιαγοράς είτε το Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών.
Αλλά όµως δεν µπορούµε να ερχόµατε και να µηδενίζουµε την
προσπάθεια που έγινε και να εµφανίζουµε ότι δεν έγινε τίποτα και
ότι η εποπτεία και ο έλεγχος είναι ο µεγάλος ασθενής. Υπάρχουν
προβλήµατα, δεν θέλει κανείς να ωραιοποιήσει ασφαλώς την
κατάσταση που υπάρχει αλλά όχι όµως να µην αναγνωρίζουµε και
τις σοβαρές προσπάθειες οι οποίες έγιναν.
Τέλος, θέλω στο θέµα της συγχώνευσης των δύο Οργανισµών, του
ΟΑΘ και του ΟΥΘ, να υπογραµµίσω δύο πράγµατα. Κατ' αρχήν
είναι θετική η απάντηση του Υπουργού, που µε τα έντεκα µέλη στο
∆Σ θα εξασφαλίσει τη συµµετοχή και της Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης και της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Να κάνω δύο-τρεις
παρατηρήσεις, τις οποίες θεωρώ αναγκαίο να ακουστούν από το
Βήµα. Επειδή οι αρµοδιότητες από τον Κώδικα ∆ήµων και
Κοινοτήτων από την ισχύουσα νοµοθεσία, της ύδρευσης και της
αποχέτευσης, θεωρούνται κατά κανόνα ότι είναι αποκλειστικές
αρµοδιότητες αυτοδιοίκησης, δεν είναι συντρέχουσες, είναι
αποκλειστικές, επιβάλλεται -και εµείς το υπογραµµίζουµε σαν
Πλειοψηφία- η συµµετοχή των Οργανισµών της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης και η συµµετοχή της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης.
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Εµείς βλέπουµε ότι η συµµετοχή σήµερα µπορεί να είναι στο ∆.Σ.,
αύριο όµως θεωρούµε αναγκαίο να είναι και στο µετοχικό κεφάλαιο,
να είναι και νοικοκύρηδες του νέου φορέα ο οποίος δηµιουργείται,
να συµµετάσχουν και µε δικά τους κεφάλαια και να πάρουν στα
χέρια του όσο γίνεται περισσότερο αυτό το αντικείµενο. Είναι
βεβαίως γνωστό ότι στην ΕΥ∆ΑΠ, που είναι στην πρωτεύουσα,
συµµετέχει η αυτοδιοίκηση µέσω της Τοπικής 'Ενωσης ∆ήµων και
Κοινοτήτων και είναι γνωστό ότι µε ειδικές διατάξεις νόµου στο
Κοινοβούλιο εκχωρήθηκαν και µια σειρά αρµοδιότητες. 'Ισως δεν
είναι επαρκείς και πρέπει να εκχωρηθεί σε ένα µητροπολιτικό δήµο
αργότερα κάπως αλλιώς το αντικείµενο. Εκχωρήθηκαν όµως
αρµοδιότητες της ΕΥ∆ΑΠ προς τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση µε
ειδικές διατάξεις τις οποίες ψηφίσαµε. 'Αρα εµείς βλέπουµε αυτήν
την προοπτική θετικά, να ξεκινάει µε τη συµµετοχή στο ∆Σ, όπως
ανέφερε ο Υπουργός, αλλά αργότερα, όταν δεν θα είναι µόνο
µετοχικό το κεφάλαιο, να συµµετάσχουν και να βάλουν και εκείνοι
πόρους δικούς τους να συµµετάσχουν στο µετοχικό κεφάλαιο και να
παίξουν το ρόλο που τους επιφυλάσσει και το Σύνταγµα και η
νοµοθεσία για την ύδρευση και την αποχέτευση, να τον παίξουν µε
ενεργή συµµετοχή, θα έλεγα ως νοικοκύρηδες κιόλας σε µεγάλο
βαθµό , σε έναν ικανοποιητικό βαθµό του νέου φορέα που ιδρύεται
από τη συγχώνευση. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Σφυρίου.
Ο κ. Ιντζές έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζετε ότι
σέβοµαι πολύ το αξίωµα του Προέδρου της Βουλής και είµαι
προσωπικός φίλος µε τον Προεδρεύοντα. Αλλά έκανε ένα ατόπηµα.
∆εν πρέπει να παίρνει σε διιστάµενες απόψεις µέσα στο
Κοινοβούλιο θέση. Προεδρεύει. Είναι ο ουδέτερος ρυθµιστής των
συζητήσεων. Σέβοµαι την άποψή του, κακώς πήρε θέση.
Η δεύτερη παρατήρηση: Μη µέλη του Κοινοβουλίου, παριστάµενοι
σύµβουλοι του Υπουργού, τολµούν να οµιλούν στη Βουλή.
Απαγορεύεται. Και έπρεπε να παρέµβει ο Πρόεδρος και να πει στον
παριστάµενο σύµβουλο του Υπουργού ότι "δεν έχετε το λόγο,
απαγορεύεται".
Τρίτον, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι το τέταρτο -αν δεν µε
απατάει η µνήµη µου- νοµοσχέδιο στη διετία της παρούσης
περιόδου της Βουλής, που έρχεται για να ρυθµίσει θέµατα του
χρηµατιστηρίου. Τι σηµαίνει αυτό; 'Οτι προχειρολογούν και ότι
έρχονται ως πυροσβέστες κάθε φορά που προκύπτει ένα θέµα, να
ρυθµίσουν υπάρχουσες περιστασιακές καταστάσεις. Γι' αυτό,
επαναλαµβάνω, το παρόν νοµοσχέδιο είναι πρόχειρο. Ρυθµίζει
ορισµένα θέµατα, που προέκυψαν το τελευταίο εξάµηνο, χωρίς
προοπτική και χωρίς ένα συγκεκριµένο σκοπό.
Ποιος είναι ο σκοπός αυτού του νοµοσχεδίου;
Το να εισάγει ορισµένα νέα προϊόντα; Τώρα προέκυψαν τα
παράγωγα; Αν θυµάµαι καλά, ήταν τότε εισηγητής της µείζονος
Αντιπολίτευσης ο κ. Κωστόπουλος, όταν µπροστά από έξι µήνες
µιλούσαµε πάλι για το χρηµατιστήριο. Τότε, δεν υπήρχαν τα
προϊόντα αυτά, για να τα βάλουν στο νοµοσχέδιο αυτό;
∆εν ήταν γνωστό το µίνιµουµ του κεφαλαίου εταιρειών, που πρέπει
να εισαχθούν στο χρηµατιστήριο. ∆εν γνώριζαν ότι εισάγονται µόνο
προνοµιούχες εταιρείες και όχι κοινές, που έχουν ψήφο κλπ.;
'Αρα, δεν γνωρίζει η Κυβέρνηση τι θέλει. Πλέει σε ένα πέλαγος
χωρίς πυξίδα! Και υπό αυτές τις προϋποθέσεις είµαστε κατά της
αρχής του νοµοσχεδίου.
Θα αναφερθώ σε ορισµένες επί µέρους παρατηρήσεις. Και
συµφωνώ µε το συνάδελφο κ. Μάνο. Μπορεί να το είπαν και άλλοι
αγορητές. Τι σχέση έχει η αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου από ένα
δισεκατοµµύριο (1.000.000.000) δραχµές, σε δύο δισεκατοµµύρια
(2.000.000.000) δραχµές; ∆ηλαδή, το θέµα εάν θα εισαχθεί ή όχι
µια εταιρεία στο χρηµατιστήριο, είναι ποσοτικό ή ποιοτικό;
Υπάρχουν πράγµατι πολλές µικρές εταιρείες, που είναι υγιέστατες.
'Εχουν ανάγκη εξεύρεσης κεφαλαίου για να κάνουν επενδύσεις και

δεν έχουν το µετοχικό κεφάλαιο των δύο δισεκατοµµυρίων
(2.000.000.000) δραχµών. Γιατί αυτό το ποσοτικό κριτήριο, για να
εισαχθεί µία εταιρεία στο χρηµατιστήριο;
'Ολες οι ρυθµίσεις, που γίνονται, είναι µεν απαραίτητες, αλλά είναι
ελλιπείς. Και είµαι βέβαιος ότι µετά από έξι µήνες θα έρθει και άλλο
νοµοσχέδιο και θα συµπληρώνει κάτι που δεν διέφυγε. Γιατί δεν
φαντάζοµαι ότι µπορεί να είναι τόσο αδαείς για τα περί
χρηµατιστηρίου πράγµατα. Απλά, είναι πυροσβεστική αυτή η
προσπάθεια.
Το δεύτερο κεφάλαιο του νοµοσχεδίου αναφέρεται στη συγχώνευση
του Οργανισµού 'Υδρευσης Θεσσαλονίκης και του Οργανισµού
Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης. Είµαστε αντίθετοι, πρώτον, γιατί
θεωρούµε ότι η µετατροπή των οργανισµών σε ανώνυµη εταιρεία
και η συγχώνευση είναι ένα πρώτο βήµα για την ιδιωτικοποίησή
τους.
Το νερό είναι αγαθό και δεν είναι εµπορεύσιµο είδος. Το νερό -και
συµφωνώ µε τον εισηγητή της Πλειοψηφίας -και η αποχέτευση είναι
κατ' εξοχήν -εγώ νοµίζω και από το Σύνταγµα, όχι µόνο από τον
Κώδικα ∆ήµων και Κοινοτήτων- αποκλειστική αρµοδιότητα των
Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης: Αποκοµιδή σκουπιδιών,
ύδρευση, αποχέτευση κλπ. Καθαριότητα είναι και η αποχέτευση.
Αντί να είναι τα νερά υπέργεια και να όζουν. Ε, λοιπόν, αυτό αγαθό,
το νερό, σε καµία χώρα δεν είναι σε ανώνυµη εταιρεία και δη
ιδιωτική, που να αποβλέπει δηλαδή σε κέρδος, όταν µάλιστα
πρόκειται για µονοπώλιο. Εκτός εάν µας πει ο παριστάµενος κύριος
Υπουργός ότι θα επιτρέψει να υπάρχουν δύο και τρεις εταιρείες
ύδρευσης στη Θεσσαλονίκη, για να υπάρχει ανταγωνισµός. Εγώ
δεν κατάλαβα για ποιον ανταγωνισµό πρόκειται, όταν η εταιρεία
είναι µία και έχει µονοπώλιο σε ένα συγκεκριµένο τόπο. Πώς θα
αποφέρει κέρδη;
Είναι κατ' εξοχήν ανταποδοτικές υπηρεσίες. Το πολύ-πολύ να είναι
ένα κεφάλαιο τέτοιο, που να συντηρεί και να ανανεώνει τα δίκτυα
και προφανώς να τα επεκτείνει.
Με αυτήν τη σκέψη είµαστε ενάντια στον τρόπο ρύθµισης,
συγχώνευσης και περαιτέρω ιδιωτικοποίησης των δύο αυτών
Οργανισµών, ΟΥΘ και ΟΑΘ.
Το δεύτερο είναι ότι αυτή η προσπάθεια οδηγεί σε αφαίρεση
αρµοδιοτήτων από την Τοπική Αυτοδιοίκηση στην κεντρική εξουσία.
'Εχουµε ακούσει από όλους, από όλες τις παρατάξεις αλλά και από
την Κυβέρνηση, ότι η κεντρική εξουσία θα µείνει επιτελικό όργανο.
'Ετσι είναι, πράγµατι, και αυτή είναι η σύγχρονη αντίληψη του
κράτους. Από την άλλη, όµως, βλέπουµε τοπικούς οργανισµούς,
όπως είναι ο ΟΥΘ και ο ΟΑΘ, να διοικούνται, να ορίζονται τα
διοικητικά συµβούλια και να είναι σήµερα ο µοναδικός µέτοχος -
αύριο θα γίνει διασπορά των µετοχών- το κράτος. Αυτό είναι µία
αντίφαση. Εκτός εάν ο ∆ήµος Θεσσαλονίκης είναι ανίκανος να
διαχειριστεί την ύδρευση των κατοίκων και την αποχέτευση των
αποβλήτων και είναι ικανός λόγου χάρη ο ∆ήµος Σιδηροκάστρου,
της πατρίδας µου, ή ο ∆ήµος Καλαβρύτων.
Είναι ικανός ο δήµος να εκτελέσει την υποχρέωση που έχει και από
το Σύνταγµα και από τον Κώδικα περί ∆ήµων και Κοινοτήτων να
παρέχει νερό στους κατοίκους.
Προφανώς είναι παράλογο να λέγεται το αντίθετο, όταν ο ∆ήµος
Θεσσαλονίκης είναι ένας δήµος οργανωµένος µε δύο χιλιάδες, τρεις
χιλιάδες υπαλλήλους, µε τεχνικές υπηρεσίες, µε οικονοµικές
υπηρεσίες, µε αρχιτεκτονικές υπηρεσίες, µε πολεοδοµικές
υπηρεσίες και έχει µία προϊστορία, γιατί πάντα ex officio προήδρευε
ο ∆ήµαρχος του ∆ήµου Θεσσαλονίκης στον Οργανισµό 'Υδρευσης
Θεσσαλονίκης, καίτοι υπήρχε το ίδιο καθεστώς σαν υπηρεσία, όχι
σαν επιχείρηση πλέον, ανώνυµη εταιρεία που γίνεται. Και τώρα που
βαδίζουµε στον 21ο αιώνα και γίνεται η περίφηµη αποκέντρωση,
παραχωρούµε δήθεν. Η Κυβέρνηση, όπου υπάρχει φιλέτο, κρατάει
τις αποκεντρωµένες υπηρεσίες για τον εαυτό της.
Πριν από ένα χρόνο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ψηφίσαµε το
νόµο για τις περιφέρειες και τους οργανισµούς ρυθµιστικών
σχεδίων. Ενώ ο πρώτος δρόµος περί Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης,
ο ιδιωτικός, προέβλεπε την υπαγωγή τους στις
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Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις, ο κ. Λαλιώτης πέρσι τέτοιον καιρό στο
νόµο περί πολεοδοµίας ίδρυσε άλλους πέντε οργανισµούς
ρυθµιστικών σχεδίων, στη Λάρισα, στην Πάτρα, στα Γιάννενα κλπ.
και επεφύλαξε την εποπτεία αυτών των οργανισµών για το
Υπουργείο του. Ξέρετε µε ποια δικαιολογία; Με τη δικαιολογία ότι
δεν υπάρχει εµπειρία.
Οι αντιφάσεις, οι προχειρότητες, τα βιλαέτια της εξουσίας οδηγούν
την Κυβέρνηση σε παραλογισµούς. 'Αλλα διακηρύσσει και άλλα
πράττει. ∆ιακηρύσσει ότι εκχωρεί, ενώ στην ουσία υφαρπάζει.
∆ιερωτώµαι: Τι κράτος θέλει αυτή η Κυβέρνηση; Το θέλει
αποκεντρωµένο; Το θέλει συγκεντρωτικό; Μπορεί να έχω
ιδεολογική διαφωνία στο συγκεντρωτικό κράτος, αλλά θέλω να
ξέρω. Η Κυβέρνηση δεν γνωρίζει τι θέλει. Και βέβαια
δηµιουργούνται θέµατα µε το υπαλληλικό προσωπικό, όπως και
ένα σωρό άλλα προβλήµατα.
Βρισκόµαστε µπροστά στο φαινόµενο η Θεσσαλονίκη να διψά.
Θυµάµαι σε µία συζήτηση στις αρχές του 1997, που είπα ότι η
Θεσσαλονίκη θα διψάσει, κάποιος έξυπνος Υπουργός µου είπε
"κύριε Ιντζέ, µε την πολιτιστική πρωτεύουσα µας λέτε ότι θα διψάσει
και η Θεσσαλονίκη". ∆ηλαδή, η πολιτιστική πρωτεύουσα ήταν η
αιτία, ό,τι γίνεται στη Θεσαλονίκη να το αναγάγουµε σ' αυτό, για να
πάρουµε χρήµατα για τη Θεσσαλονίκη.
Ξέρετε ποιο ήταν τότε το θέµα; Πρόσληψη υπαλλήλων. Λείπουν
υπάλληλοι από τον Οργανισµό 'Υδρευσης. Υπάρχουν κενές
οργανικές θέσεις.
Τι γίνεται; Προσλαµβάνουν έκτακτο προσωπικό για ένα χρόνο,
εκπαιδεύονται έξι µήνες για να προσαρµοστούν στην αποστολή
τους και όταν πλέον αποκτούν εµπειρία, απολύονται. Να, ένας από
τους κύριους λόγους, για τους οποίους διψάει η Θεσσαλονίκη.
Τι προβλέπει αυτός ο οργανισµός; Τίποτα. Προχθές
προκηρύχθηκαν τριάντα θέσεις. Τι θα γίνουν αυτοί οι υπάλληλοι; Σε
ποιο καθεστώς θα υπαχθούν;
Τέτοιες προχειρότητες γίνονται και καλούµεθα εµείς στην Εθνική
Αντιπροσωπεία, να ψηφίσουµε νοµοσχέδια που µας γελειοποιούν.
Και αυτό το κάνει ικανό να το καταψηφίσουµε.
'Οσον αφορά το τρίτο κεφάλαιο, είµαστε από εκείνους που είχαµε
πει "κύριε Υπουργέ, πάρα πολύ γρήγορα θα φέρετε τροποποίηση
του νόµου περί κινήτρων και θα υπαχθούν και οι ρυθµίσεις που
γίνονται σήµερα για τα µοναστήρια, για τον 'ΑΘω, στις διατάξεις του
νόµου περί ανάπτυξης της ελληνικής οικονοµίας".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Ιντζέ.
Θα ήθελα, όµως, στις πρώτες παρατηρήσεις του να πω τα εξής ως
Προεδρείο: Κατ' αρχήν, κύριε Ιντζέ, πρέπει να ξέρετε ότι ο
Προεδρεύων, σε µια εποχή που ο πολιτικός κόσµος αλλά και οι
πολιτικοί λοιδορούνται, έχει χρέος να προστατεύσει και δεν έλαβα
θέση επί συγκεκριµένου θέµατος υπέρ ή κατά.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Συµφωνώ απολύτως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Αλλωστε το θέµα αυτό
το έχουµε δει κατ' επανάληψη. Ο ένας κατηγορεί τον άλλο για
διάφορα πράγµατα. 'Αρα, πρέπει να έχουµε κάποιες γενικές αρχές.
∆εύτερον, πρέπει να ξέρετε ότι ήµουν εκείνος ο οποίος παρατήρησε
ότι δεν θα πρέπει οι σύµβουλοι του Υπουργού να έχουν λόγο µέσα
στην Αίθουσα.
∆εν υπάρχει άλλος συνάδελφος, για να πρωτολογήσει.
Εισερχόµαστε στο στάδιο των δευτερολογιών. Ζήτησε το λόγο ο κ.
Κωστόπουλος, η κ. Μπόσκου και ο κ. Σπυριούνης.
Ορίστε, κύριε Κωστόπουλε, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θα
ασχοληθώ περισσότερο µε το νοµοσχέδιο. Νοµίζω ότι στην
πρωτολογία µου ήµουν αρκετά αναλυτικός. Ελπίζω αύριο οι
παρατηρήσεις µου να γίνουν δεκτές από τον κύριο Υπουργό και
έτσι να µην πούµε πολλά και αύριο.
Είµαι υποχρεωµένος, όµως, να πάρω θέση σε ένα θέµα, το οποίο
ανέκυψε απόψε και το οποίο γνωρίζω και είναι από τα θέµατα από
τα οποία έχω θιγεί ως πολιτικός. 'Εχω την άποψη -συµφωνώ µαζί
σας- να µη θίγουµε τα καλώς κείµενα, αλλά όταν είναι κακώς

κείµενα να τα θίγουµε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Να µη θίγουµε τα
καλώς κείµενα; Τα κακώς κείµενα να τα θίγουµε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ θα µιλήσω για τα κακώς
κείµενα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Μέσα στον Κανονισµό,
όµως.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Βεβαίως.
'Οταν ο κ. Καρατζάς πέρασε από την επιτροπή του άρθρου 49 Α,
ρωτήθηκε από πολλούς συναδέλφους, µεταξύ των οποίων και από
εµένα, εάν το δικηγορικό του γραφείο θα έχει σχέση µε τις
δραστηριότητες του οργανισµού, τον οποίο θα διοικεί και η
απάντηση ήταν: "όχι, καµία σχέση". Είναι, αν δεν απατώµαι, η
εικοστή περίπτωση -από αυτές που έχουν περιέλθει σε γνώση µας-
που το γραφείο του κ. Καρατζά συµµετέχει σε συµβάσεις, που
έχουν σχέση είτε από τη µία πλευρά είτε από την άλλη µε το
συγκρότηµα της Εθνικής.
Στη συγκεκριµένη περίπτωση, σωστά ο κ. Αλογοσκούφης
κατήγγειλε ότι ο κ. Καρατζάς ως ∆ιοικητής της Εθνικής ήταν
σύµβουλος πώλησης των ΚΑΕ και το γραφείο του εκπροσωπούσε
του αγοραστές. 'Οταν µάλιστα υπήρξε και δανειοδότηση της
Εθνικής, όπως πληροφορηθήκαµε, για την αγορά των ΚΑΕ, τα
πράγµατα είναι πάρα πολύ σοβαρά. Μιλάµε, λοιπόν, για τα κακώς
κείµενα και θα πάρει µεγαλύτερη διάσταση το θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς. Με τη διαφορά
όµως ότι ο χρόνος, που το θίγετε, είναι ακατάλληλος. ∆εν έχουµε
κοινοβουλευτικό έλεγχο και έχουν κατατεθεί οι ερωτήσεις.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι θέµα
χρηµατιστηρίου και όσον αφορά τα ΚΑΕ -που δεν το ανέφερα- είναι
ένας από τους λόγους της κακής πορείας του χρηµατιστηρίου.
Εγώ πέρσι τέτοια εποχή κατέθεσα µία ερώτηση, κύριε Υπουργέ, η
οποία αφορούσε το γραφείο του κ. Καρατζά, όσον αφορά τις
σχέσεις του γραφείου, που εκπροσωπούσε την Τράπεζα του
Λονδίνου, µε την Κτηµατική Τράπεζα, θυγατρική της Εθνικής.
Φαντάστηκα ότι το θέµα θα σταµατούσε εκεί. Υπάρχουν τόσες
άλλες δουλειές για γραφεία αυτού του επιπέδου, να ασχοληθεί το
γραφείο του κ. Καρατζά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Μπόσκου έχει το
λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω µια
παρατήρηση σε σχέση µε τις διατάξεις του δευτέρου κεφαλαίου,
περί συγχώνευσης του Ο.Υ.Θ. και του Ο.Α.Θ.
Πιστεύω ότι οι εργαζόµενοι µετά την τοποθέτηση του κυρίου
Υπουργού, οι οποίοι βρίσκονται σε κινητοποίηση απ' ότι
µαθαίνουµε, πρέπει να αρχίσουν να ανησυχούν ακόµη
περισσότερο.
Κατ' αρχήν δεν µπορώ να καταλάβω γιατί δεν σηµαίνει
ιδιωτικοποίηση το 49%-51%; Είναι ιδιωτικοποίηση και µάλιστα
καραµπινάτη.
Επίσης, υπόσχεται ο κύριος Υπουργός, ούτε καν πέντε µέρες πριν
από τις εκλογές σε εργαζόµενους σε κινητοποίηση, ότι θα κρατήσει
τουλάχιστον το 51%. Εάν η πρόθεση της Κυβέρνησης είναι να
παραµείνει αυτός ο οργανισµός στο δηµόσιο, µπορεί άνετα να το
κάνει µέσα από τις διατάξεις του νοµοσχεδίου. Αλλιώς κατά η
γνώµη µας και προεκλογικά άλλα κρύβονται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε την κ.
Μπόσκου.
Ο κ. Σπυριούνης έχει το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Προέδρε, ούτε το προεκλογικό
κλίµα θα δικαιολογούσε αυτήν την οξύτητα του φίλου και αγαπητού
συναδέλφου κ. Ιντζέ. Η Κυβέρνηση γνωρίζει άριστα και
προγραµµατίζει µε µελέτη, µε σωφροσύνη και µε περίσκεψη και
πρόνοια όλα τα ζωτικά προβλήµατα της πατρίδας µας. Αν στην
υλοποίηση, στη σχεδίαση αυτή, στις επιδιώξεις αυτές, κάνει και
λάθη, είναι ανθρώπινο. Γνωρίζει, όµως, πού πηγαίνει στο
στρατηγικό και στο τακτικό πλαίσιο.
Θα περιορισθώ στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Κύριοι συνά-
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δελφοι, το νοµοσχέδιο έχει ευνοϊκότατο σκοπό στο σύνολο των
διατάξεών του. Θα αναφέρω µόνο την πρώτη παράγραφο της
εισηγητικής έκθεσης, που λέει ότι σκοπός του είναι να βελτιώσει τη
σχετική νοµοθεσία για την εισαγωγή µετοχών επιχειρήσεων κλπ.
στο χρηµατιστήριο.
∆εν είναι σκοπός αυτό στο πλαίσιο του χρηµατιστηρίου; ∆εν είναι
σκοπός η τροποποίηση του π.δ. 350/85, για να καταστεί πιο
ευλίγιστη η όλη διαδικασία; Είναι σκοπός, κύριε συνάδελφε. Επίσης,
δεν είναι σκοπός η συγχώνευση των δύο οργανισµών, που είναι
προγραµµατισµένη και από τον προϋπολογισµό, µε σκοπό να
δηµιουργηθεί ένας ευρύτερος οργανισµός, µία ανώνυµη εταιρεία,
που θα έχει τη δυνατότητα να αναπτύσσει και άλλες εκτός από τις
κύριες δραστηριότητες, όπως ύδρευση, αποχέτευση και άλλες
συναφείς µε αποτελεσµατικότερες διαδικασίες, µε διαυγέστερες
µεθοδεύσεις, µε καλύτερους όρους; Εποµένως είναι άδικη η κριτική
ότι δεν υπάρχει σκοπός στο νοµοσχέδιο.
'Ενα δεύτερο σηµείο, σε ό,τι αφορά την κατάσταση του
προσωπικού. 'Ολοι µας και πρώτη η Κυβέρνηση εκφράζει την
ευαισθησία της γύρω από το σεβασµό των εργασιακών σχέσεων
και των κεκτηµένων, αν θέλετε. Είναι µία λέξη µε πλατιά έννοια και
µε παρεξηγηµένη ακόµη έννοια. Αλλά και µέσα στο νοµοσχέδιο
δείχνει αυτήν την ευαισθησία για το προσωπικό.
Παρακαλώ κι εγώ µε τη σειρά µου, όπου υπάρχει σκιά αµφιβολίας
ότι σέβεται και τις αποδοχές και τις θέσεις και τη µονιµότητα και τα
λοιπά του προσωπικού, να το δούµε εδώ, να το δει ο κύριος
Υπουργός µε την ευαισθησία τη γνωστή σε όλους µας που διαθέτει
και το συναινετικό κλίµα, ώστε να βελτιώσουµε το περιεχόµενο του
νοµοσχεδίου.
'Ενα τρίτο σηµείο. Συνηθίζουµε, κύριε Πρόεδρε, εδώ µέσα να
µιλούµε περί των πάντων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Με πρώτο τον
οµιλούντα.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Και βρισκόµαστε έτσι έξω από τα
πλαίσια της συζήτησης. Είναι, όµως, καλύτερα να µας επιτρέπεται
να µιλούµε περί των πάντων -ας αντέδρασα στο συνάδελφο που
εκτιµώ βαθύτατα και αγαπώ- παρά να µη λέµε ό,τι θέλουµε. Γιατί
εδώ µέσα γονιµοποιείται, πραγµατώνεται η δηµοκρατία µε έναν
απόλυτο τρόπο, βεβαίως µέσα στο πλαίσιο -για να σας προφθάσω-
του Κανονισµού και της δεοντολογίας του διαλόγου, των
συζητήσεων, του σεβασµού του χρόνου κλπ.
'Ενα τέταρτο σηµείο: Το αποδεικνύει στην πράξη η Κυβέρνηση ότι
όπου διαπιστώσει ότι το υιοθετηθέν καθεστώς νοµοθεσίας,
θεσµοθέτησης, που ανάγεται σε ένα ζωτικό τοµέα, είναι
ελλειµµατικό, δεν διστάζει να έλθει συµπληρωµατικά και
τροποποιητικά να το βελτιώσει. Η θέση µου αυτή αποτελεί έναν
πρόσθετο λόγο, που δικαιολογεί απόλυτα την εµφάνιση και τη
συζήτηση του νοµοσχεδίου στη Βουλή.
Πέµπτον, είναι περιττό, ωστόσο θα το πω ότι η δηµοκρατία είναι
ήπιο σύστηµα, είναι µε µία ευρύτατη σχετικότητα πολίτευµα. Αυτή
είναι η αξία της και η γοητεία της. 'Ολα τα συζητάµε και όλα τα
διορθώνουµε. Αυτό το κλίµα που διακρίνει την Κυβέρνηση, να
πρυτανεύσει -και θα πρυτανεύσει- εδώ µέσα και όπου, κύριε
Υπουργέ, βγει από το διάλογο, από τα αποκοµιζόµενα
συµπεράσµατα ότι χρειάζεται κάποια βελτίωση, να µη διστάσετε να
την υλοποιήσετε, για να βγει αρτιότερο το νοµοσχέδιο από το
Κοινοβούλιο. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Για να κλείσουµε, αγαπητοί συνάδελφοι, θα πω στην κ. Μπόσκου,
κατ' αρχήν, για τους φόβους των εργαζοµένων. Νοµίζω ότι ήσασταν
στη ∆ιαρκή Επιτροπή, όπου οι εργαζόµενοι ήλθαν και µας είπαν ότι
είναι σύµφωνοι µε αυτήν τη συγχώνευση και δεν έχουν κανένα
πρόβληµα σε ότι αφορά τη δική τους εξασφάλιση.
Πέραν αυτού αυτά έχουν προγραµµατιστεί από πολύ καιρό πριν.
'Εχουµε πει ποιες επιχειρήσεις θα ιδιωτικοποιηθούν και ποιο

κοµµάτι τους. Η συγκεκριµένη περιπτωση περιλαµβάνεται στο
πρόγραµµά µας και έχουµε πει ότι θα γίνει µέσα στο 1999. Το ξέρει
όλος ο κόσµος και ασφαλώς πρέπει να το ξέρει και το Κοινοβούλιο.
∆εν θεωρούµε εµείς ιδιωτικοποίηση, αν φθάνει να ιδιωτικοποιούµε
µέχρι το 49%. 'Οταν το 51% µένει στο δηµόσιο, δεν ιδιωτικοποιείται
µε τον τρόπο που λέτε εσείς. Για τη συγκεκριµένη περίπτωση
είπαµε τι κάνουµε.
'Ερχοµαι στο άλλο θέµα που έπεσε εδώ, χωρίς να υπάρχει λόγος.
Επιµένω ότι θέµατα που πράγµατι είναι κοινοβουλευτικού ελέγχου,
είναι καλύτερα να συζητιούνται τότε, γιατί και απροετοίµαστος
µπορεί να είναι ο υπεύθυνος εκ µέρους της Κυβέρνησης για να
απαντήσει και γιατί δεν είναι σωστό στο Κοινοβούλιο να
δηµιουργούµε εντυπώσεις πριν αλέκτωρ λαλήσει. 'Οποιος έχει
υποβάλει ερώτηση ή επερώτηση για έλεγχο της Κυβέρνησης σε
οποιονδήποτε τοµέα, να περιορίζεται και να το κάνει την ώρα που
θα συζητείται η ερώτηση ή η επερώτησή του. Επανέρχοµαι σε αυτό
το θέµα, για να το κλείσω από µεριάς µου: Εγω προσωπικά θεωρώ
απαράδεκτη µία τέτοια συµπεριφορά και γι' αυτό το τόνισα
προηγούµενα. Απ'αυτά που γνωρίζω επιµένω σήµερα για την
περίπτωση του δικηγορικού γραφείου Καρατζά, όπως το ονοµάζετε,
ότι δεν ξέρω πόσοι συνεργάτες υπάρχουν εκεί, πώς λειτουργεί. Θα
έχετε την απάντησή σας, αλλά δεν είναι αυτό που πρέπει να
συζητήσουµε σήµερα σε σχέση µε το νοµοσχέδιο. 'Εχουν δοθεί
άλλωστε απαντήσεις. Κύριε Κωστόπουλε, δεν ασχολείται ο κ.
Καρατζάς. Μπορώ να σας το διαβεβαιώσω και εγώ. Είναι απόλυτα
ειλικρινής µε το λόγο που έχει δώσει. ∆εν ασχολείται καθόλου µε το
γραφείο του. Αλλά σε κάθε περίπτωση θα πάρετε την απάντησή
σας, όταν θα κάνετε κοινοβουλευτικό έλεγχο.
Σε πολλά γραφεία απευθύνεται η αγορά κλπ. ∆εν ξέρω σε ποιο
βαθµό και πώς λειτουργούν αυτά τα γραφεία ή ποιος είναι ο
προϊστάµενός τους. Το κλείνω, εν πάση περιπτώσει, γιατί δεν είναι
του νοµοσχεδίου.
'Ερχοµαι στο νοµοσχέδιο. Επιµένω, παρά τις παρατηρήσεις σας, να
σας ευχαριστήσω άλλη µια φορά για την κατ'αρχήν ψήφισή του.
Αύριο στη συζήτηση επί των άρθρων, αν υπάρξει κάποια βελτιωτική
πρόταση, θα τη συζητήσουµε.
Τέλος, αστειευόµενος, θα ήθελα να πω ότι, όσον αφορά τη
λειτουργία του χρηµατιστηρίου, ευτυχώς η Κυβέρνηση έδωσε λάθος
κατευθύνσεις µόνο στην Ελλάδα και έγινε όλη αυτή η καταστροφή.
Ελπίζω αυτή η παρέµβασή της να µην επηρέασε ούτε το
χρηµατιστήριο της Νέας Υόρκης, που είχε πτώση, ούτε εκείνο της
Ρωσίας και πολύ περισσότερο τα ευρωπαϊκά χρηµατιστήρια, που
και εκείνα πήραν την κατιούσα, ποσοστιαία µάλιστα λίγο παραπάνω
από το ελληνικό χρηµατιστήριο.
Το λέω αυτό, διότι µπορεί να κάνουµε αντιπολίτευση και να λέµε
πολλά, αλλά δεν πρέπει να φθάνουµε σε ακρότητες, ότι δηλαδή µε
την παρέµβαση της Κυβέρνησης ήρθε η καταστροφή των
επενδυτών και του χρηµατιστηρίου. 'Αλλωστε ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΠΑ.ΣΟ.Κ. µε συγκεκριµένα νούµερα απέδειξε
πού βρισκόταν αυτό το χρηµατιστήριο και πού βρίσκεται σήµερα.
∆εχόσαστε δε, γιατί η ελληνική οικονοµία έχει ανάγκη το
χρηµατιστήριο, ότι το χρηµατιστήριο πρέπει να αναπτυχθεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Ιντζές έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω τέσσερις
παρατηρήσεις. Θα αρχίσω από το τελευταίο επιχείρηµα του κυρίου
Υπουργού. Πράγµατι, το ελληνικό χρηµατιστήριο δεν µπορεί να
επηρεάσει τις παγκόσµιες χρηµατιστηριακές συναλλαγές.
Φαντάζοµαι όµως ότι ούτε ο κ. Σόρος είναι παράγοντας που µπορεί
να επηρεάζει τα παγκόσµια χρηµατιστηριακά πράγµατα. Αλλά οι
προφήτες και οι κήρυκες της παγκοσµιοποίησης, οι καπιταλιστές, οι
ιδεολόγοι  καπιταλιστές,  φωνάζουν,  και  πρώτος  φωνάζει  ο
Σόρος,  και  λένε:  πάρτε  µέτρα  παρέµβασης  για  να  ρυθµίζουµε
την  αγορά,  όταν  αυτή  απορυθµίζεται.  Η  αγορά  απορυθµίζεται
για  δύο  λόγους:  Πρώτον,  διότι  ουδέποτε  υπήρξε  πλήρης
ανταγωνισµός.  Είναι  µια  τεχνητή  ιδεατή  οικονοµική  έννοια,  διότι
πλήρης  ανταγωνισµός  υπάρχει,  όταν  υπάρχει  πλήρης  γνώση
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όλων των εµπλεκοµένων στην αγορά. ∆εύτερον, όταν υπάρχουν
ολιγοπωλιακές ή µονοπωλιακές καταστάσεις, που διαστρεβλώνουν
τη λειτουργία της αγοράς.
Εποµένως δεν είναι η Ελλάδα αυτή που έφερε αυτήν την
αναστάτωση, ούτε ο κ. Σόρος. Το γεγονός όµως ότι και ο
Κίσσινγκερ σήµερα µιλάει για ανάγκη παρέµβασης, αλλά και το
∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και η παγκόσµια αγορά και η GATT 7
µιλάνε για κάποια µέτρα παρέµβασης, σηµαίνει ότι δεν είναι
δυνατόν εµείς να αποτελέσουµε νησίδα πανελεύθερης αγοράς στην
παγκοσµιοποίηση.
∆εύτερον, δεν κατάλαβα τι είπε ο κ. Σπυριούνης. Ο ν.614/14 περί
συνεταιρισµών, αν δεν κάνω λάθος, µέχρι τη δικτατορία του Μεταξά
ουδέποτε τροποποιήθηκε. Και τότε τροποποιήθηκε παρεµβατικά,
για να φύγουν οι µη αρεστοί στο καθεστώς.
Αλλά αν δείτε την εισήγηση του Μιχαλακόπουλου του Πατρινού, του
τέως Πρωθυπουργού, ήταν διατριβή, κύριε Σπυριούνη. ∆εν ήταν
στο γόνατο γραµµένη, και τώρα να τη διαβάσετε, δεν ξεπερνιέται. Ο
ν. 2112/20 για τα εργατικά δικαιώµατα µέχρι τώρα δεν
τροποποιήθηκε. ∆ευτερεύουσες, τριτεύουσες τροπολογίες γίνονται.
Αυτά είναι νοµοθετήµατα. Γιατί προφανώς δεν είναι φιλοδοξία του
παρισταµένου Υπουργού να νοµοθετεί για έξι µήνες. Πράγµατι έχει
στόχο και σκοπό και στρατηγική το νοµοσχέδιο. Αν νοµοθετούµε
όµως για δεκαετίες, τότε δεν έχει. Είναι προχειρολόγηµα, είναι µία
σταγόνα για να σβήσει µία φωτιά που δεν σβήνει.
Η τρίτη παρατήρηση: Κύριε Πρόεδρε, στον κοινοβουλευτισµό
υπάρχει νοµοθετική εργασία και κοινοβουλευτικός έλεγχος. Λίγες
περιπτώσεις γνωρίζετε, κύριοι συνάδελφοι, όταν αναφερόµαστε σε
νοµοσχέδια, που εκ πρώτης όψεως µπορούν να φαίνονται ως
κοινοβουλευτικού ελέγχου, στην ουσία είναι επισηµάνσεις
αποφυγής τέτοιων παρεκτροπών, να το πω έτσι επιεικώς, για να
λάβουµε µέτρα. Μην ξεχνάµε ότι µιλάµε για χρηµατιστήριο, για
διαφάνεια. Αν αύριο ο πρόεδρος του χρηµατιστηρίου είναι
δικηγόρος, θα µπορεί να έχει γραφείο δικηγορικό; Ρωτάω απλώς.
Οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας έχουν δίκιο που έφεραν το
θέµα, γιατί είναι µία επισήµανση, για να ληφθεί πρόνοια, ώστε να
µην υπάρξει ανάγκη για κοινοβουλευτικό έλεγχο. Το νοµοθέτηµα να
είναι τέτοιο, που να αποκλείει περιπτώσεις καταστρατήγησης της
θέσης για προορισµό ιδιωτικό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Αλογοσκούφης
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Θα ξεκινήσω από την τελευταία
επισήµανση του κυρίου Υπουργού. Η Κυβέρνηση δεν φταίει για τη
διεθνή χρηµατιστηριακή κρίση, όπως δεν έφταιγε και η κυβέρνηση
Μητσοτάκη για την παγκόσµια ύφεση του 1992-1993. Φταίει όµως
για το ότι παρέσυρε ασυνείδητα, ίσως, πάρα πολλούς
µικροεπενδυτές στο χρηµατιστήριο τους µήνες που προηγήθηκαν,
δηµιουργώντας ελπίδες που αποδείχθηκαν φρούδες. Η κατάσταση
τότε ήταν άσχηµη, ανεξάρτητα από τη διεθνή χρηµατιστηριακή
κρίση και είναι πολύ πιο άσχηµη από πολλά χρηµατιστήρια του
κόσµου.
Κύριε Υπουργέ, θα µας επιτρέψετε, επειδή χρησιµοποιήσατε και τη
λέξη απαράδεκτος, να ξέρω πότε γίνεται κοινοβουλευτικος έλεγχος
και πότε συζητούνται νοµοσχέδια. 'Οταν χρησιµοποιείται ένα
περιστατικό πολύ µεγάλης σηµασίας, για να στηριχθεί µία
επιχειρηµατολογία, δεν είναι κοινοβουλευτικος έλεγχος. ∆εν σας
ρώτησα τίποτα. Εγώ κατήγγειλα εδώ ένα συγκεκριµένο περιστατικό,
το οποίο δείχνει πόσο άσχηµα λειτουργούν οι θεσµοί στη χώρα µας
και πόσο έχουµε µπερδέψει τους ρόλους µεταξύ ιδιωτικού και
δηµοσίου. Το πως δεν λειτουργούν οι εποπτείες και θα λειτουργούν
οι διοικήσεις των δηµοσίων επιχειρήσεων, αυτό είναι που
καταγγέλλουµε. Στον κοινοβουλευτικό έλεγχο έχω ζητήσει να µου
δοθούν κάποια στοιχεία. Από εσάς δεν ζήτησα τίποτα. Τα έχω
ζητήσει και αν δεν τα πάρω, ξέρω πώς θα επανέλθω. Παρακαλώ,
αυτές οι καταγγελίες και περί τα απαράδεκτων να λείπουν από την
Αίθουσα και από τον πολιτικό σας λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Σφυρίου έχει το
λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι έχει εξαντληθεί η

συζήτηση και ελάχιστα έχω να πω.
Θα σταθώ µόνο σε ένα σηµείο. Μίλησε η Αντιπολίτευση, ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά και ο
κ.Ιντζές από το ∆Η.Κ.ΚΙ. ότι τάχα αυτό το νοµοσχέδιο είναι
προχειρολόγηµα και το ότι η Κυβέρνηση φέρνει κάθε λίγο νόµους
για το χρηµατιστήριο και αυτό δείχνει ότι νοµοθετεί στο γόνατο,
πρόχειρα κλπ. Αυτά δεν είναι σοβαρά πράγµατα. Κύριοι
συνάδελφοι, από την εµπειρία της λειτουργίας του χρηµατιστηρίου
για να διευκολυνθεί η πρόσβαση και να απλοποιηθούν πολλά
πράγµατα, την κατασταλαγµένη εµπειρία ετών και ετών το
νοµοσχέδιο αυτό περιλαµβάνει µέσα στις διατάξεις του.
∆εν είναι ότι η συγκυρία οδήγησε την Κυβέρνηση να καταλήξει
σ'αυτές τις διατάξεις, από παρατηρήσεις που έκανε τους
τελευταίους µήνες. Αυτό δεν είναι σοβαρή επιχειρηµατολογία. 'Ολοι
υποστήριξαν από τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης -µε εξαίρεση το
Κοµµουνιστικό Κόµµα- ποια είναι η θετική συµβολή αυτών των
διατάξεων, που είναι καταστάλαγµα της εµπειρίας πολλών ετών
σχετικά µε τη λειτουργία του χρηµατιστηρίου.
'Υστερα, είναι προχειρολόγηµα ή είναι νοµοθετική παρέµβαση στο
γόνατο, όταν έρχονται για το χρηµατιστήριο θεσµικές τοµές.
∆ηλαδή, όταν έφερε το νοµοσχέδιο που έγινε ο µετέπειτα ν.
2324/96 και άλλαξε τη δοµή του Χρηµατιστηρίου Αξιών Αθηνών,
δηµιουργώντας στη θέση του παλαιού οργανισµού µια ανώνυµη
εταιρεία, ήταν προχειρολόγηµα στο γόνατο; 'Οταν έφερε µια
θεσµική τοµή και άνοιξε σε νέα χρηµατιστηριακά προϊόντα και
παράγωγα, που δεν έχει η χώρα µας σήµερα, ενώ έχουν πολλές
άλλες ευρωπαϊκές χώρες, αυτό δεν ήταν θεσµική τοµή, αλλά ήταν
ένα προχειρολόγηµα στο γόνατο; 'Οταν δηµιούργησε µε νόµο
ευέλικτα σχήµατα...
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Το 1996 δεν υπήρχαν παράγωγα;
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: 'Ενα λεπτό, κύριε Ιντζέ. ∆εν διέκοψα κανέναν.
Νοµίζω ότι άκουσα και σεβάστηκα τις απόψεις όλων και κανείς δεν
θα µου στερήσει το δικαίωµα να πω και τις δικές µου απόψεις, τις
απόψεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ εννοώ, όχι τις προσωπικές µου απόψεις.
Θέλω λοιπόν να πω ότι, το ότι µε νόµο έφερε η Κυβέρνηση και
έλαβε µέτρα νοµοθετικά, µάλιστα ακολουθώντας και τη σχετική
οδηγία της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης για το θέµα της αναµόρφωσης του
συνεγγυητικού, ήταν και αυτό κάτι που φτιάχτηκε στο γόνατο; Και
τόσες άλλες τοµές, οι οποίες έγιναν νοµοθετικά -δεν τις έχω αυτήν
τη στιγµή πρόχειρα σ' αυτήν τη δευτερολογία µου- αποδεικνύουν ότι
κινήθηκε µ'ένα σχέδιο σε ό,τι αφορά την αναδιοργάνωση και τον
εκσυγχρονισµό της χρηµατιστηριακής αγοράς στη χώρα µας και δεν
ήταν µια νοµοθετική πρωτοβουλία στο γόνατο, ευκαιριακά.
Θέλω µάλιστα να πω ότι δεν είναι κακό να έρχονται νοµοσχέδια.
'Ολοι λέτε ότι υπάρχουν διεθνείς εξελίξεις. 'Ολοι αναγνωρίζουν τη
δυναµική που έχει το θέµα σε διεθνές επίπεδο και όχι µόνο στην
ελληνική αγορά. Θα είναι κακό, δηλαδή, εάν εντοπίζονται ζητήµατα
από την ελληνική και τη διεθνή εµπειρία και τα οποία µέσα στη
δυναµική που εξελίσσονται αυτοί οι θεσµοί δίνουν την ευκαιρία στην
Κυβέρνηση να αναλαµβάνει νοµοθετική πρωτοβουλία;
Εκείνο που έχει σηµασία δεν είναι οι χαρακτηρισµοί. ∆ιότι
καταλαβαίνετε ότι από επίθετα έχει χορτάσει το ελληνικό
Κοινοβούλιο. Εκείνο που χρειάζεται εδώ µέσα είναι να δίνουµε
έµφαση στα ουσιαστικά. Και στα ουσιαστικά νοµίζω ότι το
νοµοσχέδιο δίνει θετικές απαντήσεις. Τα υπόλοιπα είναι απλά για τη
διατύπωση αντιπολιτευτικών θέσεων, για να γίνεται απλά
αντιπολίτευση και να δηµιουργούνται εντυπώσεις.
Ευχαριστώ.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Θέλω να σας πω για την τροπολογία...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Εχει µοιραστεί η
τροπολογία, κύριε Υφυπουργέ.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας):
Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η ∆ιαρκής
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Επιτροπή Εθνικής 'Αµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων καταθέτει
την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας:
"Κύρωση του Πρωτοκόλλου για την απαγόρευση ή τον περιορισµό
της χρήσης ναρκών, παγίδων και άλλων µηχανισµών, όπως
τροποποιήθηκε στις 3 Μαΐου 1996 (Πρωτόκολλο ΙΙ όπως
τροποποιήθηκε στις 3 Μαΐου 1996) προσαρτηµένο στη Σύµβαση
για την απαγόρευση ή τον περιορισµό της χρήσης ορισµένων
συµβατικών όπλων που µπορούν να θεωρηθούν ως εξαιρετικώς
επιβλαβή ή ως προκαλούντα αδιακρίτως αποτελέσµατα".
Επίσης η ∆ιαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτει την
έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και
Επικοινωνιών: "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας
της Αλβανίας για διεθνή οδική µεταφορά επιβατών και
εµπορευµάτων".
Επίσης η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων, καταθέτει τις
Εκθέσεις της στα σχέδια νόµων:
1. Του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας: "Κύρωση της συµφωνίας
µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της ∆ηµοκρατίας της
Μολδαβίας για την προώθηση και αµοιβαία προστασία των
επενδύσεων".
2. Του Υπουργείου Οικονοµικών:
α) "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Γεωργίας για τη συνεργασία
και την αµοιβαία συνδροµή µεταξύ των Τελωνειακών τους
∆ιοικήσεων".
β) "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
της ∆ηµοκρατίας της Κροατίας για την αποφυγή της διπλής
φορολογίας αναφορικά µε τους φόρους εισοδήµατος και
κεφαλαίου".
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής του
νοµοσχεδίου του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας: "Ρυθµίσεις
θεµάτων της χρηµατιστηριακής αγοράς, συγχώνευση Οργανισµού
'Υδρευσης Θεσσαλονίκης (Ο.Υ.Θ.) και Οργανισµού Αποχέτευσης
Θεσσαλονίκης (Ο.Α.Θ.) και άλλες διατάξεις".
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας: "Ρυθµίσεις
θεµάτων της χρηµατιστηριακής αγοράς, συγχώνευση Οργανισµού

'Υδρευσης Θεσσαλονίκης (Ο.Υ.Θ.) και Οργανισµού Αποχέτευσης
Θεσσαλονίκης (Ο.Α.Θ.) και άλλες διατάξεις" έγινε δεκτό επί της
αρχής κατά πλειοψηφία.
Κύριοι συνάδελφοι έχουµε καιρό να µπούµε στη συζήτηση επί των
άρθρων του νοµοσχεδίου;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Βεβαίως.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε κύριε Σφυρίου.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Ακουσα τον κύριο συνάδελφο να λέει
"βεβαίως". ∆εν ξέρω αν το εννοεί αλλά εκείνο που ήθελα εγώ να
υπενθυµίσω είναι ότι υπάρχει απόφαση της ∆ιάσκεψης των
Προέδρων να συζητηθεί το νοµοσχέδιο σε δυο ηµέρες. Επειδή η
ώρα είναι 23.00' και θα πάρει αρκετό χρόνο η συζήτηση επί των
άρθρων νοµίζω ότι πρέπει να συµφωνήσουµε να λυθεί αυτή τη
στιγµή η συνεδρίαση και να έρθουµε αύριο για τα άρθρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε κύριε
Αλογοσκούφη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Συµφωνώ µε αυτό που είπε ο κ.
Σφυρίου. ∆ε νοµίζω ότι επαρκεί ο χρόνος για να ολοκληρωθεί η
συζήτηση στα άρθρα οπότε να επανέλθουµε αύριο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κυρία
Μπόσκου.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Συµφωνούµε και εµείς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε Ιντζέ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Και εµείς συµφωνούµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς. Οπότε
συµφωνούµε όλοι να λύσουµε τη συνεδρίαση σ' αυτό το σηµείο και
να επανέλθουµε αύριο.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 23.00' λύεται η συνεδρίαση
για αύριο ηµέρα Τετάρτη 7 Οκτωβρίου 1998 και ώρα 10.00' µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη
που έχει διανεµηθεί και β) νοµοθετική εργασία, συνέχιση της
συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας: "Ρυθµίσεις θεµάτων της
χρηµατιστηριακής αγοράς, συγχώνευση Οργανισµού 'Υδρευσης
Θεσσαλονίκης (Ο.Υ.Θ.) και Οργανισµού Αποχέτευσης
Θεσσαλονίκης (Ο.Α.Θ.) και άλλες διατάξεις".
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